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VZCZCHQO 919

RR JN

DE HQ 09015 8732389

ZNR UUuuu

R 14145& MAR 78

FM DIRECIOR FBI

TO FBI JACKSON ROUTINE

BT

UNCLAS

HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS (HSCA)

IN CONNECTION WITH INVESTIGATION BY THE HSCA INTO THE
ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER KING, JR ., STAFF MEMBERS OF THE
HSCA HAVE REQUESTED To INTERVIEW JAMES W, SAMMON OF THE JACKSON
OFFICE, CURRENTLY UNDER TRANSFER TO JACKSONVILLE, SAMMON IS
SCHEDULED FOR INTERVIEW ON THURSDAY, MARCH 16, 1978, AT 2 P.M.
AT THE COMMITTEE®S OFFICES IN WASHINGTON, D. C.

SaAMMON HAS BEEN RELEASED FROM HIS EMPLOYMENT AGREEMENT AND
IS AUTHORIZED TO PARTICIPATE IN HSCA INTERVIEW., HE SHOULD RE-
PORT TO FBIHQ ON THE DAY PRIOR TO SCHEDULED INTERVIEW,. REPORT
TO ROOM 3658 OR 89588 FOR INSTRUCTIONS REGARDING INTERVIEW,

BT : _ .
oot -5 4y =1
e 7]

g / MAR 14 1978
q

FBI-JACKSO p

1
\\"ﬂ\(\ ~AC e

ASAC P |
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Jackson, Mississippi 39205

In Reply, Please Refer to March 28, 1978

File No.

HOUSE SELECT COMMITTEE
ON ASSASSINATIONS (HSCA)

On March 16, 1978, from 2:12 p.m., to
3:54 p.m., SA James W. Sammon, assigned Jackson,
Mississippi, FBI Division, appeared “before representatlves
of the House Select Committee on Assassinations (HSCA)
at Washington, D.C.

: . SA Sammon was guestioned by Mark A, Speiser,

. ST Eeter G. Beesen, and Wendy. S. Collims, -all of whom
identified themselves through the use of credentials, -
as being associated with aforementioned committee.

' At the outset, SA Sammon was asked to furnish
background information concerning his career with the
FBI, the number of offices and dates assigned and
classifications worked.

SA Sammon was asked to identify Special
Agents in Charge (SACs) and Assistant Special Agents
in Charge (ASACS) assigned to the Miami, Florida,
FBI Office during the perlod of 1961-1964,. when
SA Sammon was so assigned to that office, The identity
of these SACs was furnished as Wesley G. Grapp and
Fred A. Erobrose (phonetic). It was explained that
former SAC Frobrose is now deceased.

SA Sammen was asked to identify members of
his squad while he was assigned to the Miami Office.
SA Sammon advised that he would be unable to identify
each and every Agent assigned to the Number 5 squad
during the years of 1961 and 1964 inclusive, due to the
length of time that had transpired since that period.

4=Bureau
@-Jackson (62 544)
JWS wa _________ e 2 o o e o 1 e o o o o e s o o 7 2 e e e
This document contains neither recommendations nor conclusions
\§> of the FBI. It is the property of the FBIL and is loaned

to your agency; it and its contents are not to be distributed
outside your agency.
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HOUSE SELECT COMMITTEE
ON ASSASSINATIONS (HSCA)

SA Sammon was then asked if SAs Francis McCarron,
Jack Dawson, Vincent Stacey, Leon Pryor, and Leonard <
C. Peterson. were assigned to the Number 5 squad in
Miami from 1961 through 1964, SA Sammon replied
that SAs McCarron, Dawson, and Peterson were assigned
to that squad; however, it was not Sammon's recollection
that either Stacey or Pryor were so assigned.

SA Sammon was then asked to give a breakdown
by classifications as to the responsibilities of each
of the six Miami squads from 1961 through 1964, which
information was furnished to the committee representatives. |
SA Sammon was asked to elaborate on the assignment of
responsibilities to the Number 5 squad of Miami during
that period of time. Those classifications furnished
of that squad were applicants, accounting matters,
including Hoffa and teamster investigations; civil rights;
racial matters; and fugitive matters. It was explained
that these were the major clagsifications assigned the
Number 5 squad.

SA Sammon was questioned regarding his transfer
from Miami to the Jackson Division in July, 1964, his
location and investigative responsibilities while assigned
to Mississippi, which reply was to the effect that Sammon
was assigned to the Clarksdale, Mississippi, Resident
Agency from 1964-1969, and to the Jackson, Mississippi,
Headquarters of the FBI from 1969 to the present time.

SA Sammon advised that while assigned to the Clarksdale,
Mississippi, Resident Agency, he worked any and all
investigative matters under the jurisdiction of the FBL
which pertained to the territory covered by that
resident agency. In response to a direct question,

SA Sammon advised that his transfer from Miami to
Jackson, Mississippi, was a routine nature and not of

a disciplinary nature.

In response to a direct question, SA Sammon

advised that he was the "backup Agent' assigned to Bill
jgx¥?;5§£f an FBI informant, while SA Sammon was assigned
to the Miami Division during the period of 1961-1964.

MWW 65994 Docld:37989768 Page 4
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HOUSE SELECT COMMITTEE
ON ASSASSINATIONS (HSCA)

1

SA Sammon was asked to identify Intelligence
Division Officers of the Miami, Florida, Police s
" Department, which SA Sammon was unable to do, nor
was Sammon in a position to advise whether or not
any information furnished by Somerset was disseminated
to that intelligence unit during the period of
1961-1964.,
SA Sammon was then queried at length regarding
Ku Klux Klan activity in Mississippi beginmning in 1964,
in partlcular,~ information regardimg United-Klarsof -
America. (UKA), Whlte Knights of the Ku- Klux Klan - 7 .~
(WRKKKK); and* ~the -* "Stlver Dollar‘Group” of the WKKKK = :
- MlSSlSSlpplﬂ =SA Sammeon furnished-a -lengthy-dissertation
regarding Klan activites in Mississippi since his '
arrival in 1964,

SA Sammon was then asked if he had conducted
any investigation regarding '"Merkin'". SA Sammon replied
that immediately after the shooting death of Dr. Martin
Luther King, SA Sammon was assigned the responsibility
of travellng through North MlSSlSSlpp1 with photographs
of the evidence left by King's assailant, exhibiting
those photographs at motels, service stations, in
North Mississippi to determine if any of the photographs
could be identified. .

H

SA Sammon was askeéd if he was aware of Somerset's
attempt to assassinate King in Montgomery, Alabama,
in 1958 through poisoning his food. SA Sammon advised
the committee that he was not aware of any such attempts.

SA Sammon was then queried regarding Bureau
regulations regarding amounts of money paid informants and
policy of the Bureau to overseeing those payments.

SA Sammon explained to the committee that such amounts
are normally determined by the Agent contacting the
informant and are paild on a COD basis based on the value
of the information furnished by the informant. SA Sammon
advised that the Bureau oversees these payments only in
an auditing or accounting of the particular informant's
payment fund.

NW 65394 Docld:32383768 Page 5
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HOUSE SELECT COMMITTEE
ON ASSASSINATIONS (HSCA)

SA Sammon was then questioned regarding the

Bureau policy in discontinuing informants and if the «
- informants are advised that they are being so discontinued.

SA Sammon advised that the informant is so advised when
he is discontinued, usually determined when the informant
has furnished a lack of positive information, or when
he has exposed himself as an informant, and of course
upon his death. ~

SA Sammon was then questioned regarding
. Somerset's personal imvolvement in violence; Somerset's
. personal bigotry toward minority races; his bigotry
regarding uniopn membership; his carrying of weapons;
and Somerset's Knowledge, of explosive devices; and
information fdrnished Somerset regarding Thomas,
Albert _Tomefy Tarc

To these questions, SA Sammon advised that he
did nmot have any personal information of acts of violence
performed by Somerset; and that the only personal bigotry
exhibited by Somerset was Somerset's apparent dislike
for SA Sammon, as Somerset felt that SA Sammon was
of Jewish descent. SA Sammon advised that he had no
knowledge of any acts of bigotry in union membership as
indicated by Somerset, nor was SA Sammon aware of Somerset
ever carrying a weapon or Somerset's knowledge of any
explosive devices. SA Sammon advised the committee that \
he did not recall Somerset ever furnishing any information
regarding Thomas Albert "Tommy' Tarrants; however, SA Sammon .
was acquainted with Tarrants, having been involved in a oo
firearms shootout confrontation with Tarrants in 1969.
The committee pressed for further details concerning
this shootout and the committee was advised that in
August, 1969, Tarrants and two other inmates of the
Mississippi State Penitentiary (MSP), Parchman, Mississippi,
escaped from that penitentiary and were thereafter subjects
of an unlawful flight to avoid confinement investigation,
and were considered by the FBI to be Federal fugitives.
The committee was advised that in August, 1969, information
was received by the Jackson, Mississippi, Office that the
three escapees were hiding in a heavily wooded dense area
near Jackson, Mississippi. Thereafter, SA Sammon and
many other Jackson, Mississippi, Agents attempted to
locate and apprehend Tarrants and the two other inmates,
which attempts resulted in a gun battle, causing
one of the immates, name unrecalled, to be killed by

A
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HOUSE SELECT COMMITTEE
ON ASSASSINATIONS (HSCA)

law enforcement officers, consisting of FBI Agents,
Mississippi Highway Safety Patrol MHSP) officers, P
“and those of the Rankin County Sheriff's Office.

The committee was advised that this was SA Sammon's
first and last contact with Tarrants, SA Sammon

in answer to specific questions, advised that he had

no personal knowledge of the acts of Tarrants performed
on a residence of a Jewish businessman in Meridian, .
Mississippi.

- "~ SA Sammon was then questioned regarding the
availability of FBI informants to other Federal or
local law enforcement agencies, and the Bureau policy
as pertaining to that availability. SA Sammon advised

- the committee that it is the practice of the FBI,
as well as other law enforcement agencies, mnot to
reveal the identity of Bureau informants to those
agencies, even though the information furnished by
those informants may be disseminated to those agencies.

The committee at this point took exception with -~

SA Sammon indicating it was their feeling that the FBIL

"receives all information but does mot share information”
with other law enforcement agencies, Federal, state,.and
local. The committee at this point was unequivocally
advised that this has mnot and is not the case of the FBI,
and that information obtained by the FBI which is of an
interest to those agencies, is disseminated to them,

even though the identity of the informant furnishing

such information is not revealed to those agencies.

SA Sammon was again asked for his knowledge
as to the availability of Bill Somerset to the Intelligence
Unit of the Miami, Florida, Police Department, to which
SA Sammon again advised that he was not aware of such
availability during the years of 1961-1964, the only
period that SA Sammon was acquainted with Somerset.
N SA Sammon was asked as to the degree of
confidence and reliability regarding the information
furnished by Somerset while an FBI informant. SA Sammon
advised from 1961-1964, it was his opinion that the
information furnished by Somerset was reliable, and that
SA Sammon had confidence in that information.

NV 55394 DOEIJ:EQ‘Q&B*?E& Page7 °~




HOUSE SELECT COMMITTEE
ON ASSASSINATIONS (HSCA)

At one point during the questioning, when

- SA Sammon was being questioned as to squad assignment
classifications, and identities of Agents of the Miami,
Florida, FBI Office from 1961-1964, SA Sammon advised
the committee that as that period of time was from
14-17 years in the past, SA Sammon would try to be as
accurate ‘as possible as to months and years invelved;
however, the committee was reminded SA Sammon'’s
recollection of the events may be six months to perhaps -
a year off. Mark Speiser advised SA Sammon that the
committee would only allow a four month leeway. This
comment. may have been misunderstoed by SA Sammon and
may have been in jest by Speiser; however, in any regard,
Speiser was advised that SA Sammon stood on his previous
statement that events occurring 14-17 years ago would be
timed as accurately as SA Sammon possibly could; however,
there would be no "four month allowance" imposed
on SA Sammon, unless the committee intended to furnish
him documentary verification. There was no such
documentary verification furnished SA Sammon during
his interrogation, with the exception of SA Sammon
being furnished a lengthy article from what appeared
to be the "Parade" or pictorial section of the Miami,
Florida, Herald, Sunday Supplement Newspaper, which / =~
article appeared to be regarding Bill Somerset. This
article was furnished SA Sammon briefly in an effort
to identify Somerset by photegraph as it appeared in
the article. SA Sammon was unable to positively identify
Somerset, due to the length of time involved, and the
fact that the photograph was net a good likeness, or
Xerox copy, as the photograph of Somerset, made him
appear older and thinner in appearance, SA Sammon
advised the committee that the poor photograph did
resemble Somerset; however, if the committee had not
advised Sammon that it was of Somerset, SA Sammon
would be unable to identify him. SA Sammon was not
furnished the article to read. -

.

&

-~
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HOUSE SELECT COMMITTEE
ON ASSASSINATIONS (HSCA)

SA Sammon was furnished a name of an
individual in Miami, Florida, which name SA Sammon
failed to record, -and therefore the identity of
that individual is not recalled by SA Sammon.

SA Sammon was asked by the committee if he was
acquainted with this individual. SA Sammon advised
the individual was unknown to him.

SA Sammon was then advised that this
individual was a house painter in Miami, and SA
Sammon was asked- if Bill Somerset was acqualnted o
w1th this 1nd1v1dua1,_ T ’ T

- e o ay -

= }::- SA ‘Saminon: advised that he then recalled
that this individual may be identical to a person -
who was at the scene of the James Meredith
integration disorder at the University of Mississipd,
Oxford, Mississippi, which SA Sammon believed to
be in 1963. The committee was advised that the
incident arose over Meredith, a Negro, attempting

to register to attend the University of Mississippi.

=

-
Pa—

SA Sammon recalled that a lead was received
at the Miami Office to identify and interview this
Miami house painter as his vehicle had been observed
at the University of Mississippi campus during the
disorder involving the registration of Meredith at
that university.

. SA Sammon advised that he and SA Leonard
C. Peterson contacted Bill Somerset for background
information on this individual and that Somerset
was acquainted with house painter and furnished
SA Peterson background information concernxng this
individual, to the best of SA Sammon's recollection
1nvolvxurthe house painter being a member of
National States Rights Party (NSRP).

. Thereafter, SA Sammon assisted SA Peterson
in-the interview of this individual in Miami in either

the summer of 1963 or 1964. SA Sammon recalled that
the individual was painting a house at the time of the

MW 65994 Docld:32989768 Page 9
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HOUSE SELECT COMMITTEE
ON ASSASSINATIONS (HSCA)

interview, was very hostile towards the intexrviewing
Agents; however, at the persistence of SA Peterson
he was interviewed regarding his appearance at the
University of Mississippi.

A short time thereafter, an article appeared
in the newspaper of the NSRP on the front page which
was submitted by this house painter. This article
referred to his interview with.SA Peterson and SA
Sammon, and referred to Peterson as "a blond haired
Swede"” and to SA Sammon as “a Jew bastard” or words
to that effect.

-

SA Sammon was asked if he was acquainted with
Joseph A. Milteer, or if Somerset ever furnished any -
information regarding Milteer and his activities. SA
Sammon advised he was not acquainted with Milteer and
did not recall Somerset furnishing any information
regarding him.
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1
‘b * PRI “b f
- i
TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLAS STNPATION: ! )
(3 Teletype (1 Immediate ™1 TOP SECRET :
] Facsinmile [T} Priority {1 SECRET !
(X Airtel 1 Routine 1 CONFIDENTIAL |
[JEFTO |
] CLEAR }
- Q i
_____________________ pte ABE
____________ -
TO: DIRECTOR, FBI (62-~1172%0)
FROM: SAC, JACKSON (62-544) (C)
HOUSE SELECT COMMITTEE ' -

ON ASSASSINATIONS (HSCA)

Enclosed for the Bureau are originel and
three copies of an LEM raflezciing resuTPs of Fnterview-
of SA JAMES W. SAMMON by renresentatives of aferementioned

committee 3/16/78, at Washington, D.C.

e
R
£ N/

/.

St

-

2-Bureau (Enc. &)
.Jackson
JS /bJ W

5

‘ Py
Approved: J//ﬁ Z/S Transmitted . Per o

(Clmnbher) {Tima)

Mo LT O L UnReT,
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VZCZCHRO 135 | |
RR JN KX ME
DE Hy p135 1380140
ZNY EEEEE
R 172145 MaY 78
FiY DIRECfOR'%EI (62-11729D)
" TO FBI JACKSON ROUTINE
FBI {NOYVILLE ROUT INE
FBI MEMPHIS ROUTINE L :
R YN R S ot

UNCLAS E F T © ‘ / (/ VA Y
VAW EL & A s

" HOUSE SELECT CONMITTEV'ON~ASSASSINHIIOM” <HSCA>
| HSCA y BY LETiFR DATED [4%73, 1978, REQUESTED ALL IBFOR—
lﬁAflON IN THE FILES OF THE JACVbON (NOXVILLE AND MEMPHIS FIELD
OFFICES COHWCERNING BUFORD WALLACE POSEY, DATE OF BIRTH AUGUST 28,
1925, HSCA OBTAINED WAIVER FROH POSEY ALLOWING FOR RELEASE OF
ALL INFORMATION HELD BY THE FBI TO THE COMMITTEE.

EACH RECEIVING OFFICE SHOULD SEARCH INDICES POR ABOVE -
NAMED'IwﬁlvanAL AND DUPLICATE ANY FILEb AHD REFERENCES FOURD
IDENTICAL WITH POSEY. THIS MATERIAL SHOULD BE SUBMITTED TO
FBI HEADQUARTERS, ATTEN?IGN} CONGRESSIOWAL INQUIRY UKIT, BY

CLOSE OF BUSINESS MAY 26, 1978,

BT . | N
6135 " k | ST //-—N

ol 210 e “ff??:fff"f’— a2
4!‘“‘ J// §

g e,,) | MAY 17 1978 |

FD , ‘ ‘ ﬂ 0’ V ' #B|—JACKSON ,
- % 7 % | /ﬁ/m/éb I_w\’
4 o {% /(-( "/kZ—u{/LﬂZ/‘.egb,/
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- B Date Birthplace Race SDex
giﬁy@« e

Spelling
All References

H:ua Subversive Case Files Only

ASubversive References Only

%,Mﬂg Criminal Case Files Only
Criminal References Only

DROlMct:ta Locality of

-

Maln Subversive {1f no Main, liat all Subversive References)
Main Criminal {If no Main, list gll Criminal References)

Fil? & Serial Number

Rewsrrks -

File & Serial Number

Remarks
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VZCZGHRU 135 ‘ '
Fa J3 HK IR
DE KHQ 3135 1380140
ZWY EEEEE
R OIT214% daY 78
#i1 DIRECTOR FBI (42-11729
TO FBI JACKSON ROUTINE
FBI XROEVILLE ROUTINE
FBI HMEUPHIS ROUTINE
BT

C‘LAS EFTO

P 'i.{gﬂu {h"()!l‘)
3y 1975, REAUZSTED ALL IDFOD ~

1925, HSCA OBTAINED wAIVER FROI POCEY ALLOUING FOR DEILEASE OF
ALL INFURHATION HELD DY THE FB1 TO TRE CONIITTRE .
EACH RECEIVING SFFICE SHOULD SEARCH INDICED FUOR ADOVE-
GAUED INDIVIDUAL AlD DUPLICATE ANY FILEZ &I RIFERCNCES FOULD
IDESTICAL WITH FOSEY, THIS [IATERI4AL SHOULD SE ZURMITTED TO
' FBI HEADQUARTERS , ATTELTION : COLRRESSIONAL INGUIRY UNIT, BY
CLOSE OF BUSINESS iia sﬁ 1978,
3T
{1135 bl"' 5"“{-" "'l
o n@__—ﬁm::f Bk'
MAY 17 1978 ‘

i

has.

_ ~

T s
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FD-S (Rev, 7-27-476)

I

i

: i

TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: |
‘T3 Teletype ] Immediate {1 TOP SECRET :
7] Facsimile [} Priority [ SECRET :
[x7 Adrtel ' ] Routine [ CONFIDENTIAL {
[JEFTO !

1 CLEAR - !

|

I

3

Date

TO: DIRECTOR, FBI (62-117290)
ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRY UNMIT

FROM: SAC, JACKSON (62-544)

HOUSE SELECT COMMITTEE

- ON ASSASSINATION (HSCA)
Re Bureau teletype 5/17/78, captioned as above,
Enélosed herewith are as follows:
1. Serial 109 from Jackson 157-9326 (2 pages)

2. Serials 1 - 23 from Jackson 157-2083,
including 2 letters from 1A (57 pages)

i X/
, e’
The above enclosures. are concerning BUFORD
WALLACE POSEY, born 8/28/25.

3. Serials 1 - 46 from Jackson 100-491,
_including 1A1 (180 pages)

It should be noted, as related o item three above,
100-491 does not contain a serial numbered as eleven and -

- there is no indication as to why. The only explanation is an
error in serializing where said number was skipped.

‘ 2 - Bureau (69)

| (L - Jackson,
AJW/dgf s /Ay
&)

I
AL

Approved: :;j 7ﬁ Transmitted - Per

{(Number) (1'ime)

GPO 31977 O - 225-833
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VzCzZCHAO 156 |

RR JN

DE HQ @106 1446955

ZHR UUUUU

R 2421197 WAY 78

F¥ DIRECTOR FBI (62-117290)
T FBI JACKSON ROUTINE

BT

UNCLAig/z/’ , |
Housz “GELECT COpAfTEE ON ASSASSINATIONS (HSCA)

AEFERENZE JkaKﬁON TEL"TYPE TO BUP.JA APRIL 24, 156&, CAP-

TIONED "IURKIN." |
THE HSca IS CURRENTLY CONDUCTIfG INUFSTIGALION THTO THE
ASSASSINATIONS OF JOHW F, KEWNEDY AND MARTIN LUTHER KING , JR.,
AND HAS REVIEYED VOLUAINOUS EXCISED' DOCUMEGNTS REGARDIHNG THE.
ASSASSINATION CASES AKD RELATED IHVESTIGATIONS, UPON REVIZW OF
REFERENGED COUMUNICATION, THE HSCA DESIRES TO INTERVIEW IiFOR-
AANTS UHO SUPPLIED INFORWATION COHTAIWED THEREIN, 3Y REQUEST
' DATED #AY 15, 197¢, THE COMMITTEE REQUESTED THE FBI CONTACT
IHESE IKFORUANTS TO DETERMINE IF THEY UOULD BE AGREEABLE TO
INTERVIEW BY THE HSCA.,THE HSCA HOPES INTERVIEW CAN BE CON-

DUCTED PRIOR TG JUNE 2, 1978, ' o 62

> D INDEXED '
i SER”‘“ZE%HLED

MAY 2 4 1978

[/\0.‘ %V % % | FBf(;JACK%ONO' —
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PAGE THO DE HQ @106 UNCLAb |
INFORMATION IN REFERENCED vouua*lcquow WAS PROVIDED' BY THE
FOLLOWING FORWER INFORUANTS :
1. JN 343, BUREAU FILE ;7m§1565, JACKSOH FILE 177-459,.
OPERATEb BETWEENW AUGUST, 1967 - APRIL,'1973._
5. JACKSON 337-R, BUREAU FILE 178-1518, JACKsbw FILE 176~
457, OPERATED BETYEEN JULY, 1967 - NOVEMBER, 1973, |
JACKSON ATTPJPT TO CONTACT INFORMANTS AWD ADVISE EACH THAT
THE HSCA DESIRES TO INTERVIEW THEN CONCERNING. INFORMAT 10N THEY

‘PROVIDED IN REFERENCED COMMUUNICATION. THEY SHO )LD BE TOLD THAT

]

70 THE FBI'S KNOWLEDGE, THE HSCA IS HOT AWARE OF THEIR RELATION-
SHIP WITH THE FBI OR THEIR IDENTITIES. DETERNINE IF THE INFOR-
| QANTS HAVE ANY OBJECTION TO BEING INTERVIEWED BY REPRESEWTATIVES
OF THE HSCA. IF THERE ARE O OBJECTIONS TQ INTERVIEW, INFOR-

MANTS SHOULD BE FURNISHED THE IDENTITIES AND TELEPHONE. HUMBER
OF THE FOLLOWING HSCA PERSOWNEL IN ORDE ER THAT INFORUANTS CAW
TELEPHORICALLY CONTACT THE HSCA AND MAKE THEIR OWN ARRAMGEHENTS
FOR IWTERVIEY . IHFORMANTS CAN THEREFORE PERSONALLY WEGOTIATE
THE SCOPE OF IWTERVIEYW AND THE COWFIDEWTIALITY OF INFORMATIGH
CTHEY HAY PROVIDE THE COMMITTEE ,

INFORJANTS SHOULD BE GIVEN THE NAMES oF MARK SPEISER AWD

NVY 65994 Docld:32983768 Page 17
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PAGE THREE DE HQ 2106 UNCLAS

PETER BEESON,.BOTH HSCA STAFF ATTORNEYS, WHO CAN BE CONTACTED
COLLECT AT 202-225-2355, UPON. CALLING , I{FORMANTS SHOULD FUR-
WISH THEIR IDENTITIES AUD ADVISE THEY WERE THE IHDIVIDUALS WHO
PRUVIDED THE JACKSON OFFICE OF THE FBI IHFORMATION CONCERIING
ACTIVITIES AT JOHN'S CAFE, LAUREL , MISSISSIPPI, I APRIL, 1968.

| SUTEL RESULTS-OF‘CbNTACI WITH IHFORMANTS TO_FBiHQg'ATTEN-

TIOW : CONGRESSIONAL INQUIRY uNIT,-REQORDS MARAGEMENT DIVISION,
EXPEDITE TH VIEY OF COMHITTEE'S DESIRE TO INTERVIFW IRFORHANTS,
' IF AGAEEABLE, PRIOR TO JUE 2, 1978,

BT | ’

%196

NNHH 144010067 SN 1
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VZOZI 160 186

R oJw

BE He 2106 1446035
ZNR UL

R 2421197 HAY 78 | S I o

FiDIRECTOR FBI (62-117299)
7O FBI JAGKSON ROUTISE

BT
LHCLAS

_HOUSE SELECT £O ASS I gTIdN‘ (HSCA)

REFERENCE JACKSON Tt ELETYPE TO Hu&ﬁ&U'&PRIL 24, 19@3,'GAPQ
TIONED "MURKIN " o {'{ / o

THE HSCA 1§ CURRENTLY fOVHUCTi»& ,VEs_Ia:iiaa INTG THE
.ggsasszﬁﬂllems OF. JOHN F. KENWEDY »ma~4ARTi* Lurﬁﬁé xzﬁsyfdﬁ,ﬂ

| 4D MaAS REVIEWED VOLUWINGUS EXCISED D CCUENTS REGARDING THE .
ASSASSINATION CASES AN RELATED zmvzs\fcaaz,zs, Jpow'ﬁguxz# CF
_REFERENcED'COMﬁuNicarxewa THE HSCH aaaééua iﬁzzﬁT§R$££¥_23FﬁR~
MANTS WHO SUPPLIED INFORMATION GONE 1@er'”ﬁﬁaﬁiﬁﬁ BY REGUEST

ﬂTEO MAY 18, 1978, r&z-tuﬁw;ﬁfag ELUE éﬁ?aiiﬁz_yaz GONTACT
THESE INFORUANTS TO DETERWINE IF THEY wolL DSRE'QaR"hﬁbLa'IG o

INTERVIEY BY THE HS5Ca, THE J{ 5CA HOPE ‘i‘ “‘&\T‘EZ:&VIF‘M ‘«’: BE. L,Ul.‘é‘f“

N

o
L
<
=3
g
‘C

PRIOR TO JUNE e, 1978, - ‘5_

S| mAvedmn

N _FBI-JAckson
2 %
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.. PAGE TyO DE x@ GiAS UNCLA \
| IHFORMAT ION I8 REFERENCER. béwﬁwf AT 0N WAS Pﬂnvzi‘:-gY THE
FOLLOWING FORMER INFORWANTS: i\ T

\

v

1. JE.348R, .:E}REAU’ FEL,E.__ 17&‘1-25639 é}i‘GKSﬁN ‘TIL B 1V0-439,

| OPERATED BETYEEN AUS ,,193?\; apR L

o

9
i

(,-J

o

3 o

-3
R
‘43

2. JACKSON 337-R , BUREAU rzz ;?;‘x}z%ﬁ GacKs 204 FILE 7%=
457, OPERATED uwxwﬁg& JULY, z@sz~~ ﬁQ?Eﬁ%ER@}lS?S,- o ;.'
JACKSON &TTEMPT T scwrﬁcr IHFOR %g&Ts Aﬁb ADVISE: E EAC it fHAI
THE HSCA DESIRES TO INTERVIEW THEM G@@Cdﬁ&li& zw?mpW&fxef iEY
F.'PRDV{QFD 1§ REFE £

I“’i

CED cewmwﬁzramzanaxagm:' SHOULD -BE' TOLD- zhvf

1

TO THE W z*s‘xzathau&, THE ;sc@ 1@ ss mgnr a«,razjﬁ %gLa:éa&~ i

;{;-l’
\
Q?
=3
G‘é
s
g
o
Ng
Eed
T
-2
i

MANTS a&vr ANY DPJ? iIG ?a u?zwu .&rzrvxa@ag BY 1 |

OF THE ;SCAQLI? THERE ARE O eaurC”Iaau TG zy?anvzﬁQ@ z&raym,“g ~M{ 
MANTS SHQQLB BE FURNISHED “HL ?LL& .ﬁ‘a‘ Awégs i?ﬁﬁ@ﬂé NU%PEﬁ fj%‘ \;
OF THE FOLLOWING HSCA PERS 0&% L i&‘cﬁéaé rﬁgz;;a opmah?s Gﬁ@\ :' | ;Q&
TﬁLF?H“ﬁTGﬁL1Y'GaHT401 rmﬁ Huuﬁ AND ?g E‘?HQI? oW A:Rﬂ& B ixiﬁ' , j}f
FOR TLRvI:w, TNFORMARTS Am THER *§35;92330N§LL¥ NEGOT IATE 'fj; ' f\

THE SCOPE OF iﬁTERV Bl 4D THE Qb%FIES%YEALi?Y‘SF'INFQRMQTIQ&‘ |
THEY MRY PROVIDE THE COﬂMigLEE; N

INFORMANTS SHOULD BE GIVEN THE NAVES OF MARX SPEISER AlD.

~. .- . .. . . : o
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‘ ’
VZOZ 160 1646

a8 JU

LI

i1

He #ia6 1440035
ZLR nyuygy
2428192 HAY T8
Fi DIRECTOR FRI (62~11729%
TO FBL JAGKSOH ROUTILE

UHCLAS
HOUSE SELECT COMUIITIEZ OU ASCASSIUATIONS (HSCA)

ACFERLNCE JACHSON TELITYPE TO BURTAL APRIL 24, 1967, CAPw
TIOUED "URKINH .Y

THE HSCA 1§ GURRENTLY CONDUCTING IGVESTIGATION IHTG THE
ASSASSIUATIONS OF JOME F. XEBNEDY AUD [JARTIN LUTHER KI{8, Ji.,
AD H3S REVIEWED VOLUINGUS EXCISED BOCWHENTS RUGARLING THE
ASSASSINATION CASES AlD RELATED ILNVESTIGATIONS. URCH RIVIEY OF
REFERENCED COMULNICATION, THE LSCH DESIRES T0 INTERVIE? ILFOR~
HANTS VKU SUPPLIGh IUFORMATION GONTAINEL: THERLIN . BY REQUEST
DATED UAY 16, 1978, THD COMIITTEE KECUZSTED THE FRI GOMTACT
THESE 1UFOR(ANTS TG DETEZRMIAE IF THIY VOULD DL AGREEABLE T0O
INTSRVIEY BEY THE HSCA ., THE HSCA HOPER INTIRVIES CAY SE OOb-

DUCTED PRIOR TO JULE o, 1977,

SEARGHLD

\ ' a&PlALIZEM,?_&ED
| MAY 24 1978 |

F Bl-—-JACKSON

1




¢ ®

GE TUO0 DE Ho 118 INCLAS
INFORGATION I REFERENCED COWIUNICATION JaE PROVIBED BY T
FOLLOVMILG FORNMER LUFORJAPTS:
La i 340, BUREAY FILE 177=1563, JACKEOL TILE [70-430,
OPERATED BETUIEED AUSUST, 1967 - APnlIL, 1273.
2. JACKSOR 2371, Eﬁu»AU FILE 170-1310, JACKEOH FILE 170«
S

457, OPERATED BETUELR JULY, 1987 -~ UOVEIRER, 1973,

JACKSOH ATTEUPT TO CONTACT IAFORIANTS ALD &DVISE EaCH THAT

S

THE H3CA DESIRES T0 ILTERVIEY THEID COUCERUING INFO4MATION THEY
ﬁOUIDnD I REFEREUCED COSUULICATION. THREY SHOULD BEZ TOLD T
Tu THE FBI'S KEOVLEDGE , THE HSCA I8 HOT AUARE OF THEIR RELATION-
SHIZ YITH THE FBI OR THEIR IDEUTITIES. DETERUINE IF THE ILFGR-
JANTS HAVE A0Y OBJECTIOR TO BRING INTERVILULD DY REPRE uuT&TI JES
UF THE HBCA. IF THERE ARE [0 QBJ“""IGJQ PG LETZRVIRT u?ﬂﬁw_
(IANTS SHOULD BE FURNISHEL THE IDERTITIES AND TELEPHONT LUNURER

OF THE FOLLGIING HOCA PERSCUREL I GRDER THAY ILWFORAALTS Oal
TLLIPHOUICALLY COUTACT THE UECA ALD JAND THEIR OUL ARRAIGEHINTS

Fop IRTERVIDY . INFORHNNTS CAN THEREFORE PERSONALLY REGDTIATE
THE SCOPE OF IGTERVIEY AUD THE CONFIRZUTIALITY OF ILFORIATION

e,

THEY HAY PROVIDE THE COUMITIEL .

INFORBANTS SHOUBLD BE GIVED THE UANEZ AaRLE SPEISYI

w
i
]
e
&
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P4GE THRET DE HQ G176 UNCLAS
PETER BEZSUN, BOTH K3CA STAFF ATTORLEYS, UHO CADR BE CONTAGTED
COLLECT AT 202-225-3353, UPOH CALLILG , INFORILUTS SHOULLD FUR
KISH THEIR IDERTITIES AND ADVISE THEY UERE THD INDIVIDUALZ Wiy
PROVIDED THE JACKSGH OFFICE OF THE F2I ILFORGATION CORCEREING
ACTIVITIES AT JOMN'S CAFE, LAUREL , GISSISSIPPI, I8 APRIL, 196t.
SUTEL RESULTS OF CONTACT WITH ILuFORUALTS T0 FRIHD, aTTEN-
TION : COLGREESIONAL INQUIRY UNIT, AZCORDE MAUAGEMNENT DIVISIGH,
EKPEDITE 1ff VIZY OF COMITTED 'S DENIAE TO IATERVIF L FORIANTS
IF AGREZABLE, PRIOR TO JINT &, 1977,

G taamierz gt
MW 65994 Docld 32989768 Page 23
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FD-36 (liev. 7-27-76) . '

i

’ FBI {
TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: :
B Teletype (] Immediate {3 TOP SECRET I:
[ Facsimile [ Priority [ SECRET :
[ Airtel [X Routine (] CONFIDENTIAL }
[JEFTO :

CEEsR Unclae’ !

Date 5/26/178 i

o T T e e e e e e T e e e e e e e e e e G e e e = e E— = e E— = —

FM JACKSON (62-54l) (P)
TO DIRECTOR (62-117290) ROUTINE
BT
UNCLAS
ATTENTION CONGRESSIONAL INQUIRY UNIT, RECORDS MANAGEMENT
DIVISION.
HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATION (HSCA)

RE BUREAU TELETYPE DATED MAY 24, 1978.

ON MAY 26, 1978, JN 340-R, BUREAU FILE 170-1565, JACKSON
FILE 170-459, INTERVIEWED AND OBJECTS TO INTERVIEW BY
REPRESENTATIVES OF HSCA IN VIEW OF CURRENT EMPLOYMENT STATUS.
JN 340-R STILL EMPLOYED AT JOHN'S CAFE, LAUREL, MISS., AND
FEELS LIFE WOULD BE PLACED IN JEOPARDY IF IDENTITY WAS MADE
KNOWN.

REVIEW OF JACKSON FILE 170-457 PERTAINING TO JN 337-R
DISCLOSED A NEWSPAPER CLIPPING FROM THE LAUREL LEADER CALL,

A LAUREL, MISS., NEWSPAPER, DATED MARCH 4, 1974, COPY ;URNISHED

bR-514~1

@ - Jackson Searched. y
TZS?/ njb Serialized ,7@—/

A "’,(;‘J Iﬁdé}:(eﬁ .

d Fied i rspevei

R«Vn/&M«O/
r 77
Approved: /J/:;{% Transmitted 00\37 2200 = Per 6C
v (Number) (Time)
GPO : 1977 O - 225-539

NW 55954 Docld:32583768 Page 24




FD-36 (Rev. 7-27-76) ’
“

|
: FBI |
“TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: i
(] Teletype {1 Immediate [ TOP SECRET I'
[} Facsimile {] Priority {1 SECRET {
[ Airtel {J Routine [ CONFIDENTIAL :
JEFTO |
(] CLEAR i
Date I
_____________________________________________ I
l— PAGE TWO JN 62-544 TUNCLAS
TO FBIHQ WHICH REFLECTS THAT INFORMANT WAS SHOT AND KILLED BY
A SHOTGUN BLAST FIRED BY HIS BROTHER-IN-LAW. INFORMANT WAS
PRONOUNCED DEAD ON ARRIVAIL AT JONES COUNTY COMMUNITY HOSPITAL
AND CAUSE OF SHOOTING HAD NOT BEEN DETERMINED AS OF THE DATE OF
THE NEWSPAPER ARTICLE.
BT.
Approved: Transmitted Per
(Number) (Time)
GPO : 1977 O - 225-539

MW 63934 Docld:32389768 Page 25




VZCZCHQ0B85

RR AL AT BA BH BS BU CE GG CI CV DN DE HO IP JN JK KC LA
ME MM MI MP MO NK NH NO NY OM PH PX PG PD RH SC SL SD SF SE SI
TP WF

DE HQ 0885 1570042

ZNY EEEEE

R §52185Z JUN 78

FM DIRECTOR FBI (62 117290)

TO FBI ALBANY

FBI ATLANTA

FBI BALTIMORE

FBI BIRMINGHAM

FBI BOSTON

FBI BUFFALO

FBI CHARLOTTE

FBI CHICAGO

FBI CINCINNATI : j

FBI CLEVELAHND g 49;2 ’,.59 {7’/;19-

FBI DENVER | SernLE G hien L
FBI DETROLT JUil 5 1978

FB1 HOUSTON 7 _(FBI~JACKSON l
FBI INDIANAPOLIS i

e |
FBI JACK SON | %,{;{:&%J :

FBI JACKSONVILLE

- NW 65934 Docld:32383768 Page 26




PAGE TWO DE HQ @985 UNCLAS E FTO

FBI
FBI
FB1
FBI
FBI
FBI
FBI
. FB1
FBI
FBI
FB1
FBI
FBI
FBI
FBI
FBI
FBI
FB1
FB1
FBI

KANSAS CITY
LOS ANGELES
MEMPHIS
MIAMI
MILWAUKEE
MINNEAPOLIS
MOBILE
NEWARK

NEW HAVEN
NEW ORLEANS
NEW YORK
OMAHA
PHILADELPHIA
PHOENIX
PITTSBURGH
PORTLAND
RICHMO ND
SACRAMENTO
SAN DIEGO
SAN FRANCISCO

NW 55994 Docld:32989768 Page 27
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PAGE THREE DE HQ @085 UNCLAS EF T 0
FBI SEATTLE

FBI SPRINGFIELD . C

FBI ST. LOUIS <
FBI TAWPA !
FBI WASHINGION FIELD OFFICE

BT

UNCLAS EF T 0

HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS (HSCA)

BUDED JUNE 12, 1978. R )

RE: BULET T0 ALBANY, ET AL, AUGUST 25, 1967, CAPTIONED
"COUNTERINTELLIGENCE PROGRAM, BLACK NATIONALIST-HATE GROUPS,
INTERNAL SECURITY" AND "BUAIRTEL TO ALBANY, ET AL, MARCH 4,
1968, CAPTIONED “COUNTERINTELLIGENCE PROGRAM, BLACK NATION-
ALIST-HATE GROUPS, RACIAL INTELLIGENCE".

THE HSCA WHICH IS INVESTIGATING THE ASSASSINATION OF
JOHN F. KENNEDY AND MARTIN LUTHER KING, JR., MOTING THAT
REFERENCED COMMUNICATIONS ASKED RECIPIENT OFFICES TO MAKE
PERIODIC REPORTS TO THE BUREAU, HAS REQUESTED THAT RECIPIENT
FIELD OFFICE FILES BE SEARC ED AND AWL REPORTS , LETTERHEAD

e

MEMORANDA, AIRTELS, LETTERS AND TELETYPES CONGER NINg

NWY 65994 Docld:32989768 Page 28
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P¢4GE FOUR DE HQ ﬁﬂsglNCLAS EFTO ,
Qﬁ,;MARTIN LUTHER KING, JR., OR THE SOUTHER N QERISTIAN
LEADERSHIP CONFERENCE (SCLC) SUBMITTED PURSUANT TO REFERENCED
COMMUNICATIONS UP TO AND INCLUDING DECEMBER 31, 1968, BE
PREPARED FOR DELIVERY.

THE HSCA REQUESTED THAT OUR RESPONSE IN THIS MATTER BE
GIVEN TOP PRIORTY OVER ALL OTHER ASPECTS OF XKING IWESTIGATION.

FBI HEADQUARTERS (FBIHQ) FILES HAVE BEEN PARTIALLY
PROCESSED IN RESPONSE TO A SIMILAR REQUEST, BUT TO INSURE
COMPLETENESS AND THOROUGHNESS, EACH R ECIPIENT OFFICE FURNISH
FBIHQ TWO XEROX COPIES OF'ANY COMMUNICATION MEETING ABOVE
CRITERIA. COPY SHOULD REACH FBIHQ BY JUNE 12, 1978.

ALL COPIES SHOULD BE CLEARLY LEGIBLE AND SHOULD BE SENT
REGISTERED MAIL, MAILED TO THE ATTENTION OF THE CONGRESSIONAL
INQUIRY UNIT, RECORDS MANAGEMENT DIVISION, ANY QUESTIONS CAN
BE RESOLVED BY CONTACTING SUPERVISOR RICHARD C. BUSCHING,
EXTENTION 3685,

RECIPIENT OFFICES HAVING NO COMMUNICATION MEETING CRITERIA
ARE TO SO NOTIFY FBIHQ.

BT
go85

NNNN

F
NW 65954 Docld:32983768 Page 23




Y

DIRECTOR, FBI (62-117290)
ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRY UNIT,
RECORDS MANAGEMENT DIVISION

FROM: JACKSON (62-544) (C)
HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS (HSCA) /) 7~ .

~
i
——= T

Re Bureau letter to Albany, ET AL, 8/25/67,
captioned "Counterintelligence Program, Black Nationalist~
Hate Groups, Internal Security Bureoau airtel to Albany,
ET AL, 3/4/68, captioned ' 'Counterintelligence Program,
Black Nationalist-Hate Groups, Racial Intelllgence and
Bureau stel to Albany, ET AL, 6/5/78, captiocned as sbove.

=]
o
.”»

Enclosed herewith are copies of serials 3, 5, and
7 of Jackson f£ile 100-980., Said file is concerning same
matter as set forth in referenced communications dated
8/25/67 and 3/4/68.

Review of above flle was made for the period
8/25/67 through 12/31/68, and only for information
concerning Dr, MARTIN LUTHER KING, JR., and The Southern
Christian Leadership Conference.

CONFIDENTIAL)ﬁZ&ERIAL ATTACHED

Gd SYY-2 3

Bureaun (Enc, 6
% - ( ) Searched

1l = Jackson |

AJW/dgf .« £._ Serialized e

(3)

Indexed 4,

Filed
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FBI MIAWI IWHEDIATE

. UNCLAS i FTO

UZCZChQOWd5!-
U0 AT BH Jil 'KX-LS wE wid 80 SL WF
DE HQ- M935 1652149

U o 142vas Jui 7,

Fii DIRECTOR FBI- (62-117290)
D FBI ATLANTA® LJMEDTATE

FBI BIHHINGHAH,IMHEDIATE
FBI JACKSON IvmiiLIATE

FBI KNOXVILLE I#EDIATE

FBI LUUISVILLE IMEDIATE.
FBI MEvPHIS IMMEDIATE

FBI MFYW ORLEANS IMUEDIATE.

FBI ST. LOUIS IMMEDIATE ~ - - o - | \‘
F31 wASHINGTON FIELD OFFICE IMAEDIATL o

BT

HOUSZ SeLECT COMMITTEF OF ASS A%SINATIOv] CHMCA)

H3cA, BY LETTER DATED JUVE ‘12, 197u,xxLQUZSTFD THAT THE
FIELD OFFICL FILES ON THE SOUTIER! STATES INCUSTRIAL COUNCIL
FOR THE PE<IUD 195 6-1978 FRO: ALLANTA, Dlmmcm i, JACKSOW, o2 - t@’f"’{g’/ -5

| s
JUN 141978

—~JACKSON

3l




PAGE TWO DE HQ @M85 UNCLAS E F T O

KNOXVILLE , LOUISVILLE , MEAPHIS, «I1a4T, 4TW ORLEANS , 3T~ LOUIS,

AND WASHINGTON FIFLD OFFICE, BE PROVILED Of A PRIORITY BASIS .
RECEIVING OFFICES ARE ArQUESTFL TO SFARCH FOR ANY FILES

GR REFERENCES Of THZ SOUTHERN STATES LNDUSTHIAL COUCIL FOR THL

PLRLUD 19561978, ANY ﬂATERIAL~LOCATED\0u ThIS SUBJECT SHOULD

HE DUPLICATED ABD OBk COPY FURIILSHED TO FR1 HEADQUARTERS
ATTENTIUN s CONGRESSIOGAL. THQUIAY UNIT , WLCOHDS HANAGE.IE T
DIVISiGK, 3Y CLUSE oE_susimégg JUE 19, 19774 |

RT | ' o |

L35

wivdd -
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0. pEss

IMAEDIATE
LATE

iLLE l&thIaTﬁ

JACKSON Wﬂﬁﬁ
NCY

DJIS'

=3

IMMEDR IATE
I IMHEDIATE

ORLEANS, THHEDIATE
zuqﬁanTﬁ»'

nq?hib‘ a4 PIELD OFFICE

MU

ST, LOUIS

S EFT O

i“’.

LOM”*!IL

SASSLN‘ IO%@ (HSC

A .
o
/
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4
i
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4
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. .
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PRI FEn
IMMEDIATE
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S
v
L
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ktg 31 E

1)

UF51LD T}AT

A”&S ImDJ“

THE

TRIAL COUNCIL

\

‘% ro?‘qii\‘(,}{A{?y‘JAC} F;O ‘9

SN’

{ SEARCHED _
."  SERIAUZED

4

(2-644-25 |

Ihﬁl(Ea‘hd’

MLED

JUN 141978

FBi—JACKSON

.

“gf. | .

.

vt
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Ca .o
<.
[ :

L KEOK

a

ILLE, )uUIwW LLE, MEWPHIS, WIAdl, WEW ORLEANS , ST, LOUIS,

AND W&EHiNGTSN Filiu_ﬂf?i@ﬁs BE PROVE FDED 04 A PRIORITY -BASIS. .

HECKELIVI é?' fFLO:ﬂ Aﬁ&’?E@U&Si @ SEARCH FOR ANY FILES
03 Rﬁﬁhdtmw«“ Of THE SOUTHERN STQ?ES .PUTTRIAL COUNCIL FOR THE
Q . B . M C R : ' 3 .

~’“H'tu 19561978, aly MA?EHI&L “Ctafgb 0& THIS SUBJEGT ghouLn

’ [ '

BE }bJ!ICAT“;.Qﬁﬁ OHE COPY f@aatSth T0 FRI HEADQUARTERS,

ATTERTION 3 CONGRESEICHAL ENQGXRY UMIT§~RECORDS ﬁANAGEﬁEﬁT
HIVISIiOn, BY CLOBE OF BUSIHESS: UH {S, 1978,
BT :
: '
. R )
(I '
' :
- N
- L !
-+
- i .
”
’ .
~. \
1 ”n :\!N [ - , )
. -
1 . N ‘
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FD-36 (Rev. 7-27-76) ‘
.,

 TRANSMIT VIA:

(X Teletype
[] Facsimile
(1 Airtel

BT

UNCLAS

JUNE 19, 1978.

PRESS CONFERENCE".

PRECEDENCE:

[ Immediate

] Priority
] Routine

SELECTED FIELD OFFICES.

l - Jackson (62-544)

FBI

TO DIRECTOR (62-117290) PRIORITY

HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS (HSCA).

RE FBIHQ TELETYPE, JUNE 14,

CLASSIFICATION:

[ TOP SECRET

] SECRET

] CONFIDENTIAL

CJEFTO

X EKKXKX UNCLAS
Date 6/19/178

ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRY UNIT, RMD

1978, CAPTIONED AS ABOVE, TO

"SOUTHERN STATES INDUSTRIAL COUNCIL".

"SOUTHERN STATES INDUSTRIAL COUNCIL".

Searched

FIM: JACKSON (62-544) (P)

BUDED :

REFERENCED TELETYPE REQUESTED INFORMATION CONCERNING

A REVIEW OF ELSUR AND GENERAL INDICES, JACKSON OFFICE,

HAS FAILED TO REVEAL FILES AND/OR REFERENCES UNDER THE NAME

FOR FBIHQ INFORMATION, ABOVE SEARCH REVEALED SEVERAL
REFERENCES CONCERNING "SOUTHERN STATES UNDERGROUND'NEWS.PAPER oww

"SOUTHERN STATES TELEPHONE INDUSTRY %

bo - s74-aF

e ]

]

J AW/va Serialized __ .
(1 >WJ2/ Indexed
Filed.__{) V¥ —
W ata WoL
[\
Approved: /L{/?ﬁ{g/ Transmitted 00‘2 A /// 7 Per
/ (N“mber) (Time) GPO : 1977 O - 225-539
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FD-36 (Rev. 7-27-76) . ‘
FBI

e

TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION:

A Teletype (] Immediate ] TOP SECRET

[] Facsimile &1 Priority {1 SECRET

[ Airtel [ Routine [ CONFIDENTIAL
(JEFTO

&) EKKXRX UNCLAS
Date 6/19/78

FM JACKSON (62-544) (P)

TO DIRECTOR (62-117290) PRIORITY

ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRY UNIT, RMD
BT

UNCLAS
HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS (HSCA). BUDED:
JUNE 19, 1978.

RE FBIHQ TELETYPE, JUNE 14, 1978, CAPTIONED AS ABOVE, TO
SELECTED FIELD OFFICES.

REFERENCED TELETYPE REQUESTED INFORMATION CONCERNING
"SOUTHERN STATES INDUSTRIAL COUNCIL".

A REVIEW OF ELSUR AND GENERAL INDICES, JACKSON OFFICE,
HAS FAILED TO REVEAL FILES AND/OR REFERENCES UNDER THE NAME
"SOUTHERN STATES INDUSTRIAL COUNCIL'.

FOR FBIHQ INFORMATION, ABOVE SEARCH REVEALED SEVERAL

REFERENCES CONCERNING "SOUTHERN STATES UNDERGROUND i\IEWSPAPER o

PRESS CONFERENCE". "SOUTHERN STATES TELEPHONE INDUSTRY 3’6

, bo - s74-aF

i - Jackson (62-54lL) gea_rched . o

JAW/va erialized. ___

(1)’[»,‘«“‘/ Indexed

Filed o
L o e
\L
/
Approved: /{ / 71%/ Transmitted 0 LO/‘ A /// = Per /%)
T (Number) (Time)

GPO : 1977 O - 225-539

| NW 65934 Docld:32363768 Page 36




FD-36 (Rev. 7-27-76) . ‘
- FBI

i
I
T :
TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: :
[ Teletype (] Immediate ] TOP SECRET :
(] Facsimile {J Priority {1 SECRET :
| (] Airtel ] Routine ] CONFIDENTIAL !
; JEFTO !
] CLEAR !
| 1
| Date :
PAGE TWO JN 62-544 UNCLAS
1 LEADERS DELEGATION" AND "SOUTHERN STATES FOREST PRODUCTS
\
| INDUSTRY LEADERS TOUR"; HOWEVER, FROM INFORMATION AVAILABLE AT
|
THIS TIME, THERE IS NO INDICATION SAID REFERENCES ARE IDENTICAL
TO "SOUTHERN STATES INDUSTRIAL COUNCIL".
BT
Approved: Transmitted Per

(Number) (Time)

GPO : 1977 O - 225-539

NW 65954 Docld:32583768 Page 37
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JNO@B2 16921167

PP HQ

DE JU

P 192111Z JUN 78

M JACKSON (62-544) (P)

TO DIRECTOR (62-117298) PRIORITY

ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRY UNIT, RMD
BT

UNCLAS

HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSI NATIONS (HSCA>. BUDED.:
JUNE 19, 1978.

RE FBIHQ TELETYPE, JUNE 14, 1978, CAPTIONED AS ABOVE, TO
SELECTED FIELD OFFICES.,

REFERENCED TELETYPE REQUESTED I NFORMATION CONCER NI NG
"SOUTHERN STATES INDUSTRIAL COUNCIL".

A REVIEW OF ELSUR AND GENERAL INDICES, JACKSON OFFICE,
HAS FAILED TO REVEAL FILES AND/OR REFERENCES UNDER THE NAME

"SOUTHERN STATES IMNDUSTRIAL COUNCIL".
FOR FBIHQ INFORMATION, ABOVE SEARCH REVEALED SEVERAL

REFERENCES CONCERNING "SOUTHERN STATES UNDERGROUND NEWSPAPER
PRESS CONFERENCE", "SOUTHERN STATES TELEPHONE INDUSTRY Gz§9

b~ 54736

Soarched -

Berlalized A NA—
Indexed L
Eg‘n:ax AN —

R MW 65994 Docld:32983768 Page 38




PAGE TWO JN 62-544 UNCLAS
LEADERS DELEGATION" AND “SOUTHERN STATES FOREST PRODUCTS

INDUSTRY LEADERS TOUR™j; HOWEVER, FROM I NFORMATION AVAILABLE AT
THIS TIME, THERE IS NO INDICATION SAID REFERENCES ARE IDENTICAL

TO "SOUTHERN STATES INDUSTRIAL COUNCIL".

]

BT

1722018HQ 1|

MW 65994 Docld:3298%768 Page 39




| ‘Indices Starch Siip %
FD-160 (Rev. 3-23-71) . \

TO: C;ua? CLERK D Duteé//;&/?,?/
Subject Social Jecuritf Account #
THE) SDUTHERN STATES TwduSTRIAL Cousell

Aliases
Add Birth Dat Birthpl Race Sex
ress r ate rthplace C Male
[JFemale
| IExact Spelling Main Criminal Case Files Only :Restrict to Locality of
All References Criminal References Only M"—’ /97
Main Subversive Case Fliles Only Main Subversive (If no Main, list all Subversive References)

Subversive References Only

Main Criminal (If no Main, list all Criminal References)

File & Serial Number Remarks File & Serial Number A Remarks
/0 =2/
/@%@, et s/ /”Mr Lt T5
m /VZ;AIIZZI_/ //M/My g%WW;,A /0‘5_—:“6(:/9(/

]
/// M

| p A
j "ol

&M IMA _
\ K) j /
Requested by Squad Extension File Nov

Y e g |70 |ba-swy GP2T
oY ;vf‘@éy

/ G528 T
Consoli ut:dfﬁ:;“ﬁiu i 4 L ’ (date) /(/é#/ /('ﬁ/

(date) -
Reviewed by \,H i

(date) ]
File Review Symbols
I - ldentical 7 - Not identifiable
NI - Not identical

7

\__—/

\

Searche

U - Unavailable reference *G.P.O. 1972~471-961
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VZCZCHAO0122
" RR JN

DE HQ @122 2161835

ZNR UUUUU |

R 2820367 JUL 78
" FM DIRECTOR FBI (62-117298) I
“‘?O'FB; JACKSON (62-544) ROGT;%E |

) a

u)

UNCLAS

HOUSE "SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS (HS0A>; BUDED AUGUST 4,

1978, -

REBUTEL TO' JACKSON, MAY 24, 1978, JACKSON TELETYPE T0
BUREAU, MAY 26, 1978. |

HSC A IN ITS CONTINUING INVESTIGATION INTO THE ASSASSI -
TIONS OF JOHN F. KEWNEDY AND MARTIN LUTHER KING, JR., REQUESTED
THAT THE THREE INFORMANTS REFERRED TO IN THE FOLLOWING SERIALS
BE CONTACTED AD REQUESTED TO SUBWIT To INIERVIEW BY THE COM-
MITTEE: | | |

SERIAL 13 BUFILE 15f—1654-35yJPAGE 18, PARAGRAPH 2. .

SERTAL 2: BUFILE 157-1654-23, PAGE 21, PARAGRAPH 3.

Y

SERIAL 3: BUFILE 157 1654~ 20, F‘AGP. 25, PL\RAGRAPF 4.

L2 %i!_"_t?‘; '

) \ SEARCHE,
QF'{‘/\I l/@ p FiLLn |

- | } Sl 26 1978 /

F—amin \..»-Q'\l j
l__W
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PAGE TWO DE HQ 122 UNCLAS
. THE HSCA ALSO REQUESTED THAT THE BUREAU SOLICIT THESE 1/’
INFORMARTS TO EXE CUTE' & WAIVER OF RELEASE OF ALL THEIR HEAD - f
QUARTERS AND FIELD OFFICE FILES. o !
THE ABOVE SnRIALS ARE LOCATED IN JACKSON REPORT OF SA
THOMAS E. BURG, DATED AUGUST 3, 1968, AND CAPTIONED "SAl L
HOLLOWAY BOWERS, JR., AKA,'RV—KLAN.? THE JACKSON FILE. \UMBER
IS JN 157-18. - |
| INFORMATION IN SERIAL REQUEST I WAS FURAISHED BY JN 184-R," |
‘BUFILE‘17-753,(géggéég;ggigg_ggggggg\ OPERAIED BETYEEHN NOVEHBER, //7
1965,‘AND MARCH, 1973. - | |
INFOR HATION IN SERIAL REQUESTS 2 AND 3 WAS FURNISHED BY
- Ji 340-R (PROB), BUFILE 176-1565, dauxsow FILE 178-459, OPERATED
BETWEEN AUGUST, 1967 AND APRIL, 1973.
JN 340-R PER. ‘REFERENCED JACKSON COMMUNICATION HAb ALREADY
DECLINED TO BE LNTERVIEWED BY HS CA .
FEIHQ FILES CONTALN NO INFOPMATION REGAPDIBG CURRENT WHERE-

ABOUIb OF FORMER JN 184 -R.

JAL184-R)TO DETERMI NE

IF HE HAS ANY OBJLCTIOP\ TO HIS IDENTITY BEING DISCLOSED TO THE k

JACKSOH LOCATE AND INTERVIEW FORMER

B N

HSCA AFD IF HE ‘WOULD bE WILLING TO BE Ii\T"PVIE‘ﬁ]ED BY A ?EPRE—
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PAGE THREE DE HQ 0122 UNCLAS

'SEWTATIVE OF THE HSCA. INFORMANT, SHOULD BE TOLD THAT IF HE
AGREES 10 DISCLOSURE HE HAS NO GUARANTEES FROM THE FBI OR THE
HSCA OF IHMMUNITY OR CONFIDENTIALITY, THAT THE FBI IS NOT RESPON-
SIBLE FOR WHAT RESULTING ACTION THE HSCA HAY TAKE; AND'THAT 10
DATE THE FBI HAS NOT ADVISED THE HSCA OF HLS FORMER I NFORMA KT
'STATUS, AND THAT THE HSCA MAY HAVE INFORMANI'S IDEWTITY BASED-

O A REVIEW OF THE FBI'S ASSASSINATION IWESTIGATION FILE.

[F INFORMANT IS AGREEABLE TO DISCLOSURE, A WITNESSED,
SIGNED WAIVER SHOULD BE GBTAINED, WORDED SO AS TO AUTHORIZE THE
FS1 TO RELEASE ANY AND ALL FILES (FBI AND FIELD OFFICE) CON-

» CERNING~HIMSEL§ To' THE HSCA, INCLUDING THOSE RECORDS PERTAINING
IO ANY CONFIDENTIAL RELATIONSHLP THEY MAY HAVE HAD WITH THE FBI.
IF 4MFcﬁnAu1 DESIRES HIS IDENTITY 80T BE DISCLOSED, HE
SHOULD BE TOLD THAT THE FBI WILL DO ALL If ITS POWER TO PROTECT
HIS IDENTITY; HOWEVER, 'HIS FILE COULD BE SUBJECT TO CONGRES-

SIONAL SUBPOENA. | ’

JACKSON SUTEL TO FBIKG, CONSRESSIONAL INQUIRY UNIT, RECORDS
HANAGEWENT DIVISION, RESULTS OF CONTACT WITH INFORMANT AND
FORWARD WAIVER, LF OBTAINED, BY SEPARATE COMMUNICATION. IF

I NFORMANT HAS RELOCATED, SET FORTH APPROPRIATE LEADS TO EFFECT

i - . . -
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PAGE FOUR DE H@ @122 UNCLAS

INTERVIEY . -
BT
G122
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20118467 JN 2.
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THE HGCH ALSO RZQUESTED THAT THE BUREAU SOLICIT TafSE
IGFORIIGLTS TO EXECUTE A VAIVER GF RELEASE OF ALL THEID HE4D-~
GUARTERS ALD FIELD OFFICE FILEﬁp

THE ABOVE SERIALS ARE LQCATED Il JLCESOL REPORT OF 34
TEOMAS E. BBRG; DATED AUGUST S, 196G&, ALD CAPTIGLED ™Sl
EILLOUAY BOVERS, diey ARA, J0=dLAG," THD JaCE30) FLLE OHIBER
IS JR 157-18,

LAFORIATION I SERIAL REQURSY | Uks FURNISHED RY Ji 164~k
BUFILE [7-733; JACKSON FILE 170-275, OPLLATED DETJERY [OVENDIER
1S65, ALD [ARCH, 1973,

JUFOR GATION 1 SERIal REQUISTS £ A0 & UWAS FURNIGHID &Y
Ji d4gd-R (FROLS, Bb LLE 1T78-13G3, Jﬁ’ﬁSOL FILE 173-45%, QPERAT

BETUEEN AUGULST, (567 Ao AFRIL, 1975
JU 342-R PER REFERENCED JACKSG- COIRIUNICATICL HAD ALREADY
RECLINED To BE INTERVIEVED BY HECh. 7 | -
FRLND FILES CONTALR HO INFORIMATION RESARDIR: CURRELT WHER
cBOUTS OF FORMER Ji 184=R.
JEGRI0H LOCATE 4u) IUTERVIEN FOROLE JO 184~k 10 HLTHQI s
IT KL HAS AXY OBJECTION TO HIg IpELTITY BRI DiSGLCﬁEQ TQ THE

HOCA Al IF HE WOULD BE NILLING 10 DE I.TERVIEUED BY A REPRL-
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‘ PASE THLEL DE H& giee LNGLAS
SEUTATIVE OF THE HSCA. INFORUALT 3HOULD BE IGLD THAT IF HE

AGREES 10 DISCLOSURE, HE HAS U0 QUARANIEET FRO THI F31 Ok THE

HSC4 OF ImMUGITY oR FIDEUTIALITY, THAT THE FRI IS V0T RESFOLim
SIBLE /0 WHAT RESULTIES ACTION ThiD HEC4 qaY TALLy ALD THAT I

BATE THE FLI Hal 0T ADVISED THE Ho04 OF IS FOLUER IUFORUALY
STATUS, ARD THAT THE HSCA IAY HAVE IRTORUIALI™S IDEWTITY 2AZ
O 4 REVIEY OF THE Fal'8 ACSASSINATIO ILIVESTIOATION FILE.

IF LuFCRUANT I8 AGRLEABLE 10 DIZCLOSURT, A VITHLSSLL

SIG UED WAIYEL SHOULD BE ORTALEED, U0LDED S0 AS 16 AUTEORILE THE
MBI To RELEASE ANY ALD &LL FILIE (¥l AUd FIELY OFFICE) CO{l-

CERWINS HIWSELF 70 THE HECA, ISCLUDLYS THOSE NUCCHDS PERTAINILA
TO A% COLFIDELTIAL RELATIOSSHIF THEY MaY JAVE HAD UITH THE PRI,
IF 1YFORANT DESIRES HIS IDEATITY 91 BE pISCLOSED, HE
SiDULD BE TOLD THAT THE FBI ©ILL ve 4Ll I6 ITS POUEL T0 PROTECT

HIS IDZWTITYs HOUVEYER, HIS FIQ; COLLD BE SUBJ 7
SLOGAL SUBPOEMA . |

JACASON SUTEL TO FBINO, 0ONe[ESSIOASL ICCUIRY UMIT, RUCORDS
GAREUERT DIVISION, RESULTS OF CORTAUT UITi ILFORUANT AlD
FORUALD VAIVER, 1F CETAL: Y SEPERATE COUMUNICATION. IF

i'fcﬁﬁﬂf‘ las RELOCATED , SET FORTH APPROPEIATE LE2RS TOQ NFFECT
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JNOGB3 214 87152

RR HQ

DEE Ji

R 01 239 AUG 78

FM JACKSON (62-544) (P)

TO DIRECTOR FBI (62-117290) ROUTINE

ATTENTION CONGRESSIONAL INQUIRY UNIT , RECORDS MANAGEMENT DIVISION
BT
UNCLAS .
HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS (HSCA); BUDED s
AUGUST 4, 1978.

RE DIRECTOR TELETYPE JULY 28, 1978, CAPTIGNED AS ABOVE .

REVIEW OF DEATH RECORDS, STATE OF MISSISSIPPI, AUGUST 1, 1978,
REFLECTS FORMER JN 184-R NOW DECEASED .

BT

Serialized____«—————%"‘
A
File ‘

€
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FD-36 (Rev. 3-24-77) 3 \
, FBI

!

]

!

TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: :
[X] Teletype (] Immediate ] TOP SECRET :
[ Facsimile (] Priority [ SECRET :
- [¥ Routine [ CONFIDENTIAL i
CJEFTO i

] CLEAR f

O O ?) Date 8-1-78 l:

Prw e e — b S e M St e o — — et St M e M e e e e e b e e min e S G GMe L S mm G St S W S e S ey

FM JACKSON (62-54L) (P)
TO DIRECTOR FBI (62-117290) ROUTINE
ATTENTION CONGRESSIONAL INQUIRY UNIT, RECORDS MANAGEMENT DIVISION
BT
UNCLAS
HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS (HSCA); BUDED:
AUGUST 4, 1978.
RE DIRECTOQR TELETYPE JULY 28, 1978, CAPTIONED AS ABOVE.
REVIEW OF DEATH RECORDS, STATE OF MISSISSIPPI, AUGUST 1, 1978,
REFLECTS FORMER JN18L4-R NOW DECEASED.
BT

xS H 25
~ Searchedj:ﬁ
s Serii?:EZ:

fAW/kbn Tndexe :
“h File
A}

a

e

Approved: K/ L Z,f/é Transmitted Q\QX (D\ \\0/2// Per (\\Lj

“NUrfiber) (Time) FBI/DOJ
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UNITED STATES GOVERNMENT UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Memorandum
TO *  SAC, JACKSON DATE: 8/18/78
FROM
SPC, KELLY R. HUGHES
SUBJECT:

BILL WILSON,
INFO CONCERNING

MR. WILLTIAM D. GLADEN, RT. 1, BOX 205H3, OCEANS
SPRINGS, MISS. PH #875-3518, telephonically contacted
this office at 1:15 A.M. instant date to furnish the
following info:

On 8/17/78 at 11:45 P.M. he was telephonically
contacted by BILL WILSON,. W/M, 46 years of age,an
employee of his, who requested to meet with he and his
wife. MR. GLADEN met with WILSON - at a card and gift
shop owned by him in Oceans Springs, Ms.

MR. WILSON told MR. & MRS. GLADEN about how he
killed MARTIN LUTHER KING. WILSON went into one hour
of details of the plan to kill KING.

MR. GLADEN advised that he rented part of his
shop to WILSON in July 1978 to operate a watch repair
service. WILSON told the GLADEN'S he was sorry for the
expense he caused them in setting up his watch repair
business but he had to get this off his chest. He
stated that.the sheriff from Memphis, Tenn. was the
only person he would surrender to and that this Memphis,
Tenn, sheriff was to meet him at the Holiday Inn, Biloxi,
Miss. morning of 8/18/78.

MR. GLADEN said WILSON .48 a very intelligent man

and although he was drinking at time of meeting he thinks
WILSON is serious about the murder of KING.

L2- S~ 30
ow i

ITNRID -
¢¥tl i f ;

WH 1y m\/

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan FBI/DOJ
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UNITED STATES GOVERNMENT UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

M d . FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
TO  : SAC, JACKSON : ~ DATE: 8/18/78
FROM
SPC, KELLY R. HUGHES
SUBJECT:

BILL WILSON,
INFO ‘CONCERNING

MR. WILLIAM D. GLADEN, RT. 1, BOX 205H3, OCEANS
SPRINGS, MISS. PH #875-3518, telephonically contacted
this office at 1:15 A.M. instant date to furnish the
following info:

On 8/17/78 at 11:45 P.M. he was telephonically
contacted by BILL WILSON,. W/M, 46 years of age,an
employee of his, who requested to meet with he and his
wife. MR. GLADEN met wilith WILSON at a card and gift
shop owned by him in Oceans Springs, Ms.

MR. WILSON told MR. & MRS. GLADEN about how he
killed MARTIN LUTHER KING. WILSON went into one hour
of details of the plan to kill KING.

MR. GLADEN advised, that he rented part of his
‘shop to WILSON in July 1978 to operate a watch repair
service. WILSON told the GLADEN'S he was sorry for the
expense he caused them in setting up his watch repair
business but he had to get this off his chest. He
stated that.the sheriff from Memphis, Tenn. was the
only person he would surrender to and that this Memphis,
Tenn, sheriff was to meet him at the Holiday Inn, Biloxi,
Miss. morning of 8/18/78.

MR. GLADEN said WILSON - is a very intelligent man
and although he was drinking at time of meeting he thinks
WILSON is serious about the murder of KING.

KRH Gb2-59YY-3D
| ow D
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D% (Rev. 3-24-77)
FBI
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“ TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: :
X Teletype Immediate [ TOP SECRET |l
(] Facsimile [ Priority [ SECRET |
. ] Routine ] CONFIDENTIAL !
[EFTO !

% CLEAR !

8-18-78 |

Date :

e
1'})= Jackson v (YR )
QW/kbn e i~ /

;ﬂ%) Wads [
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FM JACKSON (62-54L)
TO DIRECTOR (62-117290) IMMEDIATE

ATTENTION CONGRESSIONAL INQUIRY UNIT, RECORDS MANAGEMENT
DIVISION

MEMPHIS IMMEDIATE
BT
UNCLAS
HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS (HSCA).
RE JACKSON TELEPHONE CALL TO FBI HQ, AUGUST 18, 1978.
ON AUGUST 18, 1978, 1:15 A.M., MR. WILLIAM }}fé GLADEN,
ROUTE 1, POST OFFICE BOX 205H3, OCEAN SPRINGS, MISSISSIEPI,
TELEPHONE NUMBER 875-3518, TELEPHONICALLY CONTACTED
THE JACKSON FBI OFFICE AND FURNISHED THE FOLLOWING
INFORMATION:
ON AUGUST 17 ,. 1978, 11:45 P.M., GLADEN WAS TELEPHONICALLY
CONTACTED BY BILL WILSON, WHITE MALE, 46 YEARS OF AGE,
EMPLOYEE OF GLADEN, WHO REQUESTED TO MEET WITH GLADEN 3[

T

Approved: / {/ Z 46 Transmitted CU / / L3{ Z Per —&’m

NW 559@4 Docld: 32‘98‘9?‘58 Page 55
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FD-36 (Rev. 3-24-77)
» FBI

* TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION:

1

i

1

i

I

[] Teletype ] Immediate [ TOP SECRET :
{1 Facsimile [ ] Priority 1 SECRET }
J ] Routine [ CONFIDENTIAL !
(JEFTO |

] CLEAR !

|

Date {

= — e e = At et Ve 4 G mas S Gwe ey
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PAGE TWO JN 62-544 UNCLAS
AND WIFE. GLADEN AND WIFE MET WILSON AT A CARD AND GIFT
SHOP OWNED BY GLADEN IN OCEAN SPRINGS, MISSISSIPPI.

WILSON ADVISED MR. AND MRS. GLADEN ABOUT HOW HE
KILLED MARTIN LUTHER KING. FOR AN HOUR WILSON PROVIDED
DETATLS CONCERNING THE PLAN TO KILL KING.

GLADEN ADVISED THAT HE RENTED PART OF HIS SHOP TO
WILSON IN JULY, 1978, TO OPERATE A WATCH REPAIR SERVICE.
WILSON TOLD THE GLADENS HE WAS SORRY FOR THE EXPENSES
HE CAUSED THEM IN SETTING UP HIS WATCH REPAIR BUSINESS
BUT HE HAD TO GET THIS OFF OF HIS CHEST. HE STATED
THAT THE SHERIFF FROM MEMPHIS, TENNESSEE, WAS THE ONLY
PERSON HE WOULD SURRENDER TO AND THAT MEMPHIS,
TENNESSEE, SHERIFF WAS TO MEET HIM AT THE HOLIDAY INN,
BILOXT, MISSISSIPPI, MORNING OF AUGUST 18, 1978.

GLADEN ADVISED THAT WILSON IS A VERY INTELLIGENT
MAN AND ALTHOUGH HE WAS DRINKING AT THE TIME THE MEETING
TOOK PLACE, HE THINKS WILSON IS SERIOUS ABQUT THE MURDER
OF KING.

LHM FOLLOWS.

BASED ON DESCRIPTIVE DATA AVAILABLE, THE NAME BILL

A : Transmitted Per
pproved {Number} {Time) FBI/D0J
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FD-36 (Rev. 3-24-77)
» FBI

I
I
~ |
“ TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: :
[ Teletype ] Immediate ] TOP SECRET II
] Facsimile [ Priority [} SECRET :
(. ] Routine ] CONFIDENTIAL |
[OEFTO |
] CLEAR !
I
. Date :
[ PAGE THREE JN 62-54L UNCLAS
WILSON NOT IDENTIFIABLE THROUGH JACKSON OQFFICE INDICES.
BT
Approved: Transmitted Per

(Number) (Time) FBI/DOJ
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Ji0 B51 2301650 R
00 Ha . | | '
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o 1886362 AUG 78 ' o N ,\
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1 JACKSOK (62-544) |
TO DIRECTOR (62- 117298) lMMPDIAIE o ‘ o o
ATTENTION COMGRESSIONAL INQUIRY UVIT, RECORDS MANAGEME iT
DIVISION | |
MEMPHIS IMMEDIATE o R S
BT : . L , | L ’ \
UNCLAS EEE S .
HOUSE SELECT COUMITTZE ON ASSAsSIQATIONS (HSCA) .
RE JACKSOW TELEPHONE CALL TO FBI Ha, AUGUST 18, 1978.
ON AUGUST 18, 1978, 1:15 A.M., MR. WIILIAMQi. GLADEW,
 ROUTE |, POST OFFICE BOX ZQDHQ;_OCEAN SPRINGS, MISSISSIPPI,
TELEPHONE WUMBER §75-3518, TELEPHONICALLY' CONTACTED
THE JACKSON FBI OFFICE AND FURNISHED THE FOLLOWING
LHFORMATIO N |
0il AUGUST 17,‘.1‘975‘, 11345 P.M., GLADEN WAS TELEPHONICALLY 3)
CONTACTED BY-BILL WILSON, WHITE MALE, 46 YEARS OF Aeh,bl.gqq_@

Bearched

EMPLOYEE OF GLADEN, WHO REQUESTED TO MEET WITH GLADE (. o
« Indexe ey
S ,
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- PAGE TWO JN 62-544 UNCLAS |
AND WIFE. GLADEN AND WIFE MET WILSON AT A CARD AiD GIFT
SHOP OWMED BY GLADEN IW OCEAN SPRINGS, 1ISSISSIPPI.

WILSON ADVISED MR. AND MRS. GLADEN ABOUT HOW HE
KILLED MARTI® LUTHER' KING. FOR AN HOUR WILSON PROVIDED
DETAILS COWCERWING THE PLA TO KILL KI NG.

GLADE: ADVISED THAT HE RENTED PART OF HIS SHOP To
WILSOW I§ JULY 11978, 10 OPERATE A WATCH REPAIR SERVICE.

| YILSON TOLD THE GLADEWS HE WAS SORRY FOR THE EXPEHSES
HE CAUSED THEW 1N SETTIRG UP HIS WATCH REPAIR BUQINESS
BUT 'HE HAD TO GET THIS OFF OF HIS CHEST. HE STATED .
THAT THE SHERLFF FROM WEMPHIS, TEHNESSEE, WAS THE OBLY
PERSON HE MOULD SURRENDER TO AND THAT WEMPHIS, |
" TENNESSEE, SHERLFF WAS TO MEET HIN AT THE HOLIDAY TNW,
BILOXI, MISSISSIP PI, MORNI&G OF AUGUST 18, 1978.

GLADEN ADVISED THAT WILSON IS A VERY INTELLIGENT

MAY AUD ALTHOUGH HE WAS DEINKING AT THE TINE THE HEETING

TOOK PLACE, AE THIWKS WILSOI& is ”ZRIOUJ ABOUT THE MURDER

OF KING.
LHM FOLLOUS.
BASED 0N DESCRIPTIVE DATA AVAILABLE, THE WAME BILL
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PAGE THREE JN 62-544 UNCLAS

\

WILSON HOT IDENTIFIABLE THROUGH JACKSON OFFICE IWDICES.
BT .
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 MEQ@Z4 2321945Z
00 HI JN Sh
DE ME.
0 181%545Z AUG}?S S ' : ‘ . ‘o
Fil HENPHIS (44-1987 SUB M) (P) - | | -
TO DIRECTOR (44-38861) IMMEDIATE
JACKSON THMEDIATE
SAN ANTOWIO IMMEDIATE
BT
UNCLAS E F ToO
ATTN CONGRESSIONAL INQUIRIES UWIT, ROOM ésss,_qEH BUILDING..
MURKIN, , _
ON AUGUST 18, 1978, GEﬁE'BARstALE, SHERIFF,‘SHELBY COUNTY
SHERIFF'S OFFICE, WEWMPHIS, TENUESSEE, FUR HISHED FOLLOWING: .

AT APPROkIPAILUY 9 15 Pri ON- AUGUST 17, 1978, Al INDIVlDUAL :

WHO IDENTIFIED HIl‘*xStLF AS BURGESS AUDIE X‘JILSOJ;,TELEPFIO NI CALLY

CONTACTED SHERIFF BARKSDALE AT THE SHELBY COUNTY SHERIFF'S C;;;27
OFFICE SUB-STATION, MEMPHIS, TENNESSEE. WILSON FURNISHED SHERIFF 72
BARKSDALE BACKGROUND IHFORMATION REGARDI NG -BARKSDALE AND IWFOR-
MATION REGAHDING PERSONS KNOWH TO BARKSDALE AS MEMBERS OR FORMER -
MEMBERS OF THE TENNESSEE AIR NATIONAL GUARD UNIT AT MEMPHIS,

"IN WHICH BARKSDALE HAS BEEN ACTIVE FOR 26 YEARS. \JI Sop ‘iqATED 2L

SEA‘?CHFP NS
SERIALIZE 0 ”ﬁ- L
- pie 17 1978

L 7)

~
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INFORMATION REGARDING PLACES AND TRIPS_HE HAD MADE WITH BARKSDALE
WHICH INDICATED THAT WILSON WAS ALSO A MEMBER OF THE TE NNESSEE
AIR NATIONAL GUARD UNIT AT MEMPHIS. |
 WILSOW INFORMED BARKSDALE HE HAD CONMIITED A FAMOUS CQLME—
'T AT HE WAS THE MAN WHO KILLED DR. MARTIN LUTHER KI NG , JR.
HE RELATED THAT HE WAS THE TRIGGEF MAN AND WAS STANDING ABOUT 65
FEET FROM DR. KING IN A POSITION BELOW THE | BALCONY WHERE DR. KING
“WAS STANDING. ABOUT THREE DAYS PRIOR TO THE DEATH OF DR. KIig
| WILSON'S DAUGHTER, WHOSE IDENTITY HE DECLI HED TO FURNISH, DROVL
A VHITE MUSTANG FROM KANSAS CITY, MISSOURI, TO MEMPHIS , '
TENNESSEE. HE WOULD FURNISH NO ©RFORMATION RVGAPjING THE
STORAGE OR USE OF THIS WHITE WUSTANG AFTER THE MUSTANG RLACHED
MEMPHIé, TENNESSEE. HE DECLINED TO FURNISH ABY INFORMATION
'REGARDIKG THE CIRCUQSTANCES’AND THE EVEWNTS LEADING UP TO THE
KILLING OF DR. KING OTHER THAN NOTED ABOVE, BUT STATED THAT
'IerRupTlow FURNISHED BY JAMES EARL RAY IS ACCURATE.
WILSON REQUESTED THAT SHERIFF BARKSDALE MEET HIM AT THE
HOLIDAY I®N, GULFPORT, m;ssxsaIPPI, AT  9: 30 AM, AUGUST 20,
1978. . BARKSDALE WAS INSTRUCTED T0 ENTER THE DINI NG ROOM AT THE

HOLIDAY INN WITHOUT A COAT AND THAT WILSON WOULD SURRENDER TO
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HIN THERE. HE INSISTED THAT BARKSDALE BE ALONE, THAT HE NOT
BE' NISTREATED AFTER HE SURREWDERED AND THAT BARKSDALE NOT
INFORN THE FBI, AND IF BETRAYED, HE WOULD NOT SURRENDER.
VILSOW DECLINED TO FURNISH BARKSDALE HIS LOCATzoﬁ; BUT BARKSDALE
BELIEVED THAT IT WAS A LONG DISTANCE TELEPHOWE CALL.
AT APPROXIMATELY 11:45 PM, WILSON AGAIN TELEPHONICALLY
CONTACTED BARKSDALE AKD FURNISHED THE FOLLOWING INFORMATION:
HE HAD A QLEAR CONSCIENCE, HAD TALKED WITH HIS FAMILY,
AND WAS READY TO CONFESS TO SHERIFF BARKSDALE ALONE. HE AGALN
REQUESTED SHERIFF BARKSDALE T0 MEET HIM AT THE HOLIDAY LAY TN
GULFPORT, MISSISSIPPI, AT:9°3® A, AUGUST 18, 1975 Iil THE
DINI G ROOM WITHOUT HIS COAT ON AND ALONE. SHERIFF BARKSDALE
POIKTED OUT TO HIM THAT HE, BARKSDALE, WOULD HAVE DIFFICULTY
MEETING HIM AT‘GULFPORT AT THE APPOINTED TIME AWD REQUESTED
THAT THEY ARRAIGE A MEETEEG AT JACKSON, MISSISSIPPI. WILSOM
COUNTERED BY I NFORMI NG BARKSDALE THAT BARKSDALE WAS A PILOT |
AND HAD ACCESS TO AIRCRAFT AND THAT HE COULD OBTAIN A PLAKE AD
REACH GULFPORT, HISSISSIPPI 1§ A RELATIVELY SHORT PERIOD oF
TIME. WILSOH ABSCLUTELY DECLINED TO MEET WITH BARKSDALE I
JACKSOW, MISSISSIPPI. DURING THIS CONERSATION, WILSOW I NFORMED

BARKSDALE THAT HE WAS THEW IN NEW ORLEANS, LOUISIANA, AND THAT
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PAGE FOUR ME 44-1987-SUB H E F T 0 |
'HE COULD REACH GULFPORT, MISSISSIPPI IN ABOUT ONE AND ONE HALF
HOURS + - | ,

' AT APPROX IUPTELY 9:45 pif, AUGUST 18, 1978, REVEREND‘ﬁbEL

Fatwown, PASTOR, ST, ELIZ{-’;BETH SETON CA.THOLIC CHURC H, OCEAN SPRINGS,

MISSISSIPPL, TELEPHONE UUNBER 875-0654, TELEPHONICALLY COWTACTED
SHERIFF BARKSDALE AND FURWISHED THE FOLLOWI i INFORMATION:
“REVEREND FANNON HAS IN A CAFE IW OCEAN SPRIGS, MISSISSIPPI
O THE MORHLNG OF AUGUST 18, 1978, HAVIHG BREAKFAST. BURGESS
ILSON APPROACHED HIM AKD RELATED IWFORMATION INDICATING HE,
YILSOW, HAD,SHOT DR. WMARTIN LUTHER KING, JR., LN NEMPHI:,
TENNESSEE IN APRIL OF 1965, HE LNFORWED- REVEREND FANNON THAT
HE WAS TO MEET SHERIFF BAPKDDALn AT THE HOLIDAY 1NN, GULFPORT,
HISQISSIPPI, AND REQUESTED REVEREND FANNON TO FOLLOW HIM TO THE

HOLIDAY INN. I - |
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WILSON ALSO TALKED WITH QHERIFF BARKSDALE O THIS 0CCASTON
AND ASKED QUESTIONS REGARDING THE FAILURE OF SPFRIIF 3ARKSDALE
TO MEET WITH HIM AT 9:39 AM ON AUGUST 18, 1978, AS HE HAD
PREVIOUSLY REQUESTED. SHERIFF BARKSDALE I NFORMED szsom THAT HE .
HAD BEEN O DUTY ALL NIGHT IN CONNECTION WITH THE STRIKE
IWOLVING THE thlesnPoﬂicE DEPARTHENT, AND HAD,NOT BEEW ABLE
TO ARRANGE MATTERS SO THAT HE COULD WEET WITH HIM. BARKSDALE
INFORMED WILSON THAT HE WOULD ATTEMPT'TO ARRANGE A MEETI iiG
WITH HIM. WILSOH INFORMED BARKSDALE THAT'HE WOULD STAY IN THE
VICINITY OF THE HOLIDAY INH, GULFPORT, ANJ WOULD CONTACT THE
DESK' CLERK AT THE HOLIDAY INN PERIODICALLY I ORDER FOR
BARKSDALE TO ARRANGE TO MEET WITH HIM. WILSON FUR NISHED
BARKSDALE TELEZPHONE NUMBER 661-864-4315 AS THE TELEPHoNE NUHBER
QF'A HOLIDAY IdN HE YOULD PERIODICALLY CONTACT ..
'BARKSDALE REPORTED THAT WILSOW APPEARED T0 BE COHEREKT
AWD THIS THFORMATION WAS ALSO FUR NISHED TO B AR KSDALE BY REVEREMD
'FAhNOI |
| ' BARKSDALE FURNISHED INFORMATION OBTALNED FROM fHE.BUREAU
or IDEviITICATIOU SHELBY ‘COUNTY SHEPIFF'° OFFICE, fﬁJICATING
THAT bURbtoS AUDIE WILSOW, FBI WUMBER 879 421 E, WAS ARRESTED
AT_THE LOS ANGELES™ COUNTY SHERIFF"S OFFICE ON HMAY 14, 1964,

BY THE MEMPHIS POLICE DEPARTHEWT OR (IAY 26, 1964,.AND BY THE
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' PAGE SIX ME 1957-305 MEFTO |
SHELBY COUNTY SHERIFF'S OFFLCE O MAY 27, 1964 AND IARCH 24,
1965,;w1TH RESIDENCE AT 3612 COVIKGTOW PIKE, WEMPHIS. WILSON
WAS ARRESTED BY THE BEXAR C OUNWTY, TEXAS AUTHORITIES OW JUNE l2,
1972 FOR ¢0MTEMPI OF COURT DRAWING OUT OF THE CHILD SUPPORT -
QUESTIONED IH BEXAR COUNTY. AT THE TIME WILSON RESIDED AT 1585
WEST CANYOW LAKE DRIVE, CANYOW LAKE, TEXAS. HIS EMPLOYHENT
WAS SHOWM AS A JEWELER. | | :

THE FBI FINGERPRINT RECORD INDICATES THAT WILSON IS KNOWN

AS BURGESS AUDIE WILSON //JR. HE IS A WHITE MALE BORWN AUGUST 28,

L S TR LY,

1931, AT FULTOW, MI#TISSIPPI, 5'1g" TALL, 155 POUNDS, BROWN
'EYES AND BROWN HAIR. WHEN ARRESTED IN/HAY OF 1964, HE RESIDED
AT 3295 RUSKIW ROAD, MEMPHIS, TENNESSEE.
DURING -CONVERSATION WITH SHERIFF BARKSDALE, WILSON INDICATED

HE HAS A FATHER-IQ-LAW, VERNON HOOTEN, WHO RESIDES AT 38955
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PUSKI“ ROAD, MEMPHIS, TELEPHOWNE NUMBER 386-4628, AfD THAT
HIS FATHER WAS FORMERLY PASTOR AT THE HOLLYWOOD BAPTIST CHURCH,
CHELSEA AND HOLLYWOOD AVENUES, MEMPHIS, AfD AT THE CENTRAL
BAPTIST CHURCH, GRENADA, MISSIS"*PPI \ ,i

ADMINISTRATIVE: RE MEMPHIS TELEPHO NE CALLS TO\BUREAU
SUPERVISOR DREW CLARK, AUGUST 18, 1978. SUCOP |

MEMPHIS IWDICES AWND FILao'HEVEAL‘BURGEss‘AUDIE WILSON, JR.,
WAS ELIMINATED AS A\SUSPECT IN AW 87 MATTER IWOLVING THE
TRANSPORTATION OF JEwELRY I4 1973. AT THE TINE, IT
WAS DETERMINED HE HAD BEEW IN BUSINESS AS THE NORTH STAR DI A0 D
CIRCLE, VALLEY HILL MALL, SAN ANTONIO, TEXAS, FROM EARLY 1971
TO MIDDLE 1971. o |

JACKSON AT JAGKSON, MISSISSIPPI, WILL CAUSE A REVIEW OF,
R ECORDS AT LOGICAL POLICE AGENCIES REGARDI i BURGESS AUDIE WILSOW,
JR., FBI HUMBER 879-421 E. ' |

SAN ANTONIO AT BEXAR, TEXAS, WILL REVIEW APPROPRIATE RECORDS
RE IDENTITY OF CHILDREW OF BURGESS AUDIE WILSON, JR., NOTING HE
WAS BOOKED AT BEXAR COUNTY JAIL JUNE 1S, 1972, FOR COWTEMPT OF
COURT GROWING OUT OF CHILD SUPPORT QUESTION IN BEXAR chNTY,‘
BT | |
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TO DIKECTOR (44~38861) IMHMEDIATE
JACKSOE LUMEDIATE
Sal ANTONIO INNEDIATE
BT
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ATTY COMGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOH 8988, JEH BUILDING.
HURKIN,. |

Ol AUGUST 18, 1978, GENE BARKSDALE, SHERIFF, SHELBY COUNTY

SHERIFF'S OFFICE, MEMPHIS, TENWESSEE, FURNISHED FOLLOWIRG:
AT APPROXIUATELY 9215 Pit ON AUGUST 17, 1978, AN IHDIVIDUAL

S AUDIE VIS0 TELEPHO WI CALLY @

CONTACTED SHERIFF BARKSDALE AT THE SHELBY COUUTY SHERIFF'3

VAO IDENTIFIED HIUSELF AS BURGES

OFFICE_SUB*STATION, HE(IPHIS, TEHUESSEE. HILQON FURISHED SHERIFF
BARHSDALE BACKGROUND INFORHMATION REGARDI!G BARXSDALE ALD I 4FOR=~
(PATION REGARDING PERSONS HUOUHN TO BARKSDALE A5 MEUBERS OR FQRHER
HEM3ERS OF THE TENRESSEE AIR HNATIONAL GUARD UNIT AT WE HPhIS, —-é;:L'

I¥ YHICH BA%aSDALh HAS BEEN ACTIVE FOR 26 YEAR3. WILS Dw EELAiED
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INFORIMATION REGARDING PLACES ALD TRIPS HE HAD IMADE VUITH BARKSDALE
YHICH INDICATED THAT WILSON UAS ALSO A [iEMBER OF THE TE SNESSEE
AIR NATIONAL GUARD UNIT AT MENPHIS.

Wlﬁéﬁﬂ IUFORMED BARKSDALE HE HAD COMBIIITED A FAHOUS CRIME=~
THAT HE WAS THE [IAN (HO KILLED DR« WARTIN LUTHER KItG, JR.,

HE RELATED THAT HE VAS THE TRIGGER UWAN AKD WAS STARDING ﬁéOUT 65
FEET FROWI DRe. KING Ifl A POSITION BELOW THE BALCONY VHERE DR. KilG
Uas STAFKDING. ABQUT THREE DAYS PRIOR TO THE DEATH OF DR KIIG _
WILSON'S DAUGHTER, WHOSE IDENTITY HE DECLIKED TO FURNISH, DROVE
A VHITE WMUSTAKNG FROM KANSAS CITY, MISSOURI, TO MEWPHIS,
TENHESSEE, HE WOULD FURNISH 0 INFORMATION REGARDING THE
STORAGE OR USE OF THIS WQITE MUSTALG AFTER THE MUSTAKG REACHED
MEPHIS, TEHNESSEE., HE DECLINWED TO FURNISH ALY IHRFORMATION
ZGARDING THE CIRCUMSTANCES AND THE EVERTS LEADING UP TO THE
KILLI¥G OF DR. KIIG OTHER THAN HKOTED ABOVE, BUT STATED THAT
INFORMATION FURNISHED BY JAIIES EARL RAY IS ACCURATE,

WILSOYN REQUESTED THAT SHERIFF BARKSDALE MEET HIf AT THE
HOLIDAY IUN, GULFPORT, VIISSISSIPPI, AT 93 38 All, AUGUST 20, ‘
176, BARKSDALE WAS IUSTRUCTED T0 ENIER THE DIUNI NG RoOOM AT THE
HOLIDAY INU UITHOUT A COAT AND THAT WI;SOH 7OULD SURREWDER TO
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HIW THERE. HE INSISTED THAT BARKSDALE BE ALOHE, THAT HE 0T
BE MISTREATED AFTER HE SURREGDERED AWD THAT BARKSDALE 10T
INFORH THE FBI, AND IF BETRAYED, HE UOULD NOT SURRELDER.
YILSON DECLINED To FURNISH BARKSDALE HIS LOCATION, BUT BARKSDALE
BELIEVED THAT IT UAS A LONG DISTANCE TELEPHOUE CALL.
AT APPROKIMATELY 11:45 Pil, WILSO! AGAIN TELEPHOKICALLY
CONTACTED BARKSDALE AND FURHISHED THE FOLLOVWING I NFORWATION:
HE HAD A CLEAR COUSCIENGE, HAD TALKED WITH HIS FaMILY,
AKD WAS READY TO CONFESS TO SHERIFF BARKSDALE ALONE. HE AGAIN
REQUESTED SHERLFF BARKSDALE T0 WEET I AT THE HOLIDAY L&t I
GULFPORT, MISSISSIPPI, AT 9330 AW, AUGUST 18, 1978 Iil THE
DI ta ROOM WITHOUT HIS COAT OH AND ALONE, SHERIFF BARKSDALE
POILTED OUT f0 HIN THAT HE, BARKSDALE, YOULD HAVE DIFFICULTY
WEETIUG HIHl AT GULFPORT AT THE APPOINTED TIHME AD REQUESTED
THAT THEY ARRAIGE' A MEETING AT JAGKSON, MISSISSIPPI. WILSOG
CQUNTERED BY IUFORMIG BARKSDALE THAT BARKSDALE WAS A PILOT
AND HAD ACCESS TO AIRCRAFT AND THAT HE COULD CSTAIN A PLANE AD
* REAGH GULFPORT, MISSISSIPPL IN A RELATIVELY SKORT PERICD OF
TIME. © YILSON ASSOLUTELY DECLINED TO MEET WITH BARKSDALE 10
JACKSON, HMISSISSIPPI. DURIKG THIS CONYERSATION, VILSON I MFORMED
BARKSDALE THAT HE UAS THEN I¥ NEY OKRLEALS, LOUISIAMA, AID THAT
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hE COULDxﬁEACHGGULFPORT, HISSISSIPPI IH ABOUT OUHE A6D OQUE HALF
HOURS .

AT APPROAIMATELY 9:45 Al, AUGUST.IZ, 1978, REVERERD [OEL
FALLON, PASTORy ST, ELIZABETH SETOU CATHOLIGC CHURC H, OCEAN SPRIIGS,
MISSISSIPPI, TELEPHONE HUMBER 875-0654, TELEPHONICALLY COKTACTED

. SHERIFF BARKSDALE AD FURNISHED THE FOLLOUiﬁG I NFORHATIONS

éEVERENB FARHON wAS IN.A CAFE IN OCEAN SPRIIGS, MISSISSIPPI
ON THE MORUILG OF AUGUST 18, 1978, HAVIIG BREAK#AST. BURGESS
QILSON'APPRQACHED HIfl ARD REL&TED‘INFORMATION IkplcAaTiNg HE,
UiLSOﬂ, HAD SHOT DR, MARTIN LUTHER HIEG, JRe, Il MEMPHIS,

TENNESSEE Il APRIL OF 1968, " HE INFORMED REVEREUD FANNON THAT

HOLIDAY ItiN,
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WILSON ALSO TALKED WITH SHERIFF BARKSDALE OF THIS 0GCASIOH
AtD ASKED QUESTIONS REGARDING THE FAILURE OF SHERIFF BARKSDALE
TO MEET WITH HIil AT S:30 AM O AUGUST 18, 1978, AS HE HAD
PREVIOUSLY RECUESTED, SHERIFF BARKSDALE INFORMED WILSON THAT HE
HAD BEEU O3 DUTY ALL NIGHT IN CONGEGTIOL VITH THE STRIKE
IWOLVIKG. THE MEMPHIS POLICE DEPARTHENT, AUD HAD tOT BEEU ABLE
TO ARRAUGE MATTERS SO THAT HE COULD MEET WITH HIH. BARKSDALE
INFORMED YILSON THAT HE WOULD ATTEMPT TO ARRAYGE A HEETIGG
WITH HIH, WILSON INFORIED BARKSDALE THAT HE WOULD STAY 10 THE
VICINITY OF THE HOLIDAY INil, GULFPORT, A!D WOULD CONTACT THE'
DESK GLERK AT THE HOLIDAY INN PERIODICALLY IY ORDER FOR
BARKSDALE TO ARRANGE TO WEET WITH HIM. UILSOU FURNISHED ,
BARKSDALE TELEPHOKE WUMBER GO1~864-4310 AS THE TELEPH@&E;NU&BER
OF A HOLIDAY INi HE VOULD PERIODICALLY COUTACT.,

BARKSDALE REPORTED THAT WILSOY APPEARED TO BE COHMERENT
AND THIS INFORUATION WAS ALSO FURNIGHED TO BARKSDALE BY REVEREMD
FALNON,

BARKSDALE FURNISHED INFORMATIOR OBTAINED FRON THE BUREAU p
OF IDENTIFICATION, SHELBY COUNTY SHERLFF'S OFFIGE, INDICATIRG

' THAT BURGESS AUDIE WILSON, FBI IUMBER 879 421 E, VAS ARRESTED

AT THE LOS ANGELES COUNTY SHERIFF”S OFFICE Ol HAY 14, 1964,
BY THE MEMPHIS POLICE DEPARTHENT ON WMAY.26, 1964, AlD BY THE
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SHELBY COUNTY SHERIFF*S OFFIGE Ol HAY 27, lSéé AFND HARCH 24,
1965, YITH RESIDENCE AT 3612 COVIKGTON PIKE, MEWMPHIS. WILSOU
UAS ARRESTED BY THE BEXAR C'OUNTY, TEXAS AUTHORITIES OH JURE i2,
1972 FOR CONTEWPT OF COURT DRAUILG OUT OF THE CHILD SUPPORT
QUESTIORED IN BEXAR COUNTY. AT THE TIHE YUILSON RESIDED AT 1505
UEST CANYOH LAKE DRIVE, CALYON LAKE, TEAAS: HIS EMPLOYHENT
UAS SHOUN AS A JEVELER.

THE FBI FIKGEéPRI?;,RECORD INDICATES THAT UILsod IS KiouR

A5 BURGESS AUDIE VIL30), JR, HE IS A UHITE MALE BORN AUGUST 28,

1$3t, AT FULTOH, HIGOISSIPPI, 5'10" TALL, 155 POUlDS, BROWH
EYES AID BROUN HAJh, UHEN ARRESTED IL HAY OF 1964, HE RESIDED
AT 3@95tRUSKIN ROAD, MEMPHIS, TENNESSEE,

DURILG CONVERSATION YITH SHERIFF BARKSDALE, WILSoU INDICATED

HE HAS A FATHER-IV-LAW, VERNO! HOOTEN, UHO RESIDES AT 3395
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RUSKIN ROAD, MEMPHIS, TELEPHORE KUMBER 386-4628, AKD THAT

7is FATHER VAS FORWERLY PASTOR AT THE HOLLY?GOD BAPTIST CHURCH,
/CHELSEA AtD HOLLYUOOD AVENUES, HEUPHIS, AUD AT THE CEHTRAL
jBAPTIpT CHURCH, GRENADA, MISSISSIPPI,
j . ADHIRISTRATIVE: RE WEHPHIS TELEPHOLE CALLS TO BUREAU
snPEszsor DREV CLARK, AUGUST 18, 1978. SUCOP
- MEUPHIS. IBDIGES AGD FILES REVEAL BURGESS AUDIE UILSOU, dR.,
“/ whS ELININATED AS A SUSPEGT IN AN 87 MATTER IiVOLVIG THE
* TgﬁﬁSP@RIQTIOﬁ 0F'JEWELRY Ifi 1973, AT THE TINE, IT
. WAS DETERMINED HE HAD BEEW I BUSINESS AS THE NORTH STAR DIAMOD
CIRCLE, VALLEY HILL MALL, SAN ANTONIO, TEXAS, FRON EARLY 1971
To HIDDLE 1971,
JAGKSON’AT Jacxsom, HISSISSIPPI, WILL CAUSE A REVIEW OF
R ECOKDS AT LOGICAL POLICE AGENCIES REGARDI IS BURGESS AUDIE VILSOWN,
JR+, FBI WUHBER 879-421 L.
SAL ANTONIO AT BEXAR, TEXAS, UILL REVIEY APPROPRIATE RECORDS
RE Inmnflwy OF GHILDREX OF BURGESS AUDIE UILSON, JR., HOTILG HE
UAS Booﬂzh AT BEXAR COUNTY JAIL JUNE 19, 1972, FOR CONTEMPT OF
CUHPT GROVING QUT OF CHILD SUPPORT QUESTION I BEXAR GOUNTY,

’ BT
T

. //.
-~ !
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F¥M MEMPHIS (44-1587-SUB M) (P)

TO DIRECTOR (44~-38861) IMMEDIATE

JACKSON IMMEDIATE

BT

UNCLASE FTO

ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRY UNIT , ROOM 8988, JEH
BUILDING ,

MURKIN,

RE MEMPHIS TELETYPE TO FBIHQ AND JACKSON, AUGUST 18,
1978, AND MEMPHIS TELEPHONE CALLS TO FBIHQ AND JACKSON,
AUGUST 18, 1978,

AT 3:15 P.Ji., ON AUGUST 18, 1978, BURGESS AUDIE WILSON
TELEPHONICALLY CONTACTED SHERIFF GENE BARKSDALE , SHELBY
COUNTY SHERIFF'S OFFICE, MEMPHIS, TENNESSEE, WILSON STATED
HE wILL APPEAR AT THE HOLIDAY INN DINING ROOM , GULFPORT,
MISSISSIPPI, WITH REVEREND NOEL FANNON, PASTOR, ST, ELIZABETH

62-S544-33
o Oy

V(o },"f& .‘

SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINGS, MISSISSIPPI, AT
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6338 P.M., ON AUGUST 18, 1978. SHERIFF BARKSDALE DOES NOT

PLAN TO LEAVE MEMPHIS AND MEET WITH WILSON. SPECIAL AGENTS
OF THE JACKSON DIVISION WILL ATTEMPT TO CONTACT WILSON AND
INTERVIEY HIM REGARDING INFORMATION HE PREVIOUSLY FURNISHED
TO SHERIFF BARKSDALE INDICATING HE KILLED DR. MARTIN LUTHER
KING IN 1968,

JACKSON WILL PROMPTLY FURNISH FBIHQ AND MEMPHIS RESULTS
OF CONTACT WITH WILSON, IF DEEMED APPROPRIATE AFTER INTERVIEW ,
ATTEMPT TO LOCATE AND INTERVIEW RELATIVES OF WILSON RE
VERACITY OF ALLEGATION AND PRESENCE IN MEMPHIS DURING
CRITICAL PERIOD AND IF WILSON HAS HISTORY OF PSYCHIATRIC
TREATMENT .

THE MEMPHIS OFFICE WILL ATTEMPT TO LOCATE ARD INTERVIEW
WILSON®'S FATHER-IN-LAW, VERNON HOOTEN, WHO REPORTEDLY RESIDES
IN THE MEMPHIS AREA , RE ANY INFORMATION OF WILSON'S
ALLEGATION,

BT

JN REC ONE TEL
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TO DIRECTOR (44-38861) LIMEDIATE -
JACKSON  IMHED IATE
BT
UNCLASEF T O _
ATTENTION @ cétcaREss.tomL INQUIRY UNIT , ROOH 8985, JEH e
BUILDING '
NURKIN.
RE FE#PHIS TELETYPE TO FBIHQ AlD JACKéon, AUGUST 18,
1973, AND EUPHIS TELQPHG{;E CALLS TO FBIHQ AUD JACKSON,
AUSUST 18, 1578, |
AT 3215 Pale, ON AUGUST 18, 1978, BURGESS AUDIE WILSON
TELEPHONICALLY CONTACTED SHERIFF GENE BARKSDALE, SHELBY
COUNTY SHERIFF'S OFFICE, MEMPHIS, TEUNESSEE, UILSOHN STATED
HE WILL APPEAR AT THE HOLIDAY I&U DIHING ROOM, GULFPORT,
11SSISSIPPI, UITH REVEREND HOEL FANNON, PASTOR, ST. ELIZABETH
SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINGS, {1ISSISSIPPI, AT (ol -5494y-33

Ol ¥
P
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6330 PJlu, ON AUGUST 13, 1978, SHERIFF BARKSDALE DOES NOT
PLAN TO LEAVE HEPHIS AID WEET VITH UILSON, SPECIAL AGEDLTS
OF THE JACKSON DIVISION UILL ATTEHPT TO CONTACT YILSON AKD
INTERVIEY HIi REGARDING INFORUATION HE PREVIOUSLY FURNISHED
TQ SHERIFF BARKSDALE INDICATING HE KILLED DR . HARTIN LUTHER
KING IN 1968,

"' JACKSOH YILL PROMPTLY FURNISH FBIH) ALD HEUPHIS RESULTS
OF CONTACT YITH yILSON, IF DEEWED APPROPRIATE AFTER INTERVIEY,
ATTEMPT TO LOCATE AND IKTERVIEY RELATIVES OF UILSON RE
VERACITY OF ALLEGATION AND PRESENCE IN HEMPHIS DURILG
CRITICAL PERIOD AFD IF YILSON HAS HISTORY OF PSYCHIATRIC
TREATMELT .

THE HEMPHIS OFFICE YILL ATTEMPT TO LOCATE AKD INTERVIEY
JILSON’S FATHER-IN-LAY , VERNON HOOTEN, UHO REPORTEDLY RESIDES
Il THE HMEHPHIS AREA , RE ANY INFORVATION OF WILSON 'S
ALLEGATION,

BT

Jil REC OBRE TEL
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. ATTN CONGRESSIONAL INQUIRES UNIT, ROOM 8588, JEH BUILDING .
MURKIN, |

RECORDS, IDENTIFICATION BUREAU, BEXAR COUNTY JAIL,
SAN ANTONIO, TEXAS, ON AUGUST 18, 1978, INDICATE BURGESS
MDIE YILSON, JR., WHITE MALE, BORN AUGUST 28, 1931,
5 FT, 11 INCHES, BLACK HAIR, BROWN EYES, BOOKED INTO BEXAR
COUNTY JAIL JUNE 19, 1372 ON CONTEMPT OF COURT OUT OF STATE
DISTRICT COURT 57 (CASE NUMBER F 248-084). WILSON SERVED
TWELVE DAYS AND WAS RELEASED JUNE 38, 1972.
CENTRAL RECORDS, BEXAR COUNTY DISTRICT COURT, WILL

NOT BE AVAILABLE FOR REVIEW UNTIL AUGUST 21, 1978.

ADMINISTRATIVE ¢ RE MEMPHIS TEL , AUGUST 18, 1378,
SaAN ANTONIO INDICES AND FILES REVEAL BURGESS AUDIE WILSOH,
JR ., WHITE MALE, BORN 8/28/31, TEXAS DRIVERS LICENSE (IDL)
G2-54Y~ 3y
O+ Ok

| | RS )
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PAGE TWO SA 44-1242 EFTO
NUMBER 7911315 EXPIRING 8/20/8@, PREVIOUS ADDRESS,
113 MILLS STREET , SAN MARCOS, TEXAS IS SUBJECT OF SAN ANTONIO

FILE 29-262@ CAPTIONED "BURGESS AUDIE WILSON, JR.s BF&E™;
00: SAN ANTONIO, WILSON ALLEDGEDLY DEFAULTED ON A $1,000

NOTE AT KYLE STATE BANK, KYLE, TEXAS AND IN A

SECURITY AGREEMENT AND FINANCING STATEMENT FILED WITH THE
HAYES COUNTY DISTRICT CLERK'S OFFICE, WILSON INDICATED THAT
THE $1,000 NOTE WAS OBTAINED TO PURCHASE CATTLE,
NCIC INQUIRY REVEALED BURGESS AUDIE WILSON, JR.,
BORN 8/28/31 IN MISSISSIPPI, SSAN 422-34~1275, TDL
77911315 WANTED BY NEW BRAUNFELS, TEXAS POLICE DEPARTMENT AS
PROBATION VIOLATOR , DATE OF WARRANT. 4/18/78.
SAN ANTONIO AT SAN ANTONIO, TEXAS, WILL REVIEW BEXAR
COUNTY DISTRICT COURT RECORDS RE IDENTITY OF CHILDREN OF BURGESS
AW IE WILSON, JR . IN EFFORT TO LOCATE FORMER WIFE FOR INTERVIEW .,
AT NEW BRAUNFELS, TEXAS, WILL CAUSE A REVIEW OF RECORDS OF
LOGICAL POLICE AGENCIES REGARDING BURGESS AUDIE WILSON, JR.,
SSAN 422-34-1275,
AT SAN MARCOS, TEXAS, WILL CONDUCT DISCREET INQUIRY TO
DETERMINE IF RESIDENCE OF FORMER WIFE AND FAMILY FOR INTERVIEW,.
BT
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ATTH COKGRESSIONAL INQUIRES UNIT, ROOH §982, JEH BUILDINS .
HURKIN, *

RECORD S, IDENTIFICATION BUREAU, BEXAR COUNTY JAIL,
SAN ANTONIO, TEXAS, OH AUGUST 18, 1978, INDICATE BURGESS
'EDIE YILSOl, JR ., WHITE WALE, BORN AUSUST 23, 1931,
5 FT, 11 INCHES, BLACK HAIR, BROWN EYES, BOOKED INTO BEXAR
COUKTY JAIL JUBE 19, 1972 ON CONTEUPT OF COURT OUT OF STATE
DISTRICT COURT 57 (CASE HUMBER F 249-024), WILSON SERVED
TYELVE DAYS AND WAS RELEASED JUNE 30, 1972,

CENTRAL RECORDS, BEXAR COUNTY DISTRICT COURT, WILL
0T .BE AVAILABLE FOR REVIEY UNTIL AUGUST 21, 1977

_ ADHINISTRATIVE: RE MEWPHIS TEL, AUSUST 18, 197€,

SAll ANTONIO ILDICES AlD FILES REVEAL BURGESS AUDIE wILSOH,
JR ., MHITE UALE, BORN 8/28/31, TEXAS DRIVERS LICENSE (IDL)

b2 ~54y_zy
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e
BUHBER 7911315 EXLPIRING 8/28/84, PREVIOUS ADDRESS, g
113 MILLS STHEET, Ssal I»‘?ARCOS; TEXAS IS SUBJECT OF sall ANTONIO /
FILE 29-2624 CﬁP'lfIOﬁED "BURGESS AQD IE HILSON, JR .8 BF&E" ¢
00 : sSall ANTQNIO, YILSON ALLEDGEDLY DEFAULTED Ol A $1,000
HOTE AT KYLE STATE BANK, KYLE, TEXAS AID IN A
SECURITY AGREEMENT AlD FINANCIIG STATEMENT FILED UITH THE
HAYES COUNTY DISTRICT GLERK*S OFFICE , WILSON INDICATED THAT
THE &T')l,fmﬂ& IOTE WA.S OBTAINED TO PURCHASE CATTLE.
HCIC INQUIRY REVEALEDMBURGESS AUDIE WILSOI‘J, JRa o
BORN g/28/31 1l HMISSISSIPPI 4 S5l 488=34-12754 TDL
77911315 YAUTED BY ISE{'I BRAUNFELS , TEXAS POLICE DEPARTHENT AS
PROBATION VIOLATOR s DATE OF UARRANT 4/18/78.
S!lfd ANTONIO AT Sal ANTOlIO s+ TEXAS, WILL REVIEW BEXAR
COUNTY DISTRICT COURT RECORDS RE IDENTITY OF CHILDREN OF BURGESS
ADIE HILS(M!,ir Jég It} EFFORT TO LOCATE FORMER WIFE FOR INTERVIEY ,
AT UEY BRAUNFELS, TEXAS , WILL CAUSE A REVIEU OF RECORDS OF
LOGICAL POLICE AGEHCIES REGARDING BURGESS AUDIE VILSOR s JR ey
SSAN 422=34-1275.
AT SAN 1IARCOS, TEXAS , WILL CONDUCT DISCREET INQUIRY TO
DETERMINE IF RESIDENCE OF FORMER WIFE AID FAMILY FOR INTERVIEY

T oeddi ok forily prdn
- L
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hClC.ZN.MSFBldNOO.NAM/NlLSON,BURGESS AUDIE JR.DOB/082831
NCIC MESSAGE DISPATCHED

MESSAGE FROM NCIC
08/18/78 19:19:34

1001FBI1

MSFBIJNOO

EW TX0L60100 NAM/WILSON,BURGESS AUDIE JR SEX/M RAC/V/ POB/MS
DOB/082831 HGT/511 WGT/170 EYE/BRO HA1/GRY SKN/LGT
FPC/200303101219TT541015 SOC/ 422341275

OLN/77911315 OLS/TX OLY/80 OFF/5012 DOW/041878 0CA/7712
M1S/PROBATION VIOLATOR

NiIC/W186769905

MESSAGE FROM NCIC
08/18/78 19:19:35

1LO2FBI1
WMSFBIJNGO
'ORl IS NEW BRAUNFELS PD TX

NiC/W186768905
YUMMED CONFIRM WARRANT AND EXTRADITION WITH ORI

Senreched
v ruhz"’d__a)—u—————""“
Indexed
anL___-——iiigh———“*”
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FM JACKSON (62-54L4) (P)
)
TO DIRECTOR (44-38861) IMMEDIATE O ) 5;{)&%7’
MEMPHIS (44-1987 SUB M) IMMEDIATE O 6 5=

SAN ANTONIO (L4U-1242) (IMMEDIATE) 72 Y¥Z

BT

UNCLAS E F T O

ATTN CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988,.JEH BUILDING.
MURKIN.

ON AUGUST 18, 1978, AT 6 PM, MR. WILLIAM DON GLADDEN,
AGE 46, W/M, RT. 3, BOX 205H-3 (MEADOW LARK DRIVE), GULF PARK
ESTATES, OCEAN SPRINGS, MS., TELEPHONE 875-3518 ADVISED AS
FOLLQWS :

HE IS EMPLOYED AS MGR. OF THE SOCTAL SECURITY OFFICE IN
GULFPORT, MS. (TELEPHONE 896-3221). HE AND HIS WIFE, ALICE
A. GLADDEN, OWN A GIFT SHOP, "SEASONS AND REASONS," 24L6
HIGHWAY 90 EAST, OCEAN SPRINGS, MS. (TELEPHONE 875-2531).

ON OR ABOUT JULY 26, 1978, A W/M BY THE NAME OF "BILL"
(09---54\!—3:5

@— Jackson 1_()_”2
“?Zj - ”OUB

(L=
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(Number) (Time) " FBI/DOYJ

NW 653594 Docld: 32983768 Page 84




FD-36 (Rev. 3-24-77)

v ‘ FBI ‘

TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION:

i
I
|
I
}
[J Teletype ] Immediate 1 TOP SECRET :
[ Facsimile {3 Priority ] SECRET :
O (] Routine ] CONFIDENTIAL }
OEFTO |
(] CLEAR !
. I
Date ]
[T T T PAGE-EWO- FN 62~5HI-BNCRAS B-P TR 0~ - mm - e e R ettt

WILSON CAME TO THEIR GIFT SHOP IN OCEAN SPRINGS SAYING THAT
HE PLANNED TO OPEN A WATCH REPAIR BUSINESS IN THE EDGEWATER
MALL SHOPPING CENTER, BILOXI, MS., AND WOULD LIKE TO USE
THE GLADDENS'! GIFT SHOP AS A PICKUP POINT FOR HIS WATCH
REPATR BUSINESS. GLADDEN ADVISED NEITHER HE NOR HIS WIFE
HAD EVER MET WILSON PRIOR TO THIS TIME. FOUR OR FIVE DAYS
LATER, GLADDEN AGREED TOQO LET WILSON RENT A ROOM TO THE REAR
OF GLADDEN'S GIFT SHOP IN WHICH WILSON SET UP HIS WATCH
REPAIR BUSINESS. GLADDEN AGREED TO LET WILSON KEEP 20
PERCENT OF PROFITS COMING FROM THE WATCH REPAIR.

GLADDEN AGREED THAT HE AND HIS WIFE "GREW TQ TRUST"
WILSON FROM THE VERY BEGINNING AND CONSIDERED HIM TO BE A
VERY HARD WORKER, WHO PUT A LOT OF HIS OWN MONEY INTO
LOCAL RADIO ADVERTISING BUILDING UP HIS WATCH REPAIR
BUSINESS;  WILSON LATER TOLD GLADDEN HE HAD "POSTPONED"
OPENING UP A BUSINESS IN THE EDGEWATER MALL. WILSON HAD HIS
OWN JEWELRY AND WATCH REPAIR EQUIPMENT AND, ACCORDING TO
GLADDEN; SPENT SEVERAL THOUSAND DOLLARS OF HIS OWN MONEY TO
PURCHASE ADDITIONAL EQUIPMENT AFTER RENTING THE SPACE IN
GLADDEN'S BUSINESS. WILSON KEPT A KEY TO THE GIFT SHOP

Approved: Transmitted Per
(Number) (Time) FBI/DOJ
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PAGE THREE JN 62-544 UNCLAS EF T O

WHICH HE CPENED EVERY MORNING. HE WORKED HARD IN THE SHOP
COMPLETING HIS WATCH REPAIRS AFTER WHICH HE WOULD LEAVE THE
SHOP FOR PLACES UNKNQWN.

WILSON INDICATED TQ GLADDEN THAT HE HAD A DRINKING
PROBLEM AND WAS TRYING TO ESTABLISH HIMSELR AND WORK HARD IN
THE WATCH REPAIR BRUSINESS IN HOPES OF GETTING OVER THIS
PROBLEM. -

AT THE BEGINNING, WILSON RESIDED AT APARTMENT NO. 9,
TWIN PINES MOTEL, OCEAN SPRINGS, MS., BUT AT AN UNKNOWN LATER
DATE MOVED TO ROUBE 6, BOX 387,. ROUTE SPRINGS.(TELEPHONE
875-9512) .

NEITHER GLADDEN NOR HIS WIFE HAD EVER VISITED WILSON
AT THE ABOVE TWO RESIDENCES AND ONLY TOOK WILSON'S WORD THAT
HE LIVED THERE. ACCORDING TQO GLADDEN, YWILSON - COMMENTED THAT
HE IS STAYING IN A HOUSE QWNED BY AN UNIDENTIFIED FRIEND
AND IS NOT PAYING ANY RENT AS LONG AS. HE KEEPS THE HOUSE IN
REPAIR.

WILSON RECENTLY TOOK GLADDEN AND GLADDEN'S SON FOR A
RIDE IN AN AIRPLANE PILOTED BY WILSON. GLADDEN CONSIDERS

Approved: Transmitted Per
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PAGE FOUR JN 62-5L44 UNCLAS E F T O
KNOW EVERYTHING THERE WAS TO XKNOW ABOUT FLYING AIRPLANES IN
ROUGH WEATHER.

GLADDEN FURTHER ADVISED THAT IN HIS OPINION WILSON IS
AN "EXTREMELY INTELLIGENT MAN"; HOWEVER, HE IS UNAWARE OF
THE EXTENT OF WILSON'S EDUCATION.

GLADDEN ADVISED THAT AT 11:45 PM, ON 8/17/78, WILSON
TELEPHONICALLY CONTACTED HIM AT HI§ RESIDENCE SAYING HE
HAD TO TALK TO GLADDEN AND HIS WIFE ABOUT SOMETHING THAT
COULD NOT WAIT UNTIL THE MORNING. WILSON REFUSED TQ STATE
BY TELEPHONE WHY HE WANTED TO TALK TO GLADDEN AND HE REFUSED
TO COME TO GLADDEN'S RESIDENCE. WILSON SAID HE NEEDED TO
TALK ABOUT SOMETHING OF "NATTIONAL URGENCY." THEY AGREED TO
MEET AT GLADDEN'S GIFT SHOP AT OCEAN SPRINGS AT 12:15 AM,
8/18/78. GLADDEN ADVISED HE TQOK HIS WIFE AND. 18 YEAR OLD
SON, JOHN W. GLADDEN, TO THE SHOP WHERE HE MET WILSON AT
THE ABOVE TIME. WILSQN ARRIVED ALONE, DRIVING AN OLD
MODEL BLUE CHEVROLET SEDAN WITH WHITE TOP, BEARING UNKNOWN
LOUISIANA TAG. WILSON APPARENTLY HAD BEEN DRINKING INAS-
MUCH AS HIS EYES WERE VERY RED AND HE SMELLED OF ALCOHOL;
HOWEVER, HE DID NOT TALK LIKE AN INTOXICATED PERSON IN

Approved: Transmitted Per
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GLADDEN'S OPINION AND SEEMED TO BE '"VERY DEPRESSED."

WILSON SAID "I'M THE MYSTERY MAN. I'M THE MAN THAT
MURDERED MARTIN LUTHER KING." THEY TALKED FOR APPROXIMATELY
ONE HOUR AND 15 MINUTES. WILSON STATED THAT HE GREW UP IN
GRENADA, MS., WHERE HIS FATHER WAS A BAPTIST MINISTER. THE
BLACKS (REFERRED TO AS "NEGRES AND NIGGERS" BY WILSON), WHO
LIVED IN THE AREA WERE WELCOMED TO WORSHIP AT THE CHURCH;
HOWEVER, WHEN THE NORTHERN BLACKS BEGAN TO COME DOWN SOUTH,
WILSON'S FATHER WELCOMED THEM INTO HIS CHURCH ONLY IF THEY
CAME -TO WORSHIP AND NOT TO CAUSE TROUBLE. ACCORDING TO
WILSON, THE BLACKS HAD COME FOR TROUBLE AND IT WAS ¥OR THIS
REASON THAT HIS-ATTITUDE BEGAN TO CHANGE TOWARD BLACKS.

WILSON TOLD THE GLADDENS, "I AM THE ONE THAT PULLED THE
TRIGGER. THERE WAS A CONSPIRACY. I WAS THE LOGICAL ONE."
WILSON TOLD THE GLADDENS HE HAD "BEEN WITH THE GOVERNMENT
AND GOT INVOLVED IN SOME UNDECLARED WARS." (HE DID NOT
FURTHER ELABORATE; HOWEVER, GLADDEN RECALLED THAT WILSON
ONCE MENTIONED HE HAD BEEN IN THE AIR FORCE.) WILSON CLATIMED
TO KNOW MARTIN LUTHER KING'S FATHER AND BROTHER AND STATED
HE GREW UP NEXT DOOR TO A COUSIN OF MARTIN LUTHER KING AND

Approved: Transmitted Per
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"KNEW HIS ENTIRE FAMILY."

"GLADDEN RECALLED THAT HE (GLADDEN) HAD ONCE PURCHASED
A USED MUSTANG FOR HIS DAUGHTER. ON SEEING THE VEHICLE
WILSON REMARKED HE HAD ONCE PURCHASED A WHITE MUSTANG FOR
HIS DAUGHTER.

DURING THE CONVERSATION ON THE EARLY MORNING OF
8/18/78, WILSON STATED THAT HIS DAUGHTER HAD DRIVEN THE WHITE
MUSTANG TO MEMPHIS AT THE TIME OF THE KING KILLING. WILSON
COMMENTED THAT HE WAS IN MEMPHIS AT THAT TIME, BUT HAD
DOCUMENTED HIMSELF TO BE IN KANSAS CITY AS AN ALIBI. WILSON
'STATED THAT JAMES EARL RAY WAS THE "FALL GUY." "RAY ONLY
SAW ME TWLCE, BUT I KNEW HIM. RAY WAS SUPPOSED TO HAVE
GOTTEN AWAY CLEAN. I'M SURPISED RAY HAS BROUGHT IT ALL BACK
UP AGAIN BECAUSE HE WQULD HAVE HIS PAROLE IN TWO YEARS."

WILSON TOLD THE GLADDENS THAT HE WOULD NOT SEE THEM
ANYMORE ARTER TONIGHT AND HE WANTED. THEM TO HAVE ALL HIS
EXPENSIVE WATCH REPAIR EQUIPMENT.

WILSON, AGAIN REFERRING TO THE KING ASSASSINATION,
 STATED, "IT WAS PART OR A GRQUP CONSPIRACY." HE PROVIDED NO
FURTHER DETAILS STATING HE WOULD ONLY DEAL WITH THE

Approved: Transmitted Per
(Number) (Time) FBI/DOJ
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"SHERIFF OF MEMPHIS (TENN.), WHO HE USED TO FLY WITH.
WILSON FELT THAT THE GOVERNMENT WANTED IT TO HAPPEN TO KING.
"I KNEW IT NEEDED TO BE DONE." WILSON DID NOT BELIEVE HE
WOULD HAVE TO SERVE MUCH TIME FOR HIS INVOLVEMENT, STATING
"It'M NOT SORRY I DID IT. THE NIGGERS ARE BETTER OFF."
LATER IN THE CONVERSATION WITH THE GLADDENS, WILSON SAID HE
WAS SORRY HE HAD DONE IT.

. WILSON STATED HE HAD TALKED WITH THE MEMPHIS SHERIFF
BY PHONE AND WAS TQ MEET HIM AT THE GULFPORT, MS., HOLIDAY
INN DURING THE MORNING OF 8/18/78. WILSON SPECULATED AS
TO WHETHER OR NOT HE WOULD BE PROVIDED WITH A TV IN HIS CELL
AND INDICATED HE PROBABLY WOULD BE GIVEN WORK AS AN
INSTRUCTOR OR REPATRMAN OF WATCHES WHILE IN JATL.

REVERTING TO THE KING ASSASSINATION, WILSON TOLD
a THE ‘GLADDENS THAT HE SHOT KING "NOT FROM 50 YARDS AWAY, BUT
50 FEET AWAY." HE WAS CLOSE ENOUGH TO SEE THE BULLET HIT
AND STATED SPECIFICALLY THAT "I SHOT THE SHIT OUT OF HIM AND
SAW IT FLY." WILSON NEVER MENTIONED TO GLADDEN THE TYPE OF
GUN HE ALLEGEDLY USED OR THE LOCATION FROM. WHICH HE ALLEGEDLY

SHOT KING.
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AT ONE POINT IN THE CONVERSATION WITH THE GLADDENS,
WILSON APPARENTLY FEELING A DISAPPROVING GLANCE FROM GLADDEN'S
18 YEAR OLD SON, WARNED THE SON HE.HAD BETTER NOT INTERFERE.

CONCERNING THE UNIDENTIKFIED MEMPHIS SHERIFF, WILSON
OFFERED TO FURNISH THIS INDIVIDUAL'S NAME AND TELEPHONE NO.
TO GLADDEN FOR VERIFICATION OF HIS REMARKS; HOWEVER, GLADDEN
-REFUSED. WILSON SAID HE HAS "GONE THROUGH TEN YEARS OF HELL,
AND BECAUSE HE KILLED KING, IT RUINED 26 YEARS OF MARRIAGE;
HOWEVER, HIS CONSCIENCE ONLY -STARTED BOTHERING HIM IN THE
LAST FEW YEARS.

APPARENTLY REFERRING TO A SKETCH OF KING'S KILLER,
WILSQN TOLD THE GLADDENS THAT IT WAS ALMOST AN EXACT LIKENESS
OF HIM AND BECAUSE IT WAS RECENTLY SHOWN ON TV, HE DECIDED
TO TURN HIMSELF IN. HE .SAID HE HAS A SISTER-IN FULTON, MS.
(NOT FURTHER IDENTIFIED), WHO TELEPHONED- HIM IN OCEAN
SPRINGS TQ SAY THAT THE SKETCH LQOKED JUST LIKE HIM. WILSON
TQLD THE GLADDENS THAT HE HAD TELEPHONED VARIOUS FAMILY
MEMBERS TO LET THEM KNOW HE WAS TURNING HIMSELF IN.

WILSON ALSO STATED THAT HE, AT ONE TIME, INTENDED TO
OPEN A WATCH REPAIR BUSINESS IN TURELO, MS., BUT DECIDED

Approved: Transmitted Per
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AGAINST IT BECAUSE OF THE TENSE RACIAL SITUATION.

WILSON ALSO ONCE TOLD MRS. GLADDEN THAT HE GETS "PFLIGHT
PHYSTICAL EXAMINATIONS" AT KEESLER AIR FORCE, BILOXI, MS.

GLADDEN ADVISED THAT WILSON REPEATED HIMSELF MANY TIMES
DURING THE ONE HOUR AND FIFTEEN MINUTE CONVERSATION ON
8/18/78, BUT HE PROVIDED NO FURTHER DETAILS CONCERNING THE
KING ASSASSINATION, OTHER THAN THAT STATED HEREIN.

AT THE END OF THEIR CONVERSATION, GLADDEN ADVISED
WILSON DEPARTED THE STORE IN HIS AUTOMOBILE AND HEADED IN AN
EASTERLY DIRECTION. THE GLADDENS WERE AFRAID AND DISTURBED
AT THE CONVERSATION AND PROMPTLY TELEPHONED THE JACKSON FBI
OFFICE;

GLADDEN ADVISED THAT TO THE BEST OF HIS RECOLLECTION
DURING THE SHORT TIME HE AND'HIS WIFE KNEW WILSON, HE NEVER
TALKED ABOUT HIS PAST, OTHER THAN TO MENTION THAT HE HAD
BEEN IN THE U. S. AIR FORCE; HAD BEEN MARRIED FIVE TIMES,
TWICE TO THE SAME WOMAN; HE GREW UP IN MISS.; AND HAD BEEN
ON THE GULF COAST LESS THAN THREE MONTHS. THE GLADDENS DO
NOT KNOW WHERE HE CAME FROM OR WHAT HE HAS DONE PRIOR TO HIS
ARRIVING AT THEIR PLACE OF BUSINESS 7/26/78.
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GLADDEN ADVISED THAT IN HIS REGULAR BUSINESS AS SOCIAL
SECURITY OFFICE MANAGER HE HAS PERSONAL DEALINGS ON A
FREQUENT BASIS WITH PEOPLE HAVING MENTAL PROBLEMS AND WHILE
HE IS NOT A QUALIFIED PERSON IN THIS FIELD, HE IS NOT OF THE
OPINION WILSON HAS MENTAL TIMPAIRMENT. HE DESCRIBED WILSON
AS A WHITE MALE; 5 FT. 8 INCHES; 155 LBS; MEDIUM BUILD;
RUDDY COMPLEXIQN; GRAYING HAIR; AGE 46, WHO LIKES TO DRINK
VODKA AND COKE.

ON 8/18/78;SHORTLY.BEFORE NOON, WILSON TELEPHONICALLY
CONTACTED GLADDEN ADVISING THAT HE HAD BEEN BETRAYED, THAT
HE HAD BEEN TO GULFPORT, MS., HOLIDAY INN, ALONG WITH "THE
FATHER" (NOT FURTHER IDENTIFIED BY WILSON), WHERE HE HAD
SEEN PERSONS BELIEVED TO BE WITH THE FBI. HE WAS NOW BACK
AT HIS RESIDENCE WATCHING THE WINDOWS AND WOULD BLOW THE
HEAD OFF OF ANYONE WHO CAME, EXCEPT "THE FATHER."

ABOUT THREE HOURS LATER, MR. AND MRS. GLADDEN WERE
SURPRISED TO SEE WILSON WALK INTO THEIR GIFT SHOP, HE WAS
CLEAN SHAVEN AND NEAT. HE APPARENTLY HAD NOQT BEEN DRINKING.
HE IMPLIED HE HAD BEEN IN TOUCH WITH THE FBI, BUT THEY WERE
NOT GOING TO DO ANYTHING TO HIM. HE HAD MADE SOME KIND OF
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PAGE ELEVEN JN 62-544 UNCLAS E F T O

BARGAIN. HE NOW WANTED TO LIVE A NORMAL LIFE AND ASKED
IF HE COULD XEEP HIS WATCH REPAIR BUSINESS IN THE BACK OF
GLADDEN'S STORE AS USUAL.

THE GLADDENS ADVISED WILSON THEY WERE SERIOUSLY
CONTEMPLATING SELLING THE BUSINESS AND HAD ALREADY CONTACTED
A REALTOR.

AT 6:28 PM; 8/18/78, FIVE FBIL AGENTS ESTABLISHED
PHYSICAL OBSERVATION AT THE HOLIDAY INN, U. S. HIGHWAY 90,
GLFPORT, MS.

AT APPROXIMATELY 6:45 PM, A 1970 PLYMOUTH BEARING JACKSON
COUNTY; MS., LICENSE JAH~637 STQPPED IN FRONT QF THE HOLIDAY
INN AND A WHITE MALE, WHO LATER ACKNOWLEDGED THAT HE WAS
BURGESS AUDIE WILSON, JR., EXITED THE VEHICLE AND ENTERED THE
HOLIDAY INN. ' THE WHITE MALE DRIVER OF THE VEHICLE THEREAFTER
PARKED THE VEHICLE AND CAME TO THE ENTRANCE OF THE HOLIDAY
INN, WHERE HE WAS APPROACHED BY SA BENJAMIN F. GRAVES AND
WAS ASKED IF HE WAS FATHER NOEL FANNON AND HE ACKNOWLEDGED
THAT HE WAS,

TATHER FANNON WAS ADVISED THAT GENE BARKSDALE, SHERIFF
oF SHELBY’COUNTYz MEMPHIS, TENN., WAS NOT GOING TO MEET
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WILSON. HE WAS ADVISED THAT AGENTS OF THE FBI WERE IN THE
MOTEL AND HE WAS REQUESTED TO TELL WILSON THAT THE SHERTFF WAS
NOT GOING TO MEET HIM; HOWEVER, THE FBI AGENTS WERE AT THE
MOTEL AND DESIRED TO TALK WITH HIM IF HE, WILSON, WOULD AGREE
TO TALK WITH THE AGENTS. FATHER FANNON STATED HE WOULD LIKE
TO TALK TO WILSON BECAUSE SHERIFF BARKSDALE HAD LIED ABOUT

HIS APPEARANCE IN GULFPORT.

PATHER FANNON THEREAFTER ENTERED THE MOTEL AND TALKED
WITH WILSON IN THE LOBBY. SHORTLY THEREAFTER, THEY BOTH
RETURNED TO THE SIDEWALK IN FRONT OF THE MOTEL AND SA GRAVES
IDENTIFIED HIMSELF TO WILSON AND ASKED HIM IF HE WERE BURGESS
AUDIE WILSON. HE ACKNOWLEDGED THAT HE WAS AND LATER STATED
HE WAS A JUNIOR.

WILSON WAS ADVISED THAT SHERIFF BARKSDALE WAS NOT THERE
TO MEET HIM, HOWEVER, FBI AGENTS WERE THERE AND DESIRED TO
TALK WITH HIM, PARTICULARLY ABOUT HIS DAUGHTER SUPPOSEDLY
HAVING DRIVEN A WHITE MUSTANG FROM KANSAS CITY, MO., TO
MEMPHIS, TENN. HE STATED HE HAD NO INFORMATION TO RURNISH
THE FBI. WILSON INQUIRED AS TO WHETHER OR NOT HE WAS UNDER
ARREST AND HE WAS ADVISED HE WAS NOT UNDER ARREST. WILSON
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COMMENTED HE WAS NOT GOING TO GIVE ANYONE ANY TROUBLE. HE
WAS ASKED IF HE HAD ANY WEAPONS ON HIM AND HE STATED HE DID
NOT AND THAT SA GRAVES COULD SEARCH HIM TF HE SO DESIRED.
WILSON WAS THEN "PATTED DOWN" AND NO WEAPONS WERE FELT ON

HIS BODY. '

WILSON COMMENTED THAT HE AND FATHER FANNON HAD BEEN
TO THE MOTEL AT 9:30 AM, 8/18/78, AND AGAIN AT 6:30 PM,
8/18/78, TO SEE SHERIFF BARKSDALE AND THE SHERIFF HAD LIED
TO THEM. -

WILSON. THEN ASKED FATHER FANNON IF HE WOULD DRIVE HIM
BACK TO THE PLACE HE HAD BEEN PTCKED UP AND FATHER FANNON
AGREED TO DO SO.

WILSON WAS AGATN ADVISED THAT FBI AGENTS WERE AT THE
MOTEL AND WERE STILL WILLING TO TALK TO HIM AND HE
REITERATED HE HAD NOTHING TO SAY TQ THE FBL AND, AS HE
DEPARTED, COMMENTED THAT THE FBL IN THE PAST HAD HARASSED
HTS FATHER WITHOUT ANY EXPLANATION.

FATHER FANNON AND WILSON THEREAFTER LEFT THE AREA OF THE
HOLTDAY TNN IN FATHER FANNON'S VEHICLE PROCEEDING EAST ON
HIGHWAY 90. A SURVETLLANCE WAS MAINTAINED ON THE VEHICLE.
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SHORTLY AFTER WILSON AND FATHER FANNON LEFT THE MOTEL,
JACKSON ASAC TELEPHONICALLY ADVISED THE GULFPORT RA THAT
INFORMATION HAD BEEN RECEIVED THAT NCIC REVEALED WILSON WAS
WANTED BY THE NEW BRAUNSFELS, TX., PD FOR PROBATION VIOLATION
ON A WARRANT ISSUED APRTL 18, 1978.

THE OCEAN SPRINGS PD WAS NOTIFIED OF THIS OUTSTANDING

WARRANT AND THE SURVEILLANCE OF FATHER FANNON'S VEHICLE WAS
MAINTAINED UNTIL THE VEHICLE ENTERED OCEAN SPRINGS, MS.
(APPROXIMATELY 15 MILES), AT WHICH TIME THE VEHICLE WAS
STOPPED BY OFFICERS OF THE OCEAN SPRINGS PD AND WILSON WAS
ARRESTED AT 7:35 PM, AND INCARCERATED IN THE OCEAN SPRINGS
JAIL.

WILSON WAS RIDING AS A PASSENGER IN A PLYMOUTH SEDAN
OWNED AND DRIVEN BY FATHER NOEL FANNON, PRIEST AT ST.
ELIZABETH SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINGS. WILSON
ADMITTED HIS FULL IDENTITY AS BURGESS AUDIE WILSON, JR., AND
WAS TAKEN TO THE OCEAN SPRINGS PD. HE DECLINED TO TALK TO
THE FBI;

ON AUGUST 18, 1978, AT 9:17 PM, REV. NOEL FANNON,
PASTOR, ST; ELTZABETH SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINGS,
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MS., APPEARED AT THE OCEAN SPRINGS PD TO VISIT WILSON.
FATHER FANNON WAS INTERVIEWED, AT WHICH TIME HE ADVISED HE
FIRST MET WILSON THE MORNING OF AUGUST 18, 1978, WHILE EATING
BREAKFAST AT THE MASTER GRILL RESTAURANT, HIGHWAY 90, OCEAN
SPRINGS. HE HAD NEVER SEEN WILSON BEFORE THIS TIME.

WILSON INDICATED HE WANTED TO CONFIDE IN FATHER FANNON
AND FOLLOWING THEIR CQNVERSATION, THE NATURE OF WHICH
FATHER FANNON REFUSED TO DIVULGE, FANNON AGREED TO FOLLOW
WILSON IN THEIR AUTOMOBILES TO THE HOLIDAY INN, GULFPORT,
MS.; WHERE WILSON HAD TOLD FATHER FANNON HE WOULD MEET
SHELBY‘COUNTY; TENN., SHERIFF GENE BARKSDALE. AFTER THE
MORNING MEETING IN GULFPORT DID NOT COME OFF, AND AT THE
URGING OF WILSON, FATHER FANNON PERSONALLY TELERHONED
SHERIFF GENE BARKSDALE IN MEMPHIS. DURING THEIR CONVERSATION,
SHERIFF BARKSDALE ASSURED FATHER FANNON HE WOULD PERSONALLY
FLY TO GULFPORT, MS., IN ORDER TO MEET WITH FATHER FANNON
AND WILSON AT 6:30 PM AT THE HOLILDAY INN.

FATHER FANNON ADVISED HE CANNOT COMMENT ON WILSON

PERSONALLY DUE TO THE SHORT LENGTH OF TIME HE HAD CONTACT
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REVEAL THE NATURE OF WILSON'S CONFIDENCE IN HIM.

FATHER FANNON WAS ADVISED BY JACKSON SA IN BRIEF
CONCERNING WILSON'S REMARKS TO THE GLADDENS ABOUT HIS
INVOLVEMENT IN THE KING ASSASSINATION; HOWEVER, FATHER
FANNON REFUSED TO ACKNOWLEDGE THAT THIS ALSO HAD BEEN THE
SUBJECT OF WILSON'S CONFIDENCE. IN HIM.

SAN ANTONIO DIVISION AT NEW BRAUNSFELS, TEXAS. CONTACT
NEW BRAUNSFELS PD AND ADVISED THEM OF WILSON'S INCARCERATION
AT OCEAN SPRINGS, MISS., PD, TELEPHONE 875-2211.

INVESTIGATION CONTINUING JACKSON DIVISION.

BT
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Ftl JACKSON (62-544) (P)

TO DIRECTOR (44-388&.) IMMEDIATE

MEMPHIS (44-1987 SUB M) IMMEDIATE
SAN ANTONIO (44-1242) (IMMEDIATE)

BT
UNCLASE FT O
ATTN CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988, JEH BUILDING .
MURKIN,

ON AUGUST 18, 1978, AT 6 PM, MR, WILLIAM DON GLADDEN,
AGE 46, WM, RT., 3, BOX 285H-3 (MEADOW LARK DRIVE), GULF PARK

ESTATES, OCEAN SPRINGS, MS,, TELEPHONE 875-3518 ADVISED AS
FOLLOWS ¢

HE IS EMPLOYED AS MGR., OF THE SOCIAL SECURITY OFFICE IN
GULFPORT , MS. (TELEPHONE 896-3221). HE AND HIS WIFE, ALICE
A. GLADDEN, OWN A GIFT SHOP, "SEASONS AND REASONS,™ 2446

HIGHJAY 90 EAST , OCEAN SPRINGS, MS. (TELEPHONE 875-2531).
ON OR ABOUT JULY 26, 1978, A W/¥ BY THE NAME OF "BILL"™

b2 ‘S‘N 3()

Qs Y. ¥

59 410 o000
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WILSON CAME TO THEIR GIFT SHOP IN OCEAN SPRINGS SAYING THAT
HE PLANNED TO OPEN A WATCH REPAIR BUSINESS IN THE EDGEVATER
MALL SHOPPING CENTER, BILOXI, MS,., AND WOULD LIKE TO USE
THE GLADDENS® GIFT SHOP AS A PICKUP POINT FOR HIS WATCH

REPAIR BUSINESS., GLADDEN ADVISED NEITHER HE NOR HIS WIFE
HAD EVER MET yILSON PRIOR TO THIS TIME, FOUR OR FIVE DAYS

LATER , GLADDEN AGREED TO LET WILSON RENT A ROOM TO THE REAR
OF GLADDEN'S GIFT SHOP IN WHICH WILSON SET UP HIS WATCH
REPAIR BUSINESS. GLADDEN AGREED TO LET WILSON KEEP 28
PERCENT OF PROFITS COMING FROM THE WATCH REPAIR.

GLADDEN AGREED THAT HE AND HIS WIFE "GREW TO TRUST"

WwILSON FROM THE VERY BEGINNING AND CONSIDERED HIM TO BE A

VERY HARD WORKER, WHO PUT A LOT OF HIS OWN MONEY INTO

LOCAL RADIO ADVERTISING BUILDING UP HIS WATCH REPAIR
BUS%NESS. WWILSON LATER TOLD GLADDEN HE HAD "POSTPONED ™

OPENING UP A BUSINESS IN THE EDGEWATER MALL., WILSON HAD HIS
OJN JEYELRY AND WATCH REPAIR EQUIPMENT AND , ACCORDING TO
GLADDEN, SPENT SEVERAL THOUSAND DOLLARS OF HIS OWN MONEY TO
PURCHASE ADD ITIONAL EQUIPMENT AFTER RENTING THE SPACE IN
GLADDEN®S BUSINESS, WILSON KEPT A KEY TO THE GIFT SHOP
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WHICH HE OPENED EVERY MORNING , HE WORKED HARD IN THE SHOP
COMPLET ING HIS WATCH REPAIRS AFTER WHICH HE WOULD LEAVE THE
SHOP FOR PLACES UNKNOWN,
WILSON INDICATED TO GLADDEN THAT HE HAD A DRINKING

PROBLEM AND WAS TRYING TO ESTABLISH HIMSELF AND WORK HARD IN
THE WATCH REPAIR BUSINESS IN HOPES OF GETTING OVER THIS

PROBLENM .,

AT THE BEGINNING , WILSON RESIDED AT APARTMENT NO, S,
TWIN PINES MOTEL , OCEAN SPRINGS, MS., BUT AT AN UNKNOWN LATER
DATE MOVED TO ROUBE 6, BOX 387, ROUTE SPRINGS (TELEPHONE |
875-9542) ,

NEITHER GLADDEN NOR HIS WIFE HAD EVER VISITED WILSON
AT THE ABOVE TWO RESIDENCES AND ONLY TOOK WILSON'S WORD THAT
HE LIVED THERE, ACCORDING TO GLADDEN, WILSON COMMENTED THAT
HE IS STAYING IN A HOUSE OWNED BY AN UNIDENTIFIED FRIEND
AND IS NOT PAYING ANY RENT AS LONG AS HE KEEPS THE HOUSE IN
REPAIR .

WILSON RECENTLY TOOK GLADDEN AND GLADDEN'S SON FOR A
RIDE IN AN AIRPLANE PILOTED BY WILSON., GLADDEN CONSIDERS
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KNOy EVERYTHING THERE WAS TO KNOW ABOUT FLYING AIRPLANES IN
ROUGH WEATHER .

GLADDEN FURTHER ADVISED THAT IN HIS OPINION WILSON IS

AN "EXTREMELY INTELLIGENT MAN™j; HOWEVER, HE IS UNAWARE OF
THE EXTENT OF WILSON'S EDUCATION,

GLADDEN ADVISED THAT AT 11345 PM, ON 8/17/78, WILSON
TELEPHONICALLY CONTACTED HIM AT HIS RESIDENCE SAYING HE
HAD TO TALK TO GLADDEN AND HIS WIFE ABOUT SOMETHING THAT
COULD NOT wAIT UNTIL THE MORNING., WILSON REFUSED TO STATE
BY TELEPHONE WHY HE WANTED TO TALK TO GLADDEN AND HE REFUSED

TO COME TO GLADDEN'S RESIDENCE, WILSON SAID HE NEEDED TO
TALK ABOUT SOMETHING OF “NATIONAL URGENCY.” THEY AGREED TO

MEET AT GLADDEN'S GIFT SHOP AT OCEAN SPRINGS AT 12:15 AM,
8/18/78., GLADDEN ADVISED HE TOOK HIS WIFE AND 18 YEAR OLD
SON, JOHN w, GLADDEN, TO THE SHOP WHERE HE MET WILSON AT
THE ABOVE TIME, WILSON ARRIVED ALONE, DRIVING AN OLD
MODEL BLUE CHEVROLET SEDAN WITH WHITE TOP , BEARING UNKNOWN

LOUISIANA TAG. WILSON APPARENTLY HAD ‘BEEN DRINKING INAS~
MUCH AS HIS EYES WERE VERY RED AND HE SMELLED OF ALCOHOL ;

HOWEVER, HE DID NOT TALK LIKE AN INTOXICATED PERSON IN
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GLADDEN'S OPINION AND SEEMED TO BE "VERY DEPRESSED,"

WILSON salD “I°*M THE MYSTERY MAN, I'M THE MAN THAT
MURDERED MARTIN LUTHER KING ." THEY TALKED FOR APPROXIMATELY
ONE HOUR AND 15 MINUTES., WILSON STATED THAT HE GREY UP IN
GRENADA , MS,, WHERE HIS FATHER WAS A BAPTIST MINISTER, THE
BLACKS ®REFERRED TO AS "NEGRES AND NIGGERS™ BY WILSON), WHO
LIVED IN THE AREA WERE WELCOMED TO WORSHIP AT THE CHURCH;
HOWEVER , WHEN THE NORTHERN BLACKS BEGAN TO COME DOWN SOUTH,
WILSON®S FATHER WELCOMED THEM INTO HIS CHURCH ONLY IF THEY
CAME TO WORSHIP AND NOT TO CAUSE TROUBLE, ACCORDING TO
WIL§ON, THE BLACKS HAD COME FOR TROUBLE AND IT WAS FOR THIS
REASON THAT HIS ATTITUDE BEGAN TO CHANGE TOWARD BLACKS.

WILSON TOLD THE GLADDENS, "I AM THE ONE THAT PULLED THE
TRIGGER, THERE WAS A CONSPIRACY. I WAS.THE LOGICAL ONE,"
WILSON TOLD THE GLADDENS HE HAD "BEEN WITH THE GOVERNMENT
AND GOT INXOLVED IN SOME UNDECLARED WARS." (HE DID NOT

FURTHER ELABORATE ; HOWEVER , GLADDEN RECALLED THAT WILSON
ONCE MENTIONED HE HAD BEEN IN THE AIR FORCE,) WILSON CLAIMED

TO KNOW MARTIN LUTHER KING 'S FATHER AND BROTHER AND STATED
HE GREYW UP NEXT DOOR TO A COUSIN OF MARTIN LUTHER KIRG AND
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"KNEW HIS ENTIRE FAMILY.,"

GLADDEN RECALLED THAT HE GLADDEN) HAD ONCE PURCHASED
A USED MUSTANG FOR HIS DAUGHTER., ON SEEING THE VEHICLE

WILSON REMARKED HE HAD ONCE PURCHASED A WHITE MUSTANG FOR
HIS DAUGHTER .
DURING THE CONVERSATION ON THE EARLY MORNING OF
8/18/738, WILSON STATED THAT HIS DAUGHTER HAD DRIVEN THE WHITE

MUSTANG TO MEMPHIS AT THE TIME OF THE KING KILLING . WILSON
COMME&TED THAT HE ¥AS IN MEMPHIS AT THAT TIME, BUT HAD
DOCUMENTED HIMSELF TO BE IN KANSAS CITY AS AN ALIBI, WILSON
STATED THAT JAMES EARL RAY waS THE “FALL GUY,” "RAY ONLY
SAy ME TWICE, BUT I KNEW HIM, RAY WAS SUPPOSED TO HAVE ,
GOTTEN AWAY CLEAN, 1I°'M SURPISED RAY HAS BROUGHT IT ALL BACK
UP AGAIN BECAUSE HE WOULD HAVE HIS PAROLE IN TWO YEARS."

WILSON TOLD THE GLADDENS THAT HE WYOULD NOT SEE THEM
ANYMORE AFTER TON:GHI AND HE WANTED THEM TO HAVE ALL HIS
EXPENSIVE WATCH REPAIR EQUIPMENT, ‘

WILSON, AGAIN REFERRING TO THE KING ASSASSINATION,
STATED , "IT WAS PART OF A GROUP CONSPIRACY."” HE PROVIDED NO
FURTHER DETAILS STATING HE WOULD ONLY DEAL QITH THE




PAGE SEVEWN JN 62-544 UNCLASEF T O
"SHERIFF OF MEMPHIS (TENN,), WHO HE USED TO FLY WITH.

WILSON FELT THAT THE GOVERNMENT WANTED IT TO HAPPEN TO KING .
"I KNEN IT NEEDED TO BE DONE,” WILSON DID NOT BELIEVE HE
WOULD HAVE TO SERVE MUCH TIME FOR HIS INVOLVEMENT, STATING
"I'M NOT SORRY I DID IT., THE NIGGERS ARE BETTER OFF.,"

LATER IN THE CONVERSATION WITH THE GLADDENS, WILSON SAID HE
WAS SORRY HE HAD DONE IT.

WILSON STATED HE HAD TALKED WITH THE MEMPHIS SHERIFF
BY PHONE AND WAS TO MEET HIM AT THE GULFPORT, MS,, HOLIDAY
INN DURING THE MORNING OF 8/18/79. WILSON SPECULATED AS
TO WHETHER OR NOT HE WOULD BE PROVIDED WITH A TV IN HIS CELL
AND INDICATED HE PROBABLY WOULD BE GIVEN WORK AS AN
INSTRUCTOR OR REPAIRMAN OF WATCHES WHILE IN JAIL,

REVERTING TO THE KING ASSASSINATION, WILSON TOLD
THE GLADDENS THAT HE SHOT KING "NOT FROM 5@ YARDS AWAY, BUT
5¢ FEET AWAY."” HE WAS CLOSE ENOUGH TO SEE THE BULLET HIT
AND STATED SPECIFICALLY THAT "I SHOT THE SHIT OUT OF HIM AND
SAy IT FLY.” WILSON NEVER MENTIONED TO GLADDEN THE TYPE OF

GUN HE ALLEGEDLY USED OR THE LOCATION FROM WHICH HE ALLEGEDLY
SHOT KING .,
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AT ONE POINT IN THE CONVERSATION WITH THE GLADDENS,
WILSON APPARENTLY FEELING A DISAPPROVING GLANCE FROM GLADDEN'S
18 YEAR OLD SON, WARNED THE SON HE HAD BETTER NOT INTERFERE.,

CONCERNING THE UNIDENTIFIED MEMPHIS SHERIFF, WILSON
OFFERED TO FURNISH THIS INDIVIDUAL 'S NAME AND TELEPHONE NO.
TO GLADDEN FOR VERIFICATION OF HIS REMARKS; HOVEVER , GLADDEN
REFUSED , WILSON SAID HE HAS 'GONE THROUGH TEN YEARS OF HELL,
AND BECAUSE HE KILLED KING, IT RUINED 26 YEARS OF MARRIAGE 3
HOYEVER , HIS CONSCIENCE ONLY -STARTED BOTHERING HIM IN THE
LAST FEW YEARS.

APPARENTLY REFERRING TO A SKETCH OF KING °S KILLER,
wILSON TOLD THE GLADDENS THAT IT WAS ALMOST AN EXACT LIKENESS
OF HIM AND BECAUSE IT WAS RECENTLY SHOWN ON TV, HE DECIDED
TO TURN HIMSELF IN. HE SAID HE HAS A SISTER IN FULTON, MS,
(NOT FURTHER IDENTIFIED), WHO TELEPHONED HIM IN OCEAN
SPRINGS TO SAY THAT THE SKETCH LOOKED JUST LIKE HIM, WILSON
TOLD THE GLADDENS THAT HE HAD TELEPHONED VARIOUS FAMILY
MEMBERS TO LET THEM KNOW HE WAS TURNING HIMSELF IN,

WILSON ALSO STATED THAT HE, AT ONE TIME, INTENDED TO
OPEN A WATCH REPAIR BUSINESS IN TUPELO, MS., BUT DECIDED
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AGAINST IT BECAUSE OF THE TENSE RACIAL SITUATION,
WILSON ALSO ONCE TOLD MRS, GLADDEN THAT HE GETS "FLIGHT

PHYSICAL EXAMINATIONS™ AT KEESLER AIR FORCE, BILOXI, MS,

GLADDEN ADVISED THAT WILSON REPEATED HIMSELF MANY TIMES
DURING THE ONE HOUR AND FIFTEEN MINUTE CONVERSATION ON
8/18/78, BUT HE PROVIDED NO FURTHER DETAILS CONCERNING THE
KING ASSASSINATION, OTHER THAN THAT STATED HEREIN,

AT THE END OF THEIR CONVERSATION, GLADDEN ADVISED
WILSON DEPARTED THE STORE IN HIS AUTOMOBILE AND HEADED IN AN
EASTERLY DIRECTION, THE GLADDENé WERE AFRAID AND DISTURBED
AT THE CONVERSATION AND PROMPTLY TELEPHONED THE JACKSON FBI
OFFICE,

GLADDEN.ADVISED THAT TO THE BEST OF HIS RECOLLECTION
DURING THE SHORT TIME HE AND HIS WIFE KNEW WILSON, HE NEVER
TALKED ABOUT HIS PAST , OTHER THAN TO MENTION THAT HE HAD
BEEN IN THE U, S. AIR FORCE; HAD BEEN MARRIED FIVE TIMES,
TyICE TO THE SAME WOMANj; HE GREW UP IN MISS.; AND HAD BEEN
ON THE GULF COAST LESS THAN THREE MONTHS., THE GLADDENS DO
NOT KNOw WHERE HE CAME FROM OR WHAT HE HAS DONE PRIOR TO HIS
ARRIVING AT THEIR PLACE OF QUSINESS 7/26/178.
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GLADDEN ADVISED THAT IN HIS REGULAR BUSINESS AS SOCIAL
SECURITY OFFICE MANAGER HE HAS PERSONAL DEALINGS ON A

FREQUENT BASIS WITH PEOPLE HAVING MENTAL PROBLEMS AND WHILE
HE IS NOT A QUALIFIED PERSON IN THIS FIELD, HE IS NOT OF THE

OPINION WILSON HAS MENTAL IMPAIRMENT, HE DESCRIBED WILSON
AS A WHITE MALE; 5 FT. 8 INCHES; 155 LBS; MEDIUM BUILD ;

RUDDY COMPLEXIONj; GRAYING HAIR 3 AGE 46, WHO LIKES TO DRINK
VODKA AND COKE,

ON 8/.8/78,SHORTLY BEFORE NOON, WILSON TELEPHONICALLY
CONTACTED GLADDEN ADVISING THAT HE HAD BEEN BETRAYED , THAT
HE HAD BEEN TO GULFPORT , MS., HOLIDAY INN, ALONG WITH "THE

FATHER™ (NOT FURTHER IDENTIFIED BY WILSON), WHERE HE HAD

SEEN PERSONS BELIEVED TO BE WITH THE FBI., HE WAS NOW BACK
AT HIS RESIDENCE WATCHING THE WINDOWS AND WOULD BLOW THE
HEAD OFF OF ANYONE WHO CAME , EXCEPT "THE FATHER,"

ABOUT THREE HOURS LATER, MR, AND MRS, GLADDEN WERE
SURPRISED TO SEE WILSON WALK INTO THEIR GIFT SHOP, HE WAS

CLEAN SHAVEN AND NEAT, HE APPARENTLY HAD NOT BEEN DRINKING .
HE IMPLIED HE HAD BEEN IN TOUCH WITH THE FBI, BUT THEY WERE
NOT GOING TO DO ANYTHING TO HIM, HE HAD MADE SOME KIND OF
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BARGAIN, HE NOW WANTED TO LIVE A NORMAL LIFE AND ASKED
IF HE COULD KEEP HIS WATCH REPAIR BUSINESS IN THE BACK OF
GLADDEN'S STORE AS USUAL.
THE GLADDENS ADVISED WILSON THEY WERE SERIOUSLY
" CONTEMPLATING SELLING THE BUSINESS AND HAD ALREADY CONTACTED
A REALTOR ., |
AT 6:28 PM,‘8/18/78, FIVE FBI AGENTS ESTABLISHED

PHYSICAL OBSERVATION AT THE HOLIDAY INN, U, S. HIGHWAY 97,
GLFPORT , MS,

AT APPROXIMATELY 6345 PM, A 1970 PLYMOUTH BEARING JACKSON
COUNTY, MS., LICENSE JAH-637 STOPPED IN FRONT OF THE HOLIDAY
INN AND A WHITE MALE, WHO LATER ACKNOWLEDGED THAT HE WAS
BURGESS AUDIE WILSON, JR,, EXITED THE VEHICLE AND ENTERED THE
HOLIDAY INN, THE WHITE MALE DRIVER OF THE VEHICLE THEREAFTER
PARKED THE VEHICLE AND CAME TO THE ENTRANCE OF THE‘HOLIDAY
INN, WHERE HE WAS APPROACHED BY SA BENJAMIN F, GRAVES AND
WAS ASKED IF HE WAS FATHER NOEL FANNON AND HE ACKNOWLEDGED
THAT HE wAS.

FATHER FANNON WAS ADVISED THAT GENE BARKSDALE, SHERIFF
OF SHELBY COUNTY, MEMPHIS, TENN,, WAS NOT GOING TO MEET
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WILSON., HE WAS ADVISED THAT AGENTS OF THE FBI WERE IN THE
MOTEL AND HE WAS REQUESTED TO TELL WILSON THAT THE SHERIFF WAS
NOT GOINe TO MEET HIMgj; HOWEVER , THE FBI AGENTS WERE AT THE

MOTEL AND DESIRED TO TALK WITH HIM IF HE, WILSON, WOULD AGREE
TO TALK WITH THE AGENTS, FATHER FANNON STATED HE WOULD LIKE

TO TALK TO WILSON BECAUSE SHERIFF BARKSDALE HAD LIED ABOUT
HIS APPEARANCE IN GULFPORT.

| FATHER FANNON THEREAFTER ENTERED THE MOTEL AND TALKED
WITH WwILSON IN THE LOBBY, SHORTLY THEREAFTER, THEY BOTH
RETURNED TO THE SIDEWALK IN FRONT OF THE MOTEL AND SA GRAVES
IDENTIFIED HIMSELF TO WILSO& AND ASKED HIM IF HE WERE BURGESS
AUDIE WILSON. HE ACKNOWLEDGED THAT HE WAS AND LATER STATED
HE WAS A JUNIOR,

WILSON WAS ADVISED THAT SHERIFF BARKSDALE WAS NOT THERE

TO MEET HIM, HOWEVER, FBI AGENTS WERE THERE AND DESIRED TO
TALX WITH HIM, PARTICULARLY ABOUT HIS DAUGHTER SUPPOSEDLY
HAVING DRIVEN A WHITE MUSTANG FROM KANSAS CITY, MO,, TO

MEMPHIS, TENN, HE STATED HE HAD NO INFORMATION TO FURNISH

THE FBI, WILSON INQUIRED AS TO WHETHER OR NOT HE WAS UNDER
ARREST AND HE WAS ADVISED HE WAS NOT UNDER ARREST,. WILSON
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COMMENTED HE WAS NOT GOING TO GIVE ANYONE ANY TROUBLE . HE

WAS ASKED IF HE HAD ANY WEAPONS ON HIM AND HE STATED HE DID
NOT AND THAT SA GRAVES COULD SEARCH HIM IF HE SO DESIRED.

WILSON yAS THEN "PATTED DOWN™ AND NO WEAPONS WERE FELT ON
HIS BODY,

WILSON COMMENTED THAT HE AND FATHER FANNON HAD BEEN
T0 THE MOTEL AT 9:30 AM, 8/18/78, AND AGAIN AT 6:39 PM,
8/18/78, TO SEE SHERIFF BARKSDALE AND THE SHER:IFF‘ HAD LIED
TO THEM,

WILSON THEN ASKED FATHER FANNON IF HE WOULD DRIVE HIM
BACK TO THE PLACE HE HAD BEEN PICKED UP AND FATHER FANNON
AGREED TO DO SO.

WILSON WAS AGAIN ADVISED THAT FBI AGENTS WERE AT THE
MOTEL AND WERE STILL WILL:ING TO TALK TO HIM AND HE
REITERATED HE HAD NOTHING TO SAY TO THE FBI AND , AS HE
DEPARTED , COMMENTED THAT THE FBI IN THE PAST HAD HARASSED
HIS FATHER WITHOUT ANY EXPLANATION,

FATHER FANNON AND WILSON THEREAFTER LEFT THE AREA OF THE
1 HOLIDAY INN IN FATHER FANNON°®S VEHICLE PROCEEDING EAST ON
| HIGHJAY 98. A SURVEILLANCE WAS MAINTAINED ON THE VEHICLE.
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SHORTLY AFTER WILSON AND FATHER FANNON LEFT THE MOTEL,
JACKSON ASAC TELEPHONICALLY ADVISED THE GULFPORT RA THAT
INFORMAT ION HAD BEEN RECEIVED THAT NGIC REVEALED WILSON WAS
WANTED BY THE NEY BRAUNSFELS, TX., PD FOR PROBATION VIOLATION
ON A WARRANT ISSUED APRIL 18, 1978.

THE OCEAN SPRINGS PD WAS NOTIFIED OF THIS OUTSTANDING
WARRANT AND THE SURVEILLANCE OF FATHER FANNON'S VEHICLE WAS
MAINTAINED UNTIL THE VEHICLE ENTERED OCEAN SPRINGS, MS,
(APPROXIMATELY 15 MILES), AT WHICH TIME THE VEHICLE WAS
STOPPED BY OFFICERS OTHE OCEAN SPRINGS PD AND WILSON WAS
ARRESTED AT 7:35 PM, AND INCARCERATED IN THE OCEAN SPRINGS
JAIL

WILSON WAS RIDING AS A PASSENGER IN A PLYMOUTH SEDAN
OyNED AND DRIVEN BY FATHER NOEL FANNON, PRIEST AT ST.
ELIZABETH SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINGS. WILSON
BMITTED HIS FULL IDENTITY AS BURGESS AUDIE WILSON, JR., AND
WAS TAKEN TO THE OCEAN SPRINGS PD, HE DECLINED TO TALK TO
THE FBI.

ON AUGUST 18, 1978, AT 9:17 PM, REV, NOEL FANNON,
PASTOR, ST, ELIZABETH SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINGS,
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MS., APPEARED AT THE OCEAN SPRINGS PD TO VISIT WILSON,
FATHER FANNON WwAS INTERVIEWED , AT WHICH TIME HE ADVISED HE
FIRST MET WILSON THE MORNING OF AUGUST 18, 1978, WHILE EATING
BREAKFAST AT THE MASTER GRILL RESTAURANT , HIGHWAY 9@, OCEAN
SPRINGS. HE HAD NEVER SEEN WILSON BEFORE THIS TIME,

WILSON INDICATED HE WANTED TO CONFIDE IN FATHER FANNON
AND FOLLOWING THEIR CONVERSATION, THE NATURE OF WHICH
FATHER FANNON REFUSéD TO DIVULGE, FANNON AGREED TO FOLLOV
WILSON IN THEIR AUTOMOBILES TO THE HOLIDAY INN, GULFPORT,

MS,.,, WHERE WILSON HAD TOLD FATHER FANNON HE ®WOULD MEET
SHELBY COUNTY, TENN,, SHERIFF GENE BARKSDALE, AFTER THE

MORNING MEETING IN GULFPORT DID NOT COME OFF, AND AT THE

URGING OF WILSON, FATHER FANNON PERSONALLY TELEPHORNED
SHERIFF GENE BARKSDALE IN MEMPHIS,., DURING THEIR CONVERSATION,

SHERIFF BARKSDALE ASSURED FATHER FANNON HE WOULD PERSONALLY
FLY TO GULFPORT , MS,, IN ORDER TO MEET WITH FATHER FANNON
AND WILSON AT 6:30@ PM AT THE HOLIDAY INN,

| 7 FATHER FANNON ADVISED HE CANNOT COMMENT ON WILSON

‘ PERSONALLY DUE TO THE SHORT LENGTH OF TIME HE HAD CONTACT
WITH THIS INDIVIDUAL, HE CONTINUED TO POLITELY REFUSE TO
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REVEAL THE NATURE OF WILSON'S CONFIDENCE IN HIM,

FATHER FANNON YAS ADVISED BY JACKSON SA IN BRIEF

CONGER NING WILSON'S REMARKS TO THE GLADDENS ABOUT HIS
INVOLVEMENT IN THE KING ASSASSINATION; HOWEVER , FATHER

FANNON REFUSED TO ACKNOWLEDGE THAT THIS ALSO HAD BEEN THE

SUBJECT OF WILSON®'S CONFIDENCE IN HIM,

NEYW

SAN ANTONIO DIVISION AT NEW BRAUNSFELS, TEXAS, CONTACT
BRAUNSFELS PD AND ADVISED THEM OF WILSON'S INCARCERATION

AT OCEAN SPRINGS, MISS., FD, TELEPHONE 875-2211.,

BT

SA 1

INVESTIGATION CONTINUING JACKSON DIVISION,
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JACKSON (IWFO) '

SAN ANTOHIO (INFO)

BT \

UNCLAS E F T O

ATTN COWGRESSIONAL INQUIKIES UWNIT, ROCM 8988 JEH. HURKIN.

RE MEMPHIS TELETYPES TO BUREAU 5/18/75 AND SAN ANTONIO

TELETYPE TO BUREAU 8/18/783. ,
ON 8/19/78% BETTY LOU WADE, 233 ‘SMIH RD. BURLESQON, TEXAS WHO
13 FORMER WIFE -OF BURGESS AUDIE NILDON STATES SHE WAS MARRIED TO

UILSON ON 4/4/68 AND CAN POolTIVFLY STATE UILso« WAS AT GRANDVIEW,

MISSOURT, THAT ug%ﬁ AND COULD ROT. HAVE BEEN I MEmPHIa, TE N, ,

A5 HE 1S QLAIﬁfNG. SHE "SAID THEY gEs1DuD AT AN UNRECALLED

ADDRESS ON HERRICK ST. AMD WILSON HAD A JEVELRY ‘BUSI KESS AT

THE hAT? DRUG STORE 1M GRANDVIEW, MISSOURI. ‘WADE SAID MR. KATZ
3SQUE~TLYADQLD THE DRUG STORE AND THE BUSIKESS WAS MOVED TO

BELTOW, MISSOURI, WHERE IS WAS ESTABLISHED IN A SMALL SHOPPI NG

. i . " —pmenen TN “ '
‘ ’ ‘ : (o T Oﬁb ! O V-

RUG - - 1978

CENTER UNDER THE i\EAi-f}:E OF WILBUR'S JEWELRY. | (02 5‘”’37

d'—JAL!\:xuN
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WADE SAID WILSON NEVER OWNED OR HAD ACCESS TO A WHITE
- MUSTANG VEHICLE AMD HER DAUGHTER DEBRA ANN JONES NEE WILSON
NEVER DROVE A@Y'VEHICLE'FROM KANSAS CITY, MISSQGRI; TO MEMPHIS,

/ . ’

TENN., ON OR ABOUT 4/4/68.
WADE ADVISED SHE HAS BEEW UIVOFuED FROM WILSON FOR OVER
) YEARS. SHE SAID WILDON H&S EXPERIEQCED MENTAL PROBLEMS FOR

YEARS ARND SHE\DESCRIBED HIM AS A "LIAR AND CON ARTIST WHO CAN'T

DIFFERENTIATE BETWEEN TRUTH AND FANTASY". SHE SAID HE DEFINITELY

3

NEEDS MEDICAL HELP. /

WADE. SAID SHE HAS RECEIVED NUMEROUS THPEATE“LNG Aﬁ) HARAbSING
TELEPHOKE CALLS FROM JILSOW OV"J‘THL PR&VIOLS 5 YEARS: AND HAD HIM®
ARRESTED AT CELBURN TEAAS IN 1976 FOR NONfCHILD 'SUPPORT
AND HAPASSMENT. 'SHE SAID WILSON WAS CONMITTED T0 A HOSPITAL AT NEWﬁ
BRAUNFELS, 1EKAS I 1074 1975 FOR HIS UNSTABLE MENTAL. CO\DIIION
 WADE STATES WwILsSoN ALWAYD CARRIES A 35 CAL. PISTOL A{D SHE wOULD
COESLDFE HIM DANG&POUS.-' -

DHE PURNIoHtD lHE FOLLOUIMZ LIST OF WlLoON S ?ELATIV&S WHO CAN
SUBbLANfIATE HIS MENTAL CONDITION: SISTERS, LYDA MCGAHEY 2402 EAST

gTH AVE., ®NORTH, COLUMBUS, MISSISSIPPI,»TELEPHONE NU:BER 327-
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1141, CHRISTINE GUNTHoéP, ROUTE ‘1 BOX 36, FULTON, ¥ISSISSIPPI;
BROTHER,, ALLISOH WILSON, REFORI, ALABAMA; CHILDREN, STEPHEH
WAYNE WILSON, 3117 LIVINGS00W, FORT WORTH, TEXAS, TELEPHOWE
NUMBER 923-9414, MARK'ANTHONY WILSON, 514 SOUTHEAST GARDENS, APT.
132, BURLESOK, TEXAS, TELEPHONE HUMBER 295-2854, DEBRA ANN JONES,
2628 NEWBURG RD. LOT @UHBE%lIQG AT BELVDERE,-ILLINOLS, TELEPﬁONE
NUMBER 543-9734. | E |
DALLAS IWDICES SEARCH NEGATIVE RE WILSON.

FURTHER LEADS BEING LEFT TO THE DISCRETION OF MEMPHIS, .

BT

\

23119257 JW |
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TO DIRECTOR (44-38861) PRIORITY

UEMPHIS (44-1987) PRIORITY .

JACKSON (I4FO)

SAL ANTONIO (INFO)

BT
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ATTH COKGRESSIONAL INGUIRIES UNIT, ROOH 3988 JEH, HMURKIMN,.
RE HEMPHIS TELETYPES TO BUREAU 3/18/73 AND SAW ANTONIO

TELETYPE TO BUREAU &/18/178.

ON 8/19/7¢ BETTY LOU UADE, 233 S{IH RD. BURLESO!H, TEXAS UHO
IS FORHMER WIFE OF BURGESS AUDIE WILSOQl, STATES SHE VAS MARRIED TO

WILSON O 4/4/66 AUD CAN POSITIVELY STATE WILSON UAS AT CRALDVIEY,.
HISSOURI, THAT DATE AND COULD {0T HAVE BEEN IN MEMPHIS, TENN,,
AS HE IS CLAIMING. SHE SAID THEY RESIDED AT Al UNRECALLED
ADDRESS ON HERRICK ST. AND WILSON HAD A JEUELRY BUSINESS AT
THE KATZ DRUG STORE IN GRAWDVIEU, M;SSOURI. WADE SAID MR. KATIZ
SUBSQUEKTLY SOLD THE DRUG STORE AlD THE BUSINESS WAS MQVED ToO
BELTON, {1ISSOURI, WHERE IS WAS ESTABLISHED IN A SMALE-SHOPPIEE
CENTER URDER THE NANE OF UILBUR'S JEUELRY. 69:2.__E;qti.:§1
O¥ O
\ 2 Ve

2%
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VADE SAID UILSOH NEVER OWHED OR HAD ACCESS T0 A WHITE
HMUSTALG VEHICLE AND HER DAUGHTER DEBRA AN& JONES BEE WILSOR

NEVER DROVE ALY VEHICLE FROIl KAUSAS CITY, MISSOURI, TO MEMPHIS,

TENN., Ol OR ABOUT 4/4/68,
WADE ADVISED SHE HAS BEEN DIVORCED FROM VILSON FOR OVER
5 YEARS. SHE SAID WILSON HAS EXPERIENCED MENTAL PROBLENS FOR

YEARS AND SHE DESCRIBED HIM AS A& “LIAR AND CON ARTIST WHO CAN'T
DIFFERENTIATE BETWEEN TRUTH AED FANTASY". SHE SAID HE DEFIHITELY
NEEDS HEDICAL HELP. | ‘

WADE SAID SHE HAS RECEIVED NUMEROUS THREATENI!G AID HARASSI G
TELEPHOME CALLS FROM WILSOY OVER THE PREVIOUS 5 YEARS ALD HAD HIM
ARRESTED AT CELBURN, TEXAS IH 1976 FOR RON-CHILD SUPPORT
AUD HARASSHENT, SHE SAID UILSON VAS COMUMITTED TO A HOSPITAL AT KEY

BRAUNFELS, TEXAS Il 1974~1975 FOR H;ﬁ UNSTABLE UENTAL COIDITION.
VADE STATES WILSON ALYAYS CARRIES A §8 CAL. PISTOL AlD SHE WOULD
CONSIDER HIM DANGERQUS. E
SHE. FURNLISHED THE FOLLOWIIG LIST OF WILSONU'S RELATIVES UWHO CAN
SUBSTANTIATE HIS MENTAL CONDITION: SISTERS, LYDA MCGAHEY, 2002 EAST
8TH AVE. !ORTH, COLUIBUS, MISSISSIPPI, TELEPHONE WUMBER 327-
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1141, CHRISTINE GUNIHORP, ROUTE ! BOX 36, FULTON, {ISSISSIPPI;
BROTHER, ALLISON UILSON, REFORii, ALABANMA; CHILDREN, STEPHEN
YAYNE UILSOGN, 3117 LIVINGSOON, FORT YORTH, TEXAS, TELEPHONE
KUMBER 923-9414, MARK ANTHONY WILSON, 514 SOUTHEAST GARDENS, APT,
132, BURLESON, TEXAS, TELEPHOLE NUNBER 295-2854, DEBRA ANN JOMNES,
2628 NEUBURG RD, LOT LUMBER 106 AT BELVDERE, ILLIYOIS, TELEPHONE
NUMBER 543-9734.

DALLAS INDICES SEARCH HEGATIVE RE WILSON.

FURTHER LEADS BEING LEFT T0 THE DISCRETION OF MEMPHIS.
BT

23119252 JW 1

L MW 65394 Docld:32989768 Page 121




b )
‘ é ¢

MEOG10 231653% 070
PP HQ BH DL JN
P 19053 AUG 78

FM  MEMPHIS (44-1987 SUB M ) (P)
TO DIRECTOR (44-38861) PRIORITY
BIRMINGHAM PRIORITY
DALLAS PRIORITY
JACKSON  PRIORITY
BT
UNCLASE FTO
ATTN CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT , ROOM 8988 JEH.
MURKIN,
RE MEMPHIS TELETYPES TO BURéAU‘AUGUST 18, 1978, N0 COPIES
TO BIRMINGHAM OR DALLAS.

FOR THE INFORMATION OF BIRMINGHAM AND DALLAS, ON AUGUST 18,
1978, GENE BARKSDALE , SHERIFF, SHELBY COUNTY, TENN,, ADVISED THAT ON
THE NIGHT OF AUGUST 17, 1978, HE RECEIVED 2 TELEPHONE CALLS

FROM BURGESS AUDIE WILSON, WILSON, WHO WAS FORMERLY IN THE
TENNESSEE AIR NATIONAL GUARD UNIT AT MEMPHIS, TENN,, WITH
BARKSDALE , INFORMED THE SHERIFF THAT HE HAD KILLED DR. MARTIN
LUTHER KING IN 1568 AT MEMPHIS 3 THAT HIS DAUGHTER DROVE A WHITE
MUSTANG FROM KANSAS CITY MISSOURI, TO MEMPHIS 3 DAYS PRIOR TO
KING 'S DEATH AND WISHED TO SURRENDER TO
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BARKSDALE AT THE HOLIDAY INN, GULFPORT , MISS. ARRANGEMENTS WERE

MADE FOR WILSON AND COMPANION REV, NOEL FANNOW, PASIOR, ST,
ELIZABETH SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINeS, MISS,, TO APPEAR

AT THE HOLIDAY INN, GULFPORT , MISS,, AT 6:30 PM ON AUGUST 18,

1978, AT WHICH TIME THEY WERE TO BE CONTACTED BY SPECIAL
AGENTS OF THE JACKSON OFFICE, WILSON WAS CONTACTED BY SPECIAL

AGENTS OF THE JACKSON OFFICE; HOWEVER, HE DECLINED TO DISCUSS
INFORMATION REGARDING THE ASSASSINATION OF DR . MARTIN LUTHER KING

WITH THEWM,
-
ON AUGUST 18, 1978, VERNON AND OPAL HOOTEN, 3995 RUSKIN

RD ., BARTLETT , TENN,, THE FORMER FATHER~IN-LAW AND MOTHER~IN-LAVW
OF wILSON, FURNISHED THE FOLLOWING INFORMATION :

WILSON AND THEIR DAUGHTER BETTY LOU, AGE 47, WHO NOW
RESIDES WITH HER PRESENT HUSBAND KEITH WADE AT 233 SMITH ST.,
BURLESON, TEXAS, WERE MARRIED IN THE 194¢'S AND THE MARRIAGE
WAS TERMINATED BY DIVORCE IN ABOUT 1972 OR 1973. THE WILSONS
HAD 3 CHILDREN, DEBORAH ANN, AGE 28, WHO HNOW RESIDES WITH HER

B e T PRV AR Pk PRAE™S APBBRPor
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WHOM RESIDE IN BURLESON, TEXAS, SPECIFIC ADDRESSES UNKNOWN,
WILSON HAS ONE BROTHER AL WILSON, WHO RESIDES IN REFORM, ALA .,

AND 2 SISTERS, LYDA MC GAHA, WHO RESIDES IN REFORM, ALA.,
AND CHRISTINE WILSON, MARRIED NAME NOT KNOWN, WHO RESIDES IN
FULTON, MISS, KIS PARENTS ARE DECEASED .
BURGESS AND BETTY LOU WILSON RESIDED IN MEMPHIS, TENN,.,
AT VARIOUS TIMES, SPECIFIC PERIODS OF TIME NOT RECALLED , AT
KANSAS CITY, MO., AND CANYON LAKE, TEXAS., THEY MOVED TO
KANSAS CITY, MO,., IN 1963 FROM MEMPHIS WHERE THEY OPERATED A
JEWELRY STORE. BETTY LOU WILSON LEFT BURGESS AT KANSAS CITY
AFTER THEY HAD RESIDED THERE 2 OR 3 YEARS AND RETURNED TO MEMPHIS,

WHILE RESIDING IN KANSAS CITY, 110., BURGESS PURCHASED A WHITE
MUSTANG AUTOMOBILE FOR HIS DAUGHTER DEBORAH. THE HOOTENS ARE

OF THE OPINION THAT THIS WHITE MUSTANG AUTOMOBILE WAS$ NEVER
TRANSPORTED TO MEMPHIS, TENN. AFTER BETTY LOU AND THE CHILDREN

LEFT KANSAS CITY AND RETURNED TO MEMPHIS, BURGESS FOLLOWED
AND THE FAMILY RESIDED IN MEMPHIS AS A FAMILY UNIT FOR A YEAR
OR 2 BEFORE MOVING TO CANYON LAKE, TEXAS., THE MARRIAGE VWAS
TERMINATED IN CANYON LAKE, TEXAS, BY DIVORCE IN ABOUT 1972 CR
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1973, BURGESS WILSON WAS SELDOM GAINFULLY EMPLOYED BUT DID

FROM TIME TO TIME ATTEMPT TO OPERATE JéWELRY STORES AND WATCH
REPAIR SHOPS, )

ON THE NIGHT OF AUGUST 17, 1978, VERNON HOOTEN RECEIVED A
TELEPHONE CALL FROM BURGESS AUDIE WILSON AT APPROXIMATELY
8:pp PM, WILSON ASKED GENERAL QUESTIONS ABOUT THE HEALTH AND
YELFARE OF THE HOOTENS AND REMARKED THAT HE RESIDED IN NEW
ORLEANS, LA, WILSON FURNISHED NO OTHER PERSONAL DATA REGARDING
HIMSELF AND THE PHONE CALL WAS TERMINATED AFTER THE LAPSE OF A
FEy MINUTES, ON AUGUST 18, 1978, VERNON HOOTEN TALKED WITH HIS
SON JAMES HOOTEN, WHO RESIDES AT 2¢81 ST . ELMO, MEMPHIS, AND HIS
SON INFORMED HIM THAT BURGESS WILSON HAD ALSO CALLED HIM ON
THE EVENING OF AUGUST 17, 1978, WHILE WILSON WAS TALKING WITH
EITHER JAMES HOOTEN OR HIS WIFE MARIE, HE REMARKED THAT HE HAD
KILLED DR, MARTIN LUTHER KING IN 1968, JAMES AND MARIE HOOTEN
ARE OF THE OPINION THAT WILSON WAS EXAGGERATING AND DO NOT BELIEVE
THAT HE IN ﬁACT PARTICIPATED IN THE ASSASSINATION OF DR. KING .

THE HOOTENS DESCRIBED WILSON AS A VERY HEAVY DRINKER ;
HOWEVER , THEY POINTED OUT THAT WHEN DRINKING HE TALKS COHERENTLY
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AND HIS MOVEMENTS DO NOT GIVE EVIDENCE THAT HE IS INTOXICATED,
HE IS A BOASTFUL TALKER AND OFTEN MAKES EXAGGERATED STATEMENTS
IN AN EFFORT TO IMPRESS PEOPLE WHO ARE LISTENING TO HIM,., HE

HAS IN THE PAST BEEN PHYSICALLY ABUSIVE TOWARD HIS WIFE AND

CHILDREN AND ON ONE OCCASION HELD HIS FORMER WIFE'S HEAD UNDER
YATER IN THE BATHTUB FOR A CONSIDERABLE PERIOD OF TIME, HE

HAS MADE THREATS TO KILL VERNON HOOTEN AND HIS FORMER WIFE BETTY
DU wILSON, ON ONE OCCASION HE CHECKED IN THE VETERANS
ADMINISTRATION (VA) HOSPITAL AT MEMPHIS, TENN., DATE NOT
RECALLED , AND COMPLAINED OF A HEART ATTACKj3; HOWEVER , MEDICAL

EXAMINATION REVEALED NO HEART PROBLEM, ON ANOTHER OCCASION HE
CHECKED IN AT THE VA HOSPITAL AND COMPLAINED OF A CRIPPLED LEG

_AND AGAIN MEDICAL EXAMINATION REVEALED NOTHING WAS WRONG WITH

HIM, VERNON HOOTEN BELIEVES THAT WILSON WOULD FALSELY CONFESS
TO A CRIME IN ORDER TO HAVE A PLACE TO SLEEP AND EAT IF HE WAS
IN NEED OF FOOD AND SHELTER, IN THE OPINION OF THE HOOTENS,

WILSON IS A COMPULSIVE LIAR AND BOTH ARE OF THE OPINION THAT HE

HAD NOTHING WHATSOEVER TO DO WITH THE ASSASSINATION OF DR.
MARTIN LUTHER KING., THEY CANNOT RECALL SPECIFICALLY WHERE HE
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RESIDED IN 1968 BUT ARE OF THE OPINION THAT HE DID NOT MAINTAIN
A RESIDENCE IN MEMPHIS AT THAT TIME. THEY DO NOT KNow WHETHER
HE EVER OWNED OR POSSESSED A GUN OR OTHER WEAPON BUT ARE OF THE
OPINION THAT HE DID NOT.

ON AUGUST 18, 1978, JAMES HOOTEN, 2081 ST . ELMO, MEMPHIS,
TENN.,, FURNISHED THE FOLLOWING INFORMATION:

ABOUT 9:39 PM ON AUGUST 17, 19%8, BURGESS AUDIE WILSON,
COMMONLY KNOWN AS BILL WILSON, CALLED JAMES HOOTEN STATING HE
WAS CALLING FROM CANYON LAKE, TEXAS. HE MADE GENERAL INQUIRIES
REGARD ING THE HEALTH AND,W;LFARE OF JAMES HOOTEN AND HIS WIFE
MARIE, AND THEN HE REQUESTED HOOTEN TO CALL éHELBY COUNTY,
TENN., SHERIFF GENE BARKSDALE FOR HIM., HOOTEN QUEST IONED HIM
REGARD INg THE NATURE OF HIS REQUEST, AND WILSON TOLD HIM HE HAD
TEFEPHONED BARKSDALE ON THE EVENING OF AUGUST 17, 1978, AND
HAD AN APPOINTMENT WITH HIM ON AUGUST 28, 1978, PLACE NOT
STATED , HE INFORMED HOOTEN HE HAD CALLED BARKSDALE AND WAS

MEETING WITH HIM TO SURRENDER HIMSELF BECAUSE HE SHOT AND KILLED
DR. MARTIN LUTHER KING IN 1968, HE WANTED HOOTEN TO CALL SHERIFF

BARKSDALE FOR THE PURPOSE OF CONFIRMING HIS, WILSON'S, IDENTITY
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AND THE APPOINTMENT , HOOTEN REFUSED TO HONOR WILSON'S REQUEST

AND QUESTIONED HIS SINCERITY REGARDING HIS CLAIM FOR BOTH THE

KILLING AND THE APPOINTMENT WITH THE SHERIFF,. WILSON INSISTED

HE HAD KILLED KING AND STATED HE HAD MET WITH SHERIFF BARKSDALE
PERSONALLY ABOUT 2 WEEKS PREVIOUSLY. HE TERMINATED THE CALL

WHEN HE REALIZED HOOTEN WOULD NOT CALL THE SHERIFF AS HE
REQUESTED .

ACCORDING T0 HOOTEN, WILSON IS AN EXTREMELY HEAVY DRINKER,
HE FEELS THAT WILSON ¥AS UNDER THE INFLUENCE OF ALCOHOL WHEN

CALLED AND THAT HIS HEAVY CONSUMPTION OF ALCOHOL HAS HAD AN
ADVERSE EFFECT ON HIS MIND. WILSON WAS AT ONE TIME PLACED IN AN

UNKNOWN HOSPITAL IN TEXAS BY HIS SON, STEVEN, TO HAVE HIM

TREATED FOR ALCOHOLISM. HOOTEN IS OF THE OPINION THAT WILSON
HAD NOTHING TO DO WITH THE ASSASSINATION OF DR. KING BUT DUE

TO THE MENTAL DETERIORATION OF HIS MIND MAY BELIEVE HE DID,
HOOTEN IS NOT CERTAIN BUT BELIEVES WILSON WAS NOT IN THE

MEMPHIS AREA AT THE TIME DR. KING WAS KILLED,

DALLAS WILL CONTACT BETTY LOU WADE AT 233 SMITH ST.,
BURLESON, TEXAS, AND OBTAIN ALL PERTINENT BACKGROUND INFORMATION

!
N -~
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REGARD ING BURGESS AUDIE WILSON AS WELL AS THE ADDRESSES OF WILSON'S
CHILDREN DEBORAH ANN, STEVEN, AND MARK ANTHONY. STEVEN AND

MARK ANTHONY WILSON SHOULD BE INTERVIEWED FOR INFORMATION

AVAILABLE TO THEM REGARD ING BURGESS WILSON AND APPROPRIATE

LEADS SHOULD BE SET FORTH REQUESTING INTERVIEW OF DEBORAH ANN
wILSON JONES, BELLEVIEW, ILL,

A THE BIRMINGHAM OFFICE WILL INTERVIEW LYDA MC GAHA AND AL
WILSON AT REFORM, ALA., AND OBTAIN ALL PERTINENT INFORMATION

RE BURGESS WILSON FROM HIS BROTHER AND SISTER.

JACKSON WILL ATTEMPT TO LOCATE AND INTERVIEY CHRISTINE
WILSON, MARRIED NAME NOT KNOWN, AT FULTON, MISS., AND DEVELOP
ALL PERTINENT BACKGROUND INFORMATION RE BURGESS WILSON,

ALL OFFICES INTERVIEW RELATIVES OF WILSON RE VERACITY
OF HIS ALLEGATIONS AND PRESENCE IN MEMPHIS DURING THE

CRITICAL PERIOD (PRIL 4, 1968) AND IF WILSON HAS HISTORY
OF PSYCHIATRIC PROBLENMS.
ALL OFFICES NOTE THESE LEADS SHOULD BE GIVEN EXPEDITE

ATTENTION,
BT

}
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DALLAS  PRIORITY
JACKSON  PRIORITY
BT
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ATTN CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT , ROOM €988 JEH.
MURKIH .
RE HMEMPHIS TELETYPES TO BUREAU AUGUST 18, 1978, 1O COPIES
TO BIRHINGHAH OR DALLAS. F
FOR THE IUFORMATION OF BIRMINGHAH AUD DALLAS, ON AUGUST 18,
1978, GEUE BARKSDALE , SHERIFF , SHELBY COUNTY, TENM,, ADVISED THAT Ok
THE NIGHT OF AUGUST 17, 1978, HE RECEIVED 2 TELEPHONE CALLS |
FROJ BURGESS AUDIE YILSON. UILSON, YWHO UAS FORMERLY IN THE

TENNESSEE AIR HATIONAL GUARD UNIT AT (EHUPHIS, TENN,, UITH
BARKSDALE , INFORUED THE SHERIFF THAT HE MAD KILLED DR, MARTIN
LUTHER KILG IN 1968 AT HEHPHIS j THAT HIS DAUGHTER DROVE A WHITE
(USTAKG FROU KANSAS CITY MISSOURI, TO MEMPHIS 3 DAYS PRIOR TO
KItG 'S DEATH AND WISHED TO SURRELNDER TO

. G.l"S_f/_éL: 38

U

..

Les
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BARKSDALE AT THE HOLIDAY IllN, GULFPORT , H15S. ARRANGEMENTS YERE

FMADE FOR U ILSON AD COMPANION REV, NOEL FAlNON, PASTOR, ST.
ELIZABETH SETCH CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRILGS, 1ISS., TO APPEAR q

AT THE HOLIDAY IUN, GULFPORT , 4ISS., AT 6230 Pl ON AUGUST 18,

- 1978, AT YHICH TIME THEY WERE TO BE CONTACTED BY SPECIAL
AGENTS OF THE JACKSON OFFICE, UILSON WAS CONTAGCTED BY SPECIAL

AGENTS OF THE JACKSOW OFFICE g3 HOUEVER, HE DECLINED TO DIScuss

S g

TOFORMATION REGARDING THE ASSASSINATION OF DR. MARTIN LUTHER KIlG
WITH THEH, : : |
ol AUGUST 13, 1978, VERLON AND OPAL KOOTEN, 3055 RUSKIN
RD ,, BARTLETT , TENN,., THE FORMER FATHER-IN-L&Y ALD HOTHER -IH-LAY

OF yILSON, FURNISHED THE FOLLOJING INFORMATION :

WILSOH AUD THEIR DAUGHTER BETTY LOU, AGE 47, WHO NOU
RESIDES UITH HER PRESENT HUSBAND KEITH UADE AT 233 SIITH ST .,
BURLESON, TEXAS, UERE HARRIED IN THE 1540°S AND THE MARRIAGE
UAS TERHMLUATED BY DIVORCE IN ABOUT 1972 OR 1973, THE UILSOHS
HAD 3 CHILDREN, DEBORAN ANN, AGE 28, UHO LOY RESIDES UITH HER

HUSBALD CHARLIE JOUES IHl BELLEVIE 1 .., SPECIFIC ADDRESS 3
TR, & ;’“‘s!fzga‘é, AEE sz,E’p:wuvu K lrnendPEREE1S APRRE R or ?

MW 65994 Docld:32985768 Page 131




T er -

MW 65934 Docld:32989768 Page 132

PAGE THREE (ME 44~1987 SUB (1) UNCLASE F T O

WHOt RESIDE Ill BURLESON, TEXAS, SPECIFIC ADDRESSES UNKBoOwll,
7ILSON HAS ORE BROTHER AL YILSON, WHO RESIDES IN REFORM, ALA .,

AtD 2 SISTERS, LYDA {C GAHA, UKO RESIDES Il REFORH, ALA .,
AYD GHRISTINE UILSON, MARRIED PAME LOT KHOUN, UHO RESIDES IN
FULTOU, HISS. HIS PARENTS ARE DECEASED .

BURGESS AID BETTY LOU WILSON RESIDED IN UEWPHIS, TEON,,
AT VARIOUS TIMES, SPEGIFIC PERIODS OF TIME 0T RECALLED , AT
KANSAS GITY, #10,, AUD CAUYON LAKE, TEXAS. THEY HOVED TO
KANSAS CITY, H0., IN 1963 FROH WEWPHIS UHERE THEY OPERATED A
JEYELRY STORE. BETTY LOU VILSON LEFT BURGESS AT KANSAS CITY
AFTER THEY HAD RESIDED THERE 2 OR 3 YEARS AD RETURNED TO WMEMPHIS,
WHILE RESIDING IN KANSAS GITY, 0., BURGESS PURCHASED A WHITE
NUSTAIG AUTOHOBILE FOR HIS DAUGHTER DEBORAH. THE HOOTENE ARE
OF THE OPINION THAT THIS UHITE MUSTANG AUTOHOBILE WAS NEVER
TRANSPORTED TO HEMPHIS, TEWN,. AFTER BETTY LOU ANlD THE CHILDREU
LEFT KANSAS CITY AKD RETURNED TO MEMPHIS, BURGESS FOLLOWED
AND THE FAMILY RESIDED IN HEMPHIS AS A FAWILY UNIT FOR A YEAR
0R 2 BEFORE {OVIG TO CANYON LAKE , TEXAS. THE MARRIAGE WAS
TERMIBATED IN CANYOU LAXE, TEXAé, BY DIVORGE 1IN ABOUT 1972 OR




o e &

W
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1973, BURGESS YILSON WAS SELDOII GAINFULLY EMPLOYED BUT DID

FROY TINE TO TIME ATTEMPT TO OPERATE JEWELRY STORES AND YWATCH
REPAIR SHOPS,

OH THE HIGHT OF AUGUST 17, 1978, VERIOIN HOCTEN RECEIVED A
TELEPHONE CALL FRO{l BURGESS AUDIE UILSON AT APPROXINATELY
8800 P, UWILSON ASKED GENERAL QUESTIONS ABOUT THE HEALTH AlD
VELFARE OF THE HOOTENS AND REUARKED THAT HE RESIDED IN KEY
CRLEANS, LA+ VILSON FURNISHED HO OTHER PERSO!AL DATA REGARDIIG
HINSELF AfD THE PHOBE GALL WAS TERMINATED AFTER THE LAPSE OF A
FEy HINUTES. on AUGUST 18, 1978, VERNON KOQTEN TALKED VWITH HIS
S0l JANES HOOTEN, UHO RESIDES AT 2081 ST . ELNO, MEHMPHIS, AlD HIS
SON INFORMED HIUl THAT BURGESS WILSON HAD ALSO CALLED HI{ oON
THE EVENIKG OF AUGUST 17, 1978. UHILE WILSOD UAS TALKING WITH
EITHER JAMES HOOTER OR HI5S WIFE MARIE, HE REMARKED THAT HE HAD
KILLED DR, MARTIN LUTHER KIS IN 19G8. JANES AUD MARIE HOOTEN
ARE OF THE OPINION THAT wILSol WAS EXAGGERATING ALD DO HOT BELIEVE
THAT HE IN FACT PARTICIPATED Il THE ASSASSINATION OF DR, KIIG .

THE HOOTENS DESCRIBED WILSON AS A VERY HEAVY DRINKER 3
HOYEVER , THEY POLLTED OUT THAT WHEN DRINKING HE TALKS COHERENTLY
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AND HIS MOVEMENTS DO NOT GIVE EVIDENCE THAT HE IS INTOXICATED.
HE IS A BOASTFUL TALKER AND OFTER MAKES EXAGGERATED STATENEKRTS
1} Al EFFORT TO IMPRESS PEOPLE WHO ARE LISTENING TO HIM, HE

HAS Il THE PAST BEEN PHYSICALLY ABUSIVE TOWARD HIS WIFE AGD

CHILDREN AllD Ol ONE OCCASION HELD HIS FORMER WIFE'S HEAD UNDER
‘UATER Il THE BATHIUB FOR A CONSIDERABLE PERIOD OF TIME, HE

HAS MADE THREATS TO KXLL VERKOU -HOOTE(l A!D-HIS FORMER YIFE BETITY
DU‘UILSOQ; Ol ONE 0CCASION HE CHEGKED IN THE VETERANS
ADTIINISTRATION (VA) HOSPITAL AT [EWPHIS, TEHN,., DATE HOT
RECALLED , AlD COMPLAINED OF A HEART ATTACKg3 HOWEVER, MEDICAL
EXAMINATION REVEALED K0 HEART PROBLE, ON ANOTHER DCCASION HE
CHECKED IN AT THE VA HOSPITAL AND COMUPLAINED OF A GRIPPLED LEG
.AND AGAIN MEDICAL EXAMINATION REVEALED NOTHIUG UAS URONG YITH
HItt. VERNON HOOTEN BELIEVES THAT UILSON VOULD FALSELY CONFESS
TO A CRIME Il ORDER TO HAVE A PLACE TO SLEEP AlD EAT IF HE UAS
I} NEED QF FOOD AtD SHELTER,. Il THE OPINIOU OF THE HOOTEMNS,
WILQON IS A CONPULSIVE LIAR AND BOTH ARE OF THE OPINION THAT HE

HAD HOTHING WHATSOEVER TO DO WITH THE ASSASSINATION OF DR.
MARTIN LUTHER KIlS, THEY CANROT RECALL SPECIFICALLY UHERE HE
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RESIDED IN 1968 BUT ARE OF THE OPINION THAT HE DID NOT MAINTAIN
A RESIDENCE IN MEMPHIS AT THAT TIME. THEY DO NOT KNOY UHETHER
HE EVER OUKED OR POSSESSED A GUN OR OTHER WEAPON BUT ARE OF THE
OPINION THAT HE DID NOT.
O AUGUST 18, 1978, JAHES HOOTEN, 2081 ST, ELHO0, HENPHIS,
TENY,, FURNISHED THE FOLLOYING INFORMATION z ‘
ABOUT 9:30 R ON AUGUST 17, 1978, BURGESS AUDIE WILSON,
COIRIONLY XHOUN AS BILL WILSON, CALLED JAMES HOOTEN STATING HE
YAS CALLING FROM CANYON LAKE, TEXAS, HE HADE GENERAL INQUIRIES
REGARD I3 THE HEALTH AtD VELFARE OF JAUES HOOTEN AMD HIS UIFE
MARIE , ALD THEN HE REQUESTED HOOTEN TO CALL SHELBY COUNTY,
TENN., SHERIFF GEWE BARKSDALE FOR HIH. HOOTEN QUESTIONED HIM
REGARD ING THE NATURE OF HIS REQUEST , AKD WILSON TOLD HIi HE HaD
TELEPHONED BARKSDALE O THE EVENING OF AUGUST 17, 1978, AKD
HAD AN APPOINTMENT WITH HIM OW AUGUST 20, 1978, FLACE NOT
STATED . KZ INFORMED HOOTEN HE HAD CALLED BARKSDALE AND ¥AS

MEETING YITH HIN TO SURRENDER HIMSELF BECAUSE HE SHOT ALD KILLED
DR, MARTIN LUTHER KING IN 1968, HE UANTED HOOTEN TQ CALL SHERIFF

BARKSDALE FOR THE PURPOSE OF COUFIRMILG HIS, wiILSON*S, IDENTITY
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PAGE SEVEN (I 44-1987 SU3 /1) UNCLAS E F T O
AtD THE APPOINTMENT , ROOTE!N REFUSED TO HO!OR WILSON*S REQUEST

AtD QUESTIONED HIS SINCERITY REGARDING HIS CLAIM FOR BOTH THE
RILLIMG AlD THE APPOINTHMENT UITH THE SHERIFF,., WILSON INSISTED

HE HAD KILLED KING AND STATED HE HAD MET UITH SHERIFF BARKSDALE
PERSGHALLY ABOUT % UEEKS PREVIGUSLY., HE TERMINATED THE CALL

UHEN HE REALIZED HOOTEN YOULD 0T CALL THE SHERIFF AS HE
REQUESTED . |
ACCORDI!G TO HOOTEN, WILSON IS AN EXTREMELY HEAVY QRI&KER.
HE FEELS THAT WILSON wAS UBDER THE INFLUENCE OF ALCOHOL WHER
GALLED AXD THAT HIS HEAVY CONSUMPTION OF ALCOHOL HAS HAD Al
- ADVERSE EFFECT Oﬁ HIS #1ItD. UWILSON YAS AT ONE TIME PLACED 1IU Al
" UNKHON HOSPITAL IN TEXAS BY HIS S0N, STEVEN, TO HAVE HIH

TREATED FOR ALCOHOLIS, HOOTER IS QF THE OPINION THAT wiLsol
HAD ROTHINS TO DO WITH THE ASSASSINATION OF DR. KIl@ BUT DUE

TO THE HENTAL DETERIORATION QF HIS MIND MAY BELIEVE HE DID .
HOOTEN IS NOT CERTAILN BUT BELIEVES WILSON WAS NOT IR THE

UEHMPHIS AREA AT THE TIVE DR. KING WAS XILLED,

DALLAS UILL GOHTACT BETITY LOU WADE AT 233 SMITH ST.,
BURLESON , TEXAS, AND OBTAIN ALL PERTINENT BACKGROUUD INFORMATION
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" . REGARDIKG BURGESS AUDIE WILSON AS WELL AS THE ADDRESSES OF yILSON*S

CHILDREN DEBORAH ANHt, STEVEN, AKD UARK ALTHODY. STEVEIi AlD
MARK ANTHONY yILSOU SHOULD BE INTERVIEVED FOR INFORMATIOR
AVAILABLE '.FO THE! REGARDILS BURGESS WILSON AND APPROPRIATE
LEADS SHOULD BE SET FORTH REQUESTIKG INTERVIEY OF DEBORAH AN

t7ILS0M JOUES, BELLEVIEYW , ILL ¢

THE BIR{TIKGHAlI OFFICE -UILL INTERVIEW LYDA [HC GAHA AID AL
WILSON AT REFORI1, ALA«, AND OBTAIN ALL PERTINENT INFORUATION

RE BURGESS {ILSON FRO} HIS BROTHER AlD SISTER.

JAGKSOH WILL ATTEMPT TO LOCATE AND INTERVIEU CHRISTIKE
WILSON, HARRIED AME NOT KNOWN, AT FULTON, HISS., AND DEVELOP
ALL PERTIVENT BACKGROULD INFORVATION RE BURGESS UILSOH,

ALL OFFICES INTERVIEY RELATIVES OF YWILSON RE VERACITY
or iffIS SLLEGATIONS AND PRESENCE IN WMEMPHIS DURING THE

CRITICAL PERIOD GAPRIL 4, 1568) AlD IF WILSON HAS HISTORY
OF PSYGHIATRIC FROBLENS,

ALL OFFICES HOTE THESE LEADS SHOULD BE GIVEY EXPEDITE
ATTENTION,
BT
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.ATTENTIO&'CONGRESSEONAL IHQUIRY UNIT
MURKIN; 00: MEMPHIS,

'RE JACKSOW TELS TO SAN ANTOWIO AUGUST 18, 1578.

\

THSTAKT DATE JO AN CHILDPuSS, 113 MILL, SAN MARCOS, TX, .
ADVISED SHE MET bUEGESS AUDIE WILSON, JR., AKA BILL WILSON, AT
SATLER, TX, I# SEPTEMBER OF 1577, AMD THEY VERE MARRIED I8
HOVEMBER OF 1977. THEY SEP ARATED FEBRUARY 15, 1578 AID
DIVORCE FINALIZED APRIL 26, 1978, ON AUGUST 12, 1978 SHE RECEIVED
TELEPHONIC MESSAGE FROM WILSOW [HDICATI NG THAT HE WAS IN THE
 STATE OF TERNESSEE AND WAS INVOLVED IN A CARVACCiDENT, WILSON /
STATED THAT AS A RESULT OF THIS ACCIDENT BOTH OF HIS LEGS UERE

AMPUTATED, C{ILL;RED‘S ADVIQED THAT WILSOWN IS A "VER( th‘x\/I \JCI

LIAR AlD A CON HAN". HE HAS HEVER MtNTIONED THP DmA
| S Stfv -39

! FMer Yl
GERIALI /Q—Q—V—-V
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MARTIN: LUTH R YING AND HAS NEVER DISPLAYED ANY HATRED OR
DISLIKE FOR MEMBERS OF THE BLACK RACE. ACCORDING TO CHILDRES SS,
SHE BELIEVES THAT WILSON WAS IN THE U‘.S* ARMY DURING 1968, AND
VILSON HAS STATED THAT HE WAS A P.O.U. DURING VIETNAM CONFLICTW
SHE IS AWARE THAT WILSON VISITED THE VETERANS ADWI HISTRATION
HOSPITAL AT SAN ANTONIO,_TEXAS Ol SEVERAL OCCASION° BUT SHE
POSSESSES O KNOWLEDGE OF HIW SUFFERI iG, FROM ANY PbYLhIATPIC_
PROBLENS. BY A PREVIOUS MARRIAGE WILSOM HAS 3 CHILDRFN,

| 2 SONS, AHD | DAUGHTER, LOCATIONS NOT KNOWN BY CHILDRESS.

CHLLDPESS ADVISED THAT IT IS HER PERSOWNAL OPINIOW THAT

~ WILSOW IS SICK AND SHE IS NOT IN THE POSTIION TO PROVIDE

ANY INFORMATION REGARDING HIS L*JHEREABOU"ib I8 1968 OTHER THAN

THE FACT THAT HE DID MENTION THAT HE ONCE RESIDED IN MEMPHIS,
TENNESSEE., |

>]

LEAD: - SAN ANTONIO AT SAN ANTONIO, TEXAS, WILL ATTEMPT

| To VERIFY VISITE TO VETERANS ADMINISTRATION HOSPITAL.

BT
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ATTENTION comaﬁESSIomAL IBQUIRY UNIT

MURKIN; 00: MEWHPHIS, )

RE JACKSON TELS To SAN ANTONIO AUGUST 18, 1578.

IUSTALT DATE JO ANN CHILDRESS, 113 MILL, SAN MARCOS, X,
ADVISED SHE MET BURGESS AUDLE WILSOW, JR., AKA BILL VILSON, AT
SATLER, TX, IN SEPTEMBER OF 1977, AND THEY VERE WARRIED IR
ROVEHMBER OF 1977, THEY'SEPARATEQ FEBRUARY 15, 1978 AlD
DIVORCE FIKALIZED APRIL 268, 1978, ON AUGUST 12, 1978 SHE RECEIVED
TELEPHONIC MESSAGE FROM WILSON INDICATING THAT HE UAS Il THE
STATE OF TERUESSEE AND YAS IWVOLVED IN A CAR ACCIDENT. UILSOR
STATED THAT 4S5 & RESULT OF THIS ACCIDELT BOTH OF HIS LEGS WERE
AMPUTATED, CHILDRESS ADVISED THAT WILSON IS A “UE%sszF%ﬁ?Eif%gq.
LIAR ALD A& CON HAN, HE HAS NEVER WENTIOUED THE DEATH OF

ow= O

T be—
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MARTIH LUTHER XIE3 ALD. HAS LEVER DISPLAYED ALY HATRED OR
DISLIKE FOR HEHBERS OF THE BLACK RACE. ACCORDIXG TO CHILDRESS,
SHE BELIEVES THAT UILSOI UAS IN THE U. S. ARHY DURING 1968, AID
WILSO! HAS STATED THAT HE UAS A P,0.U. DURING VIETHAN COUFLICT,
SHE IS AYARE THAT WILSON VISITED THEVVETERANS ADUI UVISTRATION
HOSPITAL AT SAl ANTONIO, TEXAS Ol SEVERAL OCCASIONS, BUT SHE
POSSESSES I KIDWLEDGE OF HII SUFFERItS FROU ANY PSYCHIATRIC
PROBLEHNS. BY A PREVICUS MARRIAGE VILSON HAS S‘GHILDREN,
2 S0i3, AND | DAUGHTER, LOCATIONS KOT K{OUN BY CHILDRESS.
CHILDRESS ADVISED THAT IT IS HER PERSONAL OPINION THAT
YILSOH IS SICK ALD SHE IS NOT‘IN THE POSTIION TO PROVIDE
AVY INFORMATIONhREGARDIEG HIS VHEREABOUTS I N 1968 OTHER THARN
THE FACT THAT HE DID HENTION THAT Ht ONCE RESIDED I HEWPHIS,
TENUESSEE.
LEAD: SAN AUIONIO AT SAN ANTONIO, TEXAS, WILL ATTEMPT

va VERIFY VISITS TC VETERANS ADMINISTRATION HOSPITAL.
BT
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FM JACKSON (62-54L) (P)

TO DIRECTOR (U44-33861) IMMEDIATE
BIRMINGHAM IMMEDIATE

DALLAS IMMEDIATE

HOUSTON IMMEDIATE

MEMPHIS (44-1987 SUB M) IMMEDIATE
SAN ANTONIO (44-1242) IMMEDIATE
BT

UNCLAS EF T O

ATTENTION CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988, JEH.

MURKIN; O0O: MEMPHIS.

FOR INFORMATION OF HOUSTON, ON AUGUST 18, 1978, GENE BARKSDALE,
SHERIFF, SHELBY COUNTY, TENNESSEE, ADVISED THAT ON THE NIGHT Oﬁ
AUGUST 17, 1978, HE RECEIVED TWO TELEPHONE CALLS FROM BURGESS AUDIE
WILSON. WILSON, WHO WAS FORMERLY IN THE TENNESSEE AIR NATIONAL
GUARD UNIT AT MEMPHIS, TENNESSEE, WITH BARKSDALE, INFORMED THE

SHERIFF THAT HE HAD KILLED DR. MARTIN LUE%%@hglNG IN 1968 AT

Seyinlizad

Irotowed ‘s
() - sackson Pt Ollie -
LCB/
(1) e GL-S4¢- 4o
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MEMPHIS; THAT HIS DAUGHTER DROVE A WHITE MUSTANG FROM KANSAS CITY,
MISSOURI, TO MEMPHIS THREE DAYS PRIOR TO KING'S DEATH, AND WISHED
TO SURRENDER TO BARKSDALE AT THE HOLIDAY INN, GULFPORT, MISSISSIPPI.
ARRANGEMENTS WERE MADE FOR WILSON AND COMPANION REVEREND NOEL
FANNON, PASTOR, ST. ELIZABETH SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINGS,
MISSISSIPPI, TO APPEAR AT THE HOLIDAY INN, GULFPORT, MISSISSIPPI,

AT 6:30 PM ON AUGUST 18, 1978, AT WHICH TIME THEY WERE TO BE CON-
TACTED BY SPECIAL AGENTS OF THE JACKSON OFFICE. WILSON WAS CON-
TACTED BY SPECIAL AGENTS OF THE JACKSON OFFICE; HOWEVER, HE DECLINED
TO DISCUSS INFORMATION REGARDING THE ASSASSINATION OF DR. MARTIN
LUTHER KING WITH THEM.

BURGESS AUDIE WILSON, JR., AKA BILL WILSON, WAS ARRESTED BY
OCEAN SPRINGS, MISSISSIPPI, POLICE DEPARTMENT, 7:35 PM, AUGUST 18,
1978, BASED ON PROBATION VIOLATOR WARRANT DATED APRIL 18, 1978,
ISSUED BY NEW BRAUNFELS, TEXAS, POLICE DEPARTMENT. WILSON PRE-
SENTLY INCARCERATED OCEAN SPRINGS POLICE DEPARTMENT. OCEAN SPRINGS
POLT.CE DEPARTMENT HAS BEEN IN CONTACT WITH NEW BRAUNFELS, TEXAS,
POLICE DEPARTMENT, AND THE LATTER DESIRES HIS RETURN TO TEXAS.

WILSON CONTACTED AM, AUGUST 19, 1978, BY FBI AND FURNISHED

FOLLOWING BACKGROUND INFORMATION:
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HE WAS BORN ON AUGUST 28, 1931, AT FULTON, MISSISSIPPI, AND
RESIDED WITH HIS FAMILY AT GOLDEN, MISSISSIPPI, UNTIL 1936, WHEN
THEY MOVED TO ELDRIDGE, ALABAMA, WHERE HE WENT TO SCHOOL UNTIL THE
EIGHTH GRADE AND THEN WENT TO CARBON HILL, ALABAMA, HIGH SCHOOL,
UNTIL 1947.

ON MAY 2, 1947, HE ENTERED U. S. AIR FORCE AND WAS DISCHARGED
1950. AFTER BEING OUT OF THE AIR FORCE FOR APPROXIMATELY EIGHT
MONTHS, HE WAS RECALLED INTO THE KOREAN WAR UNTIL HE WAS GIVEN AN
HONORABLE DISCHARGE FEBRUARY, 1960.

HE AND HIS WIFE, BETTY LOU WILSON, MOVED TO MEMPHIS, TENNESSEE,
FOLLOWING HIS DISCHARGE AND WORKED FOR PRUDENTIAL INSURANCE COMPANY
FOR APPROXIMATELY ONE YEAR. AFTER LEAVING PRUDENTIAL, HE OPERATED
A LAUNDRY AND CLEANING BUSINESS IN MEMPHIS. DURING THIS TIME HE WAS
ALSO IN THE TENNESSEE AIR NATIONAL GUARD.

HE LEFT MEMPHIS, WENT TO GRANDVIEW, MISSOURI, WHERE HE BECAME
A CIVIL SERVICE EMPLOYEE IN THE AIR FORCE RESERVE AND REMAINED WITH
THE RESERVE UNTIL 1970. ALSO, FROM 1966 UNTIL 1970, HE OPERATED A
JEWELRY STORE BUSINESS.

IN 1970, HE AND WIFE BETTY WILSON MOVED TO MEMPHIS, TENNESSEE,
AND OPENED A JEWELRY BUSINESS IN BARTLETT, TENNESSEE. IN ADDITION
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TO JEWELRY BUSINESS, HE BUILT ALUMINUM STORAGE BUILDINGS, BUT IN
JUNE, 1970, HIS BUSINESS WAS DESTROYED BY A TORNADO.

HE THEN WENT TO SAN ANTONIO, TEXAS, AND BECAME EMPLOYED BY
AIR FORCE RESERVE AS A FLIGHT ENGINEER. HE ALSO OPERATED A JEWELRY
STORE IN SAN ANTONIO UNTIL 1974, AND AT THIS TIME HE AND HIS WIFE,
BETTY, WERE DIVORCED. HE THEN MOVED TO MOUNTAIN HOME, ARKANSAS,
OPENED A JEWELRY STORE, AND MARRIED AVIS LEA HUﬁTER. HE WAS MARRIED
FOR APPROXIMATELY SIX MONTHS AND THEY WERE DIVORCED. SHE NOW
RESIDES AT 1010 HICKORY HILL LANE, HERMITAGE, TﬁNNESSEE. HE THEN
WENT TO COLUMBUS, MISSISSIPPL, WHERE HE WORKED IN THE GUBERNATORIAL
CAMPAIGN FOR GOVERNOR CLIFF FINCH. WHILE IN COLUMBUS, HE MARRIED
PATRICIA SHINDALA OF STARKVILLE, MISSISSIPPI. DURING THE GUBERNA-
TORIAL CAMPAIGN IT WAS SUGGESTED HE TELL PEOPLE HE WAS A RETIRED
COLONEL AND AN EX-PRISONER OF WAR. HE LEFT COLUMBUS, MISSISSIPPI,
JANUARY, 1976, WENT TO TYLER, TEXAS, AND STAYED WITH LARRY HUGHEY,
A FRIEND. HE WENT TO TEXAS FOR PURPOSE OF CLEARING UP SOME CHARGES
AGAINST HIM AT NEW BRAUNFELS, TEXAS. HE WENT TO DALLAS, TEXAS,
TO SEE A FRIEND, AND WHILE THERE CALLED HIS SON, AND SHORTLY THERE-
AFTER POLICE ARRIVED AND ARRESTED HIM ON CHARGE OF NON CHILD SUPPORT

ON A WARRANT ISSUED FOR HIM AT CLEVELAND, TEXAS. HE WAS RELEASED
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TO AUTHORITIES FROM NEW BRAUNFELS, TEXAS, WHERE HE PLED GUILTY TO A
CHARGE OF THEFT BY CHECK AND RECEIVED A SENTENCE OF EIGHT YEARS
PROBATION. HE THEN STAYED IN VICINITY OF NEW BRAUNFELS WHERE HE
WAS INVOLVED IN CONSTRUCTION WORK. HE HAD AN ALTERCATION WITH AN
EMPLOYEE AND WAS ARRESTED FOR VIOLATION OF HIS PROBATION BUT WAS
RELEASED A COUPLE OF WEEKS LATER. HE CONTINUED WORKING AROUND NEW
BRAUNFELS AND WAS AGAIN ARRESTED FOR POSSESSION OF STOLEN MERCHAN-
DISE, BUT THE CHARGES WERE LATER‘DROPPED. HE CONTINUED IN CONSTRUC-
TION BUSINESS AND MARRIED JO ANN CHILDRESS AND WAS DIVORCED AFTER
THREE MONTHS. IN JANUARY, 1978, HE DEPARTED FOR HOUMA, LOUISIANA,
AND WORKED FOR LOUISIANA OFF-SHORE CATERERS UNTIL APRIL, 1978,
WHEN HE WENT TO WORK FOR GULF COAST CATERERS OF NEW IBERIA,
LOUISIANA, WHERE HE REMAINED UNTIL THE END OF JUNE, 1978. HE
CAME. TO OCEAN SPRINGS, MISSISSIPPI, AND OPENED A JEWELRY SHOP AND
RESIDED AT TWIN PINES APARTMENTS IN OCEAN SPRINGS FOR THE FIRST
THREE WEEKS THEN MOVED TO ROUTE 6, BOX 387.

WILSON IS DESCRIBED AS FOLLQOWS:

BURGESS AUDIE WILSON, JR., AKA BILL; DOB AUGUST 28, 1931;
POB FULTON, MISSISSIPPI; 5 FEET 11 INCHES; 170 POUNDS; BROWN EYES;
GRAY HAIR; SOCIAL SECURITY NUMBER 422-34-1275; HIGH SCHOOL GRADUATE;
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MILITARY SERVICE, U. S. AIR FORCE, 1947 - 1960; FATHER BURGESS
AUDIE WILSON, SR. (DECEASED), GRENADA, MISSISSIPPI; MOTHER MITTIE
DALE (DECEASED); STEPMOTHER LILLIE MAE WILSON (DECEASED), GRENADA,
MISSTISSIPPI; BROTHER ALLISON TOWERS WILSON, REFORM, ALABAMA;
SISTER LYDA MC GAHEY, 2002 EAST EIGHTH AVENUE NORTH, COLUMBUS,
MISSISSIPPI; SISTER CHRISTINE GUNTHORPE, FULTON, MISSISSIPPI;
EX-WIFE BETTY LOU WILSON WADE, BURLESON, TEXAS; EX-WIFE AVIS LEA
HUNTER, 1010 HICKORY HILL LANE, HERMITAGE, TENNESSEE; EX-WIFE
PATRICIA SHINDALA, STARKVILLE, MISSISSIPPI (BELIEVED KILLED IN
CAR ACCIDENT); EX-WIFE JO ANN CHILDRESS, 113 MILL STREET, SAN
MARCOS, TEXAS; DAUGHTER DEBORAH ANN JONES, HUSBAND CHARLES,
BELVEDERE; ILLINOIS; SON STEVEN WAYNE WILSON, BURLESON, TEXAS;
SON MARK ANTHONY WILSON, BURLESON, TEXAS.

BIRMINGHAM REQUESTED TO INTERVIEW ALLISON TOWERS WILSON,
BROTHER, REFORM, ALABAMA.

DALLAS INTERVIEW BETTY LOU WILSON WADE, EX-WIFE, BURLESON,
TEXAS; AND SONS STEVEN WAYNE WILSON AND MARK ANTHONY WILSON. IF
NOT ALREADY DONE, ASCERTAIN WHEREABOUTS OF DEBORAH ANN JONES,
DAUGHTER; FOR IMMEDIATE INTERVIEW, WHO IS REPORTEDLY RESIDING IN

EITHER BELVEDERE OR BELLVIEW, ILLINOIS.
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HOUSTON REVIEW POLICE RECORDS AT CLEVELAND, TEXAS, FOR FULL
DETAILS OF NON CHILD SUPPORT WARRANT ISSUED BY THAT DEPARTMENT
AGAINST WILSON.

MEMPHIS INTERVIEW AVIS LEA HUNTER, EX- WIFE.

SAN ANTONIO INTERVIEW JO ANN CHILDRESS, EX-WIFE, AND ALSO
REVIEW RECORDS AT THE AIR FORCE RESERVE CENTER.

ALL OFFICES INTERVIEW RELATIVES OF WILSON FOR FULL BACKGROUND
INFORMATION AND VERACITY OF HIS ALLEGATION THAT HE KILLED DR.
MARTIN LUTHER KING. DETERMINE HIS WHEREABOUTS DURING THE CRITICAL
PERIOD OF APRIL 4, 1968, AND IF WILSON MAY HAVE HAD A HISTORY OF
PSYCHIATRIC PROBLEMS. ALL LEADS SHOULD BE HANDLED IMMEDIATELY
AND KEEP FBIHQ, MEMPHIS, AND JACKSON APPRISED.

INTERVIEW OF BURGESS AUDIE WILSON, JR., CONTINUING AT
OCEAN SPRINGS, MISSISSIPPI, CONCERNING ASSASSINATION.

BT

Approved: . Transmitted Per
(Number) (Time) FBI/DOJ

MW 559894 Docld:32985%768 Page 148

e




LI A

JuoBs1 23119252 " -
00 HQ BH DL HO ME SA o
DE JH | ‘
0 1919257 AUG 78
FM JACKSON (62-544) (P
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-:'ATTENTION CONGHESSIONAL I[MQUIRIES UNIT, ROOM 8988, JEH.
WURKIN; 00: MEMPHIS. | \
 FOR INFORMATION OF HOUSTON, ON AUGUST 18, 1§78,AGENE BARKSDALE,
SHERIFF, SHELBY~COUNTY, TENNESSEE, ADVISED THAT ON THE NIGHT OF
AUGUST.17, 1978,vHE RECEIVED TuO TELEPHONE_CALLS FROM BURGESS AUDIE
WILSON. WILSON, WHO WAS FORMERLY I# THE TENNESSEE AIR NATIOWAL
GUARD UNIT AT MEMPHIS, TLNNESSBE, WITH BARKSDALE, INFORMED THE
SHERIFF THAT HE HAD KILLED DR. MARTLN LUTHER KING IN 1968 AT .

L-SYyy- %

' Searched__m 4 3
Sar lahaedi;l w
Inslexed -

, .
F”ed%
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'MEMPHIS; THAT HIS DAUGHTER DKOVE A WHITE MUSTAWG FROM-KANSAS CITY,
MI5SOURT, TO MEMPHIS THREE DAYS PRIOR TO KING' S DEATH, AND W ISHED
TO SURRENDER TO 'BARKSDALE AT THE HOLIDAY INW, GULFPORT, MISéISSIP?I;‘
ARRANGEMERTS WERE MADE FOR WILSON.AND COMPANION REVEREND WNOEL
FANNON, PASTOR, ST. ELIZABETH SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINGS,
| MISSISSIPPl, TO APPEAR AT THE HOLIDAY I NN, GULFPORT,-xISSISaIPPI,

AT 6338 PN ON AUGUST 18, 1978, AT WHICH TIME THEY WERE TO BE CON-
TACTED BY SPECIAL AGENTS OF THE JACKSON OFFICE. WILSON WAS COfi-
TACTED BY SPECIAL AGEWTS OF THE JACKSON OFFICE; HOWEVER, HE DECLINED
T0 DISCUSS IWFORMATION PEGAEDING THE ASSASSIHATION OF DR, MARTIN
LUTHER KING WITH THEM.,

| 'BURGESS.AUDIE WILSON, JR., AKA BILL WILSON, WAS ARRESTED BY
OCEAN\SPRINPS, MISSISSIPPI, POLICE DEPARTMENT, 7:35 PM, AUGUST 18,
1978, BASED ON PROBATION VIOLATO WARRANT DATED APRIL 18, 1978,

 ISSUED BY HEW BRAUNFELS, TEXAS POLICE DEPARTIMENT. WILSON PRE-

SENTLY INLAHCEPATED OCEAH bPﬂINGb POLICE DEPARTHMENT. OCEAN SPRI HGS
POLICE DEPARTMENT HAS BEEN IN CONTACT WITH HEW BRAUNFELS,’TEXAS?
POLICE DEPARTMENT, .’ AND THE LATTFR DESIRES HIS RETURN TO TEXAS,

| WILSOH CONTACTED AM, AUGUST 19, 1978, BY FBI AND FUR #ISHED.
FOLLOWIHG BACKGROUND LNFORMATIO N3
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HE WAS BORW ON AUG UST 28, 193L, AT ?ULTON; MISSISSIPPI, AMD
RESIDED WITH HIS FAMILY AT GOLDEW, WISSISSIPPI' UNTIL 1956, WHEN
THEY MOVED TO ELDRIDGE ALABAMA WHERE HE WENT TO SCHOOL UNTIL THE
EIGHTH GRADE AND THEN WENT TO. CAHBOM HILL, ALABAMA , HIGH SCHOOL,
UNTIL 1947° . _

ON MAY 2, 1947, HE ENTERED U. S. AIR FORCE AND WAS DISCHARGED
195g. AFTER BEING OUT OF THE AIR FORCE FOR APPROXIMATELY EIGHT
MONTHS, HE WAS RECALLED IWTO THE KOREAN WAR UNTIL HE WAS GIVEN AW

 HOWORABLE DISCHAKGE 'FEBRUARY , 1968,

HE AND HIS WIFE, BETTY LOU WILSOWN, MOVED 10 MEMPHIS, TENNESSEE,
FOLLOWING HIS DISCHARGE' AND wORKEDnFOR PRUDENTIAL I'NSURANCE COMPAWNY
FOR APPROXIMATELY ONE YEAR. AFTER LEAVING PRUDENTIAL, HE OPERATED
A LAUNDRY AND CLEANING BUSINESS IN MEWPHIS. DURING THIS TIME HE WAS
ALSO IN THE TENWESSEE AIR NATIONAL GUARD. |

HE LEFT WEMPHIS, WENT To GRANbVIEw, MISSOURI, WHERE HE BEGAME -
A CIVIL SERVICE EMPLOYEE IH THE AIR FORCE RESERVE AND RENAINED WITH

' THE RESERVE UNTIL 1976. -ALSO, FR OM 1966 UNTIL 1978, HE QPERATED A
JEWELRY STORE BUSINESS, : |

"IW 1976, HE AND WIFE BETTY §ILSON MOVED To MENPHIS, TENNESSEE,

'AND OPEWNED A JEWELRY BUSINESS IN BARTLETT, TENNESSEE, IN ADDITION

!
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T0 JEWELRY BUSINESS, HE BUILT ALUMINUM STORAGE BUILDINGS BUT IW
JUNE, 1978, HIS BUSINESS ¥AS DESTROYED BY A TORNADO. S T
HE THEN WERT TO SAN ANTONIO, TEXAS, AND BECAME EMPLOYED BY |
AIR FORCE RESERVE As,AfFLIGHT ENGINEER, HE ALéo OPERATED A JEWELRY
STORE I SAN ANTONIO UNTIL 1974, AND AT THIS TIME HE AND HIS WIFE,
BETTY, WERE DIVORCED, HE THEN MOVED TO MOUWTALN HOME, ARKANSAS,
OPENED A JEWELRY STORE, AND MARRIED AVIS LEA HUWTER. HE'WAS MARRIED
FOR APPROXIHMATELY SIX MONTHS AND THEY VERE DIVORCED. SHE HoW
RESIDES AT 1819 HICKORY HILL LANE, HEQMITAGE, TENNESSEE. HE THEW
WEWT To COLUNBUS, MISSISSIPPL, WHERE HE WORKED IN THE GUBEPNATORIAL
CAMPAIG 4 FOR GOVER NOR cLIFr FINCH. WHILL IN COLUHBUQ, HE MARRIED
PATRICIA SHINDALA OF STARWILLE, MISSISSIPPI. DURING THE GUBER NA-
TORIAL CAMPAIGY IT WAS SUGGESTED HE TELL PEOPLE HE WAS A RETIRED
 COLOWEL AND AU EX-PRISONER OF WAR. HE LEFT COLUMBUS, MISSISSIPPI,
JABUARY, 1976, WENT T0 TYLER, TEXAS, AND STAYED WITH LARRY HUGHEY,
A FRIEWD. HE WENT TO TEXAS FOR PURPOSE OF CLFAﬁiNG UP SOME CHARGES
AGAINST HIM AT WEW PRAUNPELS TEXAS. HE WENT To DALLAS, TEXAS,
TO SEE A FPIEWD, AND WHILE THERE CALLED HIS SON, AWD SHORTLY THERE-
AFTER POLICE ARRIVED AND ARRESTED HIM ON CHARGE OF NOW CHILﬁ,bUPPORT
(ON A WARRANT ISSUED FOR HIM AT CLEVELAND TEXAS. HE WAS RELEASED
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TO' AUTHORL TIES FROM NEY BRAUNFELS, TEXAS, WHERE HE PLED GUILTY TO A
CHARGE OF THEFT BY CHECK AND RECEIVED A SENTENCE OF EIGHT YEARS
PROBATION., HE THEN STAyED [N VICINITY OF WEW BRAUNFELS WHERE HE
4as LiVOLVED IN CONSTRUCTION WORK.  HE HAD AN ALTERCATION WITH Al
EHPLOYEE AND WAS ARRESTED FOR VIOLATION OF HIS PROBATION BUT WAS
RELEASED A COUPLE OF WEEKS LATER. HE CONTINUED WORKING AROUWD NEW
BRAUNFELS AND WAS AGAIN ARRESTED FOR POSSESSION OF STOLEWN MERbhAN-
DISE, BUT THE CHARGES WERE LATER DROPPED. HE CONTINUED Id CONSTRUC-
TION BUSINESS AWD MARRIED JO Aild CHILDRESS AND WAS,DIVORCED AFTER
THREE MONTHS. I JANUARY, 1978, HE DEPARTED FOR HOUMA, LOUISIANA,
_AUD WORKED FOR LOUISIANA OFF-SHORE CATERERS UNTIL APRIL,‘1978,

WHEN HE WENT TO WORK FOR GULF COAST CATERERS OF NEW IBERIA,

e

LOUISIANA, WHERE HE REMAI NED UNTIL THE END OF JUNE, 1978. HE
cAME_Io OCEAL SPRINGS, MISSISSIPPI, AND OPERED A JEWELRY SHOP AID
RESIDED AT TWIN PINES APARTHENTS Ii OCEAW SPRINGS FOR THE FIRST
THREE WEEKS THEN MOVED TO ROUTE 6, BOX 337. | |
WILSOK IS'DEéCRIBED AS FOLLOUS:
. BURGESS AUDIE WILSOit, JR., AKA aiLL; DbB'AUGUST 28, 193L;
POB rULTon; MISSISSIPPI; 5 FEET 11 INCHES; 178 POUIDS; BROW N EYES;

GRAY HAIR; SOCIAL SECURITY NUMBER 422-34-1275; HIGH SCHOOL GRADUATE;
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MILITARY SERVICE, U. S. AIR FORCE, 1947 - 1966; FATHER BURGESS
AUDIE WILSOW, SR. (D&CEA;ED), GRE NADA , mbeISsiPPI; MOTHER MITTIE
DALEV(DECEASEDS; STEPMOTHER LILLIE WAE WILSON (DECEASED), GREWADA,
MISSISSIPPI; BROTHER ALLISOW TOWERSlWILSON, REFORM, ALABAMA;
SISTER LYDA MC GAHEY, 2662 EAST ELGHTH AV ERUE NORTH,lCOLQMBUS,
MISSISSIPPI; SISTER CHRISTIHE GUNTHORPE, FULTON, MISSISSIPPI;
EX-WIFE BETTY LOU WILSOM UADE, DURLzson TEXAS; EX-WIFE AVIS LEA
HUWTER, 1518 HICKORY HILL LANE, HERMITAGE, TENNESSEE; EX-WIFE
PATRICIA SHINDALA, STARKVILLE, MISSISSIPPI (BELIEVEDfKILLED.IW
CAR ACCIDENT); EX-WIFE JO AN cﬁILbREss, 113 MILL STREET, SAN
MARCOS, TEXAS; DAUGHTER DEBORAH AWN JONES, HUSBAMD CHARLES,
BELVEbERE, ILLINOISS sbN STEVEN YAY NE wILsom,¥BURLEso§, TEXAS{
SOk MARK ANTHOWY WILSON, BURLESON, TEXAS. |

BIRMIHGHAHM REQUESTED -TO I NTERVIEY ALLISOL TOWERS WILSOH,
EBROLHE?, REFORM, ALABAMA. |
DALLAS INTERVIEW BETTY LOU WILSON WADE, EX- WIFE, BURLESOW,
TEXAS, AND SONS STEVEN WAYWE WILSON ANJ MARK ANTHO WY WILSON. IF
HOT ALREADY DOMNE, ASCERTAIL WHLPEABOUTD OF DEBORAH AWN J ONES,
DAUGHTER, FOR IMMEDIATE INTERVIEW, WHO IS REPORTEDLY. RESIDING I4

EITHER BELVEDERE OR BELLVIEUW, ILLINOIS
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HOUSTON REVIEW POLICE RECORDS AT CLEVELAKD, TEXAS, FOR FULL
'DETAILS OF NOW CHILD SUPPORT WARRANT ISSUED BY THAT DEPARTMEWT
AGAINST WILSON. B | |

HEMPHIS INTERVIEN AVIS LEA HUNTER,, EX- WIFE.

SAN ANTONIO INTERVIEW JO AN CHILDRESS, EX-WIFE, AM) ALSO
REVIEW RECORDS AT THE AIR FORCE RESERVE CEWTER . |
AL OFFICES INTERVIEW RELATIVES OF WILSON FOR FULL BACKGROUHD
TWFORUATION AND VERACLTY OF HIS ALLEGATION THAT HE KILLED DA.
MARTIN'LUTHER KING. DETERMINE HIS WHEREABOUTS DURLHG THE CRITICAL
PERIOD OF APRIL 4, 1968, AND IF WILSON MAY HAVE HAD A HISTORY OF
 PSYCHIATRIG PROBLENS. ALL LEADS SHOULD BE HADLED IMMEDIATELY
AWD KEEP FBIHQ, MEWPHIS, AND JACKSON APPRISED,

INTERVIEW. OF BURGESS AUDIE WILSON, JR., CONTIRUING AT

OCEAN SPRINGS, MISSISSIPRI, CONCERNING ASSASSINATION.

BT
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ATTENTION CONGRESSIONAL INQUIRY UNIT
MURKIN; 00: MEMPHIS.

BURGESS AUDIE WILSON, JR., INMATE, OCEAN SPRINGS CITY JAIL,
OCEAN SPRINGS, MISSISSIPPI, WAS INTERVIEWED BY FBI AGENTS, AUGUST
19, 1978, REGARDING HIS ALLEGED KNOWLEDGE AND INVOLVEMENT IN THE
ASSASSINATION OF DR. MARTIN LUTHER KING AFTER HAVING WAIVED HIS

RIGHTS, AND HE FURNISHED THE FOLLOWING INFORMATION:

WILSON ADVISED THAT THE TIME PRIOR TO THE MURDER OF MARTIN
LUTHER KING, HE WAS LIVING IN GRANDVIEW, MISSOURI,

@ - JACKSON

IN A HOUSE ON

b2- S‘M-!u

S=arched -
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BYERS ROAD WITH HIS WIFE, BETTY LOU, AND HIS THREE CHILDREN,
DEBORAH, STEVE, AND MARK. HE WAS IN THE AIR FORCE RESERVE AND ALSO
OPERATED A JEWELRY STORE.

IN THE COURSE OF HIS JEWELRY BUSINESS, HE MET A WHITE MALE
ITALIAN WHO WAS IN HIS LATE SIXTIES AND WAS APPROXTMATELY 5 FEET ¢
INCHES TALL, WEIGHED APPROXIMATELY 230 POUNDS, AND WHO OPERATED A
JEWELRY TRADE SHOP ON WALNUT STREET. HE STATED THAT THIS WHITE
MALE INTRODUCED HIM TO ANOTHER WHITE MALE ITALIAN BY THE NAME OF
MITCH (LNU), WHO WAS IN HIS MID FIFTIES AND WAS APPROXIMATELY
5 FEET 10 INCHES TALL, AND WEIGHED APPROXIMATELY 190 POUNDS, WHO
HAD BLACK, WAVY HATR AND HAD SOME CONNECTION WITH A BONDING
COMPANY; AND ALSQ MITCH'S BROTHER, NAME NOT RECALLED, WHO FIT THE
SAME PHYSICAL DESCRIPTION AS MITCH, BUT WHO HAD NUMEROUS CUT SCARS
| ON HIS FACE.

HE STATED THAT MITCH STARTED DELIVERING JEWELRY TO HIM FOR
THE PURPOSE OF HAVING THE STONES REMOVED FROM THE FITTINGS. HE
STATED MITCH USUALLY MET HIM AT A BAR ON WALNUT STREET WHICH WAS

RUN BY A WHITE FEMALE AND IT ALSQ APPEARED THAT MITCH MIGHT HAVE
’ BEEN A PART OWNER OR HAD AN INTEREST IN THIS BAR. HE STATED THAT
DUE TO THE VOLUME OF JEWELRY THAT MITCH WAS BRINGING TO HIM, HE
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ASKED MITCH ABOUT IT, AND MITCH ADVISED HIM THAT IT WAS STOLEN
JEWELRY. MITCH TOLD HIM, HOWEVER, THAT HE, WILSON, WAS IN AS DEEP
AS HE, MITCH, WAS AND THAT HE WOULD HAVE TO CONTINUE WORKING WITH
MITCH. HE STATED THIS RELATIONSHIP WITH MITCH CONTINUED UNTIL
1970.

HE STATED THAT MITCH BROUGHT UP THE IDEA OF KILLING KING AND
SAID THAT THERE WAS A $50,000 CONTRACT ON HIM. HOWEVER, HE NEVER
SAID WHO PUT OUT THE CONTRACT BUT SAID THAT HE COULD GET THE MONEY
FOR WILSON IF HE KILLED KING.

WILSON STATED THAT MITCH WAS WELL AWARE OF HIS, WILSON'S,
THOUGHTS CONCERNING KING AND THE BLACK CIVIL RIGHTS MOVEMENT, IN
THAT HIS FATHER, WHO WAS A PASTOR OF THE CENTRAL BAPTIST CHURCH AT
GRENADA, MISSISSIPPI, DIED OF A HEART ATTACK WHICH HE, WILSON,
THOUGHT WAS CAUSED AS A RESULT OF RACIAL TENSIONS AT GRENADA
BROUGHT ON BY THE FORCEFUL INTEGRATION OF HIS FATHER'S CHURCH.

WILSON STATED THAT APPROXIMATELY FIVE OR SIX MONTHS BEFORE
KING'S MURDER, HE STARTED GATHERING INFORMATION ON THE MOVEMENTS,
HABITS, AND WHEREABOUTS OF KING.

WILSON ADVISED THAT HE HAD A RED AND WHITE BONANZA ATRPLANE,
REGISTER NUMBER 34L, AND A CESSNA 310 TWIN-ENGINE ATRCRAFT, WHICH
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WAS BLUE AND WHITE, WHICH PLANES HE USED TO FLY TO DIFFERENT PLACES
WHERE KING WAS SUPPOSED TO BE. HE STATED THAT HE RECALLS GOING TO
HUNTSVILLE, ALABAMA; TUPELO, MISSISSIPPI; JACKSON, TENNESSEE;
ATLANTA, GEORGIA; AND GREENVILLE, SOUTH CAROLINA. HE STATED THAT
WHILE AT TUPELO, MISSISSIPPI, HE STAYED IN THE RAMADA INN AND
BELIEVES THAT IN THE OTHER PLACES HE VISITED HE STAYED IN HOLIDAY
INNS.

HE STATED THAT MITCH FURNISHED HIM A JAPANESE SNIPER RIFLE.
HE STATED THAT HE KEPT THE RIFLE AND THAT JUST BEFORE CHRISTMAS OF
1975, HE HAD IT REWORKED AT A GUNSHOP IN COLUMBUS, MISSISSIPPI, ON

FOURTH STREET ACROSS FROM A BANK. HE STATED THAT THE LAST KNOW-
LEDGE HE HAD OF THE RIFLE, HIS QLDER SON, STEVEN WAYNE WILSON, HAD
THE RIFLE AND A SHOTGUN BUT HAD TOLD HIM THAT HE HAD SOLD IT.

MR. WILSON ADVISED THAT THERE WAS A GARBAGE STRIKE IN PROGRESS
AT MEMPHIS, TENNESSEE, AND THAT MITCH CALLED HIM AT HIS STORE IN
GRANDVIEW, MISSQURL, AND TOLD HIM THAT KING WAS COMING TO MEMPHIS
FOR A RALLY AND INSTRUCTED WILSON TO COME TO MEMPHIS WHERE HE WAS
TO MEET TWO MEN AT THE WONDER BAR LOCATED AT THE CORNER OF SUMMER
AVENUE. AND WHITE STATION ROAD.

MR: WILSON ADVISED THAT HE FLEW TO MEMPHIS, TENNESSEE, IN THE

Approved: Transmitted Per
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BONANZA ATIRCRAFT AND LANDED AT AN AIRPORT JUST NORTH OF RALEIGH,
TENNESSEE. HE STATED THAT THE ATRPORT WAS OPERATED BY A LONG-TIME
ACQUAINTANCE OF HIS WHO HAD ATTENDED A CHURCH WHICH WAS PASTORED

BY WILSON'S FATHER IN THE PAST. WILSON STATED THAT HIS DAUGHTER,
DEBORAH, PICKED HIM UP AT THE ATIRPORT IN HER 1965 WHITE MUSTANG,
WHICH WILSON HAD PREVIOUSLY BOUGHT FOR HER AND WHICH WAS REGISTERED
IN HIS NAME IN MISSOURI.

HE ADVISED THAT DEBORAH AND HER MOTHER, BETTY LOU, WERE
STAYING AT THE RESIDENCE OF WILSON'S FATHER-IN~LAW, VERNON HOOTEN,
3095 RUSKIN ROAD, MEMPHIS, TENNESSEE. HE STATED THAT HOOTEN HAD
HAD A HEART ATTACK AND THAT HIS WIFE AND DAUGHTER WERE TEMPORARILY
STAYING AT THE HOOTEN RESIDENCE.

WILSON ADVISED THAT HE WENT TO THE WONDER BAR AND WHILE HAVING
A DRINK TWO WHITE MEN APPROACHED HIM, ONE HAVING AN ACCENT SIMILAR
TO A PUERTO RICAN.

THE TWO WHITE MALES FURNISHED HIM WITH FBI CREDENTIALS, WHICH
HE STATED HAD A BLACK AND WHITE PHOTOGRAPH OF HIMSELF ON IT, |
AND THEY TOOK HIM AND SHOWED HIM WHERE KING WAS TO HOLD THE RALLY.
THEY THEN TOOK WILSON TO A HOTEL ON SOUTH MAIN STREET NEAR BEALE
STREET AND TOOK HIM TQ A ROOM ON THE THIRD FLOOR. THEY TOLD HIM

Approved: Transmitted Per
(Number) (Time) FBI/DOJ
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HE WAS TO BE IN THE CROWD AT THE RALLY AND THAT A DECOY SHOT WAS TO
BE FIRED AND THAT HE WAS THEN TO SHOOT. THEY SAID THAT KING HAD A
HABIT OF RAISING HIS ARMS OVER HIS HEAD WHEN HE WAS MAKING A SPEECH
AND THAT THE SECOND TIME THAT HE DID SO, THE SHOTS WERE TO BE FIRED.

WILSON STATED THAT ON THE DAY OF THE MURDER HE WAS IN THE
CROWD STANDING NEAR A WOOD FENCE APPROXIMATELY 60 FEET FROM WHERE
KING WAS STANDING AND THAT WHEN KING RAISED HIS ARMS THE SECOND
TIME HE SHOT HIM.

MR. WILSON ADVISED THAT HE HAD THE RIFLE WHICH HE USED STRAPPED
TO HIS BELT UNDER A SUIT COAT AND ATTACHED TO HIS BELT ON A SWIVEL.
HE STATED THAT THE BARREL PROTRUDED FROM BELOW HIS COAT BUT NO ONE
QUESTIONED HIM CONCERNING IT. HE SAID THAT HE HAD PRACTICED A
GREAT DEAL SWIVELING THE RIFLE AND FIRING IT.

HE ADVISED THAT AFTER THE SHOOTING, HE WAS STOPPED BY THE
MEMPHIS POLICE, BUT HE SHOWED THEM THE CREDENTIALS, AND THEY LET
HIM GO, AND HE WALKED ON DOWN THE STREET APPROXIMATELY TWO BLOCKS
TO WHERE HE HAD LEFT THE MUSTANG PARKED. HE ADVISED THAT HE GOT IN
THE MUSTANG AND DROVE. BACK TO THE HOOTEN RESIDENCE, AND HIS
DAUGHTER, DEBORAH, THEN TOOK HIM TO THE AIRPORT, AND HE GOT HIS
PLANE AND FLEW BACK TO KANSAS CITY. HE STATED THAT THE AIRPORT
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THAT HE USED WAS ON THE KANSAS SIDE ON THE HIGHWAY TO OLATHE,
KANSAS. HE STATED THE AIRPORT WAS RUN BY (FNU) FISHER. HE ALSO
STATED THAT HE HAD PURCHASED THE BONANZA ATIRCRAFT FROM FISHER.

WILSON ADVISED THAT APPROXIMATELY ONE WEEK BEFORE THE MURDER,
MITCH GAVE HIM $25,000 IN $20 BILLS, AND FOLLOWING THE MURDER,
MITCH GAVE HIM ANOTHER $25,000, AT WHICH TIME HE GAVE THE
CREDENTIALS BACK TO MITCH.

WILSON ADVISED THAT HE HAS NO KNOWLEDGE OF JAMES EARL RAY
HAVING BEEN INVOLVED IN THE CONSPIRACY.

THE ABOVE INFORMATION REFLECTS COMPLETE DETAILS OF INTERVIEW
WLTH WILSON.

WILSON HAS SIGNED EXTRADITION PAPERS, AND EXTRADITION IN
PROGRESS BY LOCAL AUTHORITIES.

APPROPRIATE RECIPIENTS REQUESTED TO REINTERVIEW RELATIVES OF
WILSON IN AN EFFORT TO RESQLVE INCONSISTENCIES CONCERNING HIS
APPEARANCE IN MEMPHIS ON APRIL 4, 1968.

CONSIDERATION SHOULD BE GIVEN TO ALLOWING TWO AGENTS FROM
MEMPHIS DIVISION WHO ARE THOROUGHLY FAMILTAR WITH THE MURKIN
MATTER TO REINTERVIEW WILSON CONCERNING HIS ALLEGED INVOLVEMENT 1IN
THE. ASSASSINATION OF DR. MARTIN LUTHER KING AND ALSO INTERVIEW

Approved: Transmitted Per
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ATTENTION C ONGRESSIONAL INQUIRY UNLT | |

MURKL#; 00: MEMPHIS.

BURGESS AUDIE WILSON, JR., LMMATE, OCEAN SPRINGS CITY»JAIL,,
OCEAK SPRINGS, MISSISSIPPI, WAS INTERVIEWED BY FBI AGENTS, AUGUST
19, 1978, REGARDING HIS ALLEGED KNOWLEDGE AND INWOLVEMENT I THE
ASSASSINATION OF DR. MARTIN LUTHER/KING AFTER HAVING VAIVED HIS

RIGHTS, AND HE FURNISHED THE FOLLOVI NG I NFORMATIO
WILSON ADVISED THAT THE TIME PRIOR T0O THE MuRﬁEﬁ OF MARTIN

LUTHER KING, HE WAS LIVING IN GRANDVIEW, -i'-‘IISSOURI, In A I‘EOUSE. on

™~

Indc\ed v .
Filed—— QW "
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BYER S ROAD WITH RIS WIFE, BETT?'LOU, AMD HIS THREE CHILDREN,

DEBORAHK, 'STEVE, Aé@ MARK, HE WAS LN THE AIEIFORCE RESERVE AND ALSO

. ’OPERATED A JEWELRY STORE. ' | \ |
IN THE COURSE OF HIS JtUELRY BUSINESS, HE MET A WHITE,MALE'

ITALIAN WHO WAS IN HIS LATE SIXTIES AND/HAS APPROXIMATELY 5 FEET 9

INcﬁES_TALL, WEIGHED APPROXIMATELY 23 POUMS, AND WHo_OPERAfED A
JEWELRY TRADE SHOP ON,WALNDT STREET. ME STATED THAT THIS wﬁITE

MALE INTRODUCED HIM TO AWOTHER WHITE MALE ITALIAH BY THE #AlE OF

MITCH (LWUY, WHO WAS Id HIS MID FIFTIES AND WAS APPRoxiMATELY

5 FEET 1@ INCHES TALL, AND WEIGHED APPROXIMATELY 195 POUNDS, WHO

HAD BLACK, WAVY HAIR AND HAD SOME COMNECTION WITH A BONDING

COMPANY, A#D ALSO MITCH'S BROTHER, NAME NOT RECALLED, WHO FIT THE

SAME PHYSICAL'DESCRIPTIQN AS MITCH, BUT WHO HAD HUMEROUS CUT  SCARS

0il HIS FACE. . | - |

HE STATED THAT MITCH STARTED DELIVERING JEdELPY To HI{ FOR

THE PURPOSE OF HAVING' THE STONES REMOVED FROM THE FITTINGS. HE

STATED MITCH USUALLY MET HIM AT A BAR ON WAL WUT STREET WHICH WAS

RUW BY A WHITE FEHMALE AND IT ALSO APPEARED THAT MITCH MIGHT HAVE
" BEEW A PART OVIER Ok HAD AN INTEKEST IN lHLS BAR. HE STATED THAT

DUE TO THE VOLLIHE 'OF JEWELRY THAT MITCH UAS BRI GI NG Tﬂ HIit, HE
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ASKED MITGH ABOUT IT, AKD (ITCH ADVISED HIM THAT IT YAS STOLEN
JEJELRY. NITCH TOLD.HIN, HOWEVER, THAT HE, WILSON, WAS I AS DEEP
AS HE, MITCH, WAS AND THAT HE WOULD HAVE TO CONTISUE WORKIHG WITH
MITCH. HE STATED THIS\RELATiONSHIP WITH HITCH CONTIWUED UNTIL
1973, : | ' ’ , “ . S ’

HE STATED THAT-NiTCH BROUGHTlUP THE IDEA OF KILLING KING AD
SAID THAT THERE WAS A $50,000 CONTRACT OW HIM. HOWEVER, HE HEVER
SAID WHO PUT OUT THE CONTRACT BUT SAID THAT HE COULD GET THE MOMNEY
"FOR WILSON IF HE KILLED.KING. |

WILSON STATED THET HITCH WAS VELL AUARE OF HIS, WILSON'S,
THOUGHTS CONCERNING KING_AND THE BLACK CIVIL RIGHTS MOVEMENT , 18

" THAT HIS FATHER, WHO WAS A PASTOR OF THE CEWTRAL BAPTIST CHURCH AT

GREWADA, WISSISSIPPI, DPIED OF A HEART ATTACK WHICH HE, UILSOW,
THOUGHT WAS CAUSED AS A RESULT-OF RACIAL TENSIONS AT GRENADA
BROUGHT ON BY THE: FORCEFUL INTEGRATION OF HIS FATHER'S CHURCH.

JILSON STATED THAT APPROXINMATELY FIVE OR SIX @ONTHS BEFORE
KING'S MURDER, HE STARTED GATHERI G I#FORMATION ON THE MOVEMENTS
HABITS, AND WHEREABOUTS OF KIiG.

WILSON ADVISED THAT HE HAD A RED AND WHITE BOWNANZA AIRPLANE,

REGISTER NUMBER 34L, AND A UE"SNA 310 -TWIN-ENGI NE AIRCPA‘TT WHICH

v
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WAS BLUE AND WHITE, WHICH PLANES HE USED To FLY TO‘DIFFERENT PLACES
WHERE KING WAS SUPPOSED TO BE. HE STATED THAT HE RECALLS GOING TO
HUNTSVILLE, ALABAMAj; TUPELO, MISSISSIPPI; JACKSON, TENNESSEE; ',
ATLAKTA, GEORGIA; ARD GREEWILLE, SOUTH CAROLINA. HE STATED THAT
WHILE AT TUPELO, MISSISSIPPI, HE STAYED IN THE RAMADA INN AND
BELIEVES THAT IN THE OTHER PLACES HE VISITED HE STAYED IN HOLIDAY
INNS. : N |

-

N

HEiSTATED»THAT MITCH FURWNISHED HIM A JAPANESE SNIPER RIFLE.
HE STATED THAT HE KEPT THE RIFLE AND THAT JUST BEFORE CHRISTHAS OF
1975, HE HAD IT REWORKED AT A GUUNSHOP I8 COLUMBUS, MISSISSIPPI, ON
FOURTH STREET ACROSS FROM A BAWK. - HE STATED THAT THE LAST Kiou-
LEDGE HE HAD OF THE RIFLE, HIS OLDERTSON,_STEVEN_wAYNE u1LSoN, HAD
THE RIFLE AND A SHOTGUW BUT HAD TOLD HIM THAT HE HAD SOLD 1T,

MR. WILSON ADVISED THAT THERE WAS A GARBAGE STRIKE I PROGRESS
AT MEMPHIS, TENNESSEE, AND THAT MITCH GALLED HIM AT'HIS STORE IN
GRANDVVIE'W,'MISSOURI, _M\ID T0LD HIM THA‘."f }?I‘NG WAS COMING TO MEMPHIS
FOR A RALLY AND IHSTRUCTED WILSON 10 COME TO MEMPHIS WHERE HE WAS
TO MEET TWO MEN AT THE WOMNDER BAR LOCATED AT THE CORWNER OF SUMMER
AVENUE AD WHITE STATION ROAD. |

3

MR. WILSON ADVISED THAT HE FLEW TO MEMPHIS, TENNESSEE, IN THE
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'BONANZA AIRCRAFT AND LANDED AT AW AIRPORT JUST NORTH OF RALEIGH,
- TENNESSEE. HE STATED THAT THE AIRPORT WAS OPERATED BY A LONG-TINE
ACCUALNTANCE OF HIS WHO HAD ATTENDED A CHURCH WHICH UAS PASTORED
BY WILSON'S FATHER LN THE PAST.' WILSON STATED THAT HIS DAUGHTER,
DEBORAH, PICKED HIN UP' AT THE AIRPORT IN.HER 1965 WHITE HUSTANG, |
WHICH WILSOW HAD PREVIOUSLY BOUGHT FOR HER AMD WHICH WAS REGISTERED
T HIS WAME IN HISSOURI. ®~
* HE ADVISED THAT DEBORAH AND HER MOTHER , BETTY LOU, WERE
STAYING AT THE RESIDENCE OF WILSOH'S FATHER-TH-LAW, VERNON HOOTEW,
3695 RUSKIN ROAD, MEMPHIS, TENNESSEE. HE STATED THAT HOOTEN HAD. ' -
'HAD A HEART ATTACK AND THAT HIS WIFE AND DAUGHTER VERE TEMPORARILY
STAYING AT THE HOOTEW RESIDEWCE. e /
YILSON ADVISED THAT HE WENT T0 THE WONDER BAR AMD WHILE HAVING
A DRIWK TWO WHITE WEW APPROACHED HIH, ONE HAVING AN ACCENT SINILAR
TO A PUERTO RICAHN. | - | |
| THE TWo UHITE MALES FURNISHED HIN WITH FBI CREDENTIALS, WHICH
HE STATED HAD A BLACK AND WHITE PHOTOGRAPH OF HIMSELF ON IT,
"AND THEY TOOK HIM. AND SHOWED HIM WHERE KING WAS TO HOLD THE RALLY.
CTHEY THEN TOOK WILSON TO A HOTEL OW SOUTH MAIN STREET NEAR BEALE

STREET AND TOOK HIM ‘TO A ROOi OM THE THIRD FLOOR. THEY TOLD HIM

!
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- HE WAS TO BE I THE CROWD AT THE QAL‘Y AKWD TH AT A-DEC OY bHOT WAaS TO

BE FIRED AND THAT HE WAS THES TO SHOOT. THEY SAIp THAT KIfig HAD A

HABIT OF RAISING HIS ARMS OVER HIS HEAD WHE{ HE WAS HAKING A SPEECH

AlD THAT THE SECOHD TIME THAT HE DID S0, THE SHOTS WERE TO BE FIRED.
 WILSOWN STATED THAT 0N THE DAY OF THE MURDER HE WAS 1N THE |

CROWD STANDING NEAR A WOOD FENCE APPROXIMATELY 60 FEET FROM WHERE

" KING WAS STANDING AND THAT WHEN KIHG RAISED HIS 'ARMS THE- SECO W

TIME. HE SHOT HIM.

MR . UILSOM ADVISED THAT HE HAD THL IFLE WHICH HE USED STRAPPED
TO HIS BELT UNDER A SUIT COAT AWD ATTACHED T0 WIS BELT off SUIVEL.
HE STATED THAT THE BARREL PROTRUDED FROI1 BELOW KIS COAT BUT N0 OWNE -
QUESTIOWED HIN CONCERNING IT. HE SATD THAT HE HAD PRAQTICED‘A |
GREAT DEAL SUIVELIHG THE RIFLE AWD FIRING IT.

HE ADVISED THAT AFTER THE HOOIIIL, HE WAS STOPPED BY THE
MEMPHIS PQLiCE,VBUT.HE SHOWED THEM THE CREDEWTIALS, AlD THEY LET
HIM GO, A#D HE WALKED ON DOWW THE STREET APPROXIMATELY TWO BLOCKS
TO WHERE HE HAD LEFT THE HUSTAG PARKED. HE ADVISED THAT HE GOT IN
THE MUSTANG AND DROVE BACK TO THE HOOTEW RESIDENCE, AWD HIS

UﬁUGHTLR, DEBORAH, THEIW TOQK HIN ToO THE AIRPORT, AND HE GOT HIS

 PLANE AND FLEW BACK TO KANSAS CITY. HE STATED THAT THE AIRPORT
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THAT HE USED 'WAS ON THE XANSAS SIDE O¥ THE HIGHWAY TO OLATHE,
KANSAS. HE STATED THE AIRPORT WAS RUN BY (FNU) FISHIR. HE ALSO

STATED THAT HE HAD PURCHASED THE BONANZA AIRCRAFT FROM FISHER.

WILSOM ADVISED THAT APPROXIMATELY ONE WEEX BEFORE THE MURDER,
MITCH GAVE HIM $25,000 I $20 BILLS, AND FOLLOWIHG THE MURDER,
MITCH GAVE HIU ANOTHER '$25,088, AT WHICH TIME HE GAVE THE
CREDENTIALS BACK TO MITCH.,

WILSON ADVISED THAT HE HAS NO K NOWLEDGE OF JAMES EARL RAY
HAVIHG BEEW TWOLVED IN THE CONSPIRACY.

THE ABOVE INFORWATION REFLECTS CONPLETE DETAILS OF IWTERVIEN
WITH WILSOW. |

WILSON HAS SIGNED EXTRADITION PAPERS, AWD EXTRADITIOW IW
PLOGRESS BY LOCAL AUT HOPITIES.: A

APPROPRIATE RECIFIETS REQUESTED To REIWTERVIEW RELATIVES OF
VILSON IN Ad EFFORT TO RESOLVE IiCONSISTZNCIES COWCER HI NG HIS
APPEARAKCE I3 MEWPKIS ON APRIL 4, 1968,

CONSIDERATION SHOULD BE GIVEN TO ALLOWIHG TWO AGENTS FROM
AEHPHIS DIVISION WHO ARE THOROUGHLY FAMILIAR WITH THE MURKIN

HATTER TO REIHTERVIE@ WILSON CONCER MI MG HI'S ALLEGED I WOLVEMENT I4

THE ASSASSINATION OF Dk. MARTIH LUTHER KIWG AND ALSO IKTERVIEU.




PAGE 8 Jud 62-544 U£~QC'} EFTO , .
:

. BY POLYGRAPH OPERATOR FROM HENPHIS DIVISIOHN.
~ . a b4 - .

BT

-

/

FOR AKY CORRECTIONS PLESASE CONTACT JACKSOW |

2312355 HG 1
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UNITED STATES GOVERNMENT UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Memorandum

TO * SAC, JACKSON (62-544) DATE: 8/19/78
FROM : SA K. P. WHITE-SPUNNER, JR.
SUBJECT: MURKIN

The following are among items found in the wallet
of BURGESS AUDIE WILSON, JR.:

Current Texas Driver's License #7911315

% W under name of BURGESS AUDIE WILSON, JR.,

G~ 113 Mill Street, San Marcos, Texas, DOB
8/28/31, license expires 1980.

Handwritten note on back of card giving

’ address of 1005 Hickory Hill Lane, C-103,
Hermitage, Tennessee, 37076, no mname on
card.

Business card for MAX D. MURRAY,

‘, Advertising Representative, Austin,
Ao Cerar® .
Texas, American-Statesman.

é

Business card for DAN WERNER, Craftsman
Workshop, Edgewater Mall, Biloxi, MS,
telephone 388-9601,

Note with name KARL FASOID, 863-4761
91’WA@¢” (apparently Gulfport, MS, telephone no.)

Business card for Louisiana Off-Shore

CQ Caterers, name JIM FONTENOT, Personnel
{h/ / Director, Houma, Louisiana, telephone
876~3642. '

Pay voucher from Gulf Coast Catering Co.,
:4%[&?v New Iberia, Louisiana, for pay period ending
6/16/78.

© Card with name TAD MURRAY, Monroe,
67, ’  Louisiana, 323-7382 or 728-4060, (az.—si}q-(u

SEARCHED INDEXE
@ - Jackson SELIALIZED. FILED

a o
(2)/7ﬁu) FBl-JACKSON .
Btomm -
Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan ~ --*,;L,DOJ
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Card with name BOB CAZOET, 214-521-4195.

Bill of sale, mainly illegible, but made
out to VERA M. NEVILL, Route 4, Box 620-G,
Canyon lLake, Texas.

Veterans Administration patient data card,
#422341275, under name of BURGESS A. WILSON,
Canyon Lake, Texas.

1977 VFW membership card, #990998, for Post
Number 8573, Canyon Lake, Texas.

Names STAN BULLARD and Jones Builders,
Long Beach, Mississippi.

Business card for Bill Wilson Builders,
Custom Homes, Canyon Lake, 'Texas, and
817 East Euclid, San Antonio, Texas.

Plastic credit card for Security State
Bank, Starkville, MS, #37-3894-0, under
name of Colonel BURGESS A. WILSON,

USAF retired.

(WILSON advised he was discharged from USAF
in 1960 after 12 years service with rank of
Technical Sergeant.)

Private pilot's certificate #1106770, under
name of BURGESS AUDIE WILSON, JR., 13125
Herrick Avenue, Grandview, Missouri, 64030,
giving him authorization to fly single and
multi engine land airplanes, issued by FAA,
Oklahoma City.

WILSON claims to be personally acquainted with

Shelby County, Tennessee, Sheriff GENE BARKSDALE, calling
BARKSDALE an old flying buddy who flew with WILSON in the
Tennessee Air National Guard. At that time, BARKSDALE
headed the Memphis, Tennessee, Police Department Vice Squad.

WILSON has advised that he arrived on the Mississippi

Gulf Coast around 7/1/78. He came to the Gulf Coast from
/ﬁ/d7’ Houma, Louisiana, where he worked for the Louisiana Off-Shore
Company (not further identified).
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- - UNITED STATES GOWPRNMENT UNITED STATES DEPAWIENT OF JUSTICE

‘ FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Memorandum

TO * SAC, JACKSON (62-544) DATE: 8/19/78
FROM @ SA K. P. WHITE-SPUNNER, JR.
SUBJECT: MURKIN

The following are among items found in the wallet
of- BURGESS AUDIE WILSON, JR.:

Current Texas Driver's License #7911315

under name of BURGESS AUDIE WILSON, JR.,

113 Mill Street, San Marcos, Texas, DOB
~ 8/28/31, license expires 1980.

Handwritten note on back of card giving
address of 1005 Hickory Hill Lane, C-~103,
Hermitage, Tennessee, 37076, no mame on
card. :

Business card for MAX D. MURRAY,
Advertising Representative, Austin,
Texas, American-Statesman.

Business card for DAN WERNER, Craftsman v
Workshop, Edgewater Mall, Biloxi, MS,
telephone 388-9601. .

Note with name KARL FASOID, 863-4761 /
(apparently Gulfport, MS, telephone no.)

Business card for Louisiamna Off-Shore
Caterers, name JIM FONTENOT, Personnel
Director, Houma, Louisiana, telephone
876-3642.

Pay voucher from Gulf Coast Catering Co.,
New Iberia, Louisiana, for pay period ending

6/16/78.

@&Ayﬁuﬂ Card with name TAD MURRAY, Monroe,
Louisiana, 323-7382 or 728-4060. ‘_,L—S‘{q- (’3
D

v .
Ve ! o

-y

@ ~ Jackson o N S S —
ALG Ly 1873

2 ————r s e —
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JN 62-544

Card with name BOB CAZOET, 214-521-4195.

Bill of sale, mainly illegible, but made
out to VERA M. NEVILL, Route 4, Box 620-G,
Canyon lake, Texas.

Veterans Administration patient data card,
#422341275, under name of BURGESS A. WILSON,
Canyon Lake, Texas.

1977 VFW membership card, #990998, for Post
Number 8573, Canyon lLake, Texas.

Names STAN BULLARD and Jones Builders,
Long Beach, Mississippi.

Business card for Bill Wilson Builders,
Custom Homes, Canyon Lake, 'Texas, and
817 East Euclid, San Antonio, Texas.

Plastic credit card for Security State
. Bank, Starkville, MS, #37-3894-0, under

name of Colonel BURGESS A. WILSON,

USAF retired.

(WILSON advised he was discharged from USAF
in 1960 after 12 years service with rank of
Technical Sergeant.)

Private pilot's certificate #1106770, under
name of BURGESS AUDIE WILSON, JR., 13125
Herrick Avenue, Grandview, Missouri, 64030,
giving him authorization to fly single and
multi engine land airplanes, issued by FAA,
Oklahoma City.

WILSON claims to be personally acquainted with
Shelby County, Tenmnessee, Sheriff GENE BARKSDALE, calling
BARKSDALE an old flying buddy who flew with WILSON in the
Tennessee Air National Guard. At that time, BARKSDALE
headed the Memphis, Tennessee, Police Department Vice Squad.

WILSON has advised that he arrived on the Mississippi
Gulf Coast around 7/1/78. He came to the Gulf Coast from
Houma, Louisiana, where he worked for the Louisiana Off-Shore
Company (not further identified).
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F.?RAL BUREAU OF lNVESTlGATl(.

Dote of tronscription __AlIg11G T 1_9. 1978

Sent MBS
g'\q"ﬂ 1'¢l¢¢,of’"¢“BURGESS AUDIE WILSON, JR., also known as Bill,
date of birth August 28, 1931, Social Security Account Number
422-34~1275, furnished the following information to SA ROYCE
DAVID HIGNIGHT:

‘ Mr. WILSON advised that he was born August 28, 1931,
‘at Fulton, Mississippi, and that he resided with his family at
Golden, Mississippi, until 1936, at which time the family moved
to Eldridge, Alabama, where he attended school until the eighth
grade and then went to high school at Carbon Hill, Alabama,

until 1947.

He advised on May 2, 1947, he entered the U. S. Air
Force and was discharged in 1950. He stated that after being
out of the Air Force for approximately eight months he was
recalled for the Korean War and stayed in until Febiruary, 1960,
at which time he was given an honorable discharge.

He and his wife, BETTY LOU WILSON, moved to Memphis,
Tennessee, following his discharge, where he worked for
Prudential Insurance Company for approximately one year.
After leaving Prudential Insurance Company, he operated a
laundry and cleaning business in Memphis. During this time,
he was also in the Temnessee Air National Guard.

He'left Memphis, Tennessee, went to Grandview,
Missouri, where he became a civil service employee in the Air
Force Reserve. He stayed employed in the Air Force Reserve
until 1970. From 1966 until 1970, he also operated a jewelry
store business.

In 1970, he and wife, BETTY WILSON, moved to Memphis,
Temmessee, and opened a jewelry business in Bartlett,
Temmessee. In addition to the jewelry business, he also built
aluminum storage buildings. He stated that in June, 1970, a
tornado hit his business and destroyed. it.

He then went to San Antonic, Texas, and became
employed by the Air Force Reserve as a flight engineer. He
also operated a jewelry store in San Antonio until 1974, when
he and his wife BETTY diszorced.- :

Interviewed on __8/19/78  oQcean Springs, Mississippirie# _Jackson 62-544

by SA RQYCE DAVID HIGNIGHT/mae Dote dictoted — 8/19/78
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to

your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. Fa1/00d
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A

He then went to Mountain Home, Arkansas, and opened
a jewelry store and married AVIS LEA HUNTER. He was married
to HUNTER for approximately six months, and they divorced.

. HUNTER now resides at 1010 Hickory Hill ILane, Hermltage,

- Tennessee.

He then went to Columbus, Mississippi, -where he .

) worked in the gubermatorial campaign for Govermor CLIFF FINCH.
While in Columbus, he married PATRICIA SHINDALA of Starkville,
Mississippi. He also advised that while in Columbus he sold
fire extinguishers. He stated that during the gubermatorial

" campaign it was suggested that he tell people that he was a
retired colonel and an ex-prisoner of war to campaign for

. FINCH. He stated that after the campaign was over, he was
dropped by the FINCH people.

. He left Columbus, Mississippi, in January, 1976 and
went to Tyler, Texas, where he stayed with LARRY HUGHEY, a
friend who had a farm. He went to Texas for the purpose of
clearing up some "charges" against him at New Braunfels, Texas.

He advised that he went to Dallas, Texas, to see a
friend, and while there, he called his son and asked him to
come see him, and shortly thereafter the police arrived and
arrested him on a charge of non-child support on a warrant
issued for him at Cleveland, Texas. He was released to
authorities from New Braunfels, where he pled guilty to a
charge of theft by check and recelved a sentence of eight
years probation.

He advised that he then stayed in the vicinity of

New Braunfels where he did construction work. He had an
altercation with another employee, and he was arrested for

" violation of his probation but was released a couple of weeks
later., He continued working around New Braunfels and was again
arrested for possession of stolen merchandise which actually
was a dispute between himself and an associate over some
property that he had stored for the associate, and the charges
were subsequently dropped. He continued in the comstruction
business and married JO.ANN CHILDRESS, and they were divorced
after three months.

In January of 1978, he went to Houma, Louisiana,
and went. to work for Louisiana Off-Shore Caterers and worked
there until April, at which time he went to work for Gulf Coast
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3

Caterers of New Iberia, Louisiana, and worked there until
the end of June of 1978, at which time he came to Ocean

Springs, Mississippi, and opened a jewelry shop.
at the Twin Pines Apartments the first three weeks he was

He lived

-in Ocean Springs and then moved to Route 6, Box 387.

He furnished the following description of himself:

Name

Also known as

Date of birth

Place of birth

Height

Weight

Eyes

Hair

Social Security Number
Education

 Military service

L_MW 65994 Docld:32983768 Page 181

Father

Mother
Stepmother

Brother

Sister

Sister
Ex~wife

Ex-wife

Ex~wife

Ex-wife

’

BURGESS AUDIE WILSON, JR.
Bill

August 28, 1931

Fulton, Mississippi

5 feet 11 inches

170 pounds

Brown

Gray

422-34-1275

High school graduate

U. S. Air Force

1947-1960

BURGESS AUDIE WILSON, SR.
(deceased)

Grenada, Mississippi
MITTIE DALE (deceased)
LILLIE MAE WILSON (deceased)
Grenada, Mississippi
ALLISON TOWERS WILSON
Reform, Alabama

LYDA MC GAHEY

2002 East Eighth Avenue North
Columbus, Mississippi
CHRISTINE GUNTHORPE

"~ Fulton, Mississippi

BETTY LOU WILSON WADE
Burleson, Texas .
AVIS LEA HUNTER

1010 Hickory Hill Lane
Hermitage, Tennessee
PATRICIA SHINDALA
Starkville, Mississippi
(believed killed in car
accident)

JO ANN CHILDRESS

113 Mill Street

San Marcos, Texas
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—

Daughter

Son |

Son
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DEBORAH ANN JONES,
husband CHARLES,
Belvedere, Illinois
STEVEN WAYNE WILSON
Burleson, Texas
MARK ANTHONY WILSON
Burleson, Texas
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e FPB-52(Rev. 11-27-70)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

joue
JUR . %,/ - .. August 19, 1978
> ) . ! 3’1/7? Date of transcription ‘ 2
i (O o/
s BURGESS AUDIE WILSON, JR., an inmate of the Ocean Springs

City Jail, Ocean Springs, Mississippi, furnished the following
information to ROYCE DAVID HIGNIGHT and K. P. WHITE-SPUNNER, JR.,

who he knows to be Special Agents of the Federal Bureau of Investi-
gation, after having been advised the purpose of the interview being
his knowledge and involvement in the murder of Dr. MARTIN LUTHER KING
and after having been advised of his Constitutional rights which he
waived as indicated by an Advice of Rights and Waiver of Rights HForm
which he signed:

Mr. WILSON advised that at the time prior to the murder of
MARTIN LUTHER KING, he was living in Grandview, Missouri, in a house.
on Byers Road with his wife, BETTY LOU, and his three children,
DEBORAH, STEVE, and MARK. He was in the Air Force Reserve and also
opérated a jewelry store.

In the course of his jewelry business, he met a white male
Italian who was in his late sixties and was approximately 5 feet 9
inches tall, weighed approximately 230 pounds, and who operated a
jewelry trade shop on Walnut Street. He stated that this white male
introduced him to another white male Italian by the name of MITCH
(Last Name'Unknown), who was in his mid fifties and was approximately
5 feet 10 inches tall, and weighed approximately 190 pounds, who had
black, wavy hair and had.some connection with a bonding company, and
also MITCH's brother, name not recalled, who fit the same physical
description as MITCH, but who had numerous cut scars on his face. -

He stated that.MITCH started. delivering jewelry to him for
the purpose of having the stones removed from the fittings. He stated
MITCH usually met him at a bar on Walnut Street which was run by a
white femgle and 1t. also appeared that MITCH might have been a part
owner or had an interest in this bar. He stated that due to the
volume of jewelry that MITCH was bringing to him, he asked MITCH
about it, and MITCH advised him that it was stolen jewelry. MITCH
told him, however, that he, WILSON, was in as deep as he, MITCH, was
and that he would have to continue working with MITCH. He stated
this relationship with MITCH continued until 1970.

He stated that MITCH brought up the idea of killing KING
and sald that there was a $50,000 contract on him. However, he

| ;s 8/19/78 Ocean Springs, Mississippi., j Jackson 62-544
nterviewed on

SA XK. P. WHITE~SPUNNER, JR.

SA ROYCE DAVID HIGNIGHT/RDH/mae

by Date dictated

8/19/18

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FBI1/DOJ
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never said who put out the contract but said that he could get
the money for WILSON if he killed KING.

WILSON stated that MITCH was well aware of his, WILSON's,
. thoughts concerning KING and the black c¢ivil rights movement, in.
that his father, who was a pastor of the Central Baptist Church at
Grenada, Mississippi, died of a heart attack which he, WILSON,
thought was caused as a result of racial tensions at Grenada brought
on by the forceful integration of his father's church.

WILSON stated that approximately five or six months before
KING's murder, he started gathering information on the movements,
habits, and whereabouts of KING.

WILSON advised that he had a red and white Bonanza airplane,
Register Number 34L, and a Cessna 310 twin-engine aircraft, which was
blue and white, which planes he used to fly to different places
where KING was supposed to be. He stated that he recalls going to
Huntsville, Alabama; Tupelo, Mississippi; Jackson, Tennessee; Atlanta,
Georgia; and Greenville, South Carolina. He stated that while at
Tupelo, Mississippl, he stayed in the Ramada Inn and believes that
in the other places he visited he stayed in Holiday Inns.

He stated that MITCH furnished him a Japanese sniper rlfle.
He stated that he kept the rifle and that just before Christmas of
1975, he had it reworked at a gunshop in Columbus, Mississippi, on
Fourth Street across from a bank. He stated that the last knowledge
he had of the rifle, his older son, STEVEN WAYNE WILSON, had the
rifle and a shotgun but had told him that he had sold it.

Mr. WILSON advised that there was a garbage strike in
progress at Memphils, Tennessee, and that MITCH called him at his
store in Grandview, Missourl, and told him that XKING was coming to
Memphis for.a rally and instructed WILSON to come to Memphis where
he was to meet two men at the Wonder Bar located at the corner of
Summer Avenue and White Station Road.

Mr. WILSON advised that he flew to Memphis, Tennessee,
in the Bonanza aircraft and landed at an airport just north of
Raleigh,. Tennessee. He stated that the airport was operated by a
long-time acquaintance of his who had attended a church which was
pastored by WILSON's father in the past. WILSON stated that his
daughter, DEBORAH, picked him up at the airport in her 1965 white
Mustang, which WILSON had previously bought for her and which was
registered in his name in Missouri.
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He advised that DEOBRAH and her mother, BETTY LOU, were
staying at the residence of WILSON's father—ln—law VERNON HOOTEN
" 3095 Ruskin Road, Memphis, Tennessee. He stated that HOOTEN had- had
a. heart attack and that his wife and daughter. were temporarily stay-
ing at the HOOTEN residence. -

WILSON advised that he went to the Wonder Bar and while
having a drink two white men approached him, one having an accent
similar to a Puerto Rican.

The two white males furnished him with FBI credentials,
which he stated had a black and white photograph of himself on it,
and they took him and showed him where KING was to hold the rally.
They then took WILSON to a hotel on South Main Street near Beale
Street and took him to a room on the third floor. They told him
he was to be 1n the. crowd at the rally and that a decoy shot was to
be fired and that he was then to shoot. They said that KING had a
hgbit of raising his arms over his head when he was making a speech
and that the second time that he did so, the shots were to be fired.

WILSON stated that on the day of the murder he was in the
crowd standing near a wood fence approximately 60 feet from where
KING was standing and that when KING raised his arms the second time
he shot him. '

Mr. WILSON advised that he had the rifle which he used
strapped to his belt under a suit coat and attached to his belt on
a swivel.. He stated that the barrel protruded from below his coat
but no one questioned him concerning it. He said that he had prac-
ticed a great deal swiveling the rifle and firing it.

He advised that affer the shooting, he was stopped by the
Memphis police, but he showed them the. credentials, and they let
him go,. and he walked on down the street approximately two blocks
to where he had left the. Mustang parked. He advised that he got
in the. Mustang and drove back to the HOOTEN residence, and his
daughter, DEBORAH, then took him to the airport, and he got his
plane and flew back to. Kansas City. He stated that the airport
that he used was on the Kansas side on the highway to Olathe,
Kansas. He stated the airport was run by (First Name Unknown)
FISHER. He -also stated that he had purchased the Bonanza alrcraft
from FISHER.

: WILSON adv1sed that approximately one week before the
murder, MITCH gave him $25,000 in $20 bills, and following the
murder, MITCH gave him another $25,000, at which time he gave the
credentials back to MITCH.
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WILSON advised that he has no knowledge of JAMES EARL
RAY having been involved in the conspiracy.
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UNITED STATES GOVERNMENT UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
Memorandum

TO * SAC, JACKSON (62-544) (P) DATE: 8/19/78
FROM @ SA KENNETH P. HUGHES
SUBJECT: MURKIN

The following investigation was conducted by SA
KENNETH P. HUGHES on 8%19/78:

FREDDY TILGHAM, Chief of Police, Grenada, MS, Police
Department, could locate no arrest record on BURGESS AUDIE
WILSON, JR., DOB 8/28/31, Fulton, MS.

Grenada, MS, City Directory shows Central Baptist
Church, 333 Second Street, Grenada, MS, and pastor Reverend
JOE BELL.

HUBERT SPEARS, U. S. Post Office, Grenada, advised
they did have a B. A. WILSON as a preacher at the Central
Baptist Church, Grenada, approximately four or five years
ago when he died. SPEARS stated WILSON's wife, first name
possibly GLADYS, stayed in Grenada approximately one year
and lived at 375 Levee Street, which house is now vacant
and in the process of being torn down. While in Grenada,

B. A. WILSON and wife lived in the church parsonage located
behind Central Baptist Church. There were no children living
with WILSON and his wife at that time, and if they had any
children, they were all grown.

Review of City Directory shows Mrs. LILLY M, WILSON
residing 375 South Levee Street, Grenada.

Reverend JOE BELL, Pastor, Central Baptist Church,
advised BURGESS AUDIE WILSON was pastor at Central Baptist
Church for approximately 13 years-until he died of a heart
attack on 1/7/67. BELL estimated WILSON was pastor from 1954
to 1967. He stated WILSON and his second wife, LILLY, lived
in the church parsonage.

BELL stated WILSON had four children who were as
follows: Mrs. CHRISTINE GUNTHORPE (phonetic), who lives in
Fulton, MS; BILL WILSON, Kansas City, Kansas; LI%Q (%gq]
Columbus, MS; and one other son, name not known. 2~ ‘j_:_}l b
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BELL believed all of WILSON's children were married
and knew that B. A. WILSON had churches at Camp Creek, Fulton,
MS; Lynn Station, mnorth of Jasper, Alabama; and at Eldridge,
Alabama, prior to coming to Grenada in 1954, LILLY WILSON,
wife of B. A, WILSON, died approximately one year ago in a
nursing home at Fulton, MS. B. A. WILSON and his wife, LILLY,
had a house in Grenada located at the corner of Levee and 4th
Street, and BELL knew of no other land the WILSONs owned in
Grenada. Concerning BILL WILSON, BELL stated that he was a
pilot and flew for a freight line or unknown airline in Kansas
Qigy,dKansas, and reportedly flew freight to Guam and other
islands.

BELL knew that BILL WILSON had caused his father
problems concerning debts that his father, B. A. WILSON, had
to pay, and he believed that BILL WILSON had been arrested on
an embezzlement charge possibly in California. BELL recalled
that BILL WILSON flew into Memphis, Tennessee, on Sunday, the
day before the funeral, which was on a Monday, with his second
wife. BELL did not know if BILL WILSON had any children. BELL
did not know how long BILL WILSON stayed in Grenada as he,
BELL, left on Tuesday, the day after the funeral. BELL did
know that BILL WILSON's stepmother, LILLY WILSON, had no use
for BILL WILSON, and LILLY WILSON told BELL she never wanted
to lay eyes on him again or have BILL WILSON put a foot in her
house. LILLY WILSON told BELL that BILL WILSON did not deserve
any part of his father's inheritance as the father had already
paid off many of his debts.

BELL stated he did hear that BILL WILSON did obtain
his father's shotgun during the settlement of the estate,
which shotgun at that time was valued between $150 and $200.
BELL further stated BILL WILSON's other brother and BILL
WILSON apparently argued over the'shotgun, and the other
unknown brother left in disgust, leaving the shotgun to BILL
WILSON. BELL stated an attorney by the name of FREDERICKS in
Grenada read B. A. WILSON, SR.'s will.
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SAC, JACKSON (62-544) (P) 8/19/78
SA KENNETH P. HUGHES
MURKIN

The following investigation was conducted by SA
KENNETH P. HUGHES on 8519/78:

FREDDY TILGHAM, Chief of Police, Gremada, MS, Police
Department, could locate no arrest record on BURGESS AUDIE
WILSON, JR., DOB 8/28/31, Fulton, MS.

Grenada, MS, City Directory shows Central Baptist
gggrggi L333 Second Street, Grenada, MS, and pastor Reverend

HUBERT SPEARS; U. S. Post Offlce, Grenmada, advised
they did have a B, A. WILSON as a preacher at the Central
Baptist Church, Grenada, approximately four or five years
ago when he died, SPEARS stated WILSON's wife, first name
possibly GLADYS, stayed in Grenada approximately one year
and lived at 375 levee Street, which house is now vacant
and in the process of being torn down., While in Grenada,

B. A. WILSON and wife lived in the church parsonage located
behind Central Baptist Churche There were no children living
with WILSON and his wife at that time,; and if they had any

| children, they were all grown.

Review of City Directory shows Mrs. LILLY if. VWILSON
residing 375 South lLevee Streety Grenada.

Reverend JOE BELL, Pastor, Central Baptist Church,
advised BURGESS AUDIE WILSON was pastor at Central Baptist
Church for a?proximately 13 years until he died of a heart
attack on 1/7/67. BELL estimated WILSON was pastor from 1954
to 1967, He stated WILSON and his second wife, LILLY, lived
in the church parsonage.

\
|
|
BELL stated WILSON had four children who were as
i
|

follows: Mrs. CHRISTINE GUNTHORPE (phonetic), who lives in
Fulton, MS; BILL WILSON, Kansas City, Kansas: LIDA (LNU)
Columbus, MS; and one other son, name not knownt. (92,—54 t[\\( L
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BELL believed all of WILSON's children were married
and knew that B. A. WILSON had churches at Camp Creek, Fulton,
MS; Lynn Station, mnorth of Jasper, Alabamaj and at Eldridge,
Alabama, prior to coming to Grenada in 1954, LILLY WILSON,
wife of B. A. WILSON, died approximately one year ago in a
nursing home at Fulton, MS. B. A. WILSON and his wife, LIILY,
had a house in Grenada located at the corner of Levee and 4th
Street, and BELL knew of no other land the WILSONs owned in
Grenada. Concerning BILL WILSON, BELL stated that he was a
pilot and flew for a freight line or unknown airlirne in Kansas
giiiy,dKanSas, and reportedly flew freight to Guam and other

slands.

BELL knew that BILL WILSON had caused his father
problems concerning debts that his father, B, A. WILSON, had
to pay, and he believed that BILL WILSON had been arrested on
an embezzlement c¢harge possibly in California. BELL recalled
that BILL WILSON flew into Memphis, Tennessee, on Sunday, the
day before the funeral, which was on a Monday, with his second
wife. BELL did not know if BILL WILSON had any children. BELL
did not know how long BILL WILSON stayed in Grenada as he,
BELL, left on Tuesday; the day after the funeral, BELL did
know that BILL WILSON's stepmother, LILLY WILSON, had no use
for BILL WILSON, and LILLY WILSON told BELL she never wanted
to lay eyes on him again or have BILL WILSON put a foot in her
house. LILLY WILSON told BELL that BILL WILSON did mnot deserve
any part of his father's inheritance as the father had already
paid off many of his debts.

BELIL stated he did hear that BILL WILSON did obtain
his father's shotgun during the settlement of the estate,
which shotgun at that time was valued between $150 and $200,
BELL further stated BILL WILSON's other brother and BILL
WILSON agparently argued over the shotgun, and the other
unknown brother left in disgust, leaving the shotgun to BILL
WILSON. BELL stated an attorney by the name of FREDERICKS in
Grenada read B. A, WILSON, SR.'s will.
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UNCLAS E F T O ' ]
ATT{: COWGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988, JEH..
HURKL i \
RE WEMPHIS TELETYPE TO DIREC?OR‘S;zﬁ-Ygo
BETTY LOU WADE RECONCATED §-2-78, AND STATES VISIT TO MEMPHIS:
TO SEE VERWOW HOOTER, BAPTIST HOSPITAL, WAS SEVERAL WEEKS AFTER KING
MURDER . | | o |
WADE CO“FI)HS'wiLséﬁ BOﬁGHT.DAUGHYER A CREAM COLORED MUSTANG
14 FEBURARY 1968 BUT SAYS HE NEVER DPOV& VEHICLE ON ANY TRIPS
T0 HER KHOWLEDGE. SHE ALSO RECONFIENMS THAT WILSON WAS AT HOME IN
GRANDVIEW, M0. AT TIME KING MURDERED. SHE STATED THAT SHE HAS NEVER

" HEARD WILSON MAKE ANY STATEMENT THAT HE KILLED MARTL W

LUTHER KING. .

STEPHEN WAYRE WILCO@ SAYC HE WAaS 15 ON ﬁ -4~68, AND RECALLS

SEEIWG OF KIwGS D"AIH oN TV AT HOﬁE IN GPA?DVI“U MO. HE CONF;RM“

FATPLR BLFGhSo AUDIE WIL3DN: NAS ALSO HOME AT THAT LIHE; STATES THAT

THERE WAS 0 WAY HIS FATHER couw HAVE KILLED KIWG. 102,-5414 kn

- : : bl
. ) ’ ,a(r!g O%”“)

“.\..___.__._
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' PAGE TWO DALLAS 44-2649 UNCLAS E F T O
STEPHEN WILSOHN CONFIRMED SISTER OWNED 1965 MUSTAHG AND FATHER
DROVE IT 0N 0CCASION BUT DOES §OT RECALL HE EVER DROVE IT TO MEMPHIS,
TENNESSEE. |
DESCRIBES FATHER AS ALCOHDLIC WITH SERIOUS MENTAL PPOBLEMS.
SAID HE PLACED FATHER Ii ALCOHOLI C RE{ABILITATION CLINIC AT SAN
ANTONIO, TEXAS FOR 3 = 4 DAYS -I'N JAWUARY 1576 TO DRY HIM OUT.

FATHER, LIVED WITH HIN FOR BRIEF TIME AFTERWARDS AND WOULD DRI NK
CONSTANTLY AND DO AND. SAY CRAZY THINGS. SAYS REVER HEARD |
FATHER EVER NAKE STATEMENT THAT HE KILLED MARTIW LUTHER KIUG.
WARK ANTHOGY WILSON INTERVIEWED 8/28/78 AND STATED FATHER
BURGESS AUDIE WILSON IS A VERY SICK MAN AND POSSIBLY Y NS ANE.
aAYS HIS FATHER COULD “NOT HAVE KILLED DR. KL% sszE T0 THE BEST
OF HIS HECOLLLCTIO BURGESS WILSON WAS AT HOME IN GRAND VIEW,
0. ON THAT DATE. THINKS MOTHER AND STSTER VISITING GRANDIOTHER

oT MEMPHIS, TENH, AWD FATHER WAS HOWE WITH HIN AND BROTHER STEPHEW.
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PAGE THREE DL 44-2649,UNCLAS EF TO

° WILSOW DECRIBES FATHER AS HABITUAL LIAR AND ALCOHOLIC WHO
"JOULD WALK AROUND THE TRUTH To TELL A_LIE." ' SAYS FATHER HAS
ALWAYS WANTED TO BE SOMEONE IMPORTANT AW HAS EXPRESSED THE
OPLNLON NUMEROUS TIMES THAT THE WHCLE WORLD IS CRAZY AiD HE IS
THE OLLY SAWE PERSOR IN IT. STATES FATHER WAS PRIVATE PILOT
AT OwE TIME AND DID HAVE BONANZA AIRCRAFT WHILE THEY-LIVED AT
GRANDVIEW,.HO. CONFIRMS SISTER HAS CREAM MUSTANG AND FATHER DROVE
IT O OCCASION BUT NEVER TOOK IT OUT OF fowﬁ, -

HE SAYS HE LAST SAW HIS FATHER IN SAWN MARCUS, TEKAS IN. JARUARY
1978 WHEW STEPHEW AKD HE HAD DIWNER WITH THEIR FATHER. SAID HE
SEEMED TO BE DOING 0K ARD K0 INDICATION OF AWy PROBLEHS AT THAT TIME.

SAYS HE WEVER HEARD HIS FATHER WAKE ALLEGATION THAT HE KILLED MARTIW
LUTHER KIdG. X |
BT

KEC OME TEL CLR TO U
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Fil DALLAS (44-2649) RUC

TO DIRECTOR (44-388G1) IIMIEDIATE

WEHPHIS (44-1987 SUB i) IMMEDIATE

JACKSON IMMEDIATE

BT

UNCLAS EF TO

ATTU: CO!GRESSIONAL INQUIKIES UWIT, ROOH 8988, JEH,
HURKI N, '

RE MEMPHIS TELETYPE TO DIRECTOR 8~20~78.

BETTY LOU UADE RECONCATED 8-20-78, AID STATES VISIT TO MENMPHIS
TO SEE VERNON HOOTEN, BAPTIST HOSPITAL, WAS SEVERAL WEEKS AFTER KIKa

MURDER.

VADE CONFIRIIS WILSON BOUGHT‘DAUGHTER A CREAM COLORED HUSTANG
I FEBURARY 1968, BUT SAYS HE NEVER DROVE VEHICLE ol AlY TRIPS
TO HER KIOWLEDGE. SHE ALSO RECOUFIRIMS THAT VILSOH WAS AT HOME LN
GRANDVIEw; 0, AT TIHE KL'NG WURDERED. SHE STATED THAT SHE HAS NEVER
HEARD WILSON HAKE ANY STATEHMENT THAT HE KILLED MARTIU
LUTHER KING.

STEPHEN WAYNE WILSON SAYS ME WAS 15 ON 4-4-68, AlD RECALLS
SEEIYG OF KINGS DEATH Of TV AT HOME 11 GRANDVIEY, 0. HE CONFIRMS
FATHER BURGESS AUDIE WILSOU YAS ALSO HOME AT THAT TIME., STATES THAT

THERE WAS N0 WAY HIS FATHER COULD HAVE KILLED KING. ‘pl~sqq'__qr‘

O~ Oy

Les




PAGE TUO DALLAS 44-~2649 UNCLAS EFTO
STEPHEL WILSON CONFIRMED SISTER OVHED 1965 MUSTALG AlD FATHER
DROVE- IT ON 0CCASION BUT DOES KOT RECALL HE EVER DROVE IT TO MEMPHIS,
TENNESSEE,
DESCRIBES FATHER AS ALCOHOLIC WITH SERIQUS MENTAL PROBLENMS.
SAID HE PLACED FATHER I ALCOHOLIC REHABILITATION CLINIC AT SAl
ANTONIO, TEXAS FOGR 3 ~-4 DAYS 1IN JARNUARY 1976 T0 DRY HIH OUT.
FATHER LIVED UITH HIi{ FOR BRIEF TIME AFIERVARDS AXD UQULD DRINK
" CONSTANTLY AKND DO AKD SAY CRAZY THIKGS. SAYS NEVER HEARD |
FATHER EVER MWAKE STATEHENT THAT HE KILLED MARTIN LUTHER KIKG.
HARK ANTHONY WILSON INTERVIEWED 8/20/78 AlD STATED FATHER
BURGESS AUDIE WILsOO IS A VERY SICK MAN AND PQSSIBLY INSANE,
SAYS HIS FATHER COULD -NOT HAVE KILLED DR. KI!G SINCE TO THE BEST
OF HIS RECOLLECTION BURGESS WILSON WAS AT HOME IN GRAND VIEY,
M0, ON THAT DATE, THINKS HOTHER AND SISTER VISITING GRAINDIOTHER
AT MEUPHIS, TENNe AKD FATHER WAS HOME WITH HIM AND BROTHER STEPHE!,
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PAGE THREE DL 44-2649 UNCLAS E F T 0

YILSON DECRIBES FATHER AS HABITUAL LIAR AD ALCOHGLIC WHO
"JOULD VALK AROUND THE TRUTH T0 TELL A LIE.”™ SAYS FATHER HAS
ALUAYS WANTED TO BE SOMEONE IHPORTAMNT AND HAS EXPRESSED THE
OPINION KUMEROUS TIMES THAT THE WYHOLE UORLD IS CRAZY AlD HE IS
THE ONLY SAUE PERS0HN IN IT. STATES FATHER WAS PRIVATE PILOT
AT OWE TIME AFD DID HAVE BONANZA AIRCRAFT WHILE THEY LIVED AT
GRAIDVIEY, HMO., CONFIRHS SISTER HAS CREAM HUSTANG ALD FATHER DROVE
IT ON OCCASION BUT HEVER TOOK IT OUT OF Touil.

HE SAYS HE LAST SAW HIS FATHER I SAN HMARCUS, TEXAS IN JANUARY
1978 WYHEN STEPHEN AKD HE HAD DINNER VWITH THEIR FATHER., SAID HE
SEEMED To BE DOIKG 0K AﬁD‘ﬁG INDICATION OF ALY PRGBLEMé AT THAT TIUE.
SAYS HE WEVER HEARD HIS FATHER MAKE ALLEGATION THAT HE KILLED MARTIN
LUTHER KIEG. |

BT
REC OUE TEL CLR TO U
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DE ME.

0 2@173@2 AUG 78

FM MEMPHIS (44-1987 SUB i)

T0 DIRECTOR (44-38861) IMIEDIATE

JACKSON IMMEDIATE
12 .

£

BT UNCLAS £ F T 0
ATTH COWGRESSIOWAL IWQUIRIES UNET, ROOM 8988 JEH.
WURKIW | | | o -/
RE JACKSOW TEL TO BUREAU 8-19-78. |
0N 8-15-7%, MuS. AVIS LHEA HUWTER, MEE PRUETT, C 193,
RAVESYOOD APARTHENTS, 1645 HICKORY HILL LANE, ASHVILLE, TERA.,
ADVISED AS FOLLOWS: | o ‘ -
SHE WARLIED BURGESS AUDIE WILSON, AKA, BILL OW 12-31-74
AT HOUKTAL N HOWE, ARKANSAS, AFTER KIOUING HIH FOR ONLY 5 WEEKS
SHE DIVORCED HId I JUWE, 1975 AT HUNTSVILLE, ALABAITA . WILSON TOLD
HER HE WAS 42 YEARS OLD AND HE uOhKLD A5 4 JEWELER. DURING THELR
MARKIAGE WILSON URANK FREQUENTLY A‘D-WOULD BECOME CRAZY, RAIBLING,
"AWD SILLY, ALTHOUGH H¥EVER VIOLENT. HE WOULD FREQU&NILY TELL HER
"YILD" UATRUE STORIES INCLUDIHG THAT HZ WAS IN THE MAFIA. SHE LEFT
ML BECAUSE OF HIS ISSTASILITY AND THE FACT HE UAS RECEIVING DIANOWS.

THAT HE GPPARENTLY.WAS NOT PAYING F'On. Sr(E.IS NOT A»JAn'E OF WILSON

Co?. S‘!*l '42

"’4&’" "H, Mo

llat‘\-u_x O%—; LLD ymf

| nesimm |

. ;{
' . Cy )
!
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PAGE TWO ME 44-1987 SUR ¥
EVER BEIHGAINSTITquNAtIZED FOR WENTAL PROBLEMS, ALTHOUGH HE WAS
SUPPOSEDLY JAILED AT NEW BROWHSVILLE, TEXAS IN 1575 AFTER THEIR
DIVORCE. | | ‘ |
SIHCE DIVIRGE, WILSOW CALLS HER FREQUENTLY -AND ON THIS
PAST THURSDAY, 8-17-78, HE PHONED AT ABOUT 1@_To\1@:3@'P.m,‘CEMTﬁaL
DAYLIGHT TIME. HER SON, LANCE AGE 14, ANSWERED THE PHONE 3UT SHE
LISTENED O THE EXTENSIONQ WILSON WAS VERY DRUNK AND TOLD LANCE HE
WOULD BE ON TV SOON AS HE HAD KILLED WARTIN LUTHER KING. WILSOW
~ SAID THE FBI WOULD ARKREST HIK SO0 N THEW HUNG UP. |
" THIS WAS THE FIRST TIME WILSON EVER MENTIONED RING AS THE
TOPIC OF KING'S ASSASSINATION NEVER CAME UP DURING THEIR MARRAIGE.
WILSON HAS NEVER MEmTibNED JAMES EARL RAY TO HER. SHE XHOWS HOWE
 OF YILSON'S AssocfATEs AND DOES NOT Kiow WHERE HE WAS IN APRIL,
1968, 1RS. HUNTER ADVISED WILSON'S STORY ABOUT KILLING KING WAS
ATTE&P: O HIS PART TO GALN ATTENTION.

\

BT,

-

232 174272 Ji |
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Fil HEMPHIS (44-1987 SUB i)
TO DIRECTOR (44~38861) IIMEDIATE
JACKSON IHMEDIATE
BT UNCLAS EF T 0
ATTH CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988 JEH.
MURKI 1

KE JAGKSOH TEL TO BUREAU B~19-78. -

Ol 8-19-78, HRS. AVIS LHEA HULTER, NEE PRUETT, C 183,
RAVESUOOD APARTMENTS, 1005 HICKORY HILL LAYE, VASHVILLE, TERN.,
ADVISED AS FOLLOUS:

SHE MARRIED BURGESS AUDIE WILSON, AKA, BILL ON 12-31-74
AT MOUNTAIY HOME, ARKANSAS, AFTER KLOWILS HIM FOR ONLY 5 WEEKS,

SHE DIVORGED HIH IB JUNE, 1975 AT HUNTSVILLE, ALABAMA, WILSON TOLD
HER HE YAS 42 YEARS OLD A¥D HE VORKED AS A JEWELER. DURING THEIR
MARRIAGE WILSOW DRANK FREQUEWILY ABD WOULD BECOME CRAZY, RAMBLI NG,
AtD SILLY, ALTHOUGH MEVER VIOLENT, HE WOULD FREQUEMNILY TELL HER
"YILD"™ UNIRUE STORIES INCLUDING THAT HE WAS 1IN THE MAFIA. SHE LEFT
HI} BECAUSE OF HIS INSTABILITY AKD THE FAGT HE WAS RECEIVILG DIANOIDS
THAT HE QPPARENTLY WAS LOT PAYING FOR. SHE IS KOT AUARE OF WILSON

(o2~ SH4Y-428
O OFn

b d o |
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PAGE TUO HE 44~1987 SUB U

EVER BEIlUG INSTITUTIGALIZED FOk HMENTAL PRG3LEMS, ALTHOUGH HE WAS
SUPPOSEDLY JAILED AT HEW BROVNSVILLE, TEXAS IN 1575 AFTER THEIR
DIVORCE,

SItCE DIVIRCE, UILSON CALLS HER FREQUEKTLY AED- Ol THIS
| PAST THURSDAY, S8~17<78, HE PHONED AT ABOUT 16 TO 18336 P.il, CENIRAL
f DAYLIGHT TIME, HER SON, LANCE AGE 14, AYSYERED THE PHONE BUT SHE
LISTEHED O THE EXTENSION., UILSON WAS VERY DRUBK AKD TOLD LANCE HE
WOULD BE OF TV SOON AS HE HAD KILLED MARTIN LUTHER KIIG. vILSON
SAID THE FBI GOULD ARREST HIM SOON THEN Hulig UP. |
THIS YAS THE FIRST TINE WILSON EVER MENTIONED KING AS THE
TOPIC OF KING'S ASSASSIVATION NEVER CAME UP DURING THEIR MARRAIGE.
WILSON HAS NEVER MENTIONED JAMES EARL RAY TO HER. GHE KHOUS KOME
OF UILSON'S ASSOCIATES AND DOES NOT KIOU UHERE HE UAS IN APRIL,
1968, HRS, HUNTEE ADVISED WILSON'S STORY ABOUT KILLING KING WAS
ATTENPT Ol HIS PART TO GAIN ATTENTIGHN.
BT,

232 1742Z Jb
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PP HQ -ME JN
DE BT .

P. 1822187 AlG 78

Y BIRMINGHAM>(44-1747) )
TO DIPECTOR 44~ 558D1> (PRIORITY)
MEMPHIS (44- 1987 SUB M) (PRIORITY)
JACKSON (62-544) (PRIORITY) |
UNCLAS E F T 0 'A |
ATTN - CONGRESSIOWAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988 JEH,
MURKI N - | |
RE MEMPHIS TELETYPE TO DIRECTOR AWD OTHER OFFICES,
AUG. 19,. 1978, |
ON AUG. 13, 1978, MR, ALLIsdﬁ T, szsbN, P. 0. BOX 23,

(HIGHWAY 17 SOUTH), REFORM, ALA., ADVISED THAT BURGESS AUDIE

WILSOE‘J. IS HIS BROTHER AWD HAS FOR MANY YEARS BEEN AN ALCOHOLIC

e

AND IS A CONFIRMED LIAR AND THINKS OF HINSELF AS A RETIRED

COLONEL AWD POSES AS A VIET HAM VETERAN WHEN HE IS DRUNK. HE

STATED THAT HIS(BRO‘THER HAS OFTEN CONF'E‘%S‘TD To VARIOUS CRIMES

g

In OR‘D.EP TO BE'LOCKED UP S6 HE WILL BE ABLr' 10 Ckg SOB% LI?

WILSON STAT&D HE CAN THINK OF OBLY ONE SPECIFICg ‘R{;WL T HRT: ,Fé‘ -
, sextaLizeo e oL ) )4?47

AUG 2 0 1978

G’\/\/ FBL-JACKSON
- - . .

frscareatrerope
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PAGE TWO  BH 44-174% UNCLAS EF T O
BRQTHER.CO&FESSED TO A CRIME AND WAS LOCKED UP 'IN WEW BROWNSVILLE,
TEXAS. HE COULD NOT RECALL THE DATE OR THE SPECIFIC CRINE,
MR, WILSON STATED THAT THE FAMILY HAD RECENTLY SOLD HIS
FATHER'S. HOME AND HIS BROTHER WAS SENT HIS SHARE WHICH WAS -
$2,975. HE FEELS THAT HIS 3ROTHER AT THE PRESENT TIME IS ON A

"TOOT". MR, WILSON STATED THAT HIS BROTHER HAD RECENTLY CALLED

' THEIR SISTER, MRS. LYDA HMC GAHA, COLUMBUS, MISS., AND TOLD HER
THAT HE, ALLISON T. WILSON, HAD HAD A HEART ATTACK AtD WAS ALMOST
DEAD. HR. WILSON STATED THAT HE RECALLS ON ONE QCCASION, WIS
BROTHER CALLED HIM AND TOLD HIM THAT HE HAD BEEN ELECTED MAYOR
OF GRANDVIEW, MO., AND HE KNOWS THAT HIS' BROTHER WAS LIVING AT
GRANDVIEW, 10. AND OPERATING A JEWELRY STORE Oil APRIL 4, 1968,
HE STATED AT THIS TIME HIS BROTHER WAS MARRIED TO BETTY WADE, -
WHO PRESENTLY RESIDES 233 SHITH STREET, BURLESON, TEXAS.

HE STATED THAT HIS-BROTHER'S SOW, STEVE WILSON, 117 LIVINGSTOW,
FT. WORTH, TEXAS, AND HIS DAUGHTER, URS. CHARLES (DESBIE) JONES,

- 2628 HEWBURG RO&D, TRAILER 196, BELVIDERE, ILL;, WAS LIVING AT

HOME AT THIS TI@E, A ND THEY‘WOULD BE ABLE T0 CONFIRM THIS ALSO.

MR, WILSON CONC LUDED BY STATING HIS BROTHER WOULD W#OT BE ABLE
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TO COMMIT A CRIME OF VIOLENCE INASMUCH AS HE ONLY WANTED TO
GET SOMETHING TO DRINK AND GET DRUNK.

) . PAGE THREE  BH 44-L740 UNCLAS E F T 0
BT

rsC OwWE TEL JN CLR TO U
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PP HQ HE JB

DE BT

P 182218Z AUG 78

R4 BIRMINGHAN (44~1748) (P)
To DIRECTOR (44-38861) (PRIORITY)
MEMPHIS (44~1987 SUR ) (PRIORITY)
JACKSON (G2~-544) (PRIORITY)
BT
UNCLAS EFTO |
ATTY CONGRESSIONAL INQUIRIES UBIT, ROOH €9%8 JEH.
HURKIN.

RE MENPHIS TELETYPE TO DIRECTOR AND OTHER OFFICES,
AUG. 19, 1978, .

O# AUG. 19, 1978, MR. ALLISON T. WIL3ON, P. 0. BOX 23,
(HIGHWAY 17 SOUTH), REFOKH, ALA., ADVISED THAT BURGESS AUDIE
YILSON IS HIS BROTHER ALD HAS FOR tIAliY YEARS BEEM AN ALCOHOLIC
AYD IS A CONFIRMED LIAR AND THINKS OF HIWMSELF 4S A RETIRED
COLONEL AND POSES AS A VIET A VETERAN WHEN HE 13 DRUNK. HE
STATED THAT HIS BROTHER HAS OFTEN COLFESSED TO VARIOUS CRIMES

i ORDER TO BE LOCKED UP S0 ME WILL BE ADLE TO GET SOBEK. iR. -
WILSOM-STATED HE CAll THINK OF ONLY OUE SPECIFIG TIUE T HAT HIS

MW 559594 Docld:32985%768 Page 205



PAéE THo BH 44~1748 UlCLAS EF T 0
BROTHER CONFESSED T0 A CRIME AND U&S LOCKEﬁ UpP- 1. NEY BROUNSVILLE,
TEXAS. HE COULD MoT RECALL THE DATE OR THE SPECIFIC CRIME,

fiRe VILSOY STATED THAT THE FAMILY HAD RECENTLY SOLD HIS

FATHER'S HOUME AID HIS BROTHER UAS SENT BIS SHARE WHICH ¥as
7'32,&75. HE FEELS THAT HIS BROTHER AT THE PRESERNT TIME IS OF A

"IpOI". MR. WILSON STATED THAT HIS BR@&HER HAD RECENTLY CALLED

THEIR SISTER, MRS. LYDA lC GARA, COLUMBUS, MISS., AID TOLD HER

THAT HE, ALLISCH T. WILSOH, HADlHAD A HEART ATTACK ARD VAS ALMOST

DEAD. MR, WILSOU STATED THAT HE RECALLé Ol ONE OCCASION, HIS

BROTHER CALLED HIM AUD TOLD HIW THAT’HE HAD BEERN ELECTED MAYOR

OF GRAIDVIZY, Ii0s., ALD HE KEOUS THAT’HIS BROTHER WAS LIVIELG AT

GRAUWDVIEW, 10, AWD OPERATILG A JEWELRY STORE OW APRIL 4, 1968.

HE STATED AT THIS TIHME HIS BROTHER VA8 MARRIED TO BETITY UADE,

UHO PRESENILY RESIDES 233 SMITH STREET, BURLESOYN, TEKAS.

HE STATED THAT HIS BROTHER'S S0, STEVE WILSON, 117 LIVIIGSTOH,
Fi. WORTH, TEXAS, AND HIS DAUGHTER, ¥RS. CHARLES (DEBBIE) JOUES,
2¢e8 UEWBURG ROAD, TRAILER 186, BELVIDERE, ILL., UAS LIVING AT
HOME AT THIS TIHE, AND THEY WOULD BE ABLE T0 COUFIRN THIS ALSO.
tR. WILSOY CONG'LUDED BY STATIYG HIS BROTHER VOULD 10T BE ABLE

;ﬂmMﬁ%M4kxhEQﬁﬂﬁﬁ4Emggggl4\4‘4*4;‘4\4‘4*44‘4\;\4*44¥4;4\4‘4*44¥4\4‘4\4i4*




PAGE THREE B 44-L74¢  UNGLES E F T 0

T COMAIT A CRLME OF VIOLENCE IUASHUGH AS HE OWLY YANTED TO
GET FOMETHING TO DRINK AND GET DRUNK,

BT :

/
¢t

REC ONE TEL JU CLR T0O U
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MEOAZ2 23215507 16297

‘00 "H@ DL JN

DE ME

0 2015347 AG 78 |

Ri MENPHIS  (44-1987 SUB (1) : | | -

T0 DIRECTOR (44-38861) IMWEDIATE ' |
DALLAS - IWMMEDATE

JACKSO®  IMHEDATE

BT

UNCLAS E F T 0

ATTH COMGRESSIONAL INQUIREIES uﬁIT; ROOH 8988 JEN.

MUR KI iV, |

RE DALLAS TEL TO BU 8-19-78. |

CHIACAGO TEL T0 BU 8-28-78, HO COPY. TO DALLAS.

FOR INFORMATIOW DALLAS, ON §-19-78 DEBRA ANN JOMNES, BELVIDERE,'
ILLI¥OIS, DAUGHTER OF BURGESS AUDIE WILSON, ADVISED WILSON FAMILY
RESIDED KANSAS CITY, MISSOURI FROM 1964 TO SEPTEMBER, 1968, 1IN
1968 HER FATHER GAVE HER 1965 WHITE MUSTAMG AS GRADUATION PRESENT.
SHE NEVER DRIVOVE THIS VEHICLE ~ T0 MEWPHIS, TENN. SHE AN HER
MOTHER, BETTY LOU WADE VISITED HER MATER WAL GRANDFATHER, VERHOW
HOOTEw, WHO WAS IN HOSPITAL AT MEﬁPHIS, AT TINME OF THE KI G MURDER .
THEY USED coumrPCIAL AIRLINE FOR ROUNDTR IP 'RPNDPO?THTIOM . DURIG
TINE THEY WERE IW WENPHIS AREA BETTY WADE TELEPHONI GALLY CQUTACTID HER
HUSBAWD, BURGESS WILSON TWO TIMES I KANSAS 011é2?;§g¥tﬂg.u§3Almao

|  ZhowEE
| | 1 huene W “»\\-
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PAGE THO  HE -44 ‘ , | | L
WITH HER TWO BROTHERS, STEVEW AND MARK WILSOW. |
BURGESS WILSON WHO UAS IWTOXICATED, TELEPHONED DEBRA JONES O

EVENIHG OF 8-17-75 AND TOLD HER FBI WAS GOING T0 PUT HId T8 JAIL

FOR THE MURDER OF KING AND THAT FBI HAD GIVES HIM A POLYGRAPH TEST.

HE TOLD HER SHE WOULD 3E CONTACTED BY THE F3I AND TOLD HER TO SAy

SOTHIWG . | | |

RS, OPAL HOOTEN, HOTHER OF BETTY LOU WADE, COKTACTED.

§-20-78 AND UNABLE TG RECALL VISIT OF BQTH BETTY_Lou_wADE AND DEBR A

JOUZS 0N OCCASIONS HEF HUSBAND VERKOK HOOTEH SUFFERED ‘HEAKT ATTACKS,

BUT ‘RECALLS BETTY LOU WADE VISITING O OCCASIONS WHEN BOTH SHE AHE

MR. HOOTEN WERE ILL. SHE" V43 UNABLE TO FURNISH SPECIFIC DATES o
' BUT WILL CHECK FAWILY MEDICAL RECORDS AR ATTENP TO ESTABLISH

SPECIFIC DATES OF Mi. HOOTEW'S ILLNESSES

DALLAS WILL REC ONTACT BETTY. LOU WADE REGARDING VISIT To MEMPHIS

NOTED ASOVE AND ATTEWPT To CLARIFY INFORMATION SHE PREVIOUSLY
FURWISHED REGARDING LACK OF OWNERSHIP OR ACCESS TO WHITE MUSTANG
VEHICLE BY' WILSON. ~ INTERVIEW STEVEN AND MARK ANTHONY WILSON FOR
FULL BACKGROUND INFORMATIGH AND VERACITY' OF BURGESS WILSON'S
ALLEGATIONS THT HE KILLED DR . MARTIN LUTHER KIWG. D ETERMI NE

© HIS WHEREABOUTS DURING CRITICAL PtRIOD OF 4-4-68 AND UHETHER
WILSON HAS HISTORY OF PSYCHIATRIC PROBLEMS.. ATTENPT To VERIFY
INFORMATLOW FURNISHED BY DEBKAJ JONES.

. HANDLE TNEDIATELY AND ADVISE FBIHG, WEMPHIS AID JACKSON.

BT . . . o |

232 16352 Ju |
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00 Hg DL Ji

DE {IE

0 ZUIS33Z EG 73

Fi  {EPHIS (44-1987 SUB il )

T0O  DILECTOR (44-38561) IMUEDIATE
DALLAS  IMHMEDATE

JACKIOL  IHHEDATE

BT

ULCLAS EF T 0

ATT:} COIGRESSIONAL ILQUIREIES UHIT, ROOH £988 JEH.

VLR KI i

RE DALLAS TEL TO BU 8-19-7%.

CHIACAGO TEL TO BU 8-20-78, IO COPY TO DALLAS,

FOR IGFORMATION DALLAS, OU 8~19-78 DEBRA AWl JONES, BELVIDERE,
ILLINOIS, DAUGHTER OF BURGESS AUDIE WILSOUN, ADVISED UILSON FAMILY
LESIDED KAKSAS CITY, HISSOURI FROH 1964 T0 SEPTEMBER, 1968, 1IN
1968 HER FATHER GAVE HER 1965 WHITE WUSTAIG AS GRADUATION PRESENT.
SHE UEVER DRIVOVE THIS VEHICLE To MEJPHIS, TENH, SHE AlD HER
HOTHER, BETTY LOU UADE VISITED HER HMATERNAL GRANDFATHER, VERNOW
HOOTEl, WHO ¥AS LN HOSPITAL AT HEWPHIS, AT TIHME OF THE KIS HURDER. .
THEY USED COMHERCIAL AIRLINE FOR ROULDTR IP TRAUSPORTATION, . DURIMG
TINE THEY YERE IN WEMPHIS ARE4 BETTY WADE TELEPHORICALLY COGTACTED HER
HUSBALD, BURGESS WILSON TUO TIMES IN KALSAS CITY YHERE HE RENAINED

L1-Syy-So

i
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YITH HER TUC BROTHERS, STEVEN ALD MARX WILSOU.

BURGESS WILSON UHO WAS INTOXICATED, TELEPHOMED DEBRA JONES Off
EVENING OF 8-17-78 ALD TOLD HER FBI WAS GOILS To PUT HIH IN JAIL
FOR THE MURDER OF KING AND THAT FBI HAD GIVEW HIH A POLYGRAPH TEST.
HE TOLD ﬁgﬂ SHE WOULD BE CONTACTED BY THE FBI AID TOLD HER TO SAY
HOTHI G o '

HRS. OPAL HOOTEN, HOTHER OF BETTY LOU UADE, COHNTACTED
§-20-78 AUD UNABLE TO RECALL VISIT OF BOTH BETTY LOU UADE AD DEBRA
JOUES O OCCASIONS HER HUSBAED VERNOL HOOTEN SUFFERED HEAKT ATTACKS,
BUT RECALLS BETTY LOU YADE VISITIEG OH OCCASIONS WHEN BOTH SHE AHE
YR. HOOTEN YERE ILL. SHE UAS UNABLE T0 FURNISH SPECIFIC DATES
BUT WILL CHECK FAMILY MEDICAL RECORDS AMD ATTEUP To ESTABLISH
SPECIFIC DATES OF UR. HOOTEN’S ILLNESSES.

" DALLAS VILL REC ONTAGT BETTY LOU VADE REGARDING VISIT TO MEHPHIS
KOTED ABOVE AKD ATTEMPT TO CLARIFY IGFORMATION SHE PREVIOUSLY
FURWISHED REGARDING LACK OF OULERSHIP OR ACCESS TO UNITE HUSTAlG

*VEHICLE BY VILSOl. IWTERVIEY STEVER AND HMARK ANTHONY VILSO FOR
FULL BACKGROUND INFORMATION ARD VERACITY OF BURGESS WILSOW'S
ALLEGATIONS THT HE KILLED DR . HARTIN LUTHER KING. -DETERMINE
HIS UHEREABOUTS DURIXG CRITICAL PERIOD OF 4-4~63 ALD UHETHER
WILSOY HAS MISTORY OF PSYCHIATRIC PLO3BLENS, ATTEWPT T0 VERIFY
TEFORUATION FURNISHED BY DEBRAJ JOUNES.

HACDLE IUMEDIATELY AD ADVISE FBIHG, HMEMPHIS AlD JACKSON.
3T, .

232 16352 Ji |
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TC. CHIEF CLERK

Date
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Social Security Account #
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Subject
BURGESS AUDIE WILSoN
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Aliases 0
[ ] L]
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Address Birth Date Bjrthplace Race Sex )
ale
" m‘ . ”/ Female
t

Exact Spelling

All References

Main Subversive Case Files Only

Subversive References Only

Main Criminal Case Files Only

L Criminal References Only
____I Main Subversive (If no Main, list all Subversive References)
Main Criminal (If no Main, list all Criminal References)

DRestrict to Locality of

File & Serial Number Remarks

File & Serial Number
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File No.
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Extension
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Squad

Searched by
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Consolidated by

(date)
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(date)

File Review Symbols

? - Not identifiable

1 - Identical
U - Unavailable reference

NI - Not identical
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FD-302 (Rev. 11-27-70)

FEDL.;{AL BUREAU OF INVESTIGATION

¢

Date of transcription A%uSt 21, 1978

CARL D. FORTNA, Route 6, Box 387, Ocean Springs,
Mississippi, telephone number 875~ 0220, was advised of the
identity of the interviewing Agent and the nature of the
interview. FORINA, a white male, born June 2, 1932, in
Great Bend, Kansas, advised that he completed the LenLh
grade of hlgh school, and he could read and write.

: FORTNA stated that he met BILL WILSON in Belton,
Missouri, in 1966 or 1967. FORTNA was in the Air Force at
this time stationed at Richards-Gebauer Air Force Base in
Belton, Missouri. FORTNA stated that WILSON and WILSON's

wife owned a jewelry store in Belton, Missouri, and that ~
WILSON was a member of the 442nd Air Force Reserve Unit
stationed at Richards-Gebauer Air Force Base. FORTNA stated
he knew WILSON through their association in the VFW in Beltom,
Missouri. FORTNA stated that he, FORTNA, retired from the Air
Force in 1969 and did not see WILSON again except for omne
brief moment in 1972 until approximately two months ago.
WILSON came to Ocean Springs, Mississippi, from Lafayette,

~Louisiana, about two months ago and lived in the Twin Pines

Motel on-Highway 90, Ocean Springs, Mississippi. On July 23,
1978, WILSON moved 1nto a house owned by FORTVA located next
door to FORTNA's present residence.

At approximately 4:15 PM on August 18, 1978, WILSON
asked FORTNA to come into WILSON's house, that he had something
very important to tell him. WILSON told FORTNA, "I killed that
black son-of-a-bitch." FORTNA asked WILSON who he was talking
about, and WILSON replied MARTIN LUTHER KING. FORTNA stated
that he told WILSON he did mnot believe him, and WILSON sald
"I am telling you the truth. I actually kllled him. I've
been living with it for ten years, and I can't take it anymore."
WILSON told FORTNA that MARTIN LUTHER KING was responsible for
WILSON's father's death. WILSON did not elaborate further on
this, WILSON told FORTNA that this killing was '"engineered"
by LOU CRUZ (phonetic). FORTNA stated that he knows LOU CRUZ
and that LOU CRUZ owned or still owns Lou Cruz Jewelry, 1505
Main Street, Grandview, Missouri. WILSON told FORTNA that he

. drove to the State Line Airport in Kansas City, Missouri,

driving a new Ford Thunderbird. WILSON told FORTNA that CRUZ

laterviewed on __ 8/19/78 . Ocean Springs, Mississippipye# _Jackson 62-544

SA HARRY H. CARPENTER/mae bate dictated _ 8/19/78

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and ite contents are not to be distribuled outside your agency. FB1/DOJ
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also owned an identical Ford Thunderbird. WILSON left his
Thunderbird at the airport and flew to Memphls, Tennessee.
CRUZ came to the airport and picked up WILSON's Thunderbird
and took it from the airport  so it would not be noticed.

When WILSON arrived in Memphis, he borrowed a white Ford
Mustang that he had purchased for his daughter, DEBORAH.
DEBORAH had driven from Kansas City to Memphis in the Mustang.
WILSON told FORTNA that he went to the motel where MARTIN
LUTHER KING was staying and that he used a Japanese sniper
rifle and shot KING holding the rifle on his hip. He stated
that this rifle is now in the possession of WILSON's somn,
STEVE. WILSON told FORTNA that he was driving away from the
scene in the Mustang, and he was stopped by the Memphis police,
but he talked himself out of a ticket, and the car was not
searched. He stated that the rifle was in the trunk of the
car at this time. WILSON told FORTNA that he then flew his
airplane back to Kansas City, and CRUZ plcked him up at the
airport and took him home.

FORTNA stated that when WILSON told him the above
information, he, FORTNA, believed that WILSON thought he was
telling the truth and that he swore on his mother's grave in
front of a priest that it was the truth. FORTNA stated that
WILSON had never mentioned this subject prior to this instance.
FORTNA stated that WILSON has been drinking heavily for the
past two months and has lied to him several times in the past
two months., WILSON, on occasion, would tell FORTNA that he
had been married three or four times since divorcing his first
wife and then come back at a later date and say that he had
not been married after divorcing his first wife.

FORTNA stated that WILSON is an excellent pilot,
that he, FORTNA, has flown with WILSON through bad weather,
and WILSON had no problems flying the aircraft.
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SUBJECT:

OPTIONAL FORM NO. 10 N
g ILI.1073 EDITION

GSA FPMR (41 CFR} 101-11.6

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum

. SAC, JACKSON (62~5hl) pate: 9/18/78

.S5A K. P. WHITE-SPUN"ER JR.

SENATE SELECT COMITITTEW ON ASSAS INATIONSS
ASCAGTINATION OF DR, MARTIN

LUTHFR KING

INFO CONCERNING

On 8/18/78 at 8:13 am the vriter was telephonically

v Jackson Of“ice (ASAC MURRAY) that ¢ne WILLIAM

D, GLAPTEN, Rt. 1 Box 205 H~-3, Ocean_Springs,. MisS, (el #

o~ 310), had telsphonically contacted the Jackson Office

at 1€15 am this date advising he had information congerning
captioned matter, According to GLADDEN, one BILL WIF}SON, who
works for GLADDEN as a watch repairman, had w1jﬁ“ﬁ%m

last night and had given him lengthy details of Ybw he (WILSON)
and not JAMES EARL RAY, had killed DR, MARTIN LUTHRR KING.

The writer was instructed to make immediate arrangements
to thomoughly interview GLADDEN,

The writer telephoned GLADDEN at his residence and arranged
to meet with GLADNEN there., GLADDEN advised he is employed as
Manager of the Social Security Office in Gulfport, Miss., (tel #
896-3221), but lives in the Gulf Park Estates area of Ocean
Springs. His house is the 1lst house on the left on Meadowlark
Dr., which is thcsecond street to the right after passing the
golf course in Gulf Park Estates,

Thewriter and SA ROYCE D. HIGHIGHT were enroute to GLADDEN'S
residence when instructions were received from Gulfport SRA BEN
GRAVRS to ‘discontinue.

Telephonic inquiry of SRA GRAVES determined FBI HQS had
instructed that no action be taken regarding the foregoinge
GLADDEN was then telephonlcally advised the FBI apparently
was aware of information in WILSON'S possession mnd that no ///////
interview of GLADDEN would be conducted. /
2-SUY-S3

GLADNDEN related he and his wife own a gift shop, Seasons &
Reasons Gift Shop, Hwy 90, Ocean Springs, Miss., (tel 4875-2531),
This shop is located near the Keesler AFB Federal Credlt Union and
City Luriber Co. On 7/26/78, BILL WILSON came to the store:saylng he
was a watch repairman, GLADDEN had never met WILSON beore-
employed him and for a short time, WILSON 11ved ih, ﬁ2~'ba

RUG 21 1979

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan _W
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store. (WILSON now lives somewhere in Ocean Springs but GLADDEN
did not have his adiress at time of this conversation with the
writer).

GLADDEN advised he became aware WILSON apparently has a
drinking problem. At 11:45 pm 8/17/78, WILSON telephoned GLADDEN
at home insisting he had urgent business to discuss with both
GLADDEN and his wife., "ILSON .nsisted he meet with the GLADDEHNS
immediately so they met at the sift shopat 12:15 am this date and
conversed for the next 1% hours., WILSON did not appear or act
like he was under the influence of alcohol. The GLADDEN'S 18 year
0ld son was also present,

According to GLADDEN, WILSON furnished them details of how
he (WILSON) had killed DR. KING rather than JAMES EARL RAY,
GLADDEN stated he feels orr ather felt at the time, WILSON was
truthful in what he was telling them and that is why he promptly
contacted the FBI in Jackson.

No further details were asked of GLADDEN By thew riter and
he was advised he would be recontacted in the event further
information was required,

GLADDEN advised he will probably terminate WILSON'S employment
as a result of this matter.

Per instructions of ASAC MURRAY, no further action being
taken,
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*HOO g@2 2331807%F

00 H@ DL ME JN

DE HO

0 211555Z AUG 78

FM HOUSTON (44-1589) @®RUC)

TO DIRECTOR (44-33861) IMMEDIATE
DALLAS IMMEDIATE

MEMPHIS (44-1987> (SUB i) IMMED IATE
JACKSON (62-544) IMMEDIATE

BT

UNCLAS

ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988, EJH,
MURKINg; 00: MEMPHIS.

RE JACKSON TELETYPE TO DIRECTOR, AUGUST 19, 1978;}
"HOUSTON TELETYPE TO DIRECTOR, AUGUST 28, 1978.

ON AUGUST 21, 15978, THE FOLLOWING PERSONS AT THEIR
RESPECTIVE AGENCIES WERE CONTACTED WITH NEGATIVE RESULTS
CONCERNING THE ISSUANCE OF A NON=CHILD SUPPORT WARRANT OR ANY
TYPE OF CIVIL OR CRIMINAL PROCESS CONCERNING A BURGESS
AUDIE YILSON, JR.:

} SEARCHED :NDEXED ~ l/
NSERmuszf;t__ﬁ,_ED \lt
| AUG27 1979

I F Bl~-JACKSON

I 4
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PAGE TWO HO 44-1589 UNCLAS
1. GLENN JONES, CITY JUDGE, CLEVELAND , TEXAS
2, LOUIS HOUGH, SECRETARY FOR JACK HARTELL,
COUNTY ATTORNEY, LIBERTY COUNTY, TEXAS;
3. LOUISE MORRIS, CLERK, LIBERTY COUNTY DISTRICT

COURT , LIBERTY COUNTY, TEXAS;

4, NELL WHITTINGTON, IDENTIFICATION DIVISION,
LIBERTY COUNTY SHERIFF'S OFFICE, LIBERTY, TEXAS.

FOR INFORMATION, THE SUBJECT MAY HAVE BEEN REFERRING TO
CLEBURNE, TEXAS, RATHER THAN CLEVELAND , TEXAS, INASMUCH AS
CLEBURNE IS RELATIVELY CLOSE TO DALLAS WHERE SUBJECT WAS
ARRESTED ON THE NON-CHILD SUPPORT WARRANT.

LEADS, DALLAS AT CLEBURNE, TEXAS. WILL COVER LEAD AS SET
OUT FOR HOUSTON AT -CLEVELAND , TEXAS, IN-ABOVE REFERENCED

4CKSON TELETYPE TO DIRECTOR, AUGUST 19, 1978,
r BT
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HOO Bg2 233180(Z
80 Ko DL ME JN
DE HO
0 2115552 AUa 78
Fil  HOUSTON (¢44-1589) RUC)
TO DIRECTOR (44~33861) IMMEDIATE
DALLAS LMED IATE
HEMPHIS (44~1987) (SUB (1) IMHMED IATE
JACKSOU (¢62~544) - IMMEDIATE
BT ’ S
uticLAS
ATTENTION: CONGRESSIGNAL INQUIRIES HM’T' ROOM 8938, EJH.
HURKIN3 003 WEMPHIS.

RE JACKSON TELETYPE TO DIRECTOR, AUGUST 19, 1978;
HOUSTON TELETYPE TO D IRECTOR s AUGUST 20, 1978,

Ol AUSUST 21, 1978, THE FOLLOVING PERSONS AT THEIR
RESPECTIVE AGENCIES WERE CONTACTED WITH HEGATIVE RESULTS
CONCERNIG THE ISSUANCE OF A NON-CHILD SUPPORT UARRANT OR ANY

TYPE OF CIVIL OR CRIMINAL PROCESS CONCERNIUG A BURGESS
AUDIE WILSON, JRW$ .
- A’) 5

SEARCHED

INDEXED £
SERIALIZED LED‘ZLLD:

|
} AU3 21 1973
{
L

F8l-JACKSON

%74
%
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PAGE TIO HO 44-1509 UNCLAS

l. GLEND JONES, GITY JUDGE, CLEVELAID , TEXAS3

2. LOUIS HOUGH, SECRETARY FOR JACK HARTELL ,

COUUTY ATTORNEY, LIBERTY COUNTY, TEXAS;

3. LOUIST MORRIS, CLERK, LIBERTY COUNY DISTRICT
COURT , LIBERTY COUNTY, TEXAS: / | |

4. UELL WHITTIVGTON, IDENTIFICATION DIVISION,
LIBERTY COUNTY SHERIFF®S OFFICE , I/IBERTY), TEXAS.

FOR INFORMATION, THE SUBJECT ;mir HAVE BEEY REFERRI(G TO
CLEBURNE , TEXAS, RATHER THAN CLEVELALD', TEXAS, INASHUCH AS
CLEBURNE IS RELATIVELY CLOSE 70 DALLAS UHERE SUBJECT UAS
ARRESTED ON THE NON~CHILD SUPPORT WARRANT .

LEADS, DALLAS AT CLEBURNE, ramsg!’; VILL GOVER LEAD AS SET
OUT FOR HOUSTON AT CLEVELAID , TEXAS{ IN ABOVE REFERENCED
ACKSON TELETYPE TO DIRECTOR , AUGUST. 15, 1978,

/
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DLO895 23321552
00 HQ ME JN
DE DL
0 21 218% AUG 78
FMM DALLAS (44-2649) ®RUC)
TO DIRECTOR (44-33861) IMMEDIATE
MEMPHIS (44-1987) (SUB M) IMMEDIATE
JACKSON (62-544) IMMEDIATE
BT
UNCLAS
ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT , ROOM 8988, JEH,.
MURKIN; 00 ¢ MEMPHIS.
RE MEMPHIS TELCALL TO DALLAS, AUGUST 21, 1978.
BY REFERENCE , MEMPHIS REQUESTED STEPHEN WAYNE WILSON
BE RECONTACTED RE HIS KNOWLEDGE OF JAPANESE SNIPER
RIFLE WHICH HIS FATHER , BURGESS AUDIE WILSON, ALLEGED TO
HAVE OBTAINED FROM A MITCH, NO DATE INDICATED.
STEPHEN WAYNE WILSON, 3117 LIVINGSTON, FORT WORTH,
TEXAS, CONTACTED ON AUGUST 21, 15978, AND ADVISED.AS
FOLLOWS 3

THE WILSONS WERE CLOSELY-KNIT FAMILY, AND WERE, VERY
LSoRs ‘ 05 sy ~SS

SEARCHED n__ INDEX |
semﬂuzzmﬂusm:,

FBI-JACKSON

o
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UNCLAS DL 44-2645 PAGE TWO

CONSCIOUS OF EACH OTHER'S ACTIVITIES, }EE IS POSITIVE
HIS FATHER OBTAINED THE JAPANESE RIFLE FROM AN UNKNOWN
SOURCE AFTER HE WAS IN THE MILITARY SERVICE, WHICH WOULD
HAVE BEEN AFTER 1578. RECALLED HIS DAD SHOWING IT TO
HIM WHEN HE CAME HOME ON MILITARY LEAVE, STEVEN NEVER
FIRED THE WEAPON BECAUSE HE WAS AFRAID THAT IT WOULD NOT
FUNCTION PROPERLY, AND SECONDLY, BECAUSE THEY NEVER HAD
ANY AMMUNITION FOR THE RIFLE, HE PERSONALLY NEVER KNEW
OF HIS DAD USING THE‘WEAPDN. HIS DQAD HAD THE STOCK OF
THE WEAPON WORKED ON BY A FRIEND WHO WAS A FURNITURE
REFINISHER IN CANYON LAKE, TEXAS, BUT THAT WAS THE

ONLY WORK EVER DONE ON THE RIFLE, THE GUN WAS OF JAPANESE
MANUFACTURER , AS IT HAD JAPANESE PRINTING ON ITS VARIOUS
PARTS.

WILSON®S DAD GAVE THE GUN TO HIM WHILE HE WAS IN THE
SERVICE, AND HE HOCKED THE RIFLE AT A PAWN SHOP IN SaN
ANTONIO SOMETIME IN THE EARLY 197@6°S, DATE UNRECALLED,

HE HAS NO RECEIPT OR BILL OF LADING FOR THE RIFLE.

MARK WwILSON, 514 SOUTHEAST GARDENS, BURLESON, TEXAS,

CONTACTED AUGUST 21, 1978, AND ADVISED THE FOLLOWING 2
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UNCLAS DL 44-2649 PAGE THREE

HE PERSONALLY HAS NO KNOWLEDGE OF HIS FATHER 'S
WEAPONS, AS HE HAS NO INTEREST IN THEM. HIS DAD WAS
DEFINITELY AT HOME IN GRANDVIEW , TEXAS, TAKING CARE OF
HIMSELF AND HIS BROTHER AT THE TIME DR. KING WAS KILLED
IN MEMPHIS, HIS DAD FLEW HIS PLANE , A BONANZA BEECH-
CRAFT , USUALLY ON WEEKENDS, FROM A SMALL AIRFIELD HNEAR
TOyN,., HE BELIEVED HIS DAD OWNED THE PLANE, HOWEVER,

HE IS NOT POSITIVE, WILSON STATED HIS DAD WAS NOT AWAY
FROM THE HOUSE ON THE DAY DR. KING WAS KILLED , AS HE
WAS TAKING CARE OF HIS BROTHER AND HIMSELF AT THE TIME,
WHILE HIS MOTHER AND SISTER FLEY TO MEMPHIS TO SEE THEIR
GRANDPARENTS,

MRS. BETTY LOU WADE, 233 SMITH ROAD , BURLESON,
TEXAS , RECONTACTED ON AUGUST 21, 1978, AND ADVISED THAT
SHE HAD NO RECOLLECTION OF HER FORMER HUSBAND HAVING
A JAPANESE RIFLE., SHE STATED SHE SEPARATED FROM BURGESS
WILSON IN 1974, WHICH WOULD MEAN HE MOST PROBABLY
OBTAINED THE RIFLE AFTER THAT PERIOD., SHE IS SURE SHE
YOULD HAVE BEEN AWARE OF THE GUN, IF HE HAD BOUGHT IT
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UNCLAS DL 44-2649 PAGE FOUR
WHILE THEY WERE LIVING TOGETHER,

ADMINISTRATIVE

DALLAS IS NOT COVERING LEAD AT CLEBURNE, TEXAS,
REGARD ING NON=-CHILD SUPPORT WARRANT FOR WILSON, AS IT
HAS NO BEARING ON PERTINENT FACTS OF CASE, UACB.
BT

223 1 23642 JN 1}
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DLOZ9S 23321557
00 Hy HE JB
DE DL
0 2l 210% AU 78
Fi DALLAS. (44-2649) QUC)
TO DIRECTOR (44~33€G1) LIMEDIATE x
HESIPHIS (44-1967) (SUB i) LMHEDIATE
JACKSON (62~544) LIMED IATE
BT
UHCLAS
ATTENTION: COCGRESSIONAL INQUIRIES UNIT , ROOM 8988, JEH.
HURKIN 00 : HEMPHIS. ‘

RE HEHPHIS TELCALL TO DALLAS, AUSUST 21, 1973«

BY REFERENCE , {EHPHIS REQUESTED STEPHEN WAYNE vILSOD
BE RECOGTACTED RE HIS KNOULEDGE OF JAPABESE SBIPER
RIFLE WHICH HIS FATHER , BURGESS AUDIE YILEON, ALLEGED 10
HAVE O3TAINED FROM A HITCH, MO DATE INMDICATED.

STEPHEN UAYNE WILSON, 3117 LIVIEGSTON, FORT WORTH,
EXAS, CONTACTED Ol AUGUST 21, 1978, AND ADVISED AS
FOLLOYS ' |

THE *ILSONS YERE CLOSELY-UNIT FAHILY, AlD UERE VERY

62~ S4~s5
e STy
AUGS1 1973

FBI~-JACKSON

| 7]

it oy, Wttt
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UNCLAS DL 44~2G49 PAGE TUWO

CONSCIOUS OF EACH OTHER'S ACTIVITIES. HE 1S POSITIVE
HIS FATHER OBTAINED THE JAPANESE RIFLE FROM All UNKNOUN
SOURCE AFTER HE YAS IN THE HILITARY SERVICE, VHICH tfOULD
HAVE BEEN AFTER 1976« RECALLED HIS DAé SHOWILG IT TO
HI1 WHED HE CAME KOHE oll ILITARY LEAVE . STEVEN UEVER
FIRED THE WEAPO! BECAUSZ HE YAS AFRAID THAT IT WOULD HOT
'FUNGTION PROPERLY, AlD SECOIDLY, BECAUSE THEY HEVER HAD
ABY AMUUNITION FOR THE RIFLE. KE PéRSONALLY NEVER KNEY
OF HIS DAD USING THE YEAPON. HIS DAD.HAD THE STQCK OF
THE GWEAPOU WORKED O BY A FRIE!D UHO WAS A FURNITURE
REFINISHER IN CANYON LAKE , TEXAS, BUT THAT WAS THE

OILY YORK EVER DOUE Of THE RIFLE, THE GUN WAS OF JAPAINESE
MANﬂFAcTuﬁaﬁ, AS IT HAD JAPANESE PRINTING Ol ITS VARIOUS
PARTS o ’

HILSON'S DAD GAVE THE GUN TO HIN WHILE HE WAS IH THE
SERVICE, AID HE HOCKED THE RIFLE AT.A PAUN SHOP IN Sall
ANTONIG SOMETIME IN THE EARLY 1970°S, DATE ULRECALLED
HE HAS HO RECEIPT OR BILL OF LADING FOR THE RIFLE,.

HARK YILSON, 514 SOUTHEAST GARDENS, BURLESON, TEXAS,
COLTACTED AUSUST 21, 1978, AND ADVISED THE FOLLOWING 3
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UNCLAS DL 44-2649 PAGE THREE

HE PERSOMALLY HAS 10 KNOYLEDGE OF HIS FATHER 'S
UEAPONS, AS HE HAS MO INTEREST Ili THEM. HIS DAD VAS
DEFINITELY AT HOME Il GRANDVIEY, TEXAS, TAKIKG CARE OF
HIMSELF AlD HIS BROTHER AT THE TIHE DR. KIKG ¥AS KILLED
IN MEMPHIS, HIS DAD FLEY HIS FLANE, A BONANZA BEECH=-
CRAFT , USUALLY Ol WEEKE!DS, FROU A S1ALL AIRFIELD NEAR
TGy, HE BELIEVED HIS DAD OYNED THE PLANE , KOUEVER,

HE IS KOT POSITIVE, WILSON STATED HIS DAD UAS HOT AUAY
FROH THE HOUSE Ol THE DAY DR. KING UAS KILLED , AS HE
YAS TAKING CARE OF HIS BROTHER AND HIMSELF AT.THE TIHE,
YHILE HIS HMOTHER AND SISTER FLEY TO MEMPHIS TO SEE THEIR
GRAIDPARENTS,

RS« BETTY LOU UADE, 233 SMITH ROAD , BURLESOI,
TEXAS, RECONTACIED ON AUGUST 21, 1972, AD ADVISED THAT
SHE HAD KO RECOLLECTION OF HER FORHER HUSBALD HAVING
A JAPANESE RIFLE. SHE STATED SHE SEPARATED FROU BURGESS
YILSOL IN 1974, WHICH QopLD MEAN HE {OST PROZABLY
OBTAIVED THE RIFLE AFTER THAT PERIOD. SHE IS SURE SHE
UOULD HAVE BEEU AWARE OF THE GUH, IF KE HAD BOUSHT IT




UHCLAS DL 44-2649 PAGE FOUR
UHILE THEY YERE LIVING TOSETHER.
ADMINISTRATIVE

DALLAS IS UOT COVERING LEAD AT CLEBURLE, TEXAS,
REGARD ING NON-CHILD SUPPORT YARRANT FOR YILSGH, AS IT
HAS NO BEARIVG Ot PERTINENT FACTS OF CASE, UACB,

7
BT

223 | 23042 JN 1
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SAO 109 2332236
II HQ ME JH
DE SA
I 202230 AUG 78
Fil SAN ANTONIO (44~-1242) P)
TO DIRECTOR (44-38861) IMMEDIATE
MEMPHIS (44-1987, SUB M.) IMMEDIATE
JACKSON (62-544) IMMEDIATE
BT
UNCLAS EF T O
ATTENTION : CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT , ROOM 8988, JEH BUILDING .
MURKIN .
RE ME TEL TO BUREAU, ET AL, AUGUST 18, 1578, AND SA TEL TO
BUREAU, AUGUST 18, 1978, REGARDING INCARCERATION OF BURGESS
AUDIE WILSON, JR., IN BEXAR COUNTY JAIL , JUNE 1S, 1972, TO

JUNE 34, 1972, ON CONTEMPT OF COURT, STATE DISTRICT COURT 59,
- (CASE NUMBER F248084).

ON AUGUST 21, 1578, REVIEW OF COURT RECORDS, BEXAR COUNTY
5?IH DISTRICT COURT , SAN ANTONIO, TEXAS, REVEALED WILSON
INCARCERATED FOR CONTEMPT OF COURT GROWING OUT OF CIVIL SUIT

~ ENTITLED ALLISON - KAUFMANN COMPANY, A CALIFORNIA CORPORATION
VS, NORTH STAR DIAMOWD CORPORATION (CASE NUMBER F248-984) OF
- 62-5%4-56
- Ows o‘\g.‘;,l

t LdE M
; R S 8




PAGE TWO (SA 44~1242) UNCLAS EFT O

WHICH wILSON WAS LISTED AS OWNER, THIS CIVIL SUIT INVOLVED
FRAUD CASE AND WILSON INCARCERATED FOLLOWING HIS REFUSAL TO
FURNISH THE COURT AN INVENTORY OF MERCHANDISE IN HIS POSSESSION
BELONGING TO ALLISON - KAUFMANN COMPANY, THIS INCARCERATION
DID NOT INVOLVE ANY ACTION GROWING OUT OF CHILD SUPPORT AND

r IDENTITY OF CHILDREN NOT SET FORTH IN COURT RECORDS.

BT
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Fil SAl ANTONIO (44-1242) (P)

TO DIRECTOR (44-3€861) IMHEDIATE
HEAPHIS (44~1907, SUB i.) IWMEDIATE
JACKSON (62~544) LHMEDIATE

BT

UNCLAS E F T O

ATTENTION: COCGRESSIONAL INQUIRIES UNIT , ROOH €988, JEM BUILDILG .
AURKIN,

RE #E TEL TO BUREAU, ET AL, AUSUST 1§, 1978, AND SA TEL TO
BUREAU, AUSUST 18, 1973, REGARDING INCARCERATION OF BURGESS
AUDIE WILSON, JR., IN BEXAR COUKTY JAIL , JUNE 19, 1972, TO
JULE 3@, 1972, OY CONTEUPT OF COURT, STATE DISTRICT COURT 59,
CASE NWBER FR48004). | |
" Ol AWBUST 21, 1978, REVIEY OF COURT RECORDS, GEXAR COUNTY
57 H DISTRICT COUKT , SAN ANTONIO , TEXAS, REVEALED yILSON
INCARCERATED FOR CONTEMPT OF COURT GROYING OUT OF GIVIL SUIT
ENTITLED ALLISON - KAUFMANN COdPANY, A CALIFORNIA CORFORATION
US. HORTH STAR DIAUOKD CORPORATION (CASE WUMBER F248-gg4) OF

62 ~SYY-SL
0]7/8 OW,__"_{,

1513 3




PAQE THO (SA 44~-1242) UNCLAS EFT O )

YHICH yILSON WAS LISTED AS OUNER. THIS CIVIL SUIT INVOLVED
FRAUD CASE AID WILSON INCARCERATED FOLLOYING HIS REFUSAL TO
FURNISH THE COURY Al INVENTORY OF MERCHALDISE .IN HIS POSSESSION
BELONGING TO ALLISON - KAUFMANY COUPANY., THIS INCARCERATION
DID HOT INVOLVE aly ACTION GROVILE OUT OF CHILD SUPPORT AND

IDENTITY OF‘GHiLDREN NOT SET FORTH If! COURT ﬁECORDﬁ.
BT
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FD-302 (Rev. 11-27-70)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 8/21/78

Photographs and major case fingerprints were taken of
BURGESS AUDIE WILSON, JR., also known as "BILL" at the Ocean
Springs, Mississippi, City Jail.

interviewed on . 8/19/78 .. Ocean Springs, Mississippi. # Jackson 62-544 —57

by SA K. P. WHITE-SPUNNER, JR,/gah bate dictated  8/21/78

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FBI/DOJ
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FD-302 (Rev. 11-27-70) i

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

8/21/78

Date of transcription

On August 19, 1978, Desk Sergeant LAURA MIZE, Ocean
Springs, Mississippi, Police Department, advised that one
of the Ocean Springs, Mississippi, Police, Patrolman BOBBY

- RACHUBA had taken breakfast to inmate '"BILL" WILSON at

approximately 8:30 a.m., that date at which time Officer
RACHUBA asked WILSON if he was ready to sign papers waiving
extradition to the State of Texas on a probation violation.
According to Desk Sergeant MIZE, WILSON replied that he was,
but prior to signing any waiver of extradition he wanted
to talk to the FBI,

8/19/78 o _Ocean Springs, Mississippdi. # _Jackson 62=544 ~ 5%

Interviewed on

SA K. P, WHITE-SPUNNER, JR,/gah Date dictated —8/21/78

by

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FBI/DOJ
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FD-302 (Rev. 11-27-70)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 8/21/ 78

Officer BOBBY RACHUBA, Ocean Springs, Mississippi,
Police Department, advised that at about 8:30 a.m., on
August 19, 1978, he was delivering breakfast to inmates of
the Ocean Springs City Jail. At the direction of Police
Desk Sergeant LAURA MIZE, he personally asked inmate "BILL"
WILSON whether he was ready to sign a waiver of extradition
to the State of Texas. According to Officer RACHUBA WILSON

replied, "Yes, on one condition, provided I can talk to the
FBI first."

Interviewed on _8/19/78 o Ocean Springs, Mississippdi. # _Jackson 62-544 -89
by AK, P TE= 7M Date dictated 8/21/78

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to

your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FBI/DOJ
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FD-36 (Rev. 7-27-76) ‘ ‘
FBI

Date 8/22/78

I

I

|

TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: :
] Teletype KX Immediate {3 TOP SECRET :
[] Facsimile [] Priority [ SECRET !
[ Airtel [ Routine ] CONFIDENTIAL ;
XX]EFTO }

[ CLEAR !

{

1

FM JACKSON (62-544) (P)

TO DIRECTOR (44-33861) PRIORITY |SSLE
KANSAS CITY TMMEDIATE \S21 3

MEMPHIS (L4-1987 SUB M) PRIORITY [4HYS &
BT

UNCLAS EF T O

ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT
MURKIN; 00: MEMPHIS.

CARL D. FORTNA, ROUTE 6, BOX 387, OCEAN SPRINGS, MISSISSIPPI,
STATED THAT HE MET BILL WILSON IN BELTON, MISSOURI, IN 1966 OR 1967.
FORTNA WAS IN THE AIR FORCE AT THIS TIME STATIONED AT RICHARDS-
GEBAUER AIR FORCE BASE IN BELTON, MISSOURI. FORTNA STATED THAT
WILSON AND WILSON'S WIFE OWNED A JEWELRY STORE IN BELTON, MISSOURI,
AND THAT WILSON WAS A MEMBER OF THE L442ND AIR FORCE RESERVE UNIT
STATIONED AT RICHARDS-GEBAUER AIR FORCE BASE. FORTNA STATED HE
KNEW WILSON THROUGH THEIR ASSOCIATION IN THE VFW IN BELTON, MISSOURI .

FORTNA STATED THAT HE, FORTNA, RETIRED FROM THE AIR FORCE IN 1969

(@) - sackson (2 =5Y4- L)

.CB/mae Searched

. ( 1 ) Sur 1&1&&3—-411%"-‘——_—
Indexed.—
Filod. A ————
Approved: /(/\ﬂ/w' Transmitted _Q O | %W Per DW
{ (Number) (T'ime)

GPO : 1977 O - 225-539
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FBI
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TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: i
[ Teletype ] Immediate {1 TOP SECRET I’
[ Facsimile {3 Priority 1 SECRET }
{7 Airtel ] Routine 1 CONFIDENTIAL :
[JEFTO |

[ CLEAR '

Date g

PAGE 2 JN 62-544 UNCLAS EF T O

AND DID NOT SEE WILSON AGAIN EXCEPT FOR ONE BRIEF MOMENT IN 1972
UNTIL APPROXIMATELY TWO MONTHS AGO. WILSON CAME TO OCEAN SPRINGS,
MISSISSIPPI, FROM LAFAYETTE, LOUISIANA, ABOUT TWO MONTHS AGO AND
LIVED IN THE TWIN PINES MOTEL ON HIGHWAY 90, OCEAN SPRINGS,
MISSISSIPPI. ON JULY 23, 1978, WILSON MOVED INTO A HOUSE OWNED BY
FORTNA LOCATED NEXT DOOR TO FORTNA'S PRESENT RESIDENCE.

AT APPROXIMATELY 4:15 PM ON AUGUST 18, 1978, WILSON ASKED
FORTNA TO COME INTO WILSON'S HOUSE, THAT HE HAD SOMETHING VERY
IMPORTANT TO TELL HIM. WILSON TOLD FORTNA, "I KILLED THAT BLACK
SON-OF=~A-BITCH." FORTNA ASKED WILSON WHO HE WAS TALKING ABOUT,
AND WILSON REPLIED MARTIN LUTHER KING. FORTNA STATED THAT HE TOLD
WILSON HE DID NOT BELIEVE HIM, AND WILSON SAID, "I AM TELLING YOU
THE TRUTH. I ACTUALLY KILLED HIM. I'VE BEEN LIVING WITH IT FOR
TEN YEARS, AND I CAN'T TAKE IT ANYMORE." WILSON TOLD FORTNA THAT
MARTIN LUTHER KING WAS RESPONSIBLE FOR WILSON'S FATHER'S DEATH.
WILSON DID NOT ELABORATE FURTHER ON THIS. WILSON TOLD FORTNA
THAT THIS KILLING WAS "ENGINEERED" BY LOU CRUZ (PHONETIC). FORTNA
STATED THAT HE KNOWS LOU CRUZ AND THAT LOU CRUZ OWNED OR STILL OWNS
LOU CRUZ JEWELRY, 1505 MAIN STREET, GRANDVIEW, MISSOURI. WILSON
TOLD FORTNA THAT HE DROVE TO THE STATE LINE ATRPORT IN KANSAS CITY,

Approved: Transmitted Per

(Number) (Time)
GPO : 1977 O - 225-539
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TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: E
{1 Teletype [ Immediate {1 TOP SECRET :
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[ CLEAR !

Date E

PAGE 3 JN 62-54L4 UNCLAS EF T O
MISSOURI, DRIVING A NEW FORD THUNDERBIRD. WILSON TOLD FORTNA. THAT
CRUZ ALSO OWNED AN IDENTICAL FORD THUNDERBIRD. WILSON LEFT HIS
THUNDERBIRD AT THE ATIRPORT AND FLEW TO MEMPHIS, TENNESSEE. CRUZ
CAME TO THE AIRPORT AND PICKED UP WILSON'S THUNDERBIRD AND TOOK IT
FROM THE AIRPORT SO IT WOULD NOT BE NOTICED. WHEN WILSON ARRIVED
IN MEMPHIS, HE BORROWED A WHITE FORD MUSTANG THAT HE HAD PURCHASED
FOR HIS DAUGHTER, DEBORAH. DEBORAH HAD DRIVEN FROM KANSAS CITY TO
MEMPHIS IN THE MUSTANG. WILSON TOLD FORTNA THAT HE WENT TO THE
MOTEL WHERE MARTIN LUTHER KING WAS STAYING AND THAT HE USED A
JAPANESE SNIPER RIFLE AND SHOT KING HOLDING THE RIFLE ON HIS HIP.
HE STATED THAT THIS RIFLE IS NOW IN THE POSSESSION OF WILSON'S SON,
STEVE. WILSON TOLD FORTNA THAT HE WAS DRIVING AWAY FROM THE SCENE
IN THE MUSTANG, AND HE WAS STOPPED BY THE MEMPHIS POLICE, BUT HE
TALKED HIMSELF OUT OF A TICKET, AND THE CAR WAS NOT SEARCHED. HE
STATED THAT THE RIFLE WAS IN THE TRUNK OF THE CAR AT THIS TIME.
WILSON TOLD FORTNA THAT HE THEN FLEW HIS AIRPLANE BACK TO KANSAS
CITY, AND CRUZ PICKED HIM UP AT THE AIRPORT AND TOOK HIM HOME.
FORTNA STATED THAT WHEN WILSON TOLD HIM THE ABOVE INFORMATION,
HE, FORTNA, BELIEVED THAT WILSON THOUGHT HE WAS TELLING THE TRUTH

AND THAT HE SWORE ON HIS MOTHER'S GRAVE IN FRONT OF A PRIEST THAT IT

Approved: Transmitted Per

(Number) (Time)

GPO : 1977 O - 225-539
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Date E

PAGE 4 JN 62-544 UNCLAS EF T O

WAS THE TRUTH. FORTNA STATED THAT WILSON HAD NEVER MENTIONED THIS
SUBJECT PRIOR TO THIS INSTANCE. FORTNA STATED THAT WILSON HAS BEEN
DRINKING HEAVILY FOR THE PAST TWO MONTHS AND HAS LIED TO HIM SEVERAL
TIMES IN THE PAST TWO MONTHS. WILSON, ON OCCASION, WOULD TELL
FORTNA THAT HE HAD BEEN MARRIED THREE OR FOUR TIMES SINCE DIVORCING
HIS FIRST WIFE AND THEN COME BACK AT A LATER DATE AND SAY THAT HE
HAD NOT BEEN MARRIED AFTER DIVORCING HIS FIRST WIFE.

FORTNA STATED THAT WILSON IS AN EXCELLENT PILOT, THAT HE,
FORTNA, HAS FLOWN WITH WILSON THROUGH BAD WEATHER, AND WILSON HAD
NO PROBLEMS FLYING THE ATIRCRAFT.

BURGESS AUDIE WILSON, JR., AKA BILL, WAS BORN AUGUST 28, 1931,
AT FULTON, MISSISSIPPI, 5 FEET 11 INCHES, 170 POUNDS, BROWN EYES,
GRAY‘HAIR,VSOCIAL SECURITY NUMBER 422-34-4275, MILITARY SERVICE
U. S. AIR FORCE 1947-1960.

KANSAS CITY AT GRANDVIEW, MISSOURL. WILL LOCATE LOU CRUZ
(PHONETIC), 1505 MAIN STREET, RE KNOWLEDGE OF WILSON AND FACT HE
"ENGINEERED" ASSASSINATION OF DR.-KING.

AT KANSAS CITY, MISSQURI. WILL CONDUCT APPROPRIATE INVESTIGA-
TION AND CHECK FLIGHT PLANS IF POSSIBLE AT STATE LINE ATIRPORT IN AN
EFFORT TO DETERMINE IF WILSON FLEW FROM THIS AIRPORT TO MEMPHIS,

Approved: Transmitted Per

(Number) (Time)

GPO : 1977 O - 225-539
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________________________________ Date —————— 1 _______
PAGE 5 JN 62-544 UNCLAS EF T O
TENNESSEE, ON OR ABOUT APRIL 4, 1968.
FOR INFORMATION OF KANSAS CITY, IN A PRIOR INTERVIEW OF WILSON,
HE STATED HE HAD A RED AND WHITE BONANZA AIRPLANE, REGISTER NUMBER
341,, AND A CESSNA 310 TWIN-ENGINE BLUE AND WHITE AIRCRAFT.
BT
Approved: Transmitied Per

(Number) (Time)

GPO : 1977 O - 225-539
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FM JACKSON (62-544) (P)

TO DIRECTOR (44-3386]1) PRIORITY
KANSAS CITY IMMED IATE

MEMPHIS (44-1987 SUB M) PRIOR-ITY
BT

UNCLASEFTO

ATTENTION : "CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT
MURKIN; 00 ¢ MEMPHIS,

CARL D. FORTNA, ROUTE 6, BOX 387, OCEAN SPRINGS, MISSISSIPPI,
STATED THAT HE. MET BILL WILSON IN BELTON, MISSOURI, IN 1966 OR 1967.
FORTNA WAS IN THE AIR FORCE AT THIS TIME STATIONED AT RICHARDS-
GEBAUER AIR FORCE BASE IN BELTON, MISSOURI., FORTNA STATED THAT
WILSON AND WILSON®S WIFE OWNED A JEWELRY STORE IN BELTON, MISSOURI,
AND THAT WILSON WAS A MEMBER OF THE 442ND AIR FORCE RESERVE UNIT
STATIONED AT RICHARDS-GEBAUER AIR FORCE BASE,., FORTNA STATED HE
KNEW WILSON THROUGH THEIR ASSOCIATION IN THE VFW IN BELTON, MISSOURI.
FORTNA STATED THAT HE, FORTNA, RETIRED FROM THE AIR FORCE IN 1969

G 3 - G4y- 6o
o) ed —
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PAGE 2 JN 62-544 UNCLASE FTO
AND DID NOT SEE WILSON AGAIN EXCEPT FOR ONE BRIEF MOMENT IN 1972
UNTIL APPROXIMATELY TWO MONTHS AGO., WILSON CAME TO OCEAN SPRINGS,
| MISSISSIPPI, FROM LAFAYETTE, LOUISIANA, ABOUT TWO MONTHS AGO AND
LIVED IN THE TwIN PINES MOTEL ON HIGHWAY 98, OCEAN SPRINGS,
MISSISSIPPI, ON JULY 23, 1978, WILSON MOVED INTO A HOUSE OWHED BY
FORTNA LOCATED NEXT DOOR TO FORTHNA 'S PRESENT RESIDENCE,
AT APPROXIMATELY 4:L5 PM ON AUGUST 18, 1978, WILSON ASKED
FORTNA TO COME INTO WILSON'S HOUSE , THAT HE HAD SOMETHING VERY
IMPORTANT TO TELL H}M. WILSON TOLD FORTNA, "I KILLED THAT BLACK
1 SON-QF -A-BITCH," FORTNA ASKED WILSON WHO HE WAS TALKING ABOUT,
‘ AND WILSON REPLIED MARTIN LUTHER KING. FORTNA STATED THAT HE TOLD
% WILSON HE DID NOT BELIEVE HIM, AND WILSON SAID, "I AM TELLING YOU
‘ THE TRUTH., I-ACTUALLY KILLED HIM, 1I"VE BEEN LIVING WITH IT FOR
TEN YEARS, AND I CAN'T TAKE IT ANYMORE,.," WILSON TOLD FORTNA THAT
MARTIN LUTHER KING WAS RESPONSIBLE FOR WILSON'S FATHER 'S DEATH,
WILSON DID NOT ELABORATE FURTHER ON THIS. WILSON TOLD FORTNA
THAT THIS KILLING WAS "ENGINEERED" BY LOU CRUZ (PHONETIC), FORTHA
STATED THAT HE KNOWS LOU CRUZ AKND THAT LOU CRUZ OWNED OR STILL OWNS
LOU CRUZ JEWELRY, 1505 MAIN STREET , GRANDVIEW , MISSOURI, WILSON
TOLD FORTNA THAT HE DROVE TO THE STATE LINE AIRPORT IN KANSAS cIiTY,
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PAGE 3 JN 62-544 UNCLASE FT O
MISSOURI, DRIVING A NEW FORD THUNDERBIRD ., WILSON TOLD FORTNA THAT
CRUZ ALSO OWNED AN IDENTICAL FORD THUNDERBIRD ., WILSON LEFT HIS
THUNDERBIRD AT THE AIRPORT AND FLEW TO MEMPHIS, TENNESSEE. CRUZ
CAME TO THE AIRPORT AND PICKED UP WILSON'S THUNDERBIRD AND TOOK IT
FROM THE AIRPORT SO IT WOULD NOT BE NOTICED ., WHEN wILSON ARRIVED
IN MEMPHIS, HE BORROWED A WHITE FORD MUSTANG THAT HE HAD PURCHASED
FOR HIS DAUGHTER , DEBORAH, DEBORAH HAD DRIVEN FROM KANSAS CITY TO
MEMPHIS IN THE MUSTANG. WILSON TOLD FORTNA THAT HE WENT TO THE
MOTEL WHERE MARTIN LUTHER KING WAS STAYING AND THAT-HE USED A
JAPANESE SNIPER RIFLE AND SHOT KING HOLDING THE RIFLE ON HIS HIP,
HE STATED THAT THIS RIFLE IS NOW IN THE POSSESSION OF WILSdN'S soi,
STEVE, WILSON TOLD FORTNA THAT HE WAS DRIVING AWAY FROM THE SCENE
IN THE MUSTANG , AND HE WAS STOPPED BY THE MEMPHIS POLICE, BUT HE
TALKED HIMSELF OUT OF A TICKET, AND THE CAR WAS NOT SEARCHED ., HE
STATED THAT THE RIFLE WAS IN THE TRUNK OF THE CAR AT THIS'TIME.
WILSON TOLD FORTNA THAT HE THEN FLEW HIS AIRPLANE BACK TO KANSAS
CITY, AND CRUZ PICKED HIM UP AT THE AIRPORT AND TOOK HIM HOME .
FORTNA STATED THAT WHEN WILSON TOLD HIM THE ABOVE INFORMATION,

HE, FORTNA , BELIEVED THAT WILSON THOUGHT HE WAS TELLING THE TRUTH

AND THAT HE SWORE ON HIS MOTHER 'S GRAVE IN FRONT OF A PRIEST THAT IT

MW 655994 Docld:32985768 Page 248
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PAGE 4 JN 62-544 UNCLAS E F T O

WAS THE TRUTH., FORTNA STATED THAT WILSON HAD NEVER HENTIONED THIS
SUBJECT PRIOR TO THIS INSTANCE. FORTNA STATED THAT WILSON HAS BEEHN
DRINKING HEAVILY FOR THE PAST TWO MONTHS AND HAS LIED TO HIM SEVERAL
TIMES IN THE PAST TwO MONTHS. WILSON, ON OCCASION, WOULD TELL
FORTNA THAT HE HAD BEEN MARRIED THREE OR FOUR TIMES SINCE DIVORCIHG
HIS FIRST WIFE AND THEN COME BACK AT A LATER DATE AND SAY THAT HE
HAD NOT BEEN MARRIED AFTER DIVORCING HIS FIRST WIFE,

FORTNA STATED THAT WILSON IS AN EXCELLENT PILOT, THAT HE,
FORTNA, HAS FLOWN WITH WILSON THROUGH BAD WEATHER, AND WILSON HAD
NO PROBLEMS FLYING THE AIRCRAFT, a

BURGESS AUDIE WILSON, JR., AKA BILL, WAS BORN AUGUST 28, 1931,
AT FULTON, MISSISSIPPI, 5 FEET 11 INCHES, 174 POUNDS, BROWN EYES,
GRAY HAIR, SOCIAL SECURITY NUMBER 422-34-4275, MILITARY SERVICE
U So AIR FORCE 1947~1960,

KANSAS CITY AT GRANDVIEW , MISSOURI, WILL LOCATE LOU CRUZ
(PHONETIC), 15085 MAIN STREET , RE KNOWLEDGE OF WILSON AND FACT HE
"ENGINEERED " ASSASSINATION OF DR. KING,

AT KANSAS CITY, MISSOURI., WILL CONDUCT APPROPRIATE INVESTIGA~-
TION AND CHECK FLIGHT PLANS IF POSSIBLE AT STATE LINE AIRPORT IN AN
EFFORT TO DETERMINE IF WILSON FLEW FROM THIS AIRPORT TO MEMPHIS,

MW 65994 Docld:32983768 Page 249




+¢ . . '

PAGE 5 JN 62-544 UNCLAS E F T O
TENNESSEE , ON OR ABOUT APRIL 4, 15683,

FOR INFORMATION OF KANSAS CITY, IN A PRIOR INTERVIEW OF WILSOHN,
HE STATED HE HAD A RED AND WHITE BONANZA AIRPLANE, REGISTER NUMBER
34L, AMD A CESSNA 318 TWIN-ENGINE BLUE AND WHITE AIRCRAFT,
BT

03415552 ME1 ;

13 2341506 HQ@-1 CLR

23415532 KC 1 TKS
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AT VETERANS ADMINISTRATION CENTER, GULFPORT, MISSISSIPPI

, On August 21, 1978, Mrs. INGRID SAMPSON, Medical
Administration Division, Veterans Administration Center,
Gulfport, Mississippi, advised SC(S) BEITY LOU CLARK she
could locate no record indicating that BURGESS AUDIE VILSON,
JR., had ever received treatment at the Gulfport or Biloxi,
Mississippi, Veterans Administration Centers.

AT REESLER AIR FORCE BASE, BILOXI, MISSISSIPPI

On August 21, 1978, Airman First Class SUSAN DRENNON,
Clerk, Registrar's Office, Keesler Medical .Center, Keesler Air
Force Base, Biloxi, Mississippi, advised SA EDGAR L. O'NEILL,
JR. that there was no record in the in=patient records or out=
patient records that BURGESS AUDIE WILSON, JR. had ever received
treatment there.

She stated that if a patient is treated for routine
physical examination and is not again seen for a period of two
years, all wedical records are thereafter transmitted to U. S.
Air Force Medical Records Center, St. Louis, Missouri,

- _éﬂ-\ - 1:3:_4/ <
: 2 =0l
G52 . 1978 {

——Felpzizoy |
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The following investigation was conducted at
Ocean Springs, Mississippi by SA HARRY H. CARPENTER
on August 19, 1978:

LOUIS P, HELMS, Helms Realty, U. S. Highway
90, Ocean Springs, Mississippi, home telephone number
875-2098, office telephone number 875-0016, advised
that he does nmot know a BILL WILSON. HELMS was shown
a photograph of WILSON and he still stated that he
did not know WILSON and did not know how WILSON had his
name.

MAUDIE ODOM, Bartender, Angle Inn Restaurant
and Lounge, Highway 90, Ocean Springs, Mississippi,
advised that BILL WILSON had been coming to the Angle
Inn for approximately two months and appeared to be a
normal customer, causing no trouble. She stated that
one of WILSON's close friends, is CARL FORTNA, telephone
number 875-0220,

On August 19, 1978, Mrs. MARGARET ALLEN,
Assistant Manager; 1win Oaks Motel, Ocean Springs,
Mississippi, telephone number 875-5881, stated that
BILL WILSON stayed at the Twin Oaks Motel for
approximately one month and was an ideal tenant.
She stated he caused no problems and she knows of
no close associates of WILSON.

 LA-54d -
T o -
Zi’vﬁz!:u L @f@.&”
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Jackson, Mississippi

In Reply, Please Refer to ? -
File No. AU-EUS t 21 ) 1978

HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

On August 18, 1978, 1:15 A.Ma, Mr, William D.
Gladen, Route 1, Post Office Box 205H3, Ocean Springs,
Mississippi, telephonc number 875- 3518 telephonically
cantacted the Jackson Office, Federal Bureau of Investi-
gation. He advised that on August 17, 1978, one of his
employees, Bill Wilson, telcphonlcally requested that he
and Mrs. Gladen meet with him. Thereafter, he and Mrs.
Gladen met Wilson at their card and gift shop 1ocated in
Ocean Springs.

Mr. Wilson told them he had killed Martin Luther
King. He talked for one hour concerning the details of
the plan to kill King and stated the sheriff, Memphis,
Tennessee is the only person to whom he will surrender.
Also, he said he is to meet the sheriff at the Holiday Inn;
Biloxi, Mississippi, the worning of August 18, 1978.

Mr. Wilson further advised Mr. and Mrs. Gladen
he is sorry for the expense he caused them in setting up his
watch repair business but he had to get this off his chest.,

4 - Bureau (62=117290)
- Memphis 2Info)
- Jackson (62-544)
JWA /njb
7)/%@,,
This document contains mneither recommendations mnor conclusions
of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to

your agency; it and its contents are not to be distributed
outside your agency.
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HOUSE SELECT COMMITTEE ON ASSASSINATIONS
UNITES STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

Mr., Gladen advised that in July 1978, he had

rented Mr. Wilson part of his shop to establish a watch
repair service,

Mr, Gladen described Wilson as a white male,
46 years of age. He stated that Wilson is a very intelli-
gent man and although he was drinking at the time of above

meeting he thinks Wilson is serious about the murder of
King.

2 ot
«~
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= AIRTEL
8/21/7%
TO: DIRCCTOR, FRI (62-117220)

ATTH:  COLNGRLOSICIAL INOUINY UNLIT
[ECONRDS IATAGELIILT DIVISION

PROM: SHG, JACESOIT (62-544)

SURJEGT: UDUSL SLLLGT COIIITIER
Q11 ABSASSIVATIONS (HSCA)

Tie Jackson telerype to Buwenu, 8/18/75, eaptionnd
as cbove, concerning BILI JILSON,

Enclosed herewith Ffox the Bureau and Memphis zre
four ond two coples, xegpectively, of an LILI daked 8/21/78,
captioned “llouse Select Committee on Assassinations, Unlted
Stotec House of Representatives.

Tor the Rureau's information, poge onc, pamagraph

g iy 5
ore, Line ona of veforenced teletype should woad VILLIRT Do
GLADE,

2 - Duvess {Tnce &)

1 ~ lcophis (Ene. 2) (Info) YA 4

Ja&/nih
() -
g .{f

/1 =~ Jochson P

77'{/)'
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|
FBI i
TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: !
XX] Teletype KX Immediate ] TOP SECRET :
] Facsimile [ Priority [ SECRET :
[ Airtel ] Routine [] CONFIDENTIAL :
XX EFTO |
] CLEAR !
1
Date 8/22/78 !
FM JACKSON (62-54L) (P)
2 [‘5- é Zz

TO DIRECTOR (44-33861) IMMEDIATE
MEMPHIS (44-1987 SUB M) IMMEDIATE **%%
BT

UNCLAS E F T O

ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUTRIES UNTIT
MURKIN; 00: MEMPHTS.

ON AUGUST 22, 1978, JACKSON SPECTAL AGENT VISITED OCEAN SPRINGS
MISSISSIPPI, POLICE DEPARTMENT TN ORDER TO DETERMINE STATUS OF
BURGESS AUDIE WILSON, JR. JACKSON SPECTIAL AGENT ADVISED BY CHIEF OF
POLICE MATT COX THAT A TELETYPE HAD BEEN RECEIVED FROM LOCAL
AUTHORITIES IN NEW BRAUNFELS, TEXAS, ADVISING THEY WOULD ARRIVE IN
OCEAN SPRINGS DURING MORNING OF AUGUST 23, 1978, IN ORDER TO TAKE
WILSON BACK TO TEXAS.

CHIEF OF POLICE COX ADVISED HE HAS BEEN CONTACTED BY JACKSON,
MISSISSIPPI, AND LOCAL OCEAN SPRINGS NEWS MEDIA REPRESENTATIVES
PRESSING HIM FOR A STATEMENT CONCERNING WILSON'S ALLEGED REMARKS

L2 -StHf

{

1) - JACKSON Foarohsd ‘ P
Serlalized 220 >
KWS/mae Indexed \}. \f/ﬁ
(1) , Filed R
Approved: Qf ‘Z%f ?;,Transmitted 24 3 27 9/5? Z Per
/ _ (Number) (Time)
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FD-3§ (Rev. J-27-76) . ‘

I

FBI i

TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: E
[ Teletype [ Immediate (] TOP SECRET }
[J Facsimile [] Priority ] SECRET :
[ Airtel ] Routine ] CONFIDENTIAL !
[JEFTO |

] CLEAR !

Date i

PAGE 2 JN 62-544 UNCLAS EF T O
REGARDING KING ASSASSINATION. CHIEF COX ADVISED HAS GIVEN NO PRESS
STATEMENT TO DATE; HOWEVER, HE ADVISED THAT MISSISSIPPI STATE
REPRESENTATIVE THOMAS GOLLOTTE, ALONG WITH REVEREND NOEL FANNON,
ST. ELIZABETH SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINGS, WERE APPARENTLY
IN CONTACT WITH LOCAL MEDIA REPRESENTATIVES CONCERNING THIS MATTER.
CHIEF COX FURTHER ADVISED HE HAD BEEN CONTACTED BY JACKSON COUNTY
DISTRICT ATTORNEY CLINTON LOCKARD, WHO HAS BECOME AWARE OF THIS
MATTER AND HAS INSTRUCTED CHIEF COX TO BRING INMATE WILSON TO THE
DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE IN ORDER THAT HIS STATEMENT CAN BE TAPE
RECORDED. CHIEF COX FURTHER ADVISED THAT WILSON APPARENTLY HAS MADE
REMARKS TO THE EFFECT THAT THE FBI INTENDS TO "COVER UP" INFORMATION
HE HAS FURNISHED.

FOREGOING SUBMITTED FOR INFORMATION OF FBIHQ AND MEMPHIS IN
VIEW OF POSSIBLE PRESS INQUIRIES FORTHCOMING.
BT |

Approved: Transmitted Per

| (Number) (Time)
GPO : 1977 O - 225-539
WW 65994 Docld:32989768 Page 257



JNO @03 234 22227

00 HQ ME

DE JN

0 2221482 AUG 78

Fi JACKSON (62-544) (P)

TO DIRECTOR (44-33861) IMMEDIATE
MEMPHIS (44-1987 SUB ¥1) IMMEDIATE
BT

UNCLASE FT O

ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT
MURKIN; 00 : MEMPHIS,

ON AUGUST 22, 1978, JACKSON SPECIAL AGENT VISITED OCEAN SPRINGS,
MISSISSIPPI, POLICE DEPARTMENT IN ORDER TO DETERMINE STATUS OF
BURGESS AUDIE WILSON, JR. JACKSON SPECIAL AGENT ADVISED BY CHIEF OF
POLICE MATT COX THAT A TELETYPE HAD BEEN RECEIVED FROM LOCAL
AUTHORITIES IN NEy BRAUNFELS, TEXAS, ADVISING THEY WOULD ARRIVE IN
OCEAN SPRINGS DURING MORNING OF AUGUST 23, 1978, IN ORDER TO TAKE
WILSON BACK TO TEXAS.

CHIEF OF POLICE COX ADVISED HE HAS BEEN CONTACTED BY JACKSON,
MISSISSIPPI, AND LOCAL OCEAN SPRINGS NEWS MEDIA REPRESENTATIVES
PRESSING HIM FOR A STATEMENT CONCERNING WILSON'S ALLEGED REMARKS

Searched
forialissd

Indomed ;- A
faled ,jf,L —
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PAGE 2 JN 62-544 UNCLASE F T O
REGARDING KING ASSASSINATION, CHIEF COX ADVISED HAS GIVEN NO PRESS
STATEMENT TO DATE ; HOWEVER , HE ADVISED THAT MISSISSIPPI STATE
REPRESENTAT IVE THOMAS GOLLOTTE, ALONG WITH REVEREND NOEL FANHON,
ST , ELIZABETH SETON CATHOLIC CHURCH, OCEAN SPRINGS, WERE APPARENTLY
IN CONTACT WITH LOCAL MEDIA REPRESENTATIVES CONCERNING THIS MATTER.
CHIEF COX FURTHER ADVISED HE HAD BEEN CONTACTED BY JACKSON COUNTY
DISTRICT ATTORNEY CLINTON LOCKARD , WHO HAS BECOME AWARE OF THIS
MATTER AND HAS INSTRUCTED CHIEF COX TO BRING INHATE WILSON TO THE
DISTRICT ATTORNEY 'S OFFICE IN ORDER THAT HIS STATEMENT CAN BE TAPE
RECORDED , CHIEF COX FURTHER ADVISED THAT WILSON APPARENTLY HAS MADE
REMARKS TO THE EFFECT THAT THE FBI INTENDS TO "COVER UP™ INFORMATION
HE HAS FURNISHED .

FOREGOING SUBMITTED FOR INFORMATION OF FBIHQ AND MEMPHIS IN
VIEW OF POSSIBLE PRESS INQUIRIES FORTHCOMING .
BT

234219 Hq |
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HOO 298 234233
00 HQ JN ME

DE HO

02223332 AUG 78

Fit HOUSTON (44-1589) ()

D DIRECTOR (44-33861> IMMED IATE

JACKSON (62-544) IMMEDIATE

MEMPHIS (44-1987) IMMEDIATE

BT ’

UNCLAS

ATTENTION : CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT , ROOM 8988, JEH.
MURKIN3 00 : MEMPHIS,

RE MEMPHIS TELETYPE TO BUREAU, AUGUST 21, 1578.
ON AUGUST 22, 1978, BOB SORRELL , ROUTE ONE, BOX 264,

(BEAUMONT COLONY), KOUNTZE, TEXAS, TELEPHONE 246-2705,
(UNLISTED ), WAS CONTACTED AT HIS RESIDENCE WHERE THE FOLLOWING
INFORMATION JAS DEVELOPED , SORRELL BECAME ACQUAINTED WITH
BILL WILSON THROUGH HIS ATTENDANCE AT THE HOLLYWOOD BAPTIST
CHURCH IN MEMPHIS, TENNESSEE, WHIGCH WAS PASTORED BY BROTHER

WILSON, SORRELL HAD NO OTHER ASSOCIATION WITH BILL WILSON
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PAGE TWO HO 44-1599 UNCLAS

EXCEPT THROUGH CONTACT AT CHURCH. SORRELL ATTENDED THAT
CHURCH AS A YOUNGSTER AND CONTINUED UNTIL APPROXIMATELY

1958, WHEN HIS FAMILY MOVED FROM THE NEIGHBORHOOD AND

ATTENDANCE STOPPED.

HE, SORRELL , HAD NO OTHER CONTACT WITH BILL WILSON UNTIL
AFTER 1967, WHEN SORRELL EMPLOYED AT HAGLER AERO SERVICE,
CHARLES ¥ . BAKER AIRPORT , MILLINGTON, TENNESSEE , TELEPHONE
872-2261., SORRELL WAS PART-TIME EMPLOYEE AT HAGLER UNTIL
OCTOBER OR NOVEMBER OF 1967, WHEN HE BECAME FULL-TIME EMPLOYEE
AS A LINEMAN,

SORRELL RECALLED THAT SOMETIME AFTER BECOMING A FULL~
TIME EMPLOYEE BILL FLEW INTO THE AIRPORT , EXACT DATE UNRECALLED ,
IN A TWIN BEACHCRA#T ® ~18) BELIEVED RED AND WHITE IN COLOR
WITH POSSIBLY A BLUE STRIPE., SORRELL RECALLED THAT HE
REFUELED THIS AIRPLANE, BUT THE TIME OF DAY OF ARRIVAL
WAS UNKNOWN, AS RECALLED WILSON WAS WEARING CIVILIAN CLOTHING
AND PAID CASH FOR THE FUEL PURCHASE., SORRELL AND WILSON HAD
LITTLE CONVERSATION OTHER THAN GREETING. AS BEST RECALLED
BY SORRELL, WILSON STAYED OVERNIGHT AND LEFT THE FOLLOWING
DAY, TIME UNKNOWN, SORRELL DOES NOT KNOW HOW WILSON WAS
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PAGE THREE HO 44-15@89 UNCLAS
TRANSPORTED FROM AND TO THE AIRPORT. ‘

WITHIN TwO OR THREE MONTHS WILSON MADE A SECOND VISIT
TO HAGLER IN THE SAME AIRCRAFT WHERE HE RECEIVED GAS,
PAID CASH AND LAID OVER FOR TWO OR THREE DAYS. AGAIN,
SORRELL HAS NO IDEA AS TO HIS TRANSPORTAT&ON FROM AND BACK
TO THE AIRPORT, SORRELL HAS NO INFORMATION AS TO WHERE
HE CAME IN FROM OR HIS DESTINATION UPON DEPARTURE FROM THE
AIRPORT, SORRELL COULD éUPPLY HO INFORMATION ABOUT A
1965, WHITE MUSTANG AND DID NOT KNOW THAT WILSON HAD A
DAUGHTER NAMED DEBORAH.

SORRELL HAS NOT SEEN NOR HEARD FROM WILSON SINCE THE
LAST VISIT TO HAGLER.

SORRELL TERMINATED HIS EMPLOYMENT AT HAGLER IN OCTOBER
OF 1976. HE CANNOT RECALL THE EXACT TIME OF ARRIVAL OR
DEPARTURE BUT DOES BELIEVE BOTH VISITS OCCURRED IN EITHER
1968 OR 1969, SbRRELL ADVISED FUEL RECEIPTS BROKEN DOWN
BY SINGLE ENGINE OR MUTLI-ENGINE AIRCRAFTS ARE MAINTAINED
ON A MONTHLY BASIS. SORRELL ADVISED THAT MR. GLENN MITCHELL ,
MAINTENANCE SUPERVISOR , HAGLER AERO SERVICES, COULD ASSIST
WITH REVIEW OF GAS RECEIPTS TO DETERMINE EXACT DATE .OF ARRIVAL.,
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PAGE FOUR HO 44-15@09 UNCLAS

SORRELL HAD NO INFORMATION HOW WILSON CAME INTO
POSSESSION OF AIRCRAFT AND DOES NOT KNOW WHETHER IT WAS
LEASED OR OWNED BY HIM, IN RECALLING THE TWO VISITS
BY wILSON, SORRELL HAS A GUT FEELING THAT SOMEONE MAY
HAVE BEEN WITH HIM ON EACH OCCASION, BUT THIS IS JUST A

FEELING ON HIS PART AND HE CAN SUPPLY NO INFORMATION TO
CONFIRM THIS FEELING. SORRELL HAD NO INFORMATION ABOUT

AN AIRPORT IN OLATHA, KANSAS, WHERE WILSON ALLEGEDLY LANDED
RTER DEPARTURE FROM MEMPHIS,

AS FURTHER BACKGROUND , SORRELL RECALLED THAT DURING
ATTENDANCE AT THE HOLLYWOOD BAPTIST CHURCH HE GOT THE IMPRES-
SION THAT WwILSON WAS IN AND OUT OF TROUBLE, ALTHOUGH HE
DOES NOT KNOw THE TYPE, HE MAY HAVE RECEIVED THIS INFORMATION
FROM ONE OF WILSON'S SISTERS, NAMES UNRECALLED, THROUGH
CONTACT WITH WILSON AT CHURCH, WILSON IMPRESSED SORRELL AS

THE TYPE OF GUY WHO ALWAYS HAD A "BIG DEAL", "KIND OF
A CONMAN PERSONALITY"., AGAIN, AND IT MAY HAVE BEEN ONE OF
WILSON'S SISTERS WHO MENTIONED IT, SORRELL GOT THE IMPRESSION

THAT wILSON HAD BEEN ARRESTED AND RECEIVED TIME FOR AN
UNKNOWN OFFENSE, SORRELL ADVISED THAT CONTACT WITH WILSON'S

SISTERS WAS AT CHURCH. HE AGAIN STATED THAT HE HAS A GUT
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PAGE FIVE HO 44-1589 UNCLAS
FEELING THAT ONE OF THEM MAY-HAVE BEEN AT THE AIRPORT ON
ONE OF THE ABOVE OCCASIONS.

SORRELL DID NOT KNOW FOR CERTAIN THAT WILSON SERVED
IN THE U.S, AIR FORCE, BUT RECALLED THAT WILSON WORE A
UNIFORM AT CHURCH ON OCCASION, SORRELL WAS NOT AWARE THAT
WILSON WwAS EMPLOYED AT PRUDENTIAL INSURANCE COMPANY BUT DOES
RECALL HIS MARRIAGE TO BETTY LOU, MAIDEN NAME UNKNOWN,
BECAUSE BETTY LIVED IN THE SAME NEIGHBORHOOD , SORRELL

HAD NO INFORMATION ABOUT WILSON'S CLEANING BUSINESS OR
TIME SPENT IN THE TENNESSEE NATIONAL GUARD OR THAT WILSON

HAD EVER LIVED IN THE MEMPHIS AREA.

SINCE NO INFORMATION WAS DEVELOPED FROM SORRELL
CONCERNING THE AIRPORT IN KANSAS AND DID NOT KNOW
(FIRST NAME UNKNOWN) FISHER, FROM WHOM WILSON ALLEGEDLY
PURCHASED THE AIRCRAFT, ANY LEADS FOR KANSAS WILL BE
LEFT UP TO THE DISCRETION OF MEMPHIS,

- LEAPS, MEMPHIS AT MILLINGTON, TENNESSEE, CONTACT GLENN
MITCHELL AND ATTEMPT TO REVIEW LOGICAL GAS RECEIPTS TO
DETERMINE EXACT DATE OF WILSON'S REFUELING AT HAGLER AERO
SERVICE,

* HOUSTON AT HOUSTON, WILL SUBMIT REPORT.
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PAGE HG 44~ 1509 URCLAS _
} ) ' . ) , '
EXGEPT THIOUGH CONTAGT AT CHUSCH, SORRELL ATTENDED THAT
CHURGH AS A YOUIGSTER AHD COMTINUED UKTIL APPRUAL MATELY
1553, WHER HIS FAILY MOVED FROU THE WLICHBORHOOD 4D !
ATTENDANGE STOPPED . . | ;
UHE, SORRELL , HAD 0 OTHER COKTACT UITH'HILL WILEOY UBTIL
AFTEN 1387, WHEN SORAELL BUPLOYED AT HAGLER AERC SERVIZE, .
CHARLES 9. BAKEA ﬁxfpéarg AILLISGTON, T goua;)rw, TELEPHONE
_ A ATRPOR] aror , PELE
$72-2261. SOARELL YAS PART-TINE. CHPLOYEE AT HAGLER UUTIL :
CCTOBER O HOVEMBER OF 1987, WHEH KE BECANE FU L~Tvvg TUFLOYEE
55 A o l
SOETIME AFTEA BECONING & FULL-
TIME Fy TNTO THE ATRPORT , EXAGT DATE USRECALLED ,
1% A TyLi DIACHCRAFT @ -18) BELIEVED RED AMD WHITE 11 GoLoR
FITH POSSIBLY A BLUT STRIPE. SORRELL RECAULFD THAT KE
REFUELED THIS ﬁiRpLQNEQ.EUf THE TTHE OF DAY OF ARRIVAL
vha'uu“ﬁéfﬁe 55 RESALLED WILSGH wAS WEARIPS -CIVILIAD EKQTHZHE’

.
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Page THREE HO 44~ 1542 UNCLAS ’ *
TRANSPORTED FROW ARD IO THE AIEPORT.

WITHIN TWO OB THREE MONTHS HILSCHK ﬁﬁﬁ

=3

v

A SECCAD

L - A :
TO OHAGLER [¥.THE SAMET AIRCIATT WHERE LE RECEIVEL ﬁaﬁ

. PAID CasSH ABD Lufilﬁvgﬁ FOR TwO OR THREZ DAYS. 2G4

i
M

VISIT

BOARELL, HAS KU 1“’& A5 T0 HE%;?Ré*ﬁ? TATION FROX Aﬂp BACK

=

TJ THEI AIRPORT, SORRI

AIRPORT . S5352*L.GGBLQ SUPPLY- §é ”:E RUAT 10N ABQUT
zng, WHITE HUSTARS AND 51D ﬁﬁf‘ oy, trat ‘viLwGrE HA
arb“wfﬁﬁ NaiZD DEBOIAH,

SORKELL HaS HOT SEEN NOR HEARD FRON WILSOS SI

i
T
[%3
=
<2
b
b
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o
pacod
e
iy
ERa]
g
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J

¥

29

e
S
e
S ~.5

) HZORRELL. TERB I

i‘

OF 1976, hﬁ'agwﬁu RECALL THE zxs?f 11 53;8F1ARREVAL“GR'

£ .BuT DEES BELI “5? E@?ﬁ‘QISI“J OCCURRER - TH

LL HeE ﬁo'zﬁﬁogﬁézzaN.A§‘rﬁ W H

HE CAME Ik FRUM O HIS DESTIHATION LPOH QE AR TLRF'Fa

p A

LE EHE

,u

LD HI? EdiPLOYMERT AT HAGLER "IN QC?ﬂbﬁl

EZT}A R

1368 OR (963, SORAFLL ADVISED FUEL RECEIPTS %RGYE37§UWR_

BY “idgLE ENGIGE OR ?iTL£~E» L INE AiksxﬂFih ARE }ﬁiﬂfél"“

ol 4 SUETHLY BASIE . 'SQRE7Li‘ﬁﬁUI§EB THAT MR, GLENN m(iCh&LLg

YYIGES, COULD AS

, 3 s r - P Il v i 8 Fa ) J1E 3 % pve s - et
dn INTE ﬁ:ﬂw 53?1%913&&5 HAGLER AE30 37R
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' ' : ) . e 5 w s e e s . | -
WITH REVIEY OF S48 RECIIPTS 70 DETIRGINE EXACT DATE OF
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B ﬂ
B s . ’
. . . .- \ . “i .
' l
' |
: §

NV 55994 DG&Id:EZ‘BﬁBTﬁ% Page 268

ARRIVAL .




(;"
-..,;
]
e
i
=
L 3
<
=3
o

CORRELL HAD MO IRFORMATION HOW 'WILS
POSEE ‘SI n‘i O AIRCRAFT AUD. DOES BOT KNOW WMETHER IT WAS

LESSED OR 0"”’7‘ BY RIM. I¥ RECALLING THE Two VISITS

v g ey %2 ety F:\ weea x t ' - ~r'-:-: Yo 20, pam " Rt o £ e TR oy v F
BY yILSOK, S0RRELL HaS A4 ‘i:l'f.i:‘. FRELIND THAT SCMEQRE HAY

HAVE BEEN wITH HIN ON E uH G*"”‘{z,m«i‘\? o BUT THIZ IS5 JUsSY &
FEZLING On HIS PARY A{D. HE CAN SUPPLY E’-!G EEEFGR?@AT won 16 .
Ha b.‘%f Fi‘x;?}:u g AE',‘C}HT

A% BLAPORT IW QLATHA , HAULAD MERE WILSOW all aGbi* AL if‘,%‘@DS‘

A% FURTHEHE BACKGROUND , BOARELL RECA LLE”E ¥ HZST DURIHG

T

ATTERDARCE M ’i‘i HOLL YWD P.%MTIST CHURCH I“(i:f UT THE 15““1?’1{‘;3*

IN AW GUT OF 1RQUHLE, ALTHOUGE HE

THIS INFORMATION

& g g e e Pl
MPRESEER . BO P:,.lmLi A%

SLWAYE Hal A "BIG DEALT, "K
4 SuiliEgl PERS0 I«L\LIZ‘TY'"-Q GEALN, AMD IT [JaY HAVE DEEN O8E OF

» SORRELL GOT THE TMPRESSION

WILEGHS \ .
TUAT il ﬁ%’s’iﬂz‘i”?ﬁ TINE FOR &6 (
UNKHOH B GIPESSE qﬁ??&ﬁﬁ TEAT TOYTACT WITH wILSOH'S
| , .
SISTERS waAS AT CHUR o . HE SGATN STav 5nOTRAT HE s et
' .
’ 3
:
1 .
:
| -
‘ .
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription August 21, 1978

CARL D. FORTNA, Route 6, Box 387, Ocean Springs,
Mississippi, telephomne number 875-0220, was advised of the
identity of the interviewing Agent and the nature of the
interview. FORTNA, a white male, born June 2, 1932, in
Great Bend, Kansas, advised that he completed the tenth
grade of high school, and he could read and write.

FORTNA stated that he met BILL WILSON in Belton,
Missouri, in 1966 or 1967. FORTNA was in the Air Force at
this time stationed at Richards-Gebauer Air Force Base in
Belton, Missouri. FORTNA stated that WILSON and WILSON's
wife owned a jewelry store in Belton, Missouri, and that
WILSON was a member of the 442nd Air Force Reserve Unit
stationed at Richards~Gebauer Air Force Base. FORTNA stated
he knew WILSON through their association in the VFW in Belton,
Missouri. FORTNA stated that he, FORTNA, retired from the Air
Force in 1969 and did not see WILSON again except for one
brief moment in 1972 until approximately two months ago.
WILSON came to Ocean Springs, Mississippi, from Lafayette,
Louisiana, about two months ago and lived in the Twin Pines
Motel on Highway 90, Ocean Springs, Mississippi. On July 23,
1978, WILSON moved into a house owned by FORTNA located next
door to FORTNA's present residence. :

At approximately 4:15 PM on August 18, 1978, WILSON
asked FORTNA to come into WILSON's house, that he had something
very important to tell him., WILSON told FORTNA, "I killed that
black son-of-a-bitch.'" FORTNA askéd WILSON who he was talking
about, and WILSON replied MARTIN LUTHER KING. FORTNA stated
that he told WILSON he did not believe him, and WILSON said,

"I am telling you the truth. I actually killed him. 1I've

been living with it for ten years, and I can't take it anymore."
WILSON told FORTNA that MARTIN LUTHER KING was responsible for
WILSON's father's death. WILSON did not elaborate further on
this, WILSON told FORTNA that this killing was "engineered"

by 1OU CRUZ (phonetic). FORTNA stated that he knows LOU CRUZ
and that LOU CRUZ owned or still owns Lou Cruz Jewelry, 1505
Main Street, Grandview, Missouri. WILSON told FORTNA that he
drove to the State Line Airport in Kansas City, Missouri,
driving a new Ford Thunderbird. WILSON told FORTNA that CRUZ

8/19/78 .Ocean Springs, Mississippirile # _Jackson 62-544 "@7

Interviewed on

e
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also owned an identical Ford Thunderbird. WILSON left his
Thunderbird at the airport and flew to Memphls, Tennessee.
CRUZ came to the airport and picked up WILSON's Thunderbird
and took it from the airport so it would not be noticed.

When WILSON arrived in Memphis, he borrowed a white Ford
Mustang that he had purchased for his daughter, DEBORAH.
DEBORAH had driven from Kansas City to Memphis in the Mustang.
WILSON told FORTNA that he went to the motel where MARTIN
LUTHER KING was staying and that he used a Japanese sniper
rifle and shot KING holding the rifle on his hip. He stated
that this rifle is now in the possession of WILSON's son,
STEVE. WILSON told FORTNA that he was driving away from the
scene in the Mustang, and he was stopped by the Memphis police,
but he talked himself out of a ticket, and the car was not
searched. He stated that the rifle was in the trunk of the
car at this time. WILSON told FORTNA that he then flew his
airplane back to Kamsas City, and CRUZ picked him up at the
airport and took him home.

FORTNA stated that when WILSON told him the above
information, he, FORTNA, believed that WILSON thought he was
telling the truth and that he swore on his mother's grave in
front of a priest that it was the truth. FORTNA stated that
WILSON had never mentioned this subject prior to this instance.
FORTNA stated that WILSON has been drinking heavily for the
past two months and has lied to him several times in the past
two months. WILSON, on occasion, would tell FORTNA that he
had been married three or four times since divorcing his first
wife and then come back at a later date and say that he had
not been married after divorcing his first wife.

FORTNA stated that WILSON is an excellent pilot,
that he, FORINA, has flown with WILSON through bad weather,
and WILSON had no problems flying the aircraft.

NS
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The following investigation was counducted by
SA KENNETH P, HUGHES:

On Augusi 19, 1978, a review of the 1973
Grenada City Directory shows a listing for the Centiral
Baptist Church with Reverend JOE BELL as pastor at
333 Secoud Street, Grenada, Mississippi; telephone
226"‘2?}.50

The directory shows JOE BELL and wife,
MYRA N, BELL, residing at 235 South Mound Street,
Grenada, Mississippi, home telephone 226-4133, and
tgat gOE BELL is the pastor of the Central Baptist
Church.

On August 19, 1978, FRED TILGHMAN, Chief of
Police, Grenada, Mississippi, Police Department,
Grenada, Mississippi, advised he could locate no
arrest record or outstanding warrants for BURGHESS
AUDIE WILSOM, JR., also koown as BILL WILSON, date
of birth, August 28, 1931, place of birth, Fultomn,
Mississippi.

On August 19, 1978, JACK SIMMONS, Deputy
Sheriff, Grenada County Sheriff's Office, Grenada,
Mississippi, advised he could locate no arrest
record or outstanding warrants on BURGESS AUDIE WILSON; JR.,
also known as BILL WILSON, white male, date of birth,
August 28, 1931, at Fulton, Mississippi.,

On August 19, 1978, HUBERT SPEARS, United
States Post Office, Grenada, Mississippi, advised
they did have a B, A, WILSON, who was formerly the
preacher at the Central Baptist Church, Grenada,
Mississippi, approximately four or five years ago.

ﬁw 65994 Docld:329853768 Page 273




JN 62-544
2

=1

SPEARS stated that B. A. WILSON died, and his
wife, possibly named GLADYS, after B. A. WILSON's
death, resided at 375 Levee Street, Grenada,
Mississippi, which house is now vacant or in the
process of being torm down. SPEARS further stated
that B. A. WILSON and his wife lived in the parsonage
behind Central Bapitist Church, and SPEARS stated that
if WILSON had any children, none lived in CGrenada, or
they were all gircin when WILSOR wss the preacher at
Central Baptist Church.

A review of the Grenada City Directory for
the year 1978 shows a listing for MMrs., LILLY M. WILSON
at 375 South Levee Street, Grenada, Mississippi,
telephone number 226~4737.
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AT VETERANS ADMINISTRATION CENTER, GULFPORT, MISSISSIPPI

On August 21, 1978, Mrs, INGRID SAMPSON, Medical
Administration DlVlSlon, Veterans Administration Center
Gulfport, Mississippi, advised SC(S) BETTY LOU CLARK she
could locate no record indicating that BURGESS AUDIE WILSON,
JR., had ever received treatment at the Gulfport or Biloxi,
Mississippi, Veterans Administration Centers,

AT KEESLER AIR FORCE BASE, BILOXI, MISSISSIPPT

On August 21, 1978, Airman First Class SUSAN DRENNON,
Clerk, Registrar's Offlce, Keesler Medical Center, Keesler Air
Force Base, Biloxi, MlSSlSSlppl. advised SA EDGAR L. O'NEILL,
JR. that there was no record¢ in the in~patient records or outm
patient records that BURGESS AUDIE WILSON, JR. had ever received
treatment there,

She stated that if a patient is treated for routine
physical examination and is not again seen for a period of two
vears, all medical records are thereafter transmitted to U. S.
Air Force Medical Records Center, St. Louis, Missouri.
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The following investigation was conducted by
SA GWYNNE L. HUPFER at Columbus, Mississippi, on
August 19, 1978:

A physical observation of 401 5th Street South,
Columbus, Mississippi, revealed that this is the address
of the Candlewocod Apartments.

JAMES LANCASTER,. 810 Holliand Avenue, advised
that he is the owner of the Candlewood Apartments.
LANCASTFR stated that he does not recall anyone by the
name BURGESS AUDIE WILSON, JR., or BILL WILSON, renting
an apartment from him. LANCASTER advised, however, that
he has had a great deal turnovers in these apariments
over the past several years and he could not possibly
recall all his tenants by name. LANCASTER advised
that his daughter, RITA BROWNLEL, was the resident
manager of the Candlewood Apartments for him for several
years. He stated that she might recall this individual.

RITA BROWNLEE, 3504 Camilia Gircle, advised that
she was the resident manager of Candlewood Apartments
during portions of 1974 and all of 1975 and 1976, BXOWNLEE
advised that she does not recall anyone named BURGESS
AUDIE WILSCN, JR., or BILL WILSON renting an apartment
from her. She stated, however, that she located a payment
from a BILL WILSON, dated July 16, 1975, for apartment #9
at the Candlewood Apartments. She advised that this is
the only record she could find of this individual and
stated that he must have paid his rent payments in cash.

DONALD BEARD, Columbus Police Department,
advised that their records indicate BURGESS A. WILSON
was the complainant and victim of a stromng-arm robbery
on August 7, 1975. BEARD advised that is the only record
they have of a BURGESS A. WILSON in their files.

BEARD stated that they have a record of a BILL
WILSCN, Apartment #9, Candlewood Apartments, as being
the subject of a disturbance call on August 7, 1975, and
again on August 13, 1975. BEARD advised that a review of
his records indicate that on both of these occasions another
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tenant at the Candlewoocd Apartmants had called the
police to complain of excessive noise at the apartment
of BILL WILSON. Both of these incidents were handled
by officers of their department with no arrests being
made and no charges being filed.

BARBARA HENSON, Dispatcher, Lowndes County

Sheriff's Office, advised that their records are negative
concerning BURGESS AUDIE WILSON, JR., or BILL WILSON.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 8-21-78

LUKE JOSEPH BRODERICK, 1204 Hammer Smith Lane,
Ocean Springs, Mississippi, telephone number 875-1404,
was advised of the identity of the interviewing Agent
and the nature of the interview. BRODERICK stated
that he is the manager of the Angle Inn Restaurant
and Lounge, Highway 90, Ocean Springs, Mississippi.

BRODERICK, a white male, stated that he
was born February 7, 1940, and has completed three
years of college.

BRODERICK stated that he is acquainted with
BILL WILSON, who has been coming to the Angle Inn
for approximately two months as a customer. BRODERICK
stated that late on the night of August 16, 1978,
he, BRODERICK, came to the Angle Inn and WILSON was
sitting at the bar and had been drinking Draft Beer
and was half drunk. BRODERICK stated he started
talking to WILSON and WILSON said that he, WILSON,
knew more about the MARTIN LUTHER KING assassination
than people thought., WILSON started telling
BRODERICK about how someone else had shot KING other
than EARL RAY. WILSON was describing the other
assassin in the third person. BRODERICK stated that
after WILSON talked for a few minutes, he, BRODERICK,
realiged that WILSON was actually talking about himself
shooting KING., When he questioned WILSON on this,
WILSON stated "I definitely shot him. I was 50 feet
away. I blew that nigger shit away". WILSON stated
that he had flown to Memphis, Tennessee, in a private
plane and he stated that he had shot KING from approxi-
mately 50 feet away while standing on the ground.
WILSON told BRODERICK there were more people involved
than himself and that firecrackers and other shots
were going off at the time he shot KING. He stated
that RAY was a scapegoat in this conspiracy.

WILSON stated that he was turning himself
in to an old friend of his, GENE (last name unknown),
who is the Sheriff of Shelby County. WILSON told

Interviewed on 8=19=78 «Ocean Springs, Mississippi. s Jackson 62-544-7R
\&\b'v ‘
by SA HARRY H. CARPENTER/kbn

8-21-78

Date dictated

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents aie not to be distributed: outside your agency.
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BRODERICK that he was scheduled to turn himself in at 9:30 a.m.,
on August 18, 1978, at the Holiday Inn in Biloxi, Mississippi.
At the time WILSON was telling BRODERICK the above information,
WILSON had tears in his eyes and said he had been living with
this on his conscience for ten years and could not stand it
anymore. Also listening in to a portion of the above
conversation was part-time bartender, DOROTHY WOODSIDE.

BRODERICK stated that he asked WILSON during the
conversation on the night of August 16, 1978, if he was
RAOUL and WILSON did not either deny or confirm this
statement.,

BRODERICK stated that WILSON had dated a female,
RITA HERRINGTON, and that RITA HERRINGTON's son, HOWARD
HERRINGTON, went to New Orleans with WILSON at one time.

BRODERICK stated that WILSON came into the Angle
Inn on the morning of August 18, 1978, and stated that he
was turning himself in to the Sheriff of Shelby County
at 6:30 p.m., on that day at the Holiday Inn in Gulfport,
Mississippi. WILSON used the pay telephone in the Angle
Inn to call the Sheriff of Shelby County and he wrote the
number of the sheriff on a Yellow Cab Company card on the
wall by the pay telephone. BRODERICK made available this
Yellow Cab Company sign to the interviewing Agent.
Written on this sign was the telephone number 901:
528-3600., WILSON stated that he could not turn himself in
on the morning of August 18, 1978, because the sheriff
could not be at the motel because of the police strike
now going on in Memphis, Tennessee.

[no
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 8-21~78

WILLIAM HENRY CAMPBELL, 1706 Kensington Drive,
Ocean Springs, Mississippi, was advised of the identity
of the interviewing Agent and the nature of the interview,
CAMPBELL stated that he is the gemneral superintendent of
Gulf South Construction Company, Ocean Springs, Mississippi.

CAMPBELL stated that he does know BILL WILSON
and that BILL WILSON had worked for him at Gulf South
Construction Company as a carpenter for approximately
two weeks in July. He stated that WISON worked
directly under him, CAMPBELL, but that WILSON quit
after two weeks because he wanted more money and
CAMPBELL was not able to pay him more.

He stated that WILSON was a relatively quiet
person who did not brag or talk about anything concerning
violence or notoriety and did mot appear to have any
racial problems.

CAMPBELL made available the following application
for employment concerning BILL WILSONs

Interviewed on _ 8=19=78 . _Ocean Springs, Mississippj, 4  Jackson 62-544-75
BN
by _SA HARRY H. CARPENTER/kbn Date dictated S 21=78
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription August 21, 1978

DOROTHY RUTH WOODSIDE, 203 Morris Noble Road,
Ocean Springs, Mississippi, telephone number 875-4721, was

. advised of the identity of the interviewing Agent and the

nature of the interview. WOODSIDE stated that she is a part-
time bartender at the Angle Inn Restaurant and Lounge located
on Highway 90 in Ocean Springs, Mississippi. She stated

she works full time as an accountant at Ingalls Shipbuilding
Division of Littomn Industries, Pascagoula, Mississippi.
WOODSIDE is a white female, born August 27, 1924, and has a ~“
high school education plus graduating from business college.

WOODSIDE stated that she does know BILL WILSON, and
she has talked to him numerous times at the Angle Inn. She
stated that she dated WILSON one time and has seen him once
or twice at his apartment.

WOODSIDE stated that at approximately 1:00 AM on
August 18, 1978, WILSON came to the Angle Inn. WILSON talked
to LUKE BRODERICK, the owner of the Angle Inn. While WILSON
was conversing with BRODERICK, WOODSIDE joined the conversatiomn.
She stated that at the time WILSON was talking, he had had
several beers but was not drunk, but the longer he talked and
drank, the more inebriated he became. WOODSIDE stated that she
heard WILSON say, "I'm the man that shot MARTIN LUTHER KING.
I have had this on my conscience for ten years. I wanted to
get it off my mind.'" She stated that WILSON stated that he
had a green airplane he had flown in to Memphis, Tennessee,
at the time he killed KING. She stated that the reason he was
going to surrender himself to authorities was that he had just
renewed his pilot's llcense and that he knew he would be caught
as a result of his pilot's license. WILSON showed this pilot's
license to BRODERICK. WOODSIDE stated that she remembers
WILSON saying that he was looking through a window or over a
windowsill at the time he shot KING. He stated that after he
shot KING, there was a series of bangs or shots but WILSON
stated that he was the one that actually shot KING. She stated
that WILSON said he was going to turn himself in to the Sheriff
of Shelby County, Tennessee, and that WILSON started crying at
the end of the conversation. WOODSIDE stated that BRODERICK

said that he believed WILSON was telling the truth, but WOODSIDE
did not believe him.

Interviewed on

by

8/19/78 «Qcean Springs, Mississippig;. # Jackson 62-544'2f'
o

SA HARRY H. CARPENTER/kbn/mae Date dictated __ 8/21/78

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FBi/DoJ
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Sometime during the conversation, WILSON had
stated that he had at one time been a pilot for Governor
CLIFF FINCH, the Governor of Mississippi. He stated he had
flown FINCH during FINCH's gubermatorial campaign. WILSON
also stated that he had flown at one time with the original
Flying Tigers.

WOODSIDE stated that WILSON has been dating a friend
of hers, RITA HERRINGTON, who resides on Fountaine Lane in
Biloxi, Mississippi, telephone number 374-5311., HERRINGTON is
employed as a waitress at the Ramada Inn in Biloxi. HERRINGTON's
son, HOWARD HERRINGTON, supposedly accompanied WILSON to New
Orleans at one time.

WILSON also stated that he had been assigned to
Keesler Air Force Base, Biloxi, Mississippi, at one time, and
she, WOODSIDE, had the impression that he was in the military
at this time.

S
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FBI MEMPHIS PRIORITY
FBI OKLAHOMA CITY PRIORITY
FBI SAN ANTONIO PRIORITY
FBI ST, LOUIS PRIORITY
B
UNCLAS
MURK IN | i}
EXTENSIVE INVESTIGATION HAS ALREADY BEEN CONDUCTED TO
RESOLVE THE ALLEGATION BY BURGESS AUDIE WILSON THAT HE
ASSASSINATED MARTIN LUTHER KING , JR.} AND TO DETERMINE

Lo-Siy . 75
o jo

i%@%§
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WILSON'S UHEREABOUTS ON APRIL 4, 1968, THE DAY KING UAS
ASSASSINATED , INi ADDITION, IF NOT ALREADY DONE, THE
FOLLOWING OFFICES SHOULD CONDUCT THE FOLLOWING ADDITIONAL
INVESTIGATION :

SAN ANTONIO :

WILSON ALLEGED ON AN UNSPECIFIED DATE MITCH LHU)
FURNISHED HIM A JAPANESE SNIPER RIFLE WHICH HE ALLEGEDLY
USED TO SHOGT KIG . DEBRA JONES, DAUGHTER , ADVISED HE WAS
ARRESTED ABOUT FOUR AND ONE HALF YEARS AGO AT BROWNSVILLE,
TEXAS, WHILE INTOXICATED AFTER HAVING MADE THREATS TO KILL
HIS WIFE, AND THE POLICE FOUND A RIFLE IN HIS CAR.

SAN ANTONIO AT BROYNSVILLE, OBTAIN DETAILS OF THIS ARREST,
AND OBTAIN ANY DESCRIPTION OF RIFLE REPORTEDLY LOCATED BY
POLICE .

JACKSON 3

APPARENTLY REFERRING TO A SKETCH OF KING 'S KILLER,
WILSON TOLD THE GLADDENS GJORKING ASSOCIATES IN OCEAN SPRINGS,
MISSISSIPPI) THAT IT WAS ALMOST AN EXACT LIKENESS OF HIM AND
BCAUSE IT WAS RECENTLY SHOWN ON TV, HE DECIDED TO TURH HIH-
SELF IN. yILSON SAID HE HAS A SISTER IN FULTON, MISSISSIPPI,
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PAGE THREE DE Ho ol uncras ®
yHO.TELEPHONED HIM IN OCEAN SPRINGS TO SAY THAT THE SKETCH
LOOKED JUST LIKE HIN.

JACKSON, IN YOUR ATTEHPT TO LOCATE CHRISTINE WILSOW,
SISTER , AT FULTON, MISSISSIPPI, IF NOT ALREADY DONE, ALSO
INTERVIEY HER RE ALLEGED CALL RE SKETCH DESCRIBED ABOVE.

MEMPHIS s

WILSON ADVISED THE TWO WHITE HMALES IN MEMPHIS TOOK HIM TO
A HOTEL ON SOUTH MAIN STREET NEAR BEALE STREET AND TOOK HIM
TO A ROOM ON THE THIRD FLOOR. HEMPHIS ADVISE PROXIMITY OF
THIS ADDRESS TO ACTUAL KING ASSASSINATION LOCATION,

OPAL HOOTEN, MOTHER OF BETTY LOU WADE, WAS UNABLE TO
FURNISH SPECIFIC DATES OF VISITS, OF BETTY AND DEBRA, HOWEVER,
WOULD CHECK FAMILY MEDICAL RECORDS, DEBRA ALSO STATED WHILE
HER MOTHER BETTY AND HER WERE IN MEMPHIS VISITING HOOTENS
AT TIME KING WAS ASSASSINATED , BETTY CALLED WILSON IN KANSAS
CITY AT LEAST TWO TIMES.

MEMPHIS FOLLOW STATUS OF HOOTEN LOCATING FAMILY MEDICAL
RECORDS, AHD DETERMINE WHETHER SHE HAS ANY TELEPHONE RECORDS,

OR IF SAME ARE AVAILABLE AT TELEPHONE COMPANY, SHOWING ANY
CALLS TO KANSAS CITY, OR BRANDVIEW AREA, DURING PERIOD OF
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“APRIL, 1968,

ALL RECIPIENT OFFICES:

SUTEL SUMMARY RESULTS OF ANY INVESTIGATION STILL
OUTSTANDING, AND PROMPTLY SUBMIT REPORTS REPORTING ALL
INVESTIGATION CONDUCTED RE WILSON'S ALLEGATION, DESIGNATING
4 COPIES TO BUREAU, AND 3 TO MEMPHIS, WITH COPY DESIGNATED
FOR USA MEMPHIS,

BT
BO83

NNNN
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FBI SAN ANTONIO PRIORITY
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glicLAS
HURK LU ' .

EXTENSIVE INVESTIGATION HAS ALREADY BEER CGOKDUCTED TO .
RESOLVE THE ALLEGATION BY BURGESS AUDIE WILSOH THAT HE
ASSASSINATED MARTIN LUTHER KING ; JR., AYD TO DETERMILE
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YILSON'S YHEREABOUTS O APRIL 4, 1968, THE DAY KING UAS
ASSASSINATED . I ADDITION, IF LOT ALREADY DORE; THE
FOLLGYIKG OFFICES SHOULD CORDUCT THE FOLLOYIfG ADDITIONAL
IWESTIGATION 2

Sal ANTONIO 3

WILSON ALLEGED O AN UNSPECIFIED DATE HITCH LIU)
FURNISHED HIi A JAPAHESE SUIPER RIFLE WHICH KE ALLEGEDLY
USED TO SHOOT KIIG . DEBRA JONES, DAUGHTER ,/ADVISED HE UAS
ARRESTED ABOUT FOUR AED ONE HALF YZARS AGO AT BROUNSVILLE,
TEXAS , UHILE INTOXICATED AFTER HAVIEG HMADE THREATS TO KILL
HIS YIFE, AD THE POLICE FOUND A RIFLE I KIS GAR.

Sall ANTONIO AT BROUNSVILLE, GBTALN DETAILS OF THIS ARREST,
ALD OBTAIN ANY DESCRIPTION OF RIFLE REPORTEDLY LOCATED BY
POLICE., | i P |

JACKSOL 5 ‘ e

APPARESTLY REFERRING TO A SKETGH OF ‘KING*S KILLER,
WILSOUl TOLD THE GLADDENS CTORKIS ASSOGIATES ‘Ii OCEAN SPRIIES,
AISSISSIPPL) THAT IT WAS ALWOST ANl BXAGT LIKEWESS OF Wi ARD
ECAUSE IT UAS RECEWTLY SHOUN OF TV, HE DECIDED To TURN HIi-,
SELF IN, YILSON SAID HE HAS A SESTER.IN FULTOR, HISSISSIPPI,
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" yHO TELEPKOLED HIH IN OCEAN SPRIIGS Tﬂ\ﬁéY THAT THE SKETCH
LOOKED JUST LIKE HId, \

. PAGE THREE DE HO G083 UNCLAS
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JACKSON, IN YOUR ATTEMPT TO LOCATE ‘GHRISTINE vILSou,
SISTER , AT FULTOU, MISSISSIFI?i, IF NOT ALREADY DONE, ALEO
INTERVIEY HER RE ALLEGED CALL RE SKETCH ADESCRIBED ABOVE

MEMPHIS ¢

WILSON ADVISED THE TuO WHITE UALES I WEMPHIS TOOK HIN TO
A HOTEL Ol SOUTH MAIN STREET NEAR BEALE STREET AND TOOK HIN
TO A ROOM Ol THE THIRD FLOOR, {EWPHIS ADVISE PROXIMITY OF
THIS ADDRESS TO ACTUAL KIG ASSASSINATION LOCATION,

OPAL HOOTEN , HOTHER OF BETTY LOU YADE , WAS UNABLE TO
FURNISH SPECIFIC DATES OF VISITS OF BETTY AUD DEBRA, HOWEVER,
HOULD CHECK FAWILY MEDICAL RECORDS, DEBRA ALSO STATED WHILE
HER HOTHER BETTY ALD HER WERE IN UEMPHIS VISITING HOOTENS
AT TIME KING YAS ASSASSINATED , BETTY CALLED WILSON IN KANSAS
CITY AT LEAST TUO TIMES. ”

HEQPHIS FOLLOY STATUS OF HOOTEN LOCATING FAMILY HEDICAL
REGORDS, ALD DETERIHINE UHETHER SHE HS ANY TELEPHONE RECORDS,
OR IF SAME ARE AVAILABLE AT TELEPHONE COHMPANY, SHOUIG ANY
GALLS TO KAWSAS CITY, OR BRAWDVIEH AREA, DURILG PERIOD OF
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~ APRIL, 1968,

ALL RECIPIELT OFFICESS:

SUTEL SUIMARY RESULTS OF ANY INVESTIGATION STILL
OUTSTAIDING , AID PROHMPTLY SUBHIT REPORTS REPORTING ALL
INVESTIGATION CORDUCTED RE WILSOl*S ALLEGATION, DESIGNATING.
4 COPIES TO BUREAU, AID 3 TO MENPHIS, UITH COPY DESIGUATED
FOR USA WEMPHIS, -
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Fi1 SAN ANTONIO (44-1242) P
TO DIRECTOR (44-38861) IMMEDIATE
MEMPHIS - (44-1987) (SUB i) IMHEDIATE

JACKSON (62-544) IMMEDIATE

ALL OFFICES VIA FBI HQ ~===~-
BT

UNCLAS EFTO

- ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988, JEH BUILDING .
MURKIN, '

RE SA' TEL AUGUST 18, 1978; DL TEL AUGUST 19, 1578, SETTING

FORTH INTERVIEW OF BETTY LOU WADE IN WHICH SHE INDICATED
BURGESS AUDIE WILSON, JR., WAS "COMMITTED TO A HOSPITAL AT
NEW BRAUNFELS, TEXAS, IN 1974 - 1975 FOR HIS UNSTABLE MENTAL CORDITION"

AND SA TEL AUGUST 19, 1978, SETTING FORTH INTERVIEW OF JO ANN

CHILDRESS WHICH INDICATED WILSON TREATED AT VETERANS ADMINISTRATION
(VA) HOSPITAL AT SAN ANTONIO,

ON AUGUST 22, 1978, WALTER FELLERS, SHERIFF, COMAL COUNTY,

NEY BRAUNFELS, TEXAS, ADVISED THAT BURGESS WILSON, DEPARTMENT
OF PUBLIC SAFETY ®OPS) NUMBER 1828984 HAD BEEN INCARCERA?ED IN

fo-SYy=T4
TSt INDEXED
ey 7 T

AUG 23 1978 E

vy

FBI-JACKSON
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PAGE TWO (SA 44-1242) UNCLAS EF T O
THE COMAL COUNTY JAIL ON THE FOLLOWING OCCASIONS: ARREST NUMBER

A8491, MARCH 1, 1976, THEFT OVER $200 AND UNDER $10,000, ADDRESS

4091 FIFTH STREET , SOUTH COLUMBUS, ¥MISSISSIPPI, PLED GUILTY AND
WAS SENTENCED TO EIGHT YEARS IN THE TEXAS DEPARTMENT OF

CORRECTIONS, HOWEVER, SENTENCE PROBATED FOR EIGHT YEARS.
RREST NUMBER A 8942, JUNE 8, 1976, FOR VIOLATION OF PROBATION,

ARREST NUJYBER AS636, NOVEMBER Zi, 1976, ON A CAPIAS FOR VIOLATION

OF PROBATION AT WHICH TIME KIS ADDRESS WAS LISTED AS ROUTE 4,

BX 6206, CANYON LAKE, TEXAS. ARREST NUMBER A 1@576 ON JULY 13,
1977, FOGR VIOLATION OF PROBATION,

ON AUGUST 22, 1578, HAZEL KUHN, DISTRICT CLERK'S OFFICE,

STATE DISTRICT COURT, COMAL COUNTY, NEW BRAUNFELS, TEXAS, MADE
AVAILABLE FOR REVIEW RECORDS OF THE COMAL COUNTY DISTRICT COURT,

A REVIEY OF THESE RECORDS REVEALED THAT ON SEPTEMBER 3, 1974,

WILSON YAS INDICTED BY GRAND JURY FOR THEFT OVER $24%, A COLOR
V SET BEING THE PROPERTY OF DOROTHY E. WIMBERLY. ARREST WARRANT
WAS SERVED ON.SEPTEMBER 28, 1974, IN BAXTER COUNTY, ARKANSAS,

MOUNTAIN HOME). WILSON WAIVED EXTRADITION AND RESTITUTION
WAS MADE, CHARGE WAS FORMALLY DISMISSED ON MARCH 34, 197S8.
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MAL
oN FEBRUARY 7, 1975, INFORMATION UAS FILED IN COMA

COUNTY D ISTRICT COURT CHARGING WILSON WITH THEFT BY CHECK.

A CAPIAS WAS ISSUED ON FEBRUARY 7, 1975. WILSON, AKA WILLIAMN

WwILSON, HIGHWAY 5, MOUNTAIN HOME, ARKANSAS, WAS DOING BUSINESS

AS OZARK JEWELRY AND WATCH REPAIR. THE CHARGE WAS SUBSEQUENTLY
DISMISSED ON DECEMBER 22, 1977.
ON AUGUST 7, 1974, WILSON WAS INDICTED FOR THEFT OF

UER $200 AND UNDER $10,000, WILSON SUBSEQUENTLY PLED GUILTY

TO CHARGES AND PLACED ON EIGHT YEARS PROBATION, AS OF MARCH,
1976, WILSON ALSO HAD CAUSE NUMBER 21-797 PENDING IN THE 18TH
JUDICIAL DISTRICT COURT , JOHNSON COUNTY, TEXAS, FOR CRIMINAL

NON-SUPPORT AND A CASE PENDING IN OKTIBBEHA COUNTY, MISSISSIPPI,

HIS SPOUSE AT THAT TIME WAS LISTED AS PATRICIA WILSON,

FOR FRAUD BY FALSE PRETENSES.
163 KATHERINE DRIVE, STARKVILLE, iMISSISSIPPI., WLSON WAS \

SUBSEQUENTLY ARRESTED FOR VIOLATION OF PROBATION ON JUNE 8, 1976,

NOVEMBER 2@, 1976, JULY 9, 1977, AND JULY 13, 1977, WILSON
WAS RELEASED FOLLOWING EACH OF THESE CHARGES AND PROBATION
CONT INUED ,
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ON APRIL 22, 1974, BETTY LOU WILSON FiLED PETITION FOR
DIVORCE IN COMAL COUNTY DISTRICT COURT SEEKING TO DISSOLVE
HER MARRIAGE TO BURGESS A, WILSON. THE PETITION LISTED A SON

MARK ANTHONY wILSON, BORN JANUARY 25, 1958, AT MEMPHIS, TENNESSEE,
A CROSS PETITION FILED BY WILSON INDICATED THEY WERE

ORIGINALLY MARRIED ON DECEMBER 13, 1948, AND DIVORCED ON
BGUST 28, 1966, IN MEMPHIS, TENNESSEE, THEY REMARRIED ON

FEBRUARY 28, 1967, AND SEPARATED ON MARCH 28, 1974, A DECREE
OF DIVORCE WAS ENTERED ON JUNE 27, 1974, GRANTING CUSTODY OF
MARK ANTHONY wILSON TO BETTY LOU WILSON AND REQUIRING BURGESS A.
WILSON TO PAY CHILD SUPPORT. A MOTION FOR CONTEMPT WAS FILED
8 AUGUST 19, 1974, AS WILSON WAS IN ARREARS IN CHILD SUPPORT
PAYMENTS., THE COURT HAS BEEN UNABLE UNTIL THIS TIME TO LOCATE
WILSON FOR THE PURPOSE OF SERVING NECESSARY PAPERS.

ON AUGUST 22, 1978, FRANK ALLEN, PROBATION OFFICER, COMAL

COUNTY, TEXAS, ADVISED THAT BURGESS WILSON WAS REFERRED TO HIS
BFICE FOR PRESENTENCE INVESTIGATION., ALLEN ADVISED THAT AS
A RESULT OF HIS PRESENTENCE INVESTIGATION HE REPORTED THAT

RE CHANCES OF SUCCESSFUL PROBATION BY WILSON WOULD BE POOR.
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ALLEN FURTHER ADVISED THAT ON JUNE 8, 1576, WILSON REPORTED
TO THE PROBATION OFFICE WHILE UNDER THE INFLUENCE OF ALCOHOL .
WILSON ADVISED THAT HE HAD BEEN WORKING WITH U.S. SECRET SERVICE,
IN SEGUIN, TEXAS, ON A COUNTERFEITING RING AND THAT MEMBERS
OF THIS RING WERE ATTEMPTING TO KILL HIM, HE ADMITTED TO BEING
UNDER THE INFLUENCE OF ALCOHOL AND ASKED HIS PROBATION BE
REVOKED , WILSON WAS INCARCERATED IN THE COMAL COUNTY JAIL.
SUBSEQUENT INQUIRY BY ALLEN WITH U.S. SECRET SERVICE DETERMINED

THAT WILSON HAD FURNISHED INFORMATION OF NO VALUE TO THAT
AGENCY AND THAT THERE WAS NO COUNTERFEITING RING. AFTER

APPROXIMATELY THREE DAYS INCARCERATION WILSON ADVISED ALLEN
THAT THE REASON HE HAD REQUESTED HIS PROBATION BE REVOKED WAS
BECAUSE HE WAS SEEKING PROTECTION. HE INDICATED THAT HE WANTED

HIS PROBATION CONTINUED .
ALLEN STATED THAT HE DID NOT BELIEVE WILSON TO BE CAPABLE

OF VIOLENCE AND NOTED THAT HE EXPERIENCES ILLUSIONS OF GRANDEUR

ND IS CAPABLE OF TELLING "WILD STORIES™ WHEN DRINKING .
ON APRIL 22, 1978, BARBARA HARTIGAN, RECORDS, MCKENNA
MEMORIAL HOSPITAL , NEW BRAUNFELS, TEXAS, ADVISED THAT WILSON

WAS ADMITTED TO THAT HOSPITAL ON MAY 23, 1974, SUFFERING WITH
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SEVERE CHEST PAINS AND NUMBNESS IN THE RIGHT ARM. HE HAD AN
ABNORMAL ELECTROCARD IOGRAM AND WAS TREATED FOR CORONARY OCCLUSION.
FE FOLLOWING DAY THE PAIN DISAPPEARED AND THE ELECTROCARD IOGRAM
WAS NORMAL, WILSON LEFT THE HOSPITAL AGAINST MEDICAL ADVICE
O MAY 24, 1974.

wILSON WAS AGAIN ADMITTED TO THE HOSPITAL ON MAY 28, 1974,
FOR A POSSIBLE RATTLESNAKE BITE. NO FANG MARKS WERE LOCATED
HOWEVER , THERE WAS A SLIGHTLY RAISED SCRATCHED AREA ON HIS LEFT
WRIST, SUCTION WAS APPLIED, HOWEVER, NO VENOM WAS LOCATED,
HE wAS DISCHARGED ON MAY 38, 1974.

ON AUGUST 22, 1978, HAZEL KUHN, SUPRA, ADVISED THAT ON
THE DAY WILSON WAS SCHEDULED TO APPEAR IN COMAL COUNTY DISTRICT
COURT IN CONNECTION WITH HIS DIVORCE PROCEEDINGS HE WAS ADMITTED
D THE MCKENNA MEMORIAL HOSPITAL FOR AN "ALLEGED " RATTLESNAKE
BITE. HIS ATTORNEY, IRVIN BOARNET OF NEW BRAUNFELS, WITHDREW
FROM THE CASE FOLLOWING THIS INCIDENT. ,

ON AUGUST 22, 1978, MARGI MARTIN, VA HOSPITAL, SAN ANTONIO,
TEXAS, ADVISED THAT WILSON WAS TREATED AS AN IN-PATIENT FROM
JUNE 27, 1976, TO JUNE 29, 1976, FOR INSECT BITES. HE YAS
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PAGE SEVEN (SA 44-1242) UNCLASEF T O
TREATED AS AN OUT -PATIENT ON AUGUST 4, 1976, FOR A LIME BURN ON
HIS LEFT FOOT AND ON DECEMBER 11 AND 14, 1976, FOR A SWOLLEN
LEFT ELBOW .-

REPRESENTATIVE OF COMAL COUNTY SHERIFF'S OFFICE DEPARTED
NEw BRAUNFELS, TEXAS, ON AUGUST 22, 1978, FOR THE PURPOSE
OF RETURNING WILSON TO NEW BRAUNFELS. HE IS EXPECTED TO RETURN
ON OR BEFORE AUGUST 25, 1978.

REPORT FOLLOYS.
BT

FOR ANY CORRECTIONS OR CORRECTIONS PLS CONTACT SAN ANTONIO

23518452 JN 1
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[FT T, SOUTH COLUBAUS, MISSISSIPRFT, PLED GUILTY AND
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CORRECTIONS, HOWEVER, Si Ts CE ﬁno"ATrD FOR EIGHT YEARS

RREST - BUHBER 50942, JURE 8, 1976, FOR- v1n4qr10w OF PROBATION .

\

REST WUSBER 45636, NOVEMBER 21, 1978, ol A CAPIAS FOR VIOLATION

UF‘PRQBATIGH g?'w}i OH TINE MIS AD&RE&T WAS LISTED AS ROUTE 4, .
| BX 5286, LAh&bh LAKE, TEXAS. AR "~r BUMBER A 10576 O JULY 13,
197?; xSP YIGLATION OF Pﬁcﬁarzoa;“, a

ua sUGUST g2, 19789fHéZfL WUHE , DISTRI T CLERh § OFFICE,

STATE DISTRICT COURT, COMAL CGURTY, BEY § hfwr&La, TEXAS, MADE
AVAILABLE FOR REVIEW RECORD THE COMAL COURTY DISTRICT COURT .,

2
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A REVIEW OF THESE RECORDS ﬁﬁvaﬁisn'fﬁg?-@ﬁ.gypramaaﬁ‘s, 1974,
Y FOR VH$~T OVER $2449, A COLOR
OTHY Z) WIMBERLY. ARREST WARRAWT

D
L IN-BAK be'CQUMTVp AHKANSgﬁs'

AGUNT AT H Hﬂﬁi}, ~MILSQM‘MQIVE§ EX$K,f1110w AND RESTITUTION

YAE MADL. CHARBE was FORMALLY DI8HI ISSED 0N MARCH 3, 1976, -
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SSY;';’:?[PPI@ 2053 !‘3 f’} b"].,,; N B

OR VIOLATION OF wanmnTtam O FJURE e,axgvc,
Ro20, 1976, JULY

o, 1977, ARD JULY 13, i9 71 WiLSON
GES AND PROBATIOW

o
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PAGE FOUR (54 44-1242Y UNCLAS E F 7

<

ON APRIL 22, 1974, BETTY LOU UILSON FILED PLTITION FOR.

CDIVORCE IN COMAL COUNTY DTS STRICT GOURT SEEKING TO DISSOLVE

HER MARKRIAGE TO B mi;r}s'-r.. wu.,s-;c;;g. THE PEE“I}*_‘L‘C}& LISTED A SOB

| WARK ANTHONY (TLSON, BORN JANUARY 25, [958, AT NEWPHIS, TENBESSIE,
| A CROSS FE“EIIQH FILED 8Y MILSON 1HDICATED THEY WERE
GRLATHALLY UARRIZD OF Do SCEABER 13, 1948, AND DIVORCED OI
HGUST 28, 1966, 18 NEMPHIS, TENNESSEE. THEY REWARRIED OU
FEERUARY 28, 1967, AND SEPARATED ON WARCH 26, 1974, - A DECREE
QF mivaﬁcﬁ WAS waEETQAO JUBE 27, 1974, GRA! T ING cUsSTODY OF
0 RETTY LOU WILSGE AND REQUIRIKS BURGESS A

NGTIQ& FDHfCG%fEMPT WAS FILED

=
,z‘
o
=
b
f
‘3

&

s—«:
I"“‘,
ar]
&
JJ

i

WILE0W TO PAY CHILD HUPPORT .

€ AUBLE] gssqg“ﬁs“wixsaw WaS 1IN ARREARS N CHILD SUPPORT.

: P : ’ o
“!‘V:"W[" Z, THE (‘G*';*IT HAS REZN UNABLE §.¥{‘é'£’l{L' THIZ TIME TQ LOCATE

§ VI{‘J'« NEGL.\xbﬂ“’{ Mms .

wILSOH FOR THE PURPOSE OF 8

..15395: ALLE!‘J ADVISED THAT AL
WESTISAT ION HE REPORTED THAT

e f‘)ﬂ NOEE GF SUCCESSFUL PROBATION BY ¥ I-{.Sﬁi\i WOULD BE FOOR .
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PAGE FIVE G5 44-1242) i%sz; EFTO ,
" ‘ALLEN FURTHER ADVISED THAT OF JUNE 8, 197s, a@thcu REPORTED
10 THE PROBATION QFFICE WHILE UNDER THE I&FLiLJGC OF ALCOHOL .
WILSOE 4DVISED THAT HE HAD. BEEW 40 ORKING ITH ucw; SECRET SERVICE,
Ii SEGUIN, TEXAS, ON A COUNTERFEITING RIte AND THAT MEWBERS
| OF THIE RING VERE ATTEWPTING TO, ¥ILL HIM, "HE ADMITTED TG BEIN
UFDLR THE TWFLUENCE OF L GOMOL #8D ASKE D NIs PROBATION BE
" PVV”KEDu' JILSOH 4AS TKCARGERATED I8 THE GOMAL COUNTY JAlL.
. GUBSEQUENT INQUIRY BY ALLEW wITH U.S. SECRET SERVICE DETERM LUED

THAT WILSON Hab- r&pﬁikﬁgB INFCRUATION oF o UALdb'YG THAT
"AGENCY AHD ?}MT THERE UA NQ COUNTERFEITIMG RING, AFTER

APPROXINATELY THREE DAYS IBCARCERATION WILSON ADVISED ALLEN
THAT THE REASCK HE HAD REQHESTEQ HIS FRGB%T@Q@‘BE-?EVGK:D,HQS _
BECAUSL HE WAS SEEXING ! PROTECT ] 'ﬁ§ HE 1%ﬁ1b&f£ﬂ THAT HE WARTEED

v
,‘};

. RIS PROBATI ﬂN codur 1&UF§

\ . . 7

' ALLEW STATED THAT HE DID NOT BELIEVE YILSOR TO BE CAPA,LE
OF YIOLENTE AMD HOTED THAT- HE EXPERILNCES ILLUSIONS OF GRANDEUR

A 15 CAPABLE OF TELLING' "WILD STORIES™ wHEW DRINKING .
 GN APRIL 22, 1978, BARBARA FARTEGgw RECORDS , HCKENNA
MEMCRIAL Hospzfgx,-ﬁgw»adﬁvﬁpn¥g, k¥ xgkm ADVISED THAT ©ILSON

HAS A U:Ii!ﬁ TO THYT HOSPE TAL AN HAY £3, 1974, SUFFERING WITh

H
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{ REST PoINS ’\J) & U"33 TR OIN THE RISHT A
' . N 1 .
N U SV o
ABNCREHAL. BELECTRUCARD ICGRAR AMD waS TRER
e e st e i s o g e . m em oy
gl FOLLOYING DAY THE PALY LICAPPLARED AR THE

WAE BORNAL . WILSORN LEFT THE HOSPITAL AGAINS
B HAY 24, 1974,
WILEON WAS M@ALN ADMITTED TG THE HOSP
i

RO

For & POSSIBLE | HETE . FAEG

HOVEVER , THERE waﬁ‘ﬁ'SLiﬂHTLY RALSED SCRA
JRYST .. SUCTION ya$ APPLIED , HOUEVER, U VENQH
JE WAS DISCHARGER CN WAY 36, 974,

O AUGUST 22, 2973,~HQZEL KUHW, SUPRA ,
THE baf WILSCH WAS SCHEDULED TO APPEAR
COURT 1R CONNECTIOH YITH HIS DIVORCE PROCEED

U THE MCKERUA HMW"“’A] 4OSPITAL FGR‘AN "A 1

BITE. ‘HES 4TTORNE , IRVIH BOARNET

PRt THE CASH FOLLO HIS INCIDEWT .
OF AUGUST 22, 1978, MARGL MARTIH, V

Iaﬁasg_gavzézm THAT Uszdu WAS ?RE

JUHE 27, 1876, TO JUNE 29, iQ?ﬁg'Fﬁd IESEC
- N !
N
/ .
1
[}
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EhOAE AN UUT~PAT1NN“ Ol AUBUST 4, 1976, FOR A LINE BURW O
~ ' ' s
}.0H DECEARER 11 aND 14, 15376, FOR & “OLLim

IVE OF COral. COURTY . VLRI“F’ ’FFICE

BRAUNEELS , TEXAT, D"fLuUST' 8%, 1978, FOR THE PURPOSE
TR NG WILSOH TO NEY BRAUKNFELS, HE 18 MKPFGT”F fﬂ RETURN
BEFORE &USUST 25, 1378, ‘
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TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: :

] Teletype ] Immediate [J TOP SECRET :

| [ Facsimile [X] Priority ] SECRET ;
[ ] Routine (] CONFIDENTIAL :
[(JEFTO '

K] GLBAR UNCLAS E F T)0
Date ATIGUIST 23, 197§
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FM JACKSON (62-544)(P)

TO DIRECTOR (44-38861) PRIORITY 2235 Z&

MEMPHIS (44-1987 SUB M) PRIORITY 22Ys 2z

BT

UNCLAS EF T O

ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988, JEH.
MURKIN; 00: MEMPHIS.

RE BUTEL, AUGUST 22, 1978.

ON AUGUST 19, 1978, MRS. LEON (CHRISTINE) GUNTHARP, FULTON,
MISSISSIPPI, WAS TELEPHONICALLY CONTACTED AT HER RESIDENCE AT
WHICH TIME SHE ADVISED THAT SHE IS THE SISTER OF BURGESS AUDIE
WILSON, JR., WHOM SHE HAS HAD LIMITED CONTACT WITH DURING THE PAST
ELEVEN YEARS SINCE THE DEATH OF THEIR NATURAL FATHER AT GRENADA,
MISS. MRS. GUNTHARP ADVISED THAT HER PAST EXPERIENCE WITH HER
BROTHER HAS PROVEN HIM TO BE AN INDIVIDUAL WITH ALCOHOL AND
APPARENT MENTAL PROBLEMS IN VIEW OF HIS ERRATIC BEHAVIOR AND
TENDENCY TQ FABRICATE. SHE ADVISED THAT UNTIL THIS CONTACT SHE

E2-59¢. 91
@-— JACKSON : ; fy/ 7
]zH? /BWW/1rm Searched / . ]
1 Seri::lized\_&‘
M Index ‘,‘______
Filed__.

(A e R B/&
LIJfITS _WL

Approved: / V{/ Z% Transmitted 006’ A M/ Per g-

{Number) (Time) FBI/DOJ

|
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PAGE TWO JN 62-54l UNCLAS EF T O

HAS HAD NO KNOWLEDGE OF HER BROTHER'S WHEREABOUTS AND HAS HAD
ONLY ONE TELEPHONE CALL FROM HIM IN THE LAST TWO YEARS, FROM AN
UNKNOWN LOCATION; SHE ADVISED THAT ALTHOUGH SHE CONSIDERS HER
BROTHER TO BE AN INTELLIGENT INDIVIDUAL, SHE RARELY BELIEVES
ANYTHING HE SAYS, ESPECIALLY WHEN HE HAS BEEN DRINKING. SHE
STATED THAT HE AT ONE TIME FLEW FOR AN AIR FREIGHT SERVICE OUT
OF KANSAS CITY, MISSOURTI, AND ALSO HAS THE CAPABILITY OF JEWELRY
AND WATCH REPAIR.

MRS. GUNTHARP EMPHATICALLY STATED ON AUGUST 23, 1978, THAT
SHE DID NOT CONTACT HER BROTHER "BILL" WILSON IN OCEAN SPRINGS,
MISS., IN THE RECENT PAST CONCERNING HER RECOGNITION OF A LIKENESS
TO HIM WITH REGARD TO A SKETCH OF THE KILLER OF MARTIN LUTHER KING
SEEN IN A NEWSPAPER.

INVESTIGATION; COLUMBUS, MISS., DETERMINED THE GUN REPAIR SHOP|
LOCATED BEHIND BANK IDENTIFIED AS BOX 4N GUN SHOP. THIS SHOP WAS
RUN BY A GUNSMITH NAMED PARKER NEELY WHO HAS SINCE MOVED TO TENNES-
SEE, AND WHOSE CURRENT WHEREABOUTS ARE CURRENTLY UNKNOWN TO HIS
PAST ASSOCIATES IN COLUMBUS, MISS. |

INVESTIGATION AT STARKVILLE, MISS., DETERMINED WILSON WAS

MARRIED TO PATRICIA SHINDALA. SHINDALA WAS A DIVORCEE AND WILSON

Approved: Transmitted Per
(Number) (Time) FBI/DOJ

NW 659594 Docld:32983768 Page 311




FD-364Rev. 3-24-77 ‘
| FBI ‘

s

|

I

i

TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: }
(1 Teletype (] Immediate (O TOP SECRET :
(] Facsimile [ Priority [ SECRET |
O ] Routine (] CONFIDENTIAL i
JEFTO !

[} CLEAR !

I

]

1

PAGE THREE JN 62-544 UNCLAS EF T O
USED HER ALIMONY MONEY ALONG WITH HER SETTLEMENT MONEY TO OBTAIN
A LOAN AND START A JEWELRY STORE AT A MALL IN STARKVILLE, MISS.
THIS OCCURRED IN THE SPRING OF 1975 AND THE BUSINESS LASTED
APPROXIMATELY SIX MONTHS BEFORE WILSON "FLED IN THE NIGHT," DESERT-
ING HIS WIFE AND OWING SEVERAL INDIVIDUALS. SHINDALA IS CURRENTLY
ENROLLED IN THE NURSING PROGRAM AT WESTERN CAROLINA UNIVERSITY,
SILVA, NORTH CAROLINA. WILSON IS WELL KNOWN IN THE STARKVILLE
AREA AS A "CON-ARTIST".

INVESTIGATION CONTINUING TO LOCATE PARKER NEELY AND HAVE HIM
INTERVIEWED RE WILSON'S STATEMENT THAT HE HAD THE JAPANESE SNIPER
RIFLE REWORKED AT A GUN SHOP IN COLUMBUS, MISSTSSIPPI.

BT

Approved: Transmitted Per

(Number) (Time) FBi1/00J
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JNO@@4 23522352
. PP HQ ME
DE JN
P 23223 AUG 78
Fil JACKSON (52-544)(P)
TO DIRECTOR (44-~38861) PRIORITY
MEMPHIS (44-1987 SUB 1) PRIORITY
BT
UNCLASE FTO
ATTENTION : CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT , ROOW 8938, JEH,
MURKINg3 OO : MEMPHIS,

RE BUTEL, AUGUST. 22, 1978.

ON AUGUST 19, 1978, MRS. LEON (CHRISTINE) GUNTHARP, FULTON,
MISSISSIPPI, WAS TELEPHONICALLY CONTACTED AT HER RESIDENCE AT
WHICH TIME SHE ADVISED THAT SHE IS THE SISTER OF BURGESS AUDIE
WILSON, JR., WHOM SHE HAS HAﬁ LIMITED CONTACT WITH DURING THE PAST
ELEVEN YEARS SINCE THE DEATH OF THEIR NATURAL FATHER AT GRENADA, 1
MIiSS., MRS, GUNTHARP ADVISED THAT HER PAST EXPERIENCE WITH HER
BROTHER HAS PROVEN HIM TO BE AN INDIVIDUAL WITH ALCOHOL AND
APPARENT MENTAL PROBLEMS IN VIEW OF HIS ERRATIC BEHAVIOR AND
TENDENCY TO FABRICATE, SHE ADVISED THAT UNTIL THIS CONTACT SHE

{a2-Syy-77
Searched g7 -
Serx}:ﬁwd fef~
Indexed. F

TFiled [/t
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PAGE TWO  JN 62-544 UNCLASEFTO

HAS HAD NO KNOWLEDGE OF HER BROTHER 'S WHEREABOUTS AND HAS HAD
ONLY ONE TELEPHONE CALL FROM HIM IN THE LAST TWO YEARS, FROM AN
UNKNOWN LOCATION, SHE ADVISED THAT ALTHOUGH SHE CONSIDERS HER
BROTHER TO’BE AN INTELLIGENT INDIVIDUAL , SHE RARELY BELIEVES
ANYTHING HE SAYS, ESPECIALLY WHEN HE HAS BEEN DRINKING . SHE
STATED THAT HE AT ONE TIME FLEW FOR AN AIR FREIGHT SERVICE OUT
OF KANSAS CITY, MISSOURI, AND ALSO HAS THE CAPABILITY OF JEWELRY
AND WATCH REPAIR,

MRS. GUNTHARP EMPHATICALLY STATED ON AUGUST 23, 1978, THAT
SHE DID NOT CONTACT HER BROTHER ™BILL"™ WILSON IN OCEAN SPRINGS,
MISS., IN THE RECENT PAST CONCERNING HER RECOGNITION OF A LIKENESS
TO HIM wITH REGA&D TO A SKETCH OF THE KILLER OF MARTIN LUTHER KING
SEEN IN A NEWSPAPER,

INVESTIGATION, COLUMBUS , MISS,, DETERMINED THE GUN REPAIR SHOP
LOCATED BEHIND BANK IDENTIFIED AS BOX 4N GUN SHOP, THIS SHOP WAS
RUN BY A GUNSMITH NAMED PARKER NEELY WHO HAS SINCE MOVED TO TENNES~-
SEE, AND WHOSE CURRENT WHEREABOUTS ARE CURRENTLY UNKNOWN TO HIS
PAST ASSOCIATES IN COLUMBUS, MISS.

INVESTIGATION AT STARKVILLE, MISS,, DETERMINED WILSON WAS
MARRIED TO PATRICIA SHINDALA. SHINDALA WAS A DIVORCEE AND WILSON
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"PAGE THREE N 62-544 UNCLAS E F T 0
USED HER AL IMONY MONEY ALONG WITH HER SETTLEMENT MONEY TO OBTAIN

A LOAN AND START A JEWELRY STORE AT A MALL IN STARKVILLE, MISS.
THIS OCCURRED IN THE SPRING OF 1975 AND THE BUSINESS LASTED
APPROXIMATELY SIX MONTHS BEFORE WILSON "FLED IN THE NIGHT ," DESERT -
ING HIS WIFE AND OWING SEVERAL INDIVIDUALS,., SHINDALA IS CURRENTLY
ENROLLED IN THE NURSING PROGRAI1 AT WESTERN CAROLINA UNIVERSITY,
SILVA, NORTH CAROLINA., WILSON IS WELL KNOWN IN THE STARKVILLE
AREA AS A "CON-ARTIST",

INVESTIGATION CONTINUING TO LOCATE PARKER NEELY AND HAVE HIM
INTERVIEWED RE WILSON'S STATEMENT THAT HE HAD THE JAPANESE SNIPER
RIFLE REWORKED AT A GUN SHOP IN COLUMBUS, MISSISSIPPI.

BT

2352145 HQ A 2
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DLOS23 23683KKX 23602347
PP HQ JN OC ME

DE DL
X @P 232345L AUG 78

Fif DALLAS (44-2649) (P)

TO DIRECTOR (44-38861) PRIORITY
JACKSON ¢62-544) PRIORITY
OKLAHOMA CITY (44-686) PRIORITY
MEMPHIS (44-1987) PRIORITY

BT ’
UNCLAS

MURKIN; 00 : MEMPHIS.

RE OKLAHOMA CITY TELETYPE TO DALLAS, AUGUST 23,

FOR INFORMATION OF RECEIVING OFFICES, REFERENCED TELETYPE
REQUESTED DALLAS TO CONDUCT TITLE SEARCH RE BONANZA AIRCRAFT,
REGISTRATION NUMBER 34L , REPORTEDLY OWNED BY BURGESS AUDIE

WwILSON,

A REVIEW OF RECORDS AT THE FEDERAL RECORDS CENTER (FRC)
REFLECTS REGISTRATION NUMBER N34L WAS ASSIGNED TO A TWIN ENGINE

BEACH CRAFT IN CONTRAST TO A SINGLE ENGINE BEACH BONANZA,

THIS AIRCRAFT WAS ORIGINALLY IMPORTED INTO SWITZERLAND

,E§==£=é%;:;?b/94 Z4
e p—

AUGp s 1. |

o FBi~Jackson '

ngs 5%‘“‘”’72/
%ﬂ*
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PAGE TWO DL 44-2645 UNCLAS
SOME TIME AROUND 1958, THE AIRCRAFT WAS SUBSEQUENTLY BROUGHT
BACK INTO THE UNITED STATES IN 1956, AT WHICH TIME IT RECEIVED
THE REGISTRATION NUMBER N34L. IN 1955 THE OWNER, MR. LEAR, SR.,
OF LEAR, INC. SUBSEQUENTLY TOOK THE AIRCRAFT BACK TO SWITZERLAHND
AND SOLD IT TO AN ITALIAN CORPORATION IN 1962. APPARENTLY, FOR
INSURANCE PURPOSES, THE AMERICAN REGISTRATION NUMBER , N34L, WAS
REQUESTED TO BE DEREGISTERED IN THE UNITED STATES, WHICH IT WAS
ON JULY 27, 1962.

THERE IS NO INFORMATION IN THE FILES REGARDING A SINGLE
ENGINE BONANZA , BURGESS AUDIE WILSON, OR ANY PREVIOUS OWNER WITH
LAST NAME FISHER .

JERRY PACE, SECURITY, SOUTHWESTERN REGIONAL HEADQUARTERS,
FAA , FORT WORTH, TEXAS, ADVISED HE TELEPHONICALLY CONTACTED FAA,
OKLAHOMA CITY, AND DETERMINED REGISTRATION NUMBER N34L HAS BEEN
UNASSIGNED SINCE 1962, PACE ALSO STATED A REVIEW OF THE 1963,

1968 AND 1969 UNITED STATES CIVIL AIRCRAFT REG ISTRATION BOOKS

FAILED TO REFLECT THIS REGISTRATION NUMBER.

JACKSON WILL RE-INTERVIEW BURGESS AUDIE WILSON RE CORRECT
REGISTRATION NUMBE-R OF BONANZA AIRCRAFT HE CLAIMED HE OWNED AT
THE TIME OF KING 'S DEATH.
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PAGE THREE DL 44-2649 UNCLAS
FOR INFORMATION OF RECEIVING OFFICES, IT IS MNOTED WILSON
GAVE THE REGISTRATION NUMBER OF HIS AIRCRAFT AS 34L, ALL UNITED
STATES AIRCRAFT BEAR THE PREFIX "N" BEFORE THE REGISTRATION NUMBER,
DALLAS WILL SUBMIT RUC REPORT.
BT

JN 1,
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PP R 4B 06 HE

BE DL

PP 2383455 AUB TE

Fil DALLAS (44w w;(z)).
YT ODIRECTOR (4 S“C‘mow) V-P

(FURKIHg 003 MEAFHIE, | |
BE OKLAHOMA OITY TELETYPE T0 DALLAS, ALG! IST 23, 1978,
FoR LRFORTATION OF RECEIVING. OFFICES , REFEREVCED TELETYPE
REQUESTAD DALLAS TO COMRUCT TITLE SEARCH RE BONANZA 4IRCRAFT
REGISTRATION MUMRER 34L , REPORTERLY CWHED BY ﬁu,xcrs:s_ Up IE
GILEUN, R ’ _—
- A REVIEW OF RECORDS AT THE FEDERAL AECORDS CENTER .(FRC)
RNFLECTS REGISTRATION WUMATR K34, ¥AS pSSIGNED TO A TN
(LACH CRAFT {1 CONTRAST T0 & SLIGLE E¥GIHE DEAGH BONANZA .
THLIS AINORAFT YAS ORIGINALLY IHPORTED INTO T”TTZZALANE
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O OF RECEIVIEG CGFFICVS, IT IS NOTED WILGOH
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FM SAN ANTONIO (44-1242) P
TO DIRECTOR (44-38861) PRIORITY
5, JACKSON ($2-544) PRIORITY
- VIENPHIS. (44-1967) (SUB M) PRIORITY

]

T BT
Y AN LASEFTO
-)‘M )‘J
| MERKIN
% RE BUTEL AUGUST 22, 1978.
{ . on AUGUST 23, 1978, A SEARCH OF BROWNSVILLE POLICE

" a DEPARTMENT RECORDS, CAMERON COUNTY SHERIFF'S OFFICE RECORDS,

AND CAMERON COUNTY JAIL RECORDS, FAILED TO REFLECT ANY RECORD
IDENTIFIABLE WITH BURGESS AUDIE WILSON, JR.,

BT

—MAEE5094-—Docld2 2080 168 _Page 332

4522“j§;z/J
SEARCHED INDEXED
ssamuzexmg ——

" hUG g3 g

‘ FBRI-JACKSON




T
| Q

§a0 123 2358a0%L -

PP HY Ji HE ,

B SA ‘

i

Pop3eodsit AU 79 ) ,
CEP GRS AWTONRIC ’ga4~1243>'P o P

WO IRE L0 (deéﬁCélj PuI RITY . i
.‘\ - *
¥ 4k P ~, - 5
JAEKSGURN (.gg 5<a 4 p‘, IU% i
{'/;;._...LQ{In;:.»fatsB .j} [’M EDR-; Y . }: .
: ) s
L»&ZJ n }: E 0 , : ' -
[ . . N !
o HE BUTEL AUBUST R, 11978, ,
5 i , .
. o o g
‘ G AVGUST nZ, za?ﬁwa ﬁ,ﬁdhﬂwur‘ﬂJNJkNlLLa PO LGT ‘
. ‘. ; : ’ ¢ i , & . ‘ ‘
SePATTIENT RECORDE , CANERL 1) aJm«f thu*“ﬁ's SEFICH HhCQﬁQm,
AAT CRHE 1LED,: A
'ISEJKEFiAELﬁ WITH SURBESS AUDID WILSOH, .
i j:‘b’i‘ . i ) 1\ ) ‘
' ' ’ > : :
" b
i \
t
, -
/ 0
. \ | 4o Sy 77
. SEARCHED INDEXED
SERIALIZED_|M~—TFitep __ {p A /
i AUG 23 1978 £
- ' . ok
FBI-JACKSON , -

_NW 65994 . Docld:32989768 Page 323




- NW 65534 Doclcé?ﬂﬂ??'ﬁ& Page 324

¥

*D-36 (Rev. 3-24-77) ’ ‘
FBI

I

I

I

TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: E
G Teletype ] Immediate [ TOP SECRET :
[] Facsimile Priority (] SECRET :
] Routine (] CONFIDENTIAL :
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] CLEAR !
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Date AUGUST 24, 197

FM JACKSON (62-544)(P)

TO DIRECTOR (44-33861) PRIORITY [SY¥5 Z&

MEMPHIS (44-1987 SUB M) PRIORITY /8¥o 2

SAN ANTONIO (44-1242) PRIORITY |S&5S 2

BT

UNCLAS EF T O

ATTENTION: CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988, JEH.
MURKIN; 00: MEMPHIS.

RE JACKSON TELETYPE, AUGUST 23, 1978; AND DALLAS TELETYPE TO
BUREAU, AUGUST 23, 1978.

DALLAS DIVISION ADVISED THAT SEARCH OF RECORDS AT FEDERAL
RECORDS CENTER (FRC) CONCERNING REGISTRATION NUMBER 341,, REPORTEDLY
FOR A BONANZA ATRCRAFT OWNED BY BURGESS AUDIE WILSON, REVEALED
THAT THE CORRECT NUMBER WOULD HAVE BEEN N3A4L INASMUCH AS ALL
ATRCRAFT REGISTERED IN THE UNITED STATES HAS THE PREFIX "N".
REGISTRATION NUMBER N34L WAS OQRIGINALLY ISSUED FOR USE ON A TWIN
ENGINE BEACH CRAFT IN 1956, THE OWNER BEING MR. LEAR, SR., OF LEAR,

5 b?-SU/ .40
- JACKSON
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PAGE TWO JN 62-544 UNCLAS EF T O
INC., WHO SUBSEQUENTLY TOOK THE AIRCRAFT TO SWITZERLAND AND SOLD
IT TO AN ITALIAN CORPORATION IN 1962. A REQUEST WAS RECEIVED THAT
THE PLANE BE DE-REGISTERED IN THE UNITED STATES, WHICH IT WAS ON
JULY.27; 1962. NO RECORD COULD BE LOCATED WHICH WOULD INDICATE
ANY USE OR REFERENCE TO THIS REGISTRATION NUMBER AFTER THAT DATE.
NO RECORD WAS LOCATED REGARDING BURGESS AUDIE WILSON.

SAN ANTONIO DIVISION AT NEW BRAUNFELLS, TEXAS. WILL REINTER-
VIEW BURGESS AUDIE WILSON RE CORRECT REGISTRATION NUMBER OF THE
BONANZA ATRCRAFT HE CLAIMED HE OWNED AT THE TIME OF KING'S DEATH.

BT

Approved: Transmitted Per

(Number) (Time) FBI/DOJ
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BT

UNCLASE FTO

ATTENTION : CONGRESSIONAL INQUIRIES UNIT, ROOM 8988, JEH.
MURKIN; 00 : MEMPHIS,

RE JACKSON TELETYPE, AUGUST 23, 1978; AND DALLAS TELETYPE TO
BUREAU, AUGUST 23, 1978.

DALLAS DIVISION ADVISED THAT SEARCH OF RECORDS AT FEDERAL
RECORDS CENTER (FRC) CONCERNING REGISTRATION NUMBER 34, REPORTEDLY
FOR A BONANZA AIRCRAFT OWNED BY BURGESS AUDIE WILSON, REVEALED
THAT THE CORRECT NUMBER WOULD HAVE BEEN N34L INASMUCH AS ALL
AIRCRAFT REGISTERED IN THE UNITED STATES HAS THE PREFIX "N",

REG ISTRATION NUMBER N34L WAS ORIGINALLY ISSUED FOR USE ON A TWIN
ENGINE BEACH CRAFT IN 1956, THE OWNER BEING MR. LEAR, SR., OF LEAR,
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PAGE TWO JN 62-544 UNCLAS E F T O
INC., WHO SUBSEQUENTLY TOOK THE AIRCRAFT TO SWITZERLAND AND SOLD
IT TO AN ITALIAN CORPORATION IN 1962. A REQUEST WAS RECEIVED THAT
THE PLANE BE DE-REGISTERED IN THE UNITED STATES, WHICH IT WAS ON
JULY 27, 1962. NO RECORD COULD BE LOCATED WHICH WOULD INDICATE
ANY USE OR REFERENCE TO THIS REGISTRATION NUMBER AFTER THAT DATE.
NO RECORD WAS LOCATED REGARDING BURGESS AUDIE WILSON,

SAN ANTONIO DIVISION AT NEW BRAUNFELLS, TEXAS. WILL REINTER=-
VIEW BURGESS AUDIE WILSON RE CORRECT REGISTRATION NUMBER OF THE
BONANZA AIRCRAFT HE CLAIMED HE OWNED AT THE TIME OF KING 'S DEATH.
BT
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‘ FD-302 (Rev. 11-27-70) ' ‘

i FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 8/22/78

Following the arrest by Ocean Springs, Mississippi,
police of BURGESS AUDIE WILSON, JR., also known as BILL,
he was taken to the Ocean Springs City Jail for processing.
The contents of WILSON's wallet were examined in the
pﬁesence of WILSON and the following items were contained
therein:

Current Texas driver's license #7911315 under
the name of BURGESS AUDIE WILSON, JR., 113 Mill Street,
San Marcos, Texas. License expires 1980 and indicates
the date of birth of August 28, 1931.

A slip of paper bearing the name MADLYN, 304
Beresford, mo city listed, telephone 455-3765.

A slip of paper with the name WILL CAMPBELL,
875-4380.

A business card for DANIEL D. GUICE, JR.,
Field Supervisor, Mississippi Probation and Parole
Office, Biloxi, Mississippi, telephone 432-2271.

On the reverse side of the business card
was an inked notation 1005 Hickory Hill Lane, C-103,
Hermitage, Tennessee 37076.

Business card for MAX D. MURRAY, Advertising
Representative, Austin, Texas, American Statesman.

Business card for DAN LEARNER, telephone 388-9601,
Craftsman Workshop, Edgewater Mall, Biloxi, Mississippi.

Business card for DENNIS SULLIVER, Chief Engineer,
Red Fox Industries, Incorporation, New Iberia, Louisiana,
telephone number 365-8131.

Business card for LOUIS P. HELM, Real tor,
Ocean Springs, Mississippi, 875-2098 and 875-0016.

8/18/78 . Ocean Springs, Mississippd,. s#  Jackson 62-544—3'

Interviewed on

K. P. WHITE-SPUNNED, JR./bjw Date dictared . 3/21/78
by ate dictate

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FBi1/DOJ
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An inked note bearing the name BARTON and CHASE,
740 Sansom Street, Philadelphia, Pennsylvania, 19107.

Business card for TRAVIS GARNER, Building
Officials, City of Ocean Springs, 875-4236.

An inked note "State Farm Claims Office,
Gulfport, Mississippi, 896-6353".

An inked note bearing the name of KARL
FASOID, 863-4761.

A payroll check voucher for WILSON from
Gulf South Construction Company, Ocean Springs,
Mississippi, for the pay period ending July 5, 1978,
and a second pay voucher for the pay period ending
July 12, 1978.

Business card for Louisiana Off-short Caterors,
J;M FONTENOT, Personnel Director, Houma, Louisiana,
876-3642,

A note bearing the name BOB CAZOET, 214-521-4195.

A bill of sale bearing the name of VERA M.
NEVILL, Canyon Lake, Texas, Route 4, Box 6206G.

A payroll voucher for WILSON from Gulf Coast
Catering Company, New Iberia, Louisiana, for the
period ending June 16, 1978.

A note bearing the name TAD MURRAY, Monroe,
Louisiana, 323-7382, or 728-4060.

A credit bill for Beall's Department Store,
Ja;ksonville, Texas, under the name of BURGESS A. WILSON,
067001572,

A Veteran's Administration patient data card
under the name of BURGESS A. WILSON, Canyon Lake, Texas,
card #422341275. :

A business card for Eserman Off-short Services,
Incorporation, Golden Meadow, Louisiana, 693-8287.

2
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Veteran's of Foreign Wars (VFW) membership
card #990998 for 1977 for VFW Post #8573 at Canyon
Lake, Texas.

A Federal Communications Commission radio
license #6H4659, issued to WILSON on September 26, 1960.

A business card for Ler-Son International
Incorporated, Houma, Louisiana.

An inked note bearing the names of STAN
BULLARD and Jones Builders of Long Beach, Mississippi.

A business card for BILL WILSON Builders,
Solar Screens and Doors, Custom Homes, Canyon Lake,
Texas, and 817 East Nuclid, San Antonio, Texas.

A card bearing WILSON's Social Security
Number 422-34-1275.

A credit type card from the Security State
Bank, Starkville, Mississippi, under the name of
Colonel BURGESS A. WILSON, USAF, retired, #3038940.

Private pilot certificate number 1106770
issued by the Federal Aviation Administration,
Oklahoma City, Oklahoma, showing BURGESS AUDIE WILSON,
JR., of 13125 Herrick Avenue, Grandview, Missouri,
64030, is authorized to fly single and multi-engine
land airplanes.

A Department of Transportation form for a
bi-annual flight review dated July 18, 1978, giving
instructor's name CARL FOWLER, and aircraft piper
C-152, certificate #542727734, dated September 30,
1978, to expire July 31, 1980, showing that subject
is authorized to fly private aircraft,

A Department of Transportation medical
certificate first class form signed by Dr., JAMES B.
MARTIN, Ocean Springs, Mississippi, on August 9, 1978,
giving the examining physician serial as 12021-1.

A receipt from Dr. JAMES B, MARTIN, #14168,
dated August 9, 1978, in the amount of $25 for a flight
physical.

jw




FD-302 (Rev. 11-27-70) ' ‘

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 8/23/78

Detective KEVIN ALVES, Ocean Springs, Mississippi,
Police Department, accompanied by Ocean Springs Patrolman
MICHAEL W. PITALO and Officer~-Intern JOHN CHARLES THOMPSON
arrested BURGESS AUDIE WILSON, JR., also known as "BILL",
at 7:35 p.m., on August 18, 1978, while WILSON was a
passenger in an automobile driven by Reverend NOEL
FANNON, Rector of St. Elizabeth Seton Catholic Church,
Ocean Springs, Mississippi. The arrest took place on
U.S. Highway 90 at the east end of the Biloxi Bay Bridge.
The arrest was affected without incident and was based
on information obtained from a National Crime Information
Center (NCIC) "hit" indicating that WILSON was wanted
on a probation violation by the New Braunsells, Texas,
Police Department.

Immediately after the arrest, WILSON was transported
by the Ocean Springs Police to the Ocean Springs Police
Department where he was processed for confinement in the
Ocean Springs City Jail.

Detective ALVES advised that after WILSON was
brought to the Ocean Springs Police Department, he voluntarily
stated on three different occasions without being questioned
that he was the man that shot MARTIN LUTHER KING. According
to Detective ALVES, WILSON referred to the Shelby County,
Tennessee, Sheriff saying that it had been arranged prior
to this date that WILSON would give himself up to the
sheriff. ALVES further advised that WILSON claimed he
had been a colonel in the U.S. Air Force and had flown
with the Shelby County Sheriff while in the service.

ALVES further advised that WILSON stated he wants
to '"deal with the FBI". WILSON told ALVES that he would
talk to the FBI only if "we take him to Memphis to see
the sheriff of Shelby County where he will talk in front
of any FBI Agent'. WILSON also voluntarily told Detective
ALVES that the reason he shot MARTIN LUTHER KING was that
KING was directly or indirectly the cause of the death of
some member of WILSON's family.

Interviewed on

8/18/78 ., Ocean Springs, Mississippd, s Jackson 62-544 g2

Qe
SA K. P. WHITE-SPUNNER, JR./bjw 8/21/78

by Date dictated

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FBI/DOJ
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Detective ALVES advised that he had warned
the subject of his rights and WILSON had signed a
Waiver of Rights for Detective ALVES.

I
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription A’ngllSt 19, 1978

‘ BURGESS AUDIE WILSON, JR., also known as Bill,

‘ date of birth August 28, 1931, Social Security Account Number
‘ 422-34-1275, furnished the following information to SA ROYCE
DAVID HIGNIGHT:

Mr. WILSON advised that he was born August 28, 1931,
at Fulton, Mississippi, and that he resided with his family at
Golden, Mississippi, until 1936, at which time the family moved
to Eldridge, Alabama, where he attended school until the eighth
grade and then went to high school at Carbon Hill, Alabama,
until 1947.

He advised on May 2, 1947, he entered the U. S. Air
Force and was discharged in 1950, He stated that after being
out of the Air Force for approximately eight months he was
recalled for the Korean War and stayed in until February, 1960,
at which time he was given an honorable discharge.

He and his wife, BETTY LOU WILSON, moved to Memphis,
Tennessee, following his discharge, where he worked for
! Prudential Insurance Company for approximately one year.
| After leaving Prudential Insurance Company, he operated a
| laundry and cleaning business in Memphis. During this time,

he was also in the Tennessee Air National Guard.

| He left Memphis, Tennessee, went to Grandview,

* Missouri, where he became a civil service employee in the Air

‘ Force Reserve. He stayed employed in the Air Force Reserve
until 1970. From 1966 until 1970, he also operated a jewelry

‘ store business.

| In 1970, he and wife, BETTY WILSON, moved to Memphis,
| Tennessee, and opened a jewelry business in Bartlett,
Tennessee. In addition to the jewelry business, he also built

aluminum storage buildings. He stated that in June, 1970, a
tornado hit his business and destroyed it.

He then went to San Antonio, Texas, and became
employed by the Air Force Reserve as a flight engineer. He

also operated a jewelry store in San Antonio until 1974, when
he and his wife BETTY disvorced.

Interviewed on __8/19/78  oQcean Springs, Mississippirie # _Jackson 62-544-F3%

‘ by SA ROYCE /l Date dictated 8/]—9/78

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FBI/DOJ
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He then went to Mountain Home, Arkansas, and opened
a jewelry store and married AVIS LEA HUNTER. He was married
to HUNTER for approximately six months, and they divorced.
HUNTER now resides at 1010 Hickory Hill Lane, Hermitage,
Tennessee. .

He then went to Columbus, Mississippi, where he
worked in the gubernatorial campaign for Govermnor CLIFF FINCH.
While in Columbus, he married PATRICIA SHINDALA of Starkville,
Mississippi. He also advised that while in Columbus he sold
fire extinguishers. He stated that during the gubernatorial
campaign it was suggested that he tell people that he was a
retired colonel and an ex-prisoner of war to campaign for
FINCH. He stated that after the campaign was over, he was
dropped by the FINCH people.

-He left Columbus, Mississippi, in January, 1976, and
went to Tyler, Texas, where he stayed with LARRY HUGHEY, a
friend who had a farm. He went to Texas for the purpose of
clearing up some 'charges" against him at New Braunfels, Texas.

He advised that he went to Dallas, Texas, to see a
friend, and while there, he called his son and asked him to
come see him, and shortly thereafter the police arrived and
arrested him on a charge of mnon-child support on a warrant
issued for him at Cleveland, Texas. He was released to
authorities from New Braunfels, where he pled guilty to a
charge of theft by check and received a sentence of eight
years probation.

He advised that he then stayed in the vicinity of
New Braunfels where he did comstruction work. He had an
altercation with another employee, and he was arrested for
violation of his probation but was released a couple of weeks
later. He continued working around New Braunfels and was again
arrested for possession of stolen merchandise which actually
was a dispute between himself and an associate over some
property that he had stored for the associate, and the charges
were subsequently dropped. He continued in the construction
business and married JO ANN CHILDRESS, and they were divorced
after three months.

In January of 1978, he went to Houma, Louisiana,
and went to work for lLouisiana Off-Shore Caterers and worked
there until April, at which time he went to work for Gulf Coast
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Caterers of New Iberia, Louisiana, and worked there until
the end of June of 1978, at which time he came to Ocean
Springs, Mississippi, and opened a jewelry shop. He lived
at the Twin Pines Apartments the first three weeks he was
in Ocean Springs and then moved to Route 6, Box 387.

He furnished the following description of himself:

Name

Also known as
Date of birth
Place of birth
Height

Weight

Eyes

Hair

Social Security Number

Education
. Military service

Father

Mother
Stepmother

Brother

Sister

Sister
Ex~wife

Ex-wife

Ex-wife

Ex-wife
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BURGESS AUDIE WILSON, JR.
Bill

August 28, 1931

Fulton, Mississippi

5 feet 11 inches

170 pounds

Brown

Gray

422-34-1275

High school graduate

U. S. Air Force
1947-1960

BURGESS AUDIE WILSON, SR.
(deceased)

Grenada, Mississippi
MITTIE DALE (deceased)
LILLIE MAE WILSON (deceased)
Grenada, Mississippil
ALLISON TOWERS WILSON
Reform, Alabama

LYDA MC GAHEY

2002 East Eighth Avenue North
Columbus, Mississippi
CHRISTINE GUNTHORPE
Fulton, Mississippi
BETTY LOU WILSON WADE
Burleson, Texas

AVIS LEA HUNTER

1010 Hickory Hill Lane
Hermitage, Tennessee
PATRICIA SHINDALA
Starkville, Mississippi
(believed killed in car
accident)

JO ANN CHILDRESS

113 Mill Street

San Marcos, Texas
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Daughter

Son

Son
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DEBORAH ANN JONES,
husband CHARLES,
Belvedere, Illinois
STEVEN WAYNE WILSON
Burleson, Texas
MARK ANTHONY WILSON
Burleson, Texas
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

August 19, 1978

Date of transcription

BURGESS AUDIE WILSON, JR., an inmate of the Ocean Springs
City Jail, Ocean Springs, Mississippi, furnished the following
information to ROYCE DAVID HIGNIGHT and K. P. WHITE-SPUNNER, JR.,
who he knows to be Special Agents of the Federal Bureau of Investi-
gation, after having been advised the purpose of the interview being
his knowledge and involvement in the murder of Dr. MARTIN LUTHER KING
and after having been advised of his Constitutional rights which he
waived as indicated by an Advice of Rights and Waiver of Rights Form
which he signed:

Mr., WILSON advised that at the time prior to the murder of
MARTIN LUTHER KING, he was living in Grandview, Missouri, in a house
on Byers Road with his wife, BETTY LOU, and his three children,
DEBORAH, STEVE, and MARK. He was in the Air Force Reserve and also
operated a jewelry store.

In the course of his jewelry business, he met a white male
Italian who was in his late sixties and was approximately 5 feet 9
inches tall, weighed approximately 230 pounds, and who operated a
jewelry trade shop on Walnut Street. He stated that this white male
introduced him to another white male Italian by the name of MITCH
(Last Name Unknown), who was in his mid fifties and was approximately
5 feet 10 inches tall, and weighed approximately 190 pounds, who had
black, wavy hair and had some connection with a bonding company, and
also MITCH's brother, name not recalled, who fit the same physical
description as MITCH, but who had numerous cut scars on his face.

He stated that, MITCH started delivering jewelry to him for
the purpose of having the stones removed from the fittings. He stated
MITCH usually met him at a bar on Walnut Street which was run by a
white female and 1t also appeared that MITCH might have been a part
owner or had an interest in this bar. He stated that due to the
volume of jewelry that MITCH was bringing to him, he asked MITCH
about it, and MITCH advised him that it was stolen jewelry. MITCH
told him, however, that he, WILSON, was in as deep as he, MITCH, was
and that he would have to continue working with MITCH. He stated
this relationship with MITCH continued until 1970.

He stated that MITCH brought up the idea of killing KING
and said that there was a $50,000 contract on him. However, he

8/19/78  _Ocean Springs, Mississippi., s Jackson 62‘5”“’ﬁgf

Interviewed on

SA K. P. WHITE—SPUNNE}QW{I(R.
SA ROYCE DAVID HIGNIGHT/RDH/mae

by Date dictated

8/19/78

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FBI and is loaned to
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never said who put out the contract but said that he could get
the money for WILSON if he killed KING.

WILSON stated that MITCH was well aware of his, WILSON's,
. thoughts concerning KING and the black civil rights movement, in
that his father, who was a pastor of the Central Baptist Church at
Grenada, Mississippi, died of a heart attack which he, WILSON,
thought was caused as a result of racial tensions at Grenada brought
on by the forceful integration of his father's church.

WILSON stated that approximately five or six months before
KING's murder, he started gathering information on the movements,
habits, and whereabouts of KING.

WILSON advised that he had a red and white Bonanza airplane,
Register Number 34L, and a Cessna 310 twin-engine aircraft, which was
blue and white, which planes he used to fly to different places
where KING was supposed to be. He stated that he recalls going to
Huntsville, Alabama; Tupelo, Mississippl; Jackson, Tennessee; Atlanta,
Georgia; and Greenville, South Carolina. He stated that while at
Tupelo, Mississippi, he stayed in the Ramada Inn and believes that
in the other places he visited he stayed in Holiday Inns.

He stated that MITCH furnished him a Japanese sniper rifle.
He stated that he kept the rifle and that just before Christmas of
1975, he had 1t reworked at a gunshop in Columbus, Mississippi, on
Fourth Street across from a bank. He stated that the last knowledge
he had of the rifle, his older son, STEVEN WAYNE WILSON, had the
rifle and a shotgun but had told him that he had sold it.

Mr. WILSON advised that there was a garbage strike in
progress at Memphis, Tennessee, and that MITCH called him at his
store in Grandview, Missouri, and told him that KING was coming to
Memphis for.a rally and instructed WILSON to come to Memphis where
he was to meet two men at the Wonder Bar located at the corner of
Summer Avenue and White Station Road.

Mr. WILSON advised that he flew to Memphis, Tennessee,
in the Bonangza aircraft and landed at an airport just north of
Raleigh,. Tennessee. He stated that the alrport was operated by a
long~time acquaintance of his who had attended a church which was
pagstored -by WILSON's father in the past. WILSON stated that his
daughter, DEBORAH, picked him up at the airport in her 1965 white
Mustang, which WILSON had previously bought for her and which was
registered in his name in Missouri.
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He advised that DEBORAH and her mother, BETTY LOU, were
staying at the residence of WILSON's father-in-law, VERNON HOOTEN
3095 Ruskin Road, Memphis, Tennessee. He stated that HOOTEN had had
a heart attack and that his wife and daughter were temporarily stay-
ing at the HOOTEN residence.

WILSON advised that he went to the Wonder Bar and while
having a drink two white men approached him, one having an accent
similar to a Puerto Rican.

The two white males furnished him with FBI credentials,
which he stated had a black and white photograph of himself on it,
and they took him and showed him where KING was to hold the rally.
They then took WILSON to a hotel on South Main Street near Beale
Street and took him to a room on the third floor. They told him
he was to be in the crowd at the rally and that a decoy shot was to
be fired and that he was then to shoot. They said that KING had a
hgbit of raising his arms over his head when he was making a speech
and that the second time that he did so, the shots were to be fired.

WILSON stated that on the day of the murder he was in the
crowd standing near a wood fence approximately 60 feet from where
KING was standing and that when KING raised his arms the second time
he shot him.

Mr. WILSON advised that he had the rifle which he used
strapped to his belt under a sult coat and attached to his belt on
a swivel.. He stated that the barrel protruded from below his coat
but no one questioned him concerning it. He said that he had prac-
ticed a great deal swiveling the rifle and firing it.

He advised that after the shooting, he was stopped by the
Memphils police, but he showed them the credentials, and they let
him go,. and he walked on down the street approximately two blocks
to where he had left the Mustang parked. He advised that he got
in the. Mustang and drove back to the HOOTEN residence, and his
daughter, DEBORAH, then took him to the airport, and he got his
plane and flew back to Kansas City. He stated that the airport
that he used was on the Kansas side on the highway to Olathe,
Kansas. He stated the airport was run by (First Name Unknown)
FISHER. He -also stated that he had purchased the Bonanza aircraft
from FISHER.

. WILSON advised that approximately one week before the
murder ; MITCH gave him $25,000 in $20 bills, and following the
murder, MITCH.gave him another $25,000, at which time he gave the
credentlals back to MITCH.
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WILSON advised that he has no knowledge of JAMES EARL
RAY having been involved in the conspiracy.

| =
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 8/23/78

Reverend JOE BELL, Pastor, Central Baptist
Church, Grenada, Mississippi, furnished the following
information:

BELL stated that he knew B. A. WILSON,
stating that WILSON was the former pastor at the
Central Baptist Church, Grenada, Mississippi. BELL
stated that B. A, WILSON died of a heart attack on
January 7, 1967. BELL stated that WILSON was the
pastor of the Central Baptist Church for approximately
13 years, or from 1954 to 1967.

BELL stated that prior to coming to Grenada,
B. A. WILSON was at Camp Creek at Fulton, Mississippi,
and prior to that was at Lymn Station, which is
located north of Jasper, Alabama, and also at
Eldridge Alabama.

Concerning the WILSON family, BELL stated
that B. A. WILSON's wife was known as LILLY WILSON,
BELL stated that LILLY and B. A. WILSON lived in
the church parsonage behind the church, aad their
children were all grown and married at that time.

BELL identified the WILSON children as
follows:

1. Mrs. CHRISTINE GUNTHORPE (phonetic)
Fulton, Mississippi

2., BILL WILSON
Kansas City, Kansas

3. LIDA (Last Name Unknown)
Columbus, Mississippi

4, One other son, name not known.

BELL stated that LILLY WILSON was B. A. WILSON'S.
second wife as B. A. WILSON's first wife died when the children

were youngs

Interviewed on 8/19/78 ., Oxford, Mississippi rile # JN 62-544 —F5
by SA KENNETH P. HUGHES/drw \E&?{ Date dictated . 8/20/78
\
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FBI/DOJ

‘WY 65994 Docld:32985768 Page 341




JN 62-544

BELL stated that he, himself, came to Grenada,
Mississippi, and was pastor at the Central Baptist
Church begimming in March, 1967.

Concerning BILL WILSON, BELL stated that he
was from Kansas City, Kansas, was a pilot, and flew
freight or ferried planes from Kansas City, Kansas, to
the Island of Guam.

BELL stated that BILL WILSON caused his
father, B. A. WILSON, many problems with debts and
money, and BELL stated he believed that BILL WILSON
was arrested in California for embezzlement, city and
state not known.

BELL stated that BILL WILSON flew into
Memphis, Tennessee, on a Sunday after his father
died on January 7, 1967, and BELL stated he believed
that BILL WILSON was met by the family at the Memphis,
Temmessee airport. BELL recalled that the funeral
for B. A, WILSON was' on the following Monday, and that
he, BELL, left Grenada, Mississippi ax the Tuesday after
B. A, WILSON's funeral. BELL stated he did not know
how long BILL WILSON stayed in Grenada, Mississippi
after his father's funeral.

BELL described BILL WILSON as a white male,
sandy hair, and stated that he did talk with BILL
WILSON's second wife whom he described as a bleached
blonde with heavy make-up. BELL stated he did not
know if BILL WILSON had any children or not.

BELL stated that B. A. and LILLY WILSON
did own a house on the corner of Levee and Fourth
Streets in Grenada, Mississippi, and BELL stated
that he knew of no other land that B. A, WILSON
owned that BELL was aware of.

BELL stated that he had talked with
LILLY WILSON after B. A. WILSON's death, and stated
that LILLY WILSON was desperately afraid of BILL
WILSON, and taold BILL WILSON she mever wanted to

2
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lay eyes on him again, or have him, BILL WILSON, set
foot in her house. BELL further stated that LILLY
WILSON did not want BILL WILSON to get amy of his
father's, B. A. WILSON's, inheritance, as he,

BILL WILSON, had already received his share of the
estate by his father, B. A. WILSON, paying off

BILL WILSON's debts. BELL stated that he believed
the amount of $5,000 was the figure mentioned.

BELL stated that LILLY WILSON is now
deceased, stating that she had left Grenada, Mississippi,
and went to a nursing home at Fulton, Mississippi,
where she died approximately one year go.

BELL stated that he did hear that BILL WILSON
did get his father's, B. A. WILSON, shotgun as part
of the inhertance, stating that BILL WILSON and his
brother, name not known, argued or disagreed over
who would get this shotgun which BELL stated was worth
approximately $150 or $200 at that time., BELL stated
that he heard that the other WILSON brother walked
out in disgust, and apparently left the shotgun with
BILL WILSON.

BELL stated that CHRISTINE GUNTHORPE (phonetic)
was the administrator of the estate, and an attormey
by the name of FREDERILKS read the will,

BELL concluded by stating that the State
Baptist Convention Headquarters in Jackson; Mississippi
would have the full detail of B. A, WILSON's churches
and their locatioms.

|[%)
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LYDIA MC GAHEY, 2002 East 8th Avenue North,
Columbus, Mississippi, was advised of the identity
of the interviewing Agent and of the nature of the
inquiry. MC GAHEY thereafter provided the following
information:

MC GAHEY stated that she is the sister of
BURGESS AUDIE WILSON, JR., known to the family as
"BILL" WILSON, She advised that WILSON has a very
serious drinking problem that came to the surface
shortly after the death of their father in 1967.

MC GAHEY advised that BILL WILSON had been
very close to their father and became extremely upset
and distressed after he passed away. MC GAHEY advised
that WILSON may have had a drinking problem prior to
the death of their father, but that she only noticed
it after their father passed away in 1967.

MC GAHEY advised that on this past Thursday
night at approximately 11:00 p.m. (August 17, 1978),
she received a telephone call from her brother, BILL
WILSON, and during that call he indicated to her that
he had killed Dr. MARTIN LUTHER KING, JR. MC GAHEY
stated that she did not take her brother seriously
as he has a history of telling untrue and stated that
she quickly asked him if he was "rauel". MC GAHEY
advised that her brother indicated to her he did mnot
know what she was talking about.

MC GAHEY advised that approximately one week later
she received a similar telephone call from BILL WILSON
and on this occasion, he tbld her that their brother,
ALLYSON WILSON, Reform, Alabama, had suffered a heart
attack. MC GAHEY stated that she immediately called
her brother in Reform, Alabama, and found that he was
in perfect health.

MC GAHEY stated that on another occasion, BILL
WILSON had called her and told her that he had been involved
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in an airplane crash but that he had survived this crash.
She stated that she later found out this was not true
at all.

MC GAHEY stated that BILL WILSON has been
married several times and has had numerous girl friends.
She stated that several of his ex-wives and several of
his girl friends have contacted her and asked her if
it was true that BILL WILSON had been a prisoner of
war. She stated that she assured all of them that this
was not the case.

MC GAHEY advised that in 1968, to the best of
her recollection, BILL WILSON was living in Grandview,
Missouri, and was working at the Wilbur Jewelry Store,
Belton, Missouri. She stated that WILSON told her that
he owned this jewelry store, but she later found out
that he just was an employee there. She stated that
BILL WILSON never went to Memphis, Tennessee, in 1968,
to the best of her knowledge.

MC GAHEY stated that BILL WILSON moved to
Columbus, Mississippi, around the first of June, 1975,
but left Columbus, Mississippi, around the last of
August, 1975. She stated that when he left Columbus,
Mississippi, he moved to Starkville, Mississippi, and
stayed there until around January, 1976. She advised
that while he was living in Starkville, Mississippi,
he married PAT SHINBOLA, 103 Catherine Drive, Starkville,
Mississippi, telephone number 323-6717. MC GAHEY indicated
that after her brother left Starkville, Mississippi,
(and left PAT SHINBOLA) he went to the State of Texas.
She indicated that shortly after his arrival in Texas,
he was placed in jail in San Antonio. She stated that
she received numerous letters from BILL WILSON while
he was incarcerated in San Antonio, Texas, and recalled
that the jail was on '"Mill Street".

MC GAHEY advised that BILL WILSON was married
to BETTY WADE, 233 Smith Street, Burleson, Texas, for
several years. She stated that to the best of her
recollection, her brother was married to BETTY WADE in
1968. She stated that he received a divorce from her on
one occasion and that they later remarried. MC GAHEY
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advised that her brother and BETTY WADE had three
children, one daughter and two sons.

MC GAHEY advised that their daughter is
DEBBIE JONES, 2628 Newburg Road, Trailer #106,
Belvidere, Illinois, telephone number 815-543-9734,

MC GAHEY advised that BILL WILSON's oldest
son, STEVE WILSON, resides at 3117 Livingston,
Fort Worth, Texas. She stated that WILSON's youngest
son, MARK WILSON, has been recently married and she
is not certain where he is presently living.

MC GAHEY advised that BILL WILSON's former
mother and father-in-law, Mr. and Mrs. VERNON HOTTEN,
reside at 3095 Ruskin Road, Bartlett, Tennessee, and
subscribes to telephone number 901-386-4628.,

MC GAHEY stated that BILL WILSON married an
individual in San Marcos, Texas, whose first name was
JOANN and whose last name she did not know. She stated
that this individual resides at 113 Mill Street,

San Marcos, Texas, and subscribes to telephone number
512-392-4025. MC GAHEY stated that JOANN indicated
to her in a telephone conversation on one occasion
that she planned to divorce BILL WILSON and during
the same conversation she asked MC GAHEY whether or
not WILSON had, in fact, been a prisoner of war.

MC GAHEY stated that she told JOANN that he had never
been a prisoner of war.

MC GAHEY stated that she, as the oldest child
in the family, has always felt an obligation to look out
for the interest of her brothers and sisters. She stated
that she has been quite concerned for the past several
years with the behavior pattern of her brother, BILL
WILSON. She stated that on more than one occasion she
has discussed the possibility of admitting him to an
institution for alcoholics with her brother, ALLYSON WILSON,
who lives in Reform, Alabama. She stated that both she
and ALLYSON WILSON feel that their brother, BILL WILSON,
desperately needs some type of help.

fw
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i The following investigation was conducted by
SA GWYNNE L. HUPFER at Columbus, Mississippi, on
August 19, 1978:

A physical observation of 401 5th Street South,
Columbus, Mississippl, revealed that this is the address
of the Candlewood Apartments.

JAMES LANCASTER, 810 Holland Avenue, advised
that he is the owner of the Candlewood Apartments.
LANCASTER stated that he does not recall anvone by the
name BURGESS AUDIE WILSON, JR., or BILL WILSCN, renting
an apartment from him. LANCASTER advised, however, that
he has had a great deal turnovers in these apartments
over the past several years and he could not possibly
recall all his tenants by name. LANCASTER advised
that his daughter, RITA BROWNLEE, was the resident
manager of the Candlewocod Apartments for him for several
years. He stated that she might recall this individual.

RITA BROWNLEE, 3504 Camilia Circle, advised that
she was the resident manager of Candlewood Apartments
during pertions of 1974 and all of 1975 and 1976. EROWNLEE
advised that she does not recall anyone named BURGESS
AUDIE WILSON, JR., or BILL WILSON renting an apartment
from her, She stated, however, that she located a payment
from a BILL WILSON, dated July 16, 1975, for apartment #9
at the Candlewood Apartments. She advised that this is
the only record she could find of this individual and
stated that he must have paid his rent payments in cash.

DONALD BEARD, Columbus Police Department,
advised that their records indicate BURGESS A. WILSON
was the complainant and victim of a strong-arm robbery
on August 7, 1975, BEARD advised that is the only record
they have of a BURGESS A. WILSON in their files.

BEARD stated that they have a record of a BILL
WILSON, Apartment #9, Candlewood Apartments, as being
the subject of a disturbance call on August 7, 1975, and
again on August 13, 1975. BEARD advised that a review of
his records indicate that on both of these occasions another
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tenant at the Candlewood Apartments had called the
police to complain of excessive noise at the apartment
of BILL WILSON. Both of these incidents were handled
by officers of their department with no arrests being
made and no charges being filed.

BARBARA HENSON, Dispatcher, Lowndes County
Sheriff's Office, advised that their records are negative
concerning BURGESS AUDIE WILSON, JR., or BILL WILSON.
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Date of transcription 8/21/78

Mr, WILLIAM DON GLADDEN, age 46, white male,
Route 3, Box 205=-H-3 (Meadowlark Drive), Gulf Park Estates,
Ocean Springs, Mississippi (telephone number 875-3518), was
contacted at the Seasons and Reasons Gift Shop located at
2446 Highway 90 East, Ocean Springs, Mississippi (telephone
number 875-2531), Mr, GLADDEN furnished the following
information:

He is employed as the manager of the Social
Security Administration Office in Gulfport, Mississippi
(telephone number 896-3221), but also is owner of the above
noted gift shop along with his wife, ALICE A. GLADDEN,
GLADDEN advised that he and his wife opened the gift shop
in Ocean Springs on July 3, 1978,

On or about July 26, 1978, a man came to the gift
shop and identified himself as "Bill" WILSON. He talked with
GLADDEN's wife stating that he was getting ready to open a
watch repair business in the Edgewater Shopping Mall in
Biloxi, Mississippi, and wanted to use the GLADDEN's gift
shop as a pickup point for watches to be repaired. Mrs,
GLADDEN discussed the matter with her husband and he and
WILSON agreed approximately four or five days later to Permit
WILSON to. rent repair shop space in the rear of GLADDEN's
gift shop.

According to GLADDEN, neither he nor his wife had
ever met WILSON before but he was a friendly outgoing
individual whomthey came to trust., He was a very good
worker and always was the first one to open the store in
the morning. WILSON paid his own money for a lot of radio
ads for his watch repair business, WILSON had some of his
own jewelry -and watch repair equipment but after moving into
GLADDEN's gift shop, spent several thousand dollars _of his
own money for additional equipment. GLADDEN advised that
the only investment he (GLADDEN) had in the watch repair
effort was that he agreed to go in half with WILSON on an
$800 sign for the store.

GLADDEN again described WILSON as being a very
i rs and was

8/18/78  _Ocean Springs, Mississippi.
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always trying to 'drum up new business". According

to GLADDEN, all signs were that BILL WILSON was going to
stay with the gift shop as a watch repairman on a permanent
basis, After a few days, WILSON advised Mr, and Mrs,
GLADDEN that he had changed his mind about opening up

a watch and jewelry repair business in the Edgewater Mall,
Biloxi, Mississippi.

GLADDEN advised that neither he mnor his wife
ever visited the WILSON residence 'in Ocean Springs but
it was their understanding that WILSON resided in Apartment
No., 9 at the Twin Pines Motel on Highway 90 in Ocean Springs
for several days after first arriving in town., Later
WILSON advised the GLADDENs that he had moved to a residence
located at Route 6, Box 387, Ocean Springs (telephone number
875=-9542), GLADDEN advised that this residence apparently
is located on the Vancleave Road north of the Ocean Springs
Hospital, WILSON told the GLADDENs that the house is owned
by an unidentified friend who was letting him live there
in exchange for keeping the house in good repair.

GLADDEN advised that WILSON is an excellent pilot.
GLADDEN and his son flew with WILSON in a rented plane and
according to GLADDEN, WILSON appeared to know everything
about flying the plane and could handle it well in rough
weather, GLADDEN did not know the extent of WILSON's education
but described him as being an "extremely intelligent man',
WILSON would come and go in the shop every day and had numerous
advertising fliers printed up which he apparently hand
delivered in various businesses around the Ocean Springs area.

GLADDEN advised that sometime after WILSON began
working at his watch repair business in Ocean Springs, he
became aware that WILSON had a drinking problem, The drinking
problem, however, did not effect WILSON's work because he
would come into the shop early every morning and do all of
the watch repairs that were waiting for him and then he would
leave for the day. GLADDEN advised that one salesman (identity
unrecalled) who apparently had some contact with WILSON
stated that WILSON told him that he had a drinking problem
but was trying to work hard at the watch repair business in
order to defeat this problem.
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On August 17, 1978, at around 11:45 p.m.
WILSON telephoned ALICE GLADDEN at the GLADDEN residence
in Ocean Springs., He asked to speak to WILLIAM D. GLADDEN
who at that time was asleep, GLADDEN answered the phone and
WILSON told him that he had to seehim and his wife immediately
about a matter which would not wait until the morning. WILSON
refused to come to the GLADDEN residence and stated that
they should meet at the gift shop to discuss a matter of
"national urgency". GLADDEN stated that he became worried
at WILSON's insistance so besides his wife, he took his 18
year old son along and met WILSON at the gift shop at 12:15
a.m, on August 18, 1978,

WILSON arrived at the gift shop at the appointed
time driving his old model blue Chevrolet with a white top
and unrecalled Louisiana license tags. He had been drinking
because his breath smelled of alcohol and his eyes were
extremely red; however, he did not talk like an intoxicated
person, He appeared very depressed according to GLADDEN,

WILSON opened the conversation by saying, "I am
the mystery man.'" When questioned by GLADDEN as to what
he meant by this remark WILSON said, "I am the man that
murdered Martin Luther King.," GLADDEN advised that WILSON
then talked with him for the next hour and 15 minutes about
how he had grown up in Grenada, Mississippi, where his father
was a Baptist preacher. WILSON described how his father's
church was open for local blacks to worship in and they were
treated like neighbors, When the racial unrest was running
rampant in the State of Mississippi in 1967 some 'northern
blacks came to the church escorted by FBI Agents. WILSON's
father welcomed them to the church only if they were not there
"for trouble", However, according to WILSON, they did come
for trouble and his father subsequently died of a heart attack
as a result of the racial unrest.

WILSON then stated again that, "I am the one that
pulled the trigger." He stated that the KING killing was
a conspiracy and that he was the logical one to pull the
trigger., WILSON told the GLADDENs that he had been with the
Government (not further described) and had been involved in
undeclared wars (mot further described)., WILSON also said that
he knew MARTIN LUTHER KING's father and brother and grew up
right next door to KING's cousin and knew the entire family.

| 3
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(WILSON did not furnish the name of KING's cousin to the
GLADDENS., )

GLADDEN advised that WILSON told him that he had
purchased a white Mustang for his daughter and that it was
similar to a vehicle which GLADDEN had purchased for his
daughter in Ocean Springs. WILSON told GLADDEN that his
daughter had driven the white Mustang to Memphis, Tennessee,
just prior to the KING assassination., WILSON was supposed
to be in Kansas City, Missouri, at the time of the assassina-
tion and had alibis to prove it when actually hetoo was in
Memphis,

WILSON told GLADDEN that JAMES EARL RAY was the
"fall guy". He said that RAY only saw him twice but WILSON
knew who RAY was. RAY was supposed to have gotten away clean,
WILSON said that he was surprised that RAY has brought it
all back up again inasmuch as he (RAY) is probably due for
parole in about two years.

WILSON told GLADDEN, '"You won't see me anymore
after tonight.' He wanted the GLADDENs to have his watch
repair equipment, WILSON again insisted to the GLADDENSs
that the KING assassination was a "group conspiracy'.

WILSON stated that he would only deal with the "Sheriff

of Memphis, Tennessee, wiom WILSON use to fly with". WILSON
also said that he felt the Govermment (not further described)
wanted the KING killing to happen and he (WILSON) knew it
needed to be done and did not expect to get much time for it,

WILSON told GLADDEN that he was not SOrTy he did
the KING killing since the "niggers are better off"., Later
in their conversation WILSON did say he was sorry that he had
pulled the trigger.

WILSON told the GLADDENs that the Sheriff of Memphis
had talked to him on the telephone and had agreed to meet
WILSON in the Gulfport, Mississippi, Holiday Inn the mornin
of August 18, 1978, WILSON speculated that he would probab%y
be allowed to have a television set in his cell and would
probably be allowed to repair watches or give instruction
in watch repair while in prison.

4
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WILSON also told the GLADDENs that he fired the
shot that killed MARTIN LUTHER KING not from 50 yards but
from about 50 feet away and he saw the bullet hit., WILSON
said that, "I shot the shit out of him and saw it fly."
WILSON never mentioned the type of gun he used nor did he
tﬁll ﬁhe GLADDENs the location from which he allegedly fired
the shot,

At one ?oint during their conversation, WILSON
looked at GLADDEN's son who apparently appeared disturbed
by WILSON's revelations. WILSON told GLADDEN's son that he
could tell he did not approve of what he had done but that
he had better keep his nose out of it.

WILSON, who apparently had served in the U, S.
Air Force, indicated that he had worked in some type of
investigative work while in the military service.

WILSON kept bringing up the fact that he was
going to meet with the Sheriff of Memphis, Tennessee, the
morning of August 18, 1978, and even offered to furnish
GLADDEN this individual's name and telephone number if he
wanted it for verification. GLADDEN declined.

WILSON said that he had gone through 10 years of
hell because he killed KING, He said that it had ruined
26 years of a good marriage and now his cmsCience was bothering
him more than ever in the last few years.

WILSON referred to a sketch of the KING murder
suspect which apparently had been recently shown on television
and told GLADDEN that the sketch was almost an exact likeness
of him (WILSON).

WILSON said that he has a sister in Fulton,
Mississippi, who telephoned him in Ocean Springs after the
sketch was shown on television saying that the sketch looked
exactly like him. According to WILSON he called his sister
and other members of his family to let them know he was
turning himself in,
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GLADDEN advised that at the end of their
conversation, WILSON left the gift shop and drove east
on Highway 90, GLADDEN feels sure that WILSON probably
drove to the Angular's Inn Tavern which is located a
short distance from the gift shop and was apparently
frequented by WILSON,

GLADDEN advised that shortly before noon on

August 18, 1978, he was telephonically contacted by WILSON
who said that he was now at home and that he had been to
the Holiday Inn in Gulfport, Mississippi, accompanied by
"the father" (not further identified), The sheriff of
Memphis, Tennessee, had not shown up; however, there were
individuals there believed by WILSON to be FBI Agents, He
believed he had been betrayed and was now ready to '"blow
anyone's head off who comes to my house except the father'.
About three hours after this conversation WILSON walked into
GLADDEN's gift shop. He was clean and neat and told GLADDEN
that he apparently had been in touch with the FBI and that
the FBI was not going to do anything to him., According
to GLADDEN, WILSON indicated that he had worked out some
"bargain' with the FBI and now WILSON wanted to live a normal
routine life, He asked GLADDEN if he could continue working
in the watch repair business, GLADDEN advised WILSON that
he and his wife were seriously contemplating selling the
ggsiness and they would make no decision about retaining

im,

Outside the possibility that WILSON had a drinking
problem, GLADDEN observed nothing unusual about the person
and did not consider him to be "the typical psychopath'.,
GLADDEN stated that in his job as manager of the Social
Security Office he deals with a lot of people who have
mental problems, He does not fit WILSON into any of the
cate%ories of mental imparities that he has observed. He
recalled that he has heard a lot about WILSON's past life
but nothing about his activities within the past 10 years.
He recalled WILSON saying he had been married five times,
twice to the same woman, WILSON said that he had been on the
Mississippi Coast only for about three months even though he
grew up in the State of Mississippi.
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GLADDEN described WILSON as a white male, five
feet eight, medium build, 155 to 170 pounds, graying hair,
age 46, with a red ruddy complexion. WILSON is apparently
partial towodka and Coca-Cola.

f~3
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PARKER W. NEELY, 1814 Short Main Street, Columbus,
Mississippi, advised he did business until 1976 as the
Box 4~N Gun Shop. His business concerned gunsmithing.
NEELY's records reflect on July 17, 1975, B. A. WILSON, JR.,
Starkville, Mississippi, brought in an Arisaka 25 caliber
rifle, which rifle was a Japanese military type with the
serial number obliterated. The rifle was a long barrel
model, NEELY redid the stock and action. The gun was in
working order when he got it. The gun was picked up on
December 9, 1975. NEELY advised all other records regarding
the gun were destroyed; however, he does recall the subject
as he sold the subject a Colt Diamondback 38 revolver, two
inch barrel, for which the subject still owes him. NEELY
stated he determined later the subject was arrested somewhere
in west Texas and this rewvolver was confiscated., NEELY could
provide no other information regarding the subject or his
activities, NEELY did recall the subject stated he obtained
the rifle from some individual in Tupelo, Mississippi, name
unrecalled.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

8/23/78

Date of tronscription

Mrs. CHRISTINE (LEON) GUNTHARP was telephonically
contacted at Fulton, Mississippi, telephone number 862-9355,
Mrs, GUNTHARP advised that she is the sister of BURGESS
AUDIE WILSON, JR., and resides at Route 1, Box 36, Fulton,
Mississippi.

Mrs. GUNTHARP advised that her brother BURGESS
AUDIE WILSON, JR., is commonly known as "Bill", Mrs, GUNTHARP
stated that she has another brother, ALLISON WILSON, age 50,
who resides in Reform, Alabama, Her sister LYDIA MC GAHEY
resides at 2008 East 8th Avenue North, Columbus, Mississippi,
telephone number 327-1141,

Mrs, GUNTHARP stated that she has had extremely
limited contact with "Bill" during the last 1l years since
her father's death., Mrs., GUNTHARP related that her father
B, A, WILSON, SR., was a Baptist minister in Grenada,
Mississippi, and died in 1967. Mrs., GUNTHARP stated that
it was agreed prior to her father's death that she, CHRISTINE,
would be named executrix of the will which would leave all of
B. A, WILSON's personal property to his wife LILLY who was
his second wife and stepmother to each of the children, Mrs,
GUNTHARP stated that her stepmother LILLY WILSON remained
alive until 1976 and during her life span from 1967 until 1976
she was extremely dependant upon others for assistance,

Mrs, GUNTHARP stated that she and her sister LYDIA were the
only children to show any concern for LILLY WILSON's needs.,
GUNTHARP stated that she therefore handled the disbursement

of the WILSON estate in accordance with the interest of each
of the brothers and sisters. She stated that this created
hard feelings with the brothers since they did not feel as
though they were receiving an equitable share of the estate,
She advised that "Bill" seemed to be extremely upset over this
matter and, in fact, called the GUNTHARP residence on one
occasion several weeks ago stating that CHRISTINE had "killed"
her brother referring to ALLISON who resides in Reform,
Alabama. Mrs, GUNTHARP stated that she understood her brother
"Bill" to mean that her handling of the estate was responsible
for her brother ALLISON's death, Mrs., GUNTHARP stated that
ALLISON is alive and healthy and this statement by "Bill" was
totally incorrect., Mrs. GUNTHARP advised that her deceased

8/19/78 . Tupelo, Mississippi e # _Jackson 62-544 — 70

Interviewed on

SA DONALD H. GREENE/nib 8/21/78

by Date dictated

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FBI/DOJ

~ HVY 65994 Docld:3298%768 Page 358




JN 62=544

father tried to get help for "Bill" on a number of
occasions concerning "Bill's" alcoholic and mental
problem, Mrs, GUNTHARP stated that her brother is a
heavy drinker and tends to fabricate stories when under
the influence of alcohol, Mrs. GUNTHARP stated that
"Bill" will fabricate various types of stories to gain
attention., She recalled an incident whereupon she was
contacted by "Bill" just prior to entering the hospital
whereupon "Bill" told her that he was going to the
penitentiary., Mrs, GUNTHARP stated that this was totally
untrue,

Mrs, GUNTHARP explained that *'Bill" entered the
United States Air Force by forging his father's signature
at age 14 or 15 and remained in the Air Force for almost
20 years. She advised that he served one tour in England
for approximately three years and resigned prior to
completing his 20~year tour. She described her brother
as being a very intelligent individual who was capable of
piloting planes and conducting a jewelry and watch repair
business, She advised that he had been involved in insurance
sales in the past.

Mrs, GUNTHARP advised that her brother has been
married five times and she has learned through family
conversations that her brother "Bill" told one of his
wives that he had been a prisoner of war in the past., Mrs.
GUNTHARP stated this is also untrue,

Mrs., GUNTHARP advised that her brother had threatened
her husband LEON in the past over the will settlement and she
and her husband have very little to do with him in view
of his erratic behavior,

Mrs, GUNTHARP stated that she recalls her brother
"Bill" living in or near Kansas City, Missouri, in the past
where he was involved in some type of air freight service.
She stated that her brother has lived in Memphis, Tennessee,
in the past when he was married to BETTY LOU (Last Name
Unknown). She stated that "Bill" has a high school education
and completed a portion of college through the United States
Air Force, She advised he has one daughter DEBORAH ANNE who
resides in Bellview, Illinois, and two sons STEVE and MARK
ANTHONY .

2
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Mrs, GUNTHARP concluded by stating that she has
very little confidence in any statements made by her brother
in view of her past experience with him.

fw
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®
_ FEDERAL BUREAU

¢ -

—

®
OF INVESTIGATION

REPORTING OFFICE

SAN ANTONIO

OFFICE OF ORIGIN

MEMPHIS

DATE

8/30/78

INVESTIGATIVE PERIOD

8/18-23/78

TITLE OF CASE

JAMES EARL RAY, aka;
DR. MARTIN LUTHER KING, JR. -
VICTIM

REPORT MADE BY TYPED BY

SA THOMAS E. MOODY, IV
CHARACTER OF CASE

mmk

CR - CONSPIRACY

REFERENCES: Memphis teletype

to the Bureau, dated 8/18/78;

San Antonio teletype to the Bureau, dated 8/18/78;
Dallas teletype to the Bureau, dated 8/19/78;

Jackson teletype

to the Bureau, dated 8/19/78;

San Antonio teletype to the Bureau, dated 8/19/78:;
San Antonio teletype to the Bureau, dated §/21/78;
Bureau teletype, dated 8/22/78;

San Antonio teletype, dated 8/23/78;

" Jackson teletype,
Jackson teletype,

ADMINISTRATIVE

dated 8/23/78; and

dated 8/24/78.

RUC -

s

A review of San Antonio indices revealed that BURGESS

AUDIE WILSON, JR. is a subject

of San Antonio file 29-2620

ACCOMPLISHMENTS CLAIMED ] NONE ACQUIT-lc ase 1as seEn:
convic.| BRE S AkIFue. FINES SAVINGS RECOVERIES TALS
= IDIVEstN - PENDING OVER ONE YEAR [_JYEs [Ino
PENDING PROSECUTION
OVER SIX MON THS [Jves [Jno
ECIAL AGENT
APPROVED Ry B ) DO NOT WRITE IN SPACES BELOW
COPIES MADE: (£ i— §'~.q (& '

4-Bureau (44-38861)

3-Memphis (44-1987 Sub M)
(1-USA, Memphis, Tennessee)

l-backson (62-544)

1-San Antonio (44-1242)

LLARPHED HDEXED -
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Dissemination Record of Attached Report
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Agency

Request Recd.

Date Fwd..’
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By
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SA 44-1242

captioned “BURGESS AUDIE WILSON, JR., BF&E, 00O: San Antonio."
WILSON allegedly defaulted on a $1,000.00 note at the Kyle
State Bank, Kyle, Texas, and in a security agreement and
financing statement filed with the Hayes County District
Clerk's 0Office, WILSON indicated that the $1,000.00 note was
obtained to purchase cattle.

By teletype, dated August 24, 1978, Jackson Division
requested San Antonio to re-interview WILSON regarding a dis-
crepancy in the registration number of the Bonanza Aircraft he
claimed he owned at the time of KING's death. This interview
was not conducted based on telephonic instructions received
from ASAC, Memphis Division, on August 24, 1978.
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Copy to: 1-U. S. Attorney, Memphis, Tennessee

Report of: THOMAS E. MOODY, IV Office: gan Antonio, Texas
Date: 8/30/78 ' '

Field Offi;:e File #: 44-1242 ’ Bureau File #: 44-38861

Title: JAMES EARL RAY;

DR. MARTIN LUTHER KING, JR. - VICTIM

Character: CIVIL RIGHTS .- CONSPIRACY

Synopsis: NCIC inquiry revealed BURGESS AUDIE WILSON, JR., born
8/28/31, in Mississippi, Social Security Account Number (SSAN)
422-34-1275, wanted by New Braunfels, Texas, Police Department -
as Probatlon Violator as of 8/18/78. WILSON presently on pro-
bation out of Comal County District Court, Texas, for theft over
$200.00 and under $10,000.00. WILSON previously treated at
McKenna Memorial Hospital, New Braunfels, Texas, and Veterans
Administration (VA) Hospital, San Antonio, Texas. No record
located for treatment of mental disorders. Results of record
reviews of both hospitals, Comal County District Court Clerk's
Office, Comal County Probation Office, Comal County Sheriff's
Office, and interview of ex-wife set forth.

:‘ - RUC -
DETAILS:

AT SAN ANTONIO, TEXAS

On August 18, 1978, inquiry of the National Crime
Information Center (NCIC) revealed that BURGESS AUDIE WILSON, JR.,
born August 28, 1931, in Mississippi, Social Security Account
Number (SSAN) 422-34-1275, Texas Drivers License Number 77911315,
was wanted by the New Braunfels, Texas, Police Department as a
Probation Violator, date of warrant April 18, 1978.

The following investigation was conducted by Special
Clerk DAVID A. WALL:

ot

AT SAN ANTONIO, TEXAS

NW ﬁSggE‘ ﬁ&mtﬁﬁ&gﬁ@gﬂ?gﬁgnﬁyauom nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency; it and its contents
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A review of the records, Identification Bureau, Bexar
County Jail, San Antonio, Texas, on August 18, 1978, indicated
that BURGESS AUDIE WILSON, JR., white male, born August 28, 1931,
height 5'11", hair black, eyes brown, was booked into the Bexar
County Jail on June 19, 1972 on Contempt of Court charges out of
State District Court 57 (case number F248-084). WILSON served
twelve days and was released on June 30, 1972.

The following investigation was conducted by Special
Clerk CARMEN J. HINES:’

AT SAN ANTONIO, TEXAS

On August 21, 1978, a review of court records, Bexar
County 57th District Court, San Antonio, Texas, revealed WILSON
was incarcerated for Contempt of Court growing out of a civil
suit entitled "Allison-Kaufmann Company, a California corporation,
v. North Star Diamond Corporation (case number F248-084) of which
WILSON was listed as the owner. This civil suit involved a fraud
case and WILSON was incarcerated following his refusal to furnish
the court with an inventory of merchandise in his possession
belonging to Allison-Kaufmann Company. This incarceration did
not involve any action growing out of child support.

The following investigation was conducted by Special
Agent WAYNE SMITH:

v - AT SAN MARCOS, TEXAS

On August 19, 1978, JO ANN CHILDRESS, 113 Mill, San
Marcos, Texas, advised that she met BURGESS AUDIE WILSON, JR.,
also known as Bill Wilson, at Sadler, Texas, in September, 1977,
and they were married in November of 1977. They separated
February 15, 1978 and the divorce was finalized on April 26, 1978.
On August 12, 1978, she received a telephonic message from WILSON
indicating that he was in the state of Tennessee and was involved
in an automobile accident. WILSON stated that as a result of
this accident both of his legs were amputated. CHILDRESS advised
that WILSON is a "very convincing liar and a con-man". He has
never mentioned the death of MARTIN LUTHER KING and has never dis-
played any hatred or dislike for members of the black race.
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According to CHILDRESS, she believes that WILSON was in the
United States Army during 1968, and WILSON has stated that

he was a Prisoner Of War (POW) during the Vietnam conflict.

She is aware that WILSON visited the Veterans Administration
(VA) Hospital in San Antonio, Texas on several occasions, but
she possesses no knowledge of him suffering from any psychiatric
problems. By previous marriage, WILSON has three children, two
sons and one daughter, locations not known by CHILDRESS.

CHILDRESS advised that it is her personal opinion
that WILSON is sick and she is not in a position to provide any
information regarding his whereabouts in 1968 other than the
fact that he did mention that he once resided in Memphis,

Tennessee.

“
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The following investigation was conducted at
San Antonio, Texas, by SA THOMAS E. MOODY, IV:

On August 22, 1978, MARGI MARTIN, Records,
Veterans Administration (VA) Hospital, after having been
furnished an Authority to Release Medical Information
executed by BURGESS AUDIE WILSON, JR., furnished the
following background and descriptive data:

Name BURGESS A. WILSON
VA Claim Number 14592430
Social Security *

Account Number 422~34-1275
Date of Birth August 28, 1931
Place of Birth Fulton, Mississippi
U. S. Air Force

Service Number 142 25 795
Dates of Service May 2, 1947 -
) ' February, 1960
‘Type of Discharge Honorable

Address " 2601 Westward Drive
: Apartment 104
San Antonio, Texas
(June, 1976)

Route 4, Box 620-D
Canyon Lake, Texas 78130
(August 4, 1976)

Occupation Jeweler
Relatives . ’ STEPHEN WILSON (Son)
5627 Culebra
San Antonio, Texas
" Telephone 433-0588

Further review of the record indicated that no
compensation was being received from the VA by WILSON and
that he had received no treatment at that facility for
mental disorders. In June, 1976, his claim folder was located
in the Wichita VA Center. '
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On June 27, 1976, WILSON was admitted as an
in-patient to the VA hospital in San Antonio for insect
bites. Initial diagnosis indicated Cellulitis of the right
knee, Lymphangitis and Lymphadenitis; inflammation of lymph
glands and multiple pus nodules on all extremities and neck.
Additional diagnosis included chronic obstructive pulmonary
disease; mild cardio infarction and a questionable cerebral
vascular attack at age 30.

On June 29, 1976, WILSON went on pass from the
hospital to visit his son who had been involved in a motor-
cycle accident in Dallas, Texas. WILSON did not return to
the hospital.

1 On August 4, 1976, WILSON was treated as an out-
' patient for lime burn on his left foot. He was seen and

released. On August 6, 1976, he telephonically contacted

the hospital to report that his foot was healing properly.

! On December 11, 1976, he was again treated as an
out-patient for a swollen left elbow. He returned on
December 14, 1976, for additional treatment. On December 21,
i 1976, WILSON failed to keep an appointment at the VA hospital

for additional treatment and has not been treated subsequent
to that time. .
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Arrest Number
Date
Charge

Address

bisposition

d ' Arrest Number
X . . Date

: Charge
Address

Arrest Number
Date
Charge

Address

‘ S ‘Arrest Number
o Date
‘ ’ Charge
.Address

Disposition
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The following investigation was conducted at
New Braunfels, Texas, by SA THOMAS E. MOODY, IV:

' On August 22, 1978, WALTER FELLERS, Sheriff, Comal
County, advised that BURGESS WILSON, also known as BILL WILSON,
Texas Department of Public Safety Number 1808984, had been
incarcerated in the Comal County Jail on the following occasions:

A 8491

March 1, 1976

Theft Over $200 and under
$10,000

401 5th Street _

South Columbus, Mississippi

Pled gquilty and sentenced
to 8 years in the Texas
Department of Corrections -
probated to 8 years

8942

June 8, 1976

Violation of Probation

401 5th Street

South Columbus, Mississippi

9636 .
November 21, 1976
Violation of Probation
(Capias Number 7721)
Route 4, Box 6206
Canyon Lake, Texas

A 10576
July 13, 1977

‘Violation of Probation

Route 4, Box 6206
Canyon Lake, Texas
On bond to District Court
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Sheriff FELLERS advised that a Deputy from his office
departed on August 22, 1978, én route to Ocean Springs,
Mississippi to return WILSON to New Braunfels, Texas. He
indicated that he expects WILSON to be returned prior to
the end of the week.

”

-t b —————
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The following investigation was conducted by
SA THOMAS E. MOODY, IV at New Braunfels, Texas:

On August 22, 1978, HAZEL KUHN, Clerk, District
Clerk's Office, Comal County District Court, New Braunfels,
Texas, made available for review the records of the Comal
County District Court. She noted that on the day BURGESS
WILSON was scheduled to appear in Comal County District
Court in connection with his divorce proceedings set forth
hereinafter, he was admitted to the McKenna Memorial
Hospital for an"alleged' rattlesnake bite. His attorney,
IRVIN BOARNET of New Braunfels, withdrew from the case
following this incident.

A review of the Comal County District Court
records revealed that on September 3, 1974, WILSON was
indicted by a Comal County Grand Jury for Theft Over

$200, a color television set being the property of DOROTHY E.

WIMBERLY, under Cause Number 7520, in the 22nd Judicial
District Court. An arrest warrant was served on WILSON

on September 20, 1974, in Baxter County, Arkansas

(Mountain Home). WILSON waived extradition and restltutlon

was made. The charge ‘was formally dismissed on March 30,
1976.

On February 7, 1975, an information was filed
in Comal County District Court charging WILSON with Theft
By Check. A capias was issued on February 7, 1975. WILSON,
also known as WILLIAM WILSON, Highway 5, Mountain Home,
Arkansas, was doing business as Ozark Jewelry and Watch
Repair, (501) 425-8636. The charge was subsequently
dismissed on December 22, 1977.

On August 7, 1974, WILSON was indicted by the
Grand Jury in Comal County for Theft of Over $200 and
Under $10,000 from ALBERT J. CRAUSE, Apartment 18, 1786
Austin Highway, San Antonio, Texas, under Cause Number 7712.
WILSON pled guilty to this charge on March 11, 1976, at
which time the followxng other charges were pending
against him: .
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Cause Number 7520 Theft Over $200 -
To be dismissed upon
Restitution

Cause Number 7686 : - Theft Under $200 -
To be dismissed upon
Restitution

Cause Number 21,797 Pending in the 18th
Judicial District Court,
Johnson County, Texas -
. Criminal non-support case

Case Pending in Oktibbeh,
. : » Mississippi -~ Fraud by
False Pretenses

WILSON's spouse at that time was listed as
PATRICIA WILSON, 103 Catherine Drive, Starkville, Mississippi..

As a result of WILSON's guilty plea, he was placed
on 8 years probation by the 22nd Judicial District Court,
Comal County, beginning March 25, 1976. He was to report
weekly to the Probation Officer and pay $2500 restitution
and $62.50 for court costs.

On June 8, 1976, the 22nd Judicial District Court
issued a warrant for WILSON's arrest for violation probation.

"On June 9, 1976, a hearing to revoke his probation was held

based on his appearance in the Comal County Courthouse under -
the influence of 1ntox1cat1ng liquors; his admission to
frequently consuming alcoholic beverages and his failure

and refusal to pay restitution.

On June 25, 1976, an order for continuing probation
was issued after his serving 20 days.in jail.
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On November 18, 1976, an order for arrest was
issued by 207th Judicial District Court, Comal County, for
WILSON's arrest for violation of probation. The capias
was served on November 20, 1976. On November 25, 1976,
an order continuing probation was issued after WILSON
spent four days in jail.

On July 8, 1977, an order for WILSON's arrest
was issued by the 207th Judicial District Court. Capias
was served on July 9, 1977. Also on that date, an order
for his arrest was lssued by the 207th Judicial District
Court for violation of probation involving the Theft of
Over $200. The capias was served.on July 13, 1977.

On April 18, 1978, an order was issued for
WILSON's arrest by the 22nd Judicial District Court for
violation of probation. The capias was issued on April 18,
1978.

On April 22, 1974, BETTY LOU WILSON filed a 3
petition for divorce in Comal County District Court seeking
to dissolve her marriage to BURGESS A. WILSON. The petition
listed a son, MARK ANTHONY WILSON, born January 25, 1958, at
Memphis, Tennessee. In the petition BETTY LOU WILSON
listed her address as 1505 West Canyon Lake Drive, Startzville,
Texas, and BURGESS WILSON's address as 101-B Wonderland
Shopping Center, Timex Center, San Antonio, Texas. The
petition indicated that they were married on February 25,
1967, and separated on March 28, 1974.

In a cross petition filed by BURGESS WILSON on
May 21, 1974, he indicated that they were originally married
on December 13, 1948, and divorced on August 28, 1966, in
Memphis, Tennessee. They were remarried on February 28, 1967,
and separated on March 28, 1974. :

The cross petition indicated that the son, MARK .
ANTHONY WILSON, was residing with WILSON's daughter, DEBORAH
ANN JONES. A degree of divorce was entered on June 27, 1974,
granting custody of MARK ANTHONY WILSON to BETTY LOU WILSON
and requiring BURGESS A. WILSON to pay child support. A
motion for Contempt was filed on August 19, 1974, as WILSON
was in arrears in child support payments. The court has been
unable, until this time, to locate WILSON for the purpose of
serving the necessary papers.

10
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The following investigation was conducted by
SA THOMAS E. MOODY, IV at New Braunfels, Texas:

On August 22, 1978, FRANK ALLEN, Probation Officer,
Comal County, New Braunfels, Texas, advised that BURGESS
WILSON was referred to his office for pre-sentence investigation
on March 11, 1976. As a result of his pre-sentence
investigation, he reported that the chances of successful
probation by WILSON would be poor.

ALLEN stated that he'did not believe WILSON to be
capable of violence and noted that WILSON experiences
illusions of grandeur and is capable of telling "wild
stories" when drinking.

A review of the records of the Comal County
Probation Office regardlng WILSON revealed the following

information: . :
¢ ) b
Name BURGESS WILSON
Date of Birth August 28, 1931
Race White
Sex : Male
Height : 5'11"
Weight . ' . 165 pounds
Eyes - Brown
FBI Number 879 421 E

Texas Department of
Public Safety Number 1,80-898~4
Social Security Account

Number 422-34-1275
Mississippi Driver's

License Number 422-34-1275 ”
Address 5627 Culebra, Number 1401

. San Antonio, Texas 78228
‘Spouse PATRICIA ELSIA
Length of Marriage 7 months
Number of Marriages 3
Number of Dependents 4

11
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References

Relatives
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KENNETH L. KING
Pastor, First Baptist
Church of Canyon Lake,
Star Route #2
Box 94,
New Braunfels, Texas 78130
(512)964~-3457

LAWRENCE F. HUGHEY

.Route 1

Box 1955

Winona, Texas

{In letter of recommendation,
HUGHEY indicated that he
had never known WILSON to
be hostile, although he
did drink too much)

Sister: Mrs. LYDIA MCGAHEY

. .+ 2002 East 8th Avenue
PR North Columbus,
Mississippi

(WILSON indicated that this
sister is the relative who
understands him best)

Sister: Mrs. CHRISTINE GUNTHORP
Route 1 :
Fulton, Mississippi

One Brother (not further
identified)
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Previous Employments

Prior Marriages
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Crittenden Drywall
8310-A Speedway
San Antonio, Texas
Telephone 341-2407 (5/76)

Austin Power, Incorporated
Buda, Texas
Telephone 295-7351 (12/77)

U. S. Air Force (May, 1947 -
February, 1960)

Knights Life Insurance
Memphis, Tennessee
(July, 1963 -~ December, 1965)

Prudential Insurance Company
Memphis, Tennessee
(February, 1960 - July, 1963)

U. S. Air Force Reserve

- Richards - Gebaur Air
Force Base, Missouri -
Panel Engineer (January, 1966 -
January, 1967)

Self-employed Jewelry and
Watch Repairs,
Starkville, Mississippi
(January, 1967 - January

1976) :

BETTY LOU (HOOTEN) WILSON,

December 13, 1948 - 1966;

1966-1973 .

AVIS LEA (PRUETT) WILSON, -
December 31, 1974 - June 7, 1975
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Prior Arrests 7 1963 - Los Angeles, California -
Bad Check - Restitution Made -
Dismissed :

1973 - San Antonio, Texas -~
Contempt of Court - Dismissed

1972 - San Antonio, Texas -
Post-dated check - Made .Good

1966 - Memphis, Tennessee -
forgery - Dismissed

February, 1975, Mountain Home,
Arkansas - Public Drunk -
Fined

January, 1976, Hurst, Texas -
Child support - pending

1974 - Fulton, MississippiF
DWI - Fined

On March 25, 1976, under Cause Number 7712, WILSON
was placed on 8 years probation by the 22nd Judicial District
Court, Comal County, for Theft Over $200 and Under $10,000.
The charge resulted from WILSON's taking a check for $2500
from a supposed business partner to Dallas, Texas, for the
purpose of purchasing stock for their jewelry store. WILSON
did not return. A condition of the probation was the restitution
of $2500 and payment of court costs in the amount of $62.50.

On June 8, 1976, WILSON reported to the Probation
Office while under the influence of alcohol. WILSON advised
that he had been working for the U. S. Secret Service in
Seguin, Texas, on a counterfeiting ring and that members of
this ring were attempting to kill him. He admitted to being
-under the influence of alcohol and asked that his probation
be revoked. WILSON was incarcerated in the Comal County Jail.

14
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Subsequent inquiry by ALLEN with the U.S. Secret
Service determined that WILSON had furnished information of
no value to that agency and that there was no counterfeiting
ring. After approximately three days of incarceration WILSON
advised ALLEN that the reason he had requested his probation
be revoked was because he was seeking protection. He indicated
that he wanted his probation continued. By report dated
February 6, 1978, to the Probation Office, WILSON indicated
that he was residing at 113 Mill Street, San Marcos, Texas,
78666, telephone number 392-2776. He listed his employment
as self-employed - construction. The report indicated that
he was living with his wife, JO ANN WILSON.

.15
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The following investigation was conducted at
New Braunfels, Texas, by SA THOMAS E. MOODY, IV:

! On August 22, 1978, BARBARA HARTIGAN, Records,
McKenna Memorial Hospital, New Braunfels, Texas, after
having been furnished an Authority to Release Medical
Information, executed by BURGESS AUDIE WILSON, JR, furnished
the following background and descriptive data:

Name BURGESS WILSON

Date of Birth . August 28, 1931

Address Box 1444
Startzville, Texas

{ Relatives STEPHEN WILSON (son)

: 5427 Little Creek

San Antonio, Texas 78242
Telephone 623-4939,

: U. S. Air Force :
? Occupation ‘ Retired o
' Telephone Number 899-2764

Medical records indicate that on May 22, 1974,

. at 10:35 p.m., WILSON arrived at the Emergency Room, McKenna
Memorial Hospital by ambulance experiencing severe chest pains
and numbness of his right arm. Examination indicated an
abnormal electro-cardiogram. WILSON was admitted at 12:05 a.m.,
May 23, 1974. He was treated for coronary occlusion. The
following day the pain disappeared and the electro-cardiogram
was normal. His past medical history listed alcoholism and

heart attack, the last "heart attack"” being in 1963 in Memphis,
Tennessee,

On May 24, 1974, WILSON left the hospital via taxi
against medical advice at 3:20 p.m.

It was noted in the medical records that WILSON has
_upper dentures.

On May 28, 1974, WILSON again appeared at the McKenna
Memorial Hospital Emergency Room at 8:45 a.m., indicating that
he had received a rattlesnake bite at approximately 7:30 a.m.,

.
17 : ' 16
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while pulling weeds at his residence near Canyon Lake.
He was admitted to the hospital at 9:45 a.m., with the
initial diagnosis being "rattlesnake bite, possible:;
toxic hepatic dysfunction probably secondary to ethanol
intake."

Examination of the wound revealed a slightly
raised, scratched area on the left wrist, however, no
fang marks were located. WILSON was determined to be
allergic to anti-venom. Suction was applied to the wound
area, however, no venom was located.

His medical history indicated that he supposedly
has carcinoma of the prostate which was diagnosed at the
University of Tennessee about six months prior to May 30,
1974. Patient admitted to slightly heavy use of alcohol.

WILSON was discharged at 9:10 a.m., on May 30,
1974. ”

17
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The following investigation was conducted by
SA MANUEL MARQUEZ, JR.:

AT BROWNSVILLE, TEXAS

On August 23, 1978, a search with Brownsville, Texas,
Police Department records, Cameron County Sheriff's 0Office
records, and Cameron County Jail records, failed to reflect
any record identifiable with BURGESS AUDIE WILSON, JR.
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FD-302 (REV. Y1770) ‘ .

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

8/25/78

Date of transcription

BURGESS AUDIE WILSON, JR., who was accompanied by

Father NOEL FANNON, Pastor, St. Elizabeth { Sgton Catholic
Church, Ocean Sprlngs, Mississippi, was contacted at the
entrance of the Holiday Inn, U. S. Highway 90, Gulfport,
Mississippi, approximately 6:50 p.m. WILSON was advised

of the identity of SA BENJAMIN F. GRAVES and he was asked
if he were BURGESS AUDIE WILSON and he acknowledged that

he was WILSON and further stated that he was a junior.

WILSON was advised that Sheriff GENE BARKSDALE
of Memphis, Tennessee, was not at the motel to meet him;
however, FBI Agents were there and de31red to talk with
him, particularly about his daughter's supposedly having
driven a white Mustang from Kansas City, Missouri, to
Memphis, Tennessee, He stated he had no information to
furnish the FBI.

WILSON inquired as to whether or not he was under
arrest and he was advised that he was not under arrest.
WILSON commented he was not going to give anyone any trouble,
He was asked if he had any weapons on him and he stated he
did not and that SA GRAVES could search him if he so desired.
WILSON was then ''patted down" and no weapons were felt on
his bOdy.

WILSON commented that he and Father FANNON had been
to the motel at 9:30 a.m., on August 18, 1978, and again at
6:30 p.m. on August 18, 1978, to see Sheriff BARKSDALE and
the Sheriff had lied to them,

WILSON then asked Father FANNON if he would drive
him back to the place he had been picked up and Father FANNON
agreed to do so,

WILSON was again advised that FBI Agents were at the
motel and were still willing to talk with him and he reiterated
that he had nothing to say to the FBI and, as he departed,
commented that the FBI, in the past, had harassed his father
without any explanation.,

8/18/78

Interviewed on at

Gulfport, Mississippi 4 Jackson 62-544~ 72

54~
by SA BENJAMIN F. GRAVES /blc Dote diclated _8/24/78

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;
it and its conienls are not to be distributed outside your agency.
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WILSON and Father FANNON thereafter left the area
of the Holiday Inn in Father FANNON's 1976 Plymouth bearing
Jackson County, Mississippi, license JAH 637, and proceeded
east en U. S. Highway 90.

1o
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription

| 8/23/78

At 6:28 p.m., SAs LOUIS S. BULLARD and GEORGE L.
HOLDER arrived at the Holiday Inn, Gulfport, Mississippi,
to assist in a physical observation of BURGESS AUDIE WILSON,
JR. SAs BULLARD and HOLDER parked in the rear parking lot
of the Holiday Inn.

Approximately 6:55 p.m., SSRA BENJAMIN F. GRAVES
instructed SAs BULLARD and HOLDER to maintain a loose sur-
veillance of WILSON, who was traveling with Father NOEL
FANNON, a Gatholic priest, in a 1970 green Plymouth four-door
sedan, bearing Jackson County, Mississippi, license JAH 637.

SAs BULLARD and HOLDER followed FANNON's vehicle to
Ocean Springs, Mississippi, where the vehicle was stopped by
Ocean Springs police officers, at which time WILSON was placed
under arrest as a state probation violator from Texas.

Interviewsd on____ 8/18/78 JJ Gulfport, Mississippi rile #_Jackson 62-544~ 93

SA GEORGE L, HOLDE
by- SA. LOUﬂ:S S o BULLARD ) LSB/blC Date dictated 8/23/78

This document conlains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;
it and its contenis ore not to be distributed outside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

8/23/78

Date of transcription

Approximately 6:25 p.m., SA EDGAR L. O'NEILL, JR.
arrived at the Holiday Imn, Gulfport, Mississippi, and
instituted a physical observation in the dining room area
to determine the possible presence of BURGESS AUDIE WILSON,
JR. and Father NOEL FANNON, From available physical descrip-
tive data, it was determined that these two men were not
then present in the dining room of the Holiday Inn.

A few minutes later, SA BENJAMIN F, GRAVES was
observed to be talking with a man fitting the physical
description of Father NOEL FANNON, and a few minutes
thereafter, SA GRAVES was observed to be speaking with an
individual fitting the physical description of BURGESS AUDIE
WILSON, JR.

SA GRAVES thereafter advised SA O'NEILL that he had
been talking to BURGESS AUDIE WILSON, JR. and that WILSON and
Father NOEL FANNON had departed the Holiday Inn in a green
Plymouth automobile bearing Mississippi license JAH 637, and
SA O'NEILL was instructed to maintain a physical surveillance
of this vehicle, which was traveling in an easterly direction
toward Ocean Springs, Mississippi.

SA O'NEILL maintained this vehicle under continuous
observation until such vehicle arrived in Ocean Springs,
Mississippi, when it was stopped by units of the Ocean Springs
Police Department and WILSON was arrested by officers of the
Ocean Springs Police Department for state probation violation,
such warrant being outstanding from the State of Texas.

Interviewed on,

8/18/78

at

Gulfport, Mississippi s Jackson 62-544~94

SA EDGAR L. O'NEILL, JR. /BLe oo sictoted _8/23/78

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;
it and ils conlents are nof o be distributed oulside your agency.
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. FEEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

8/24/78

Data of transcription

Approximately 6:45 p,m., SA BENJAMIN F. GRAVES
observed a green Plymouth, bearing a Jackson County,
Mississippi, license tag, stop in front of the Holiday
Imn located on U. S. Highway 90, Gulfport, Mississippi.
A white male was driving the wvehicle and a white male
was sitting on the passenger side of the vehicle, The
individual on the passenger side got out of the wvehicle
and it was observed that he was wearing a blue shirt and
checked trousers and he was approximately 45 years of age,
5 feet 10 inches in height, and weighed about 150 pounds,
This individual entered the lobby of the motel. The
driver of the vehicle parked the vehicle on the west end
of the motel and walked to the front door of the motel.

SA GRAVES asked the driver of the vehicle if he
were Father (NOEL) FANNON and he acknowledged that he was.
SA GRAVES identified himself to Father FANNON and advised
him that GENE BARKSDALE, Sheriff of Shelby County, Memphis,
Temnessee, was not going to meet BURGESS WILSON. He was
advised that Agents of the FBI were in the motel and he was
requested to tell WILSON that the Sheriff was mot going to
meet him; however, the FBI Agents were at the motel and
desired to talk with him if he (WILSON) would agree to talk
with the Agents, Father FANNON stated he would first like
to talk with WILSON because Sheriff BARKSDALE had lied about
his appearance in Gulfport,

Father FANNON thereafter entered the motel and talked
with WILSON in the lobby.

Inferviewed on 8/18/78 o_Gulfport, Mississippi File #_Jackson 62-544#"?57

7

SA BENJAMIN F. GRAVES /blc Date dictated 8/24/78

by

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBIL. It is the property of the FB! and is loaned to your agency;
it and its contenis are not to be distributed outside your agency.
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FEDERALQUR eAU oF INVESFIGATION

REPORTING OFFICS OFFICE OF ORIGIN - | paze INVESTIGATIVE PERIOD
JACKSON MEMPHIS 9/12/78 8/18/78 -~ 8/23/78
TITLE OF CASE REPORT MADE BY TYPED BY
JAMES EARL RAY, akas SA WIIi1TAM E. BOOTH. JR. 1rm
DR. MARTIN LUTHER KING, JR. - CHARACTER OF CASE
VICTIM '
CR - CONSPIRACY (B)

REFERENCE:

Jackson airtel to Bureau, dated 8/21/78.

ADMINISTRATIVE:

In the interest of brevity, numerous teletypes generated
by this investigation are not included in above references.

-

ACCOMPLISHMENTS CLAIMED EXNONE  |hcouit-lores was ooeme
convic.|BREANaRIFUs. FINES SAVINGS REcovERIES § TALS

PENDING OVER ONE YEAR [_]vEs [X]no
PENDING PROSECUTION
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3 - Memphls (44"‘ 1987 Sub M) ) Searched frr
(1 - UsSA, Memphis, Tenn.) . Serialized £/
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Filed -
) Disseminotion Record of Attached Report . Notations .
Agency é(/ Wﬁ
Request Recd.
Date Fwd.
How Fwd.
By
A* ¢43—16—53480-1 aro
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\
¢ UNI'Q') STATES DEPARTMENT OF JIQFICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

®

Copyto: 1 - UNITED STATES ATTORNEY, MEMPHIS, TENNESSEE

Report o: SA WILLTIAM E. BOOTH,. JR. Office: -  JACKSON
Date: September 12, 1978

Field Office File #: Jackson 62-~544 Bureavu File #: 44-38861

Tl JAMES EARL RAY;
DR. MARTIN LUTHER KING, JR. -
VICTIM = C

Charactery GIVIL RIGHTS ~ CONSPIRACY

Synopsis: BURGESS AUDIE WILSON, JR., claims that he is '"man that murdered
MARTIN LUTHER KING" and conveyed this admission in recent past
to at least eight non-law enforcement personnel (confirmed by
enclosed interviews). WILSON arrested 8/18/78, by Ocean Springs,
Mississippi, Police Department on probation violation from New
Braunfels, Texas, PD and remanded to custody of Texas authorities
on 8/23/78. WILSON variously described by relatives and
associates as a quiet man, intelligent and coherent, while
also at the same time, a 'problem drinker' who, while under the
influence of alcohol, loses contact with truth and reality.

- RUC -

DETAILS:

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agéncy; it and its contents
are not to be distributed outside your agency.

U. S. GOVERNMENT PRINTING OFFICE : 1970 O - 406-840
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Interviewed on

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

8/21/78

Date of transcription

Mr, WILLIAM DON GLADDEN, age 46, white male,
Route 3, Box 205-i-3 (Msadowlark Drive), Gulf Park Estates,
Ocean Springs, Mississippi (telephone number 875-3518), was
contacted at the Seasuns and Reasons Gift Shop located at
24646 Highway 90 Bast, Ocean Springs, Mississippi (telephone
number 875-25351). Mr. GLADDEN furnished the following
information:

He is emploved as the manager of the Social
Security Administration Of£fice in Gulfport, Mississippil
(telephone number §96-3221), but also is owner of the above
noted gift shop along with his wife, ALICE A. GLADDEN,
GLADDEN advised that he and his wife opened the gift shop
in Ocean Springs on July 3, 1978,

Or: or about July 26, 1978, a wan came to the gift
chop and identificd himself as "Bill"™ WILSOR., He talked with
GLADDEN'’s wife stating that he was getting ready to open a
watch mepalyc ss in the Ldgewater Shopping Mall in
Biloxi, Missi pi, and wanted to use the GLADDEN's gift
shop ag a pickup point for watches to be repaired. Mes.
GLADDEN discussed the matter with her husband and he and
WILSOH agreed approximately four or five days later to Eexmi
WiLSON to xwent repalry shop space in the rear of GLADDER's
gift shop. -
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According to GLADDEN, mneither he nor his wife had
ever met WILSON before but he was a friendly outgoing
individual whonthey came to trust, He was a very good
worker and always was the first one to open the store in
the morning. WILSON paid his own money for a lot of radio
ads for his watch repair business., WILSON had some of his
ovn jewelry and watch repair equipment but after moving into
GLADDEN'g gift shop, spent several thousand dollars of his
own money for additional equipment., GLADDEN advised that
the only investment he (GLADDEN) had in the watch repair
effort was that he agreed to go in half with WILSON on an
$800 sign for the store, -

GLADDEN again described WILSOR as being a very

— fast, good workei, who was taciful with customers and was

8/18/78  ,Ocean Springs, Mississippi.,. y Jackson 62-544

SA ROYCE DAVID HIGNIGHT and

SA K. P. WHITE-SPUNNER, JR./KWS/nib 8/21/78

Date dictated

2
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always trying to 'drum up new business'. According

to GLADDEN, all signs were that BILL WILSON was going to
stay with the gift shop as a watch repairman on a permanent
basis. After a few days, WILSON advised Mr, and Mrs,
GLADDEN that he had changed his mind about opening up

a watch and jewelry repair business in the Edgewater Mall,
Biloxi, Mississippi. '

GLADDEN advised that neither he nor his wife
ever visited the WILSON residence in Ocean Springs but
it was their understanding that WILSON wecided in Apartment
No, 9 at the Twin Pines Motel on Highway 90 in Occan Springs
for several days after first arriving in town. Later
WILSON advised the GLADDENs that he had moved to a rasidence
located at Toute 6, Box 387, Ocean Springs (teleplone number
875-=9542), GLADDEN advised that this residence apparently
is located on the Vancleave Road north of the Ocean Springs
Hospital. WILSON told the GLADDENs that the house is owned
by an unidentified friend who was letting him lLive there
in exchange for keeping the house in good repair.

GLADDEN advisad that WILSON is an excellent nilot.
GLADDEN and his son flew with WILSON in a wrented plane and
according to GLADDEN, WILSON appeared to know evewything
about flying the plane and could handle it well in rough
weather, GLADGEN did niot know the extent of WILSON's education
but describad him as being an “extremely intelligent man',
WILSON would come and go in the shop every day and had numerous
advertising fliers printed up which he appareantly hand
delivered in various businesses around the Ocean Springs area.

GLADDEN advised that sometime after WILSON began
working at his watch repair business in Ocean Springs, he
became aware that WILSON bad a drinking problem, The drinking
problem, however, did not affect WILSON's work because he
would come into the shop early every morning and do all of
the watch repairs that were waiting for him and then he would
leave for the day. GLADDEN advised that one salesman (identity
unrecalled) who apparently had some cantact with WILSON
stated that WILSON told him that he had a drinking problem
but was trying to work hard at the watch zepair business in
order to defeat this prcblem,
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On August 17, 1978, at around 11l:45 p.m.

WILSON telephoned ALICE GLADDEN at the GLADDEN residence
in Ocean Springs. He asked to speak to WILLILM D, GLADDEN

. who at that time was asleep., GLADDEN answered the phone and
WILSCON told hiwm that he had to seclim and his wife immediately
about a matter which would not wait until the worning. WILSON
refused to come to the GLADDEN residence and stated that
they should meet at the gift shop to discuss a matter of
"national urgency”. GLADDEN stated that he became worried
at WILSON's insistence so besides his wife, he took his 18
yvear cld son along and met WILSOR at the gift shop at 12:15
a.m, on August 18, 1978,

WILSON arrived at the gift shop at- the appointed
time driving his old model blue Chevrolet with a white top
and unrecalled Louisiana license tags. He had been drinking
becattse his breath smelled of alcchol and his eyes were
extremely red; however, he did not talk like an intoxicated
person. He appeared very depressed according to GLADDEN,

WILSON ovened the conversation by saying, "I am
the mystery man.' When questioned by GLADDEN as to what
he meant by this remark WILSON said, "I am the man thet
murdered Martin Luther King.'" GLADDEN advised that WILSON
then talked with him for the mext hour and 15 minutes about
how he had grown up in Grenada, Mississippi, where his father
was a Baptist preacher, WILSON described how his father's
church was open for local blacks to worship in and they were
treated like neighbors, When the racial unrest was runnin
rampant: in the State of Mississippi in 1967 some ‘northern
blacks came to the church escorted by FBI Agents. WILSON®s
father welcomed them to the church only if they were not there
“"for txouble'. However, according to WILSON, they did come
for trouble and his father subsequently died of a heart attack
as a result of the racial unrest.

WILSON then stated again that, "I am the one that

. pulled the trigger.'" He stated that the KING killing was
a conspiracy and that he was the logical one to pull the
trigger, WILSON told the GLADDENs that he had been with the
Government (not further described) and had been involved in
undeclared wars (not further described). WILSON also said that
he knew MARTIN LUTHER KING's father and brother and grew up
right next door to KING's cousin and kuew the entire family.

NW 65994 Docld:32989768 Page 380
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(WILSON did wnot furnish the name of KING®s cousin to the
GLADDENSs, )

) GLADDEN advised that WILSON told him that he had
purchased a white Mustang for his daughter and that it was
similar to & vehicle which GLADDEN had purchased for his
daughter in Ocean Springs. WILSON told GLADDEN that his
dsughter had driven the white Mustang to Memphis, Tennessae,
just pricr to the KING assassination, WILSON was supposed
to be in Kansas City, Missouri, at the time of the assassina=
tion and had alibis to prove it when actually he o was in
Memphis. '

WILSON told GLADDEN that JAMES FARL RAY was the
“fall guy". He said that RAY only saw him twice but WILSON
knew who RAY was. RAY was supposed to have gotten away cleans
WILSON said that he was surprised that RAY has brought it
all back up again inasmich as he (RAY) is probably due for
parole in about two yvears.

. WILSON told GLADDEN, ‘You won't see me anymore
after tonight.'' He wanted the GLADDENs to have his watch
repair equipment, WILSON again insisted to the GLADDENs
that the KING assassination was a "group conspiracy'.

WILSON stated that he would only deal with the "Shexriff

of Memphis, Tenmessee, whom WILSON used to fly with", WILSON
also said that he felt the Government (not further described)
wanted the KING killing to happen and he (WILSON) knew it
needed to be done and did mot expect to get much time for it.

WILSON told GLADDEN that he was not sorry he did
the KING killing since the "niggers amxe better off'., Later
in their conversation WILSON did say he was sorry that he had

pulled the trigger.

WILSON told the GLADDENs that the Sheriff of Memphis
had talked to him on the telephone and had agreed to meet
WILSON in the Gulfport, Mississippi, Holiday Inn the morning
of August 18, 1978, WILSON speculated that he would probably
be allowed to have a television set in his cell and would
probably be allowed to repair watches or give instruction
in watch repair while in prison.
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_ WILSCH also told the GLADDENs that he fired the
shot that killed MARTIN LUTHER KIRNG nct from 50 yards but
from about 50 feet away and he saw the bullet hit., WILSON
said that, "I shot the shit out of him and saw it fly."

"~ WILSOH never mentioned the type of gun he used nor. did he
tell the GLADDENs the location from which he agllegedly fired
the shot., '

At one Eoint during thelr conversation, WILSON
looked at GLADDEN's son who apparently appeared disturbed
by WILSON's revelations. WILSON told GLADDEN®’s son that he
could tell he did not approve of what he had done but that
he had better keep his nose out of it,

WILSON, who apparently had served in the U, S.
Air Force, indicated that he had worked in some type of
investigative work while in the military service,

WILSON kept bwinging up the fact that he was
going to meet with the Shexiff of Memphis, Temmessee, the
morning of Auvgust 18, 1978, and even offered to furnish
GLADDEN this imdividual®’s name and telephone number if he
wanted it for verification. GLADDEN declined.

WILSON said that he had gone through 10 years of
hell because he killed KING. He sajd that it had ruined
26 years of a good marriage and now his conscience was bothering
him more than ever in the last few years.

_ WILSON referred to a sketch of the KING murder
suspect which apparently had been recently shown on television
and told GLADDEN that the sketch was almost an exact likeness
of him (WILSON),

‘ WILSON said that he has a sister in Fulton,
Mississippi, who telephoned him in Ocean Springs after the
sketch was shown on television saying that the sketch looked
exactly like him, Accowrding to WILSON he called his sister
and other members of his family to let them know he was

| turning himself in.
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GLADDEN advised that at the end of their
conversation, WILSON left the gift shop and drove east
on Highway 90. GLADDEN fcels sure that WILSON probably
drove to the Angular®s Inn Tavern which is located a

" short distance from the gift shop and was apparently
frequented by WILSON,

GLADDEN advised that shortly before noon on
August 18, 1978, he was telephounically contacted by WILSON
who said that he was mow at home and that he had been to
the Holiday ITim in Gulfport, Mississippi, accompanied by
“"the father'" (not further identified). The sheriff of
Memphis, Tennessee, had nct shown up; however, there were
individuals there believed by WILSON to be FBI Agents. He
believed he had been betrayed and was now ready to “blow
anyone's head off who comes to my house except the father',
About three hours after this conversation WILSON walked into
GLADDEN's gift shop., He was clean and neat and told GLADDEN
that he apparently had been in touch with the FBI and that
the FBI was not going to do anything to him. According
to GLADDEN, WILSOW indicated that he had worked out some
"bargain' with the FBI and mow WILSON wanted to live a normal
routine life. He asked GLADDEN if he could continue working
in the watch repair business, GLADDEN advised WILSON that
he and his wife were seriously contemplating selling the
Fusiness and they would make no decision about retaining
1im,

Outside the possibility that WILSON had a drinking
problem, GLADDEN observed mnothing unusual about the person
and did not consider him to be 'the typical psychopath',
GLADDEN stated that in his job as manager of the Social
Security Office he deals with a lot of people who have
mental problems. He does not f£it WILSON into any of the
categories of mental imparities that he has observed. He
recalled that he has heard a lot about WILSON's past life
but nothing about his activities within the past 10 years.
He recalled WILSON saying he had been married five times,
twice to the same woman, WILSON said that he had been on the
Mississippi Coast only for about three months even though he
grew up in the State of Mississippis
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GLADDEN described WILSON as a white male, five
feet eight, medium build, 135 to 170 pounds, graying hairw,
age 46, with a red ruddy complexion. WILSON is apparently
partial tovoka and Coca-Cola. '

[ o
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LUKE JOSEPH BRODERICK, 1204 Hammer Smith Lane,
Ocean Springs, Mississippi, telephone number 875-1404,
was advised of the identity of the interviewing Agent
and the nature of the interview. BRODERLCK stated
that he is the manager of the Angle Inn Restaurant
and Lounge, Highway 90, Ocean Springs, Mississippi.

BRODERICK, a white male, stated that he
was born February 7, 1940, and has completed three
years of college.

BRODERICK stated that he is acquainted with

BILL WILSON, who has been coming to the Angle Inn

for approximately two months as a customer., BRODERICK
stated that late on the night of August 16, 1978,

he, BRODERICK, came to the Angle Inn and WILSON was
sitting at the bar and had been drinking Draft Beer
and was half drunk. BRODERICK stated he started
talking to WILSON and WILSON said that he, WILSON,
knew more about the MARTIN LUTHER KING assassination
than people thought. WILSON started telling

BRODERICK about how someone else had shot KING other
than EARL RAY. WILSON was describing the other
assassin in the third person. BRODERICK stated that
after WILSON talked for a few minutes, he, BRODERICK,
realigzed that WILSON was actually talking about himself
- shooting KING. When he questioned WILSON on this,
WILSON stated "I definitely shot him. I was 50 feet
away. I blew that nigger shit away'. WILSON stated
that he had flown to Memphis, Tennessee, in a private
plane and he stated that he had shot KING from approxi-
mately 50 feet away while standing on the ground.
WILSON told BRODERICK there were more people involved
than himself and that firecrackers and other shots
were going off at the time he shot KING. He stated
that RAY was a scapegoat in this conspiracy.

WILSON stated that he was turning himself
in to an old friend of his, GENE (last name unknown),
who is the Sheriff of Shelby County. WILSON told

Interviewed on . 8=19~78 «0Ocean Springs, Mississippf;.# Jackson 62-544

b, SA HARRY H, CARPENTER/kbn . bate dictated 8=21=78

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loancd to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
MW 65994 Docld:32989768 Page 395




JN 62-544

2

BRODERICK that he was scheduled to turn himself in at 9:30 a.m.,
on August 18, 1978, at the Holiday Inn in Biloxi, Mississippi.
At the time WILSON was telling BRODERICK the above information,
WILSON had tears in his eyes and said he had been living with
this on his conscience for ten years and could not stand it
anymore, Also listening in to a portion of the above
conversation was part-time bartender, DOROTHY WOODSIDE.

BRODERICK stated that he asked WILSON during the
conversation on the night of August 16, 1978, if he was
RAOUL and WILSON did not either deny or confirm this
statement.,

. BRODERICK stated that WILSON had dated a female,
RITA HERRINGTON, and that RITA HERRINGTON's son, HOWARD
HERRINGTON, went to New Orleans with WILSON at one time.

BRODERICK stated that WILSON came into the Angle
Inn on the morning of August 18, 1978, and stated that he
was turning himself in to the Sheriff of Shelby County
at 6:30 p.m., on that day at the Holiday Inn in Gulfport,
Mississippi. WILSON used the pay telephone in the Angle
Inn to call the Sheriff of Shelby County and he wrote the
number of the sheriff on a Yellow Cab Company card on the
wall by the pay telephone. BRODERICK made available this
Yellow Cab Company sign to the interviewing Agent.
_Written on this sign was the telephone number 901:
528-3600, WILSON stated that he could not turn himself in
on the morning of August 18, 1978, because the sheriff
could not be at the motel because of the police strike
now going on in Memphis, Tennessee,

10
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DOROTHY RUTH WOODSIDE, 203 Morris Noble Road,
Ocean Springs, Mississippi, telephone number 875-4721, was
advised of the identity of the interviewing Agent and the
nature of the-interview. WOODSIDE stated that she is a part-
time bartender at the Angle Inn Restaurant and Lounge located
on Highway 90 in Ocean Springs, Mississippi. She stated
she works full time as an accountant at Ingalls Shipbuilding
Division of Litton Industries, Pascagoula, Mississippi.
WOODSIDE is a white female, born August 27, 1924, and has a ~
high school education plus graduating from business college.

WOODSIDE stated that she does know BILL WILSON, and
she has talked to him numerous times at the Angle Inn. She
stated that she dated WILSON one time and has seen him once
or twice at his apartment.

WOODSIDE stated that at approximately 1:00 AM on
August 18, 1978, WILSON came to the Angle Inn., WILSON talked
to LUKE BRODERICK, the owner of the Angle Inn. While WILSON
was. conversing with BRODERICK, WOODSIDE joined the conversation.
She stated that at the time WILSON was talking, he had had
several beers but was mot drunk, but the longer he talked and"
drank, the more inebriated he became. WOODSIDE stated that she
heard WILSON say, "I'm the man that shot MARTIN ILUTHER KING.
I have had this on my conscience for ten years. I wanted to
get it off my mind." She stated that WILSON stated that he
had a green airplane he had flown in to Memphis, Tennessee,
at the time he killed KING. She stated that the reason he was
going to surrender himself to authorities was that he had just
renewed his pilot's llcense and that he knew he would be caught
as a result of his pilot's license. WILSON showed this pilot's
license to BRODERICK. WOODSIDE stated that she remembers
WILSON saying that he was looking through a window or over a
windowsill at the time he shot KING. He stated that after he
shot KING, there was a series of bangs or shots but WILSON
stated that he was the one that actually shot KING. She stated
that WILSON said he was going to turn himself in to the Sheriff
of Shelby County, Tennessee, and that WILSON started crying at
the end of the conversation. WOODSIDE stated that BRODERICK

said that he believed WILSON was telling the truth, but WOODSIDE
did not - believe him.

‘nterviewed on . 8/19/78 . Ocean Springs, Mississippig;.# Jackson 62-544

by SA HARRY H. CARPENTER/kbn/mae Date dictated _ 8/21/78

' 11
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FBI and is loaned to
Your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. FB1/D0J

NW 653994 Docld:32985768 Page 397
| . L .




JN 62-544
A

a——

Sometime during the conversation, WILSON had
stated that he had at one time been a pilot for Governor
CLIFF FINCH, the Governor of Mississippi. He stated he had
flown FINCH during FINCH's gubernatorial campaign. WILSON
also stated that he had flown at one time with the original
Flying Tigers.

WOODSIDE stated that WILSON has been dating a friend
of hers, RITA HERRINGTON, who resides on Fountaine lLane in
Biloxi, Mississippi, telephone number 374-5311. HERRINGTON is
employed as a waitress at the Ramada Imnm in Biloxi. HERRINGTON's

son, HOWARD HERRINGTON, supposedly accompanied WILSON to New
Orleans at one time. .

WILSON also stated that he had been assigned to
Keesler Air Force Base, Biloxi, Mississippi, at oné time, and

she, WOODSIDE, had the impression that he was in the military
at this time. ‘

12
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Approximately 6:45 p.m., SA BENJAMIN F. GRAVES
observed a green Plymouth, bearing a Jackson County,
Mississippi, license tag, stop in front of the Holiday
Imt located on U. S. Highway 90, Gulfport, Mississippi.

A white male was driving the vehicle and a white male

was sitting on the passenger side of the wvehicle., The
individual on the passenger.side got out of the wvehicle
and it was observed that he was wearing a blue shirt and
checked trousers and he was approximately 45 years of age,
5 feet 10 inches in height, and weighed about 150 pounds.
This individual entered the lobby of the motel. The
driver of the vehicle parked the vehicle on the west end
of the motel and walked to the front door of the motel.

SA GRAVES asked the driver of the vehicle if he
were Father (NOEL) FANNON and he acknowledged that he was.
SA GRAVES identified himself to Father FANNON and advised
him that GENE BARKSDALE, Sheriff of Shelby County, Memphis,
Tennessee, was not going to meet BURGESS WILSON. He was
advised that Agents of the FBI were in the motel and he was
requested tec tell WILSON that the Sheriff was not going to
meet him; however, the FBI Agents were at the motel and
desired to talk with him if he (WILSON) would agree to talk
with the Agents, Father FANNON stated he would first like
to talk with WILSON because Sheriff BARKSDALE had lied about
his appearance in Gulfport.

Father FANNON thereafter entered the motel and talked
© with WILSON in the Llobby.

Intecviewed on 8/18/78 o« Gulfport, Mississippi File # Jackson 62~=544
by' SA BEI\IJAMIN Fc G‘RA‘]ES /blc Dole diclated 8/24’/78
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BURGESS AUDIE WILSON, JR., who was accompanied by -

Father NOEL FANNON, Pastor, St. Elizabeth Seton Catholic
Church, Ocean Springs, Mississippi, was contacted at the
entrance of the Holiday Inmn, U. S. Highway 90, Gulfport,
Mississippi, approximately 6:50 p.m. WILSON was advised

of the identity of SA BENJAMIN F., GRAVES and he was asked

if he were BURGESS AUDIE WILSON and he acknowledged that

he was WILSON and further stated that he was a junior.

WILSON was advised that Sheriff GENE BARKSDALE
of Memphis, Tennessee, was not at the motel to meet him;
however, FBI Agents were there and desired to talk with
him, particularly about his daughter'’s supposedly having
driven a white Mustang from Kansas City, Missouri, to
Memphis, Temnessee, He stated he had no information to
furnish the FBI,

WILSON inquired as to whether or not he was under
arrest and he was advised that he was not under arrest.
WILSON commented he was not going to give anyocne any trouble.
He was asked if he had any weapons on him and he stated he
did not and that SA GRAVES could search him if he so desired.
WILSON was then "patted down" and no weapons were felt on
his body.

WILSON commented that he and Father FANNCN had been
to the motel at 9:30 a.m. on August 18, 1978, and again at
6:30 p.m. on August 18, 1978, to see Sheriff BARKSDALE and
the Sheriff had lied to them.

WILSON then asked Father FANNON if he would drive
him back to the place he had been picked up and Father FANNON
agreed to do so.

N WILSON was again advised that FBI Agents were at the
motel and were still willing to talk with him and he reiterated
that he had nothing to say to the FBI and, as he departed,
commented that the FBI, in the past, had harassed his father
without any explanation.

Interviewed on 8/18/78 o Gulfport, Mississippi s« Jackson 62-544

by SA BENJAMIN F. GRAVES /blc Date dictoted 8/24/78
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WILSON and Father FANNON thereafter left the area
of the Holiday Imn in Father FANNON's 1976 Plymouth bearing
Jackson County, Mississippi, license JAH 637, and proceeded
east on U. S. Highway 90,

15
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The following investigation was conducted by
SAs LEON ROSS GRABEN and BENJAMIN F¥. GRAVES approximately
6:50 p.m., August 18, 1978, at Gulfport, Mississippi:

The Harrison County Sheriff's Office, Gulfport,
Mississippi, was requested to determine the identity of
the individual to whom Jackson County, Mississippi, license
tag JAH 637 was registered, and the Sheriff's Office deter-
mined this license tag was issued for use on a 1976 Plymouth,
operated by Rev., NOEL FANNON, Post Office Box 979, Ocean
Springs, Mississippi.

16
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Detective KEVIN ALVES, Ocean Springs, Mississippi,
Police Department, accompanied by Ocean Springs Patrolman
MICHAEL W. PITALO and Officer~Intern JOHN CHARLES THOMPSON
arrested BURGESS AUDIE WILSON, JR., also known as ''BILL",
at 7:35 p.m., on August 18, 1978 while WILSON was a
passenger in an automobile drlven by Reverend NOEL
FANNON, RecLo" of St. Elizabeth Seton Catholic Church,
Ocean upr ings, Mississippi. The arrest took pldcc on
U.5. Highway 90 at the east end of the Biloxi Bay Bridge.
The arrest was effected without incident and was based
cn infermation ubhained from a National Crime Information
Center (NCIC) "hit' indicating that WILSON was wanted
on & probation violation by the New Braunfels, Texas,
Police Department.

Immediat e]y after the arrest, WILSON was transported
by the Ocean Springs Police to the Ocean Springs Police
Pepartment where he was processed for confinement in the
Ocean Springs City Jail.

Detective ALVES advised that after WILSCON was
brought to the Ocean Springs Police Department, he voluntarily
stated on three different occasions without being questiciied
that he was the man that shot MARTIN LUTHER KING. According
to Detective ALVES, WILSON referred to the Shelby County,
Tennessee, Sheriff saying that it had been arranged priox
to this date that WILSON would give himself up to .the

_sheriff. ALVES further advised that WILSON claimed he
had been a coclonel in the U.S. Air Force and had flown
~with the Shelby County Sheriff while in the service

ALVES further advised that WILSON stated he wants
to "deal with the FBI", WILSON told ALVES that he would
talk to the FBI only if '"we take him to Mewphls to see
the sheriff of Shelbv County where he will talk in fromnt
or any FBI Agent''., WILSON also voluntarily told Dekective

LVES that the reason he shot MARTIN LUTHER KING was that
KING was directly or indirectly the cause of the death of
some member of WILSON's family.

8/18/78 ., Ocean Springs, Mississippd,, # Jackson 62-544

fnterviewed on

rw CPIINN A
by SA K. P. WHITE-SPUNNER, JR./bjw Date dictated 8/21/78
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Detective ALVES advised that he had warned
the subject of his rights and WILSON had signed a
Waiver of Rights for Detective ALVES.

18
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Following the arrest by Ocean Springs, Mississippi,
police of BURGESS AUDIE WILSON, JR., also known as BILL,
he was taken to the Ocean Springs City Jail for processing.
The contents of WILSON's wallet were examined in the
presence of WILSON and the following items were contained
therein:

Current Texas driver's license #791131l5 under
the name of BURGESS AUDIE WILSON, JR., 113 Mill Street,
San Marcos, Texas. License expires 1980 and indicates
the date of birth of August 28, 1931.

A slip of paper.bearing the name MADLYN,; 304
Beresford, no city listed, telephcne 455-3765.

’ A slip of paper with the name WILL CAMPBELL,
§75-4380,

A business card for DANIEL D. GUICE9 JR.
Field Supervisor, Mississippl Probation and Parole -
Office, Biloxi, Mississippi, telephone 432« 24]1°

On the reverse side of the business card
was an inked notation 1005 Hickory Hill Lane, C~103,
Hermitage, Tennessee 37076,

Business card for MAX D. MURRAY, Advertising
Representative, Austin, Texas, American Statesman.

Business card for DAN LEARNER, telephone 388~8601,
Craftsman Workshop, Edgewater Mall, Biloxi, Mississippi.

Business card for DENNIS SULLIVER, Chief Engineer,
Red Fox Industries,; Incorporation, New. Iberia, Louisiana,
telephone number 365-8131.

Business card for LOUIS P. HELM, Realtor,
Ocean Springs, Mississippi, 875-2098 and 875-0016.

8/18/78 . Ocean Springs, Mississippd,, # _ Jackson 62-544

lnterviewed on

} ‘.. n 3 .
by K. P. WHITE~-SPUNNER, JR./bjw Date dictored . 8/21/78
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An inked note bearing the name BARTON and CHASE,
740 Sansom Street, Philadelphia, Pennsylvenia, 19107.

. Business card for TRAVIS GARNER, Building
Officials, City of Ocean Springs, 875-4236,

An inked note "State Farm Claims Office,
Gulfport, Mississippi, 896-6353",

An inked note bearing the name of KARL
FASOID, 863-4761.

A payroll check voucher for WILSCN from
Gulf South Construction Company, Ccean Springs,
Mississippi, for the pay peried ending July 5, 1978,
and a second pay voucher for the pay period ending
July 12, 1978.

Business card for Louisiana Off-shere Caterers;
JIM FONTENOT; Persommnel Directecr, Bouma, Louisiana,
876-3642.

A note bearing the name BOB CAZOET, 214-521-4195,

A bill of sale bearing the name of VERA M.
NEVILL, Canyon Lake, Texas, Route &, Box 620G,

A payroll voucher for WILSON from Gulf Coast
" Catering Company, New Iberia, Louisiana, for the
period ending June 16, 1978,

A note bearing the name TAD MURRAY, Monrce,
Louisiana, 323-7382, or 728-4060.

A credit bill for Beall's Department Store,
Jacksonville, Texas, under the name of BURGESS A. WILSON,
067001572,

A Veteran's Administration pétient data card
under the name of BURGESS A. WILSON, Canyon Lake, Texas,
card #422341275.,

A business card for Eserman Off-shore Services,.
Incorporation, Golden Meadow, Louisiana, 693-8287,

20
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Veteran's of Foreign Wars (VFW) membership
card #990998 for 1977 for VFW Post #8573 at Canyon
Lake, Texas.

A Federal Communications Commission radio
license #6H4659, issued to WILSON on September 26, 1960.

A business card for Ler~Son International
Incorporated, Houma, Louisiana.

An inked note bearing the names of STAN
BULLARD and Jones Builders of Long Beach, Mississippi.

A business card for BILL WILSON Builders,
Solar Screens and Doors, Custom Homes, Canyon Lake,
Texas, and 817 East Nuclid, San Antonio, Texas.

. A card bearing WILSON’s Social Security
umber 422-34-1275,

A credit type card from the Security State
Bank, Starkville, Mississippi, under the name of
Colonel BURGESS A, WILSON, USAF, retired, #3038940.

Private pilot certificate number 1106770
issued by the Federal Aviation Administration,
Oklahcma City, Oklahoma, showing BURGESS AUDIE WILSON,

. JRey of 13125 Herrick Avenue, Grandview, Misscuri,
64030, is authorized to fly single and multi-engine
land airplanes.

A Department of Transportation form for a
bi-annual flight review dated July 18, 1978, giving
instructor's name CARL FOWLER, and aircraft piper
C-152, certificate #542727734, dated September 30,
1978, to expire July 31, 1980, showing that subject
is authorized to fly private aircraft.

A Department of Transportation medical
certificate first class form signed by Dr. JAMES B.
MARTIN, Ocean Springs, Mississippi, on August 9, 1978,
giving the examining physician serial as 12021-1,.

A receipt from Dr. JAMES B. MARTIN, #14168,
dated August 9, 1978, in the amcunt of $25 for a flight
physical.

: 21
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Cn August 19, 1978, Desk Sergeant LAURA MIZE, Ocean
Springs, Mississippi, Police Department, advised that one
of the Ocean Springs, Mississippi, Police, Patrolman BOBBY
RACHUBA had taken breakfast to inmate "BILL" WILSON at
approximately 8:30 a.m., that date at which time Officer
RACHUBA asked WILSON if he was ready to sign papers waiving
extradition to the State of Texas on a probation viclation.
According to Desk Sergeant MIZE, WILSON replied that he was,
but prior to signing any waiver of extradition he wanted
to talk to the FBI.

Interviewed on . S/ 18/ 78 ot Ocean Springs, Mississgippdie # _Jackson 62-544

by SA K. P. WHITE"SPUNNERQ JR. /'ﬁah Date dictoted 8,/—21./78
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Officer BOBBY RACHUBA, Ocean Springs, Mississippi,
Police Department, advised that 'at about 8:30 a.m., on
August 19, 1978, he was delivering breakfast to inmates of
the Ocean Springs City Jail. At the direction of Police
Desk Sergeant LaURA MIZE, he personally asked inmate ""BILL"
WILSON whether he was ready to sign a waiver of extradition
to the State of Texas. According to Officer RACHUBA WILSON

replied, "Yes, on one condition, provided I can talk to the
FBI first." '

Interviewed on _8/19/78 ot Ocean Springs, Mississippdie # _Jackson 62=544
by SA K. _P. WHITE-SPUNNER, JR./gah Dote dictated _8/21/78
: 23
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BURGESS AUDIE WILSON, JR., also known as Bill,
date of birth August 28, 1931, Social Security Account Number
422-34~1275, furnished the following information to SA ROYGE
DAVID HIGNIGHT:

: Mr. WILSON advised that he was born August 28, 1931,
at Tulton, Mississippi, and that he resided with his family at
Golden, Mississippi, until 1936, at which time the family moved
to Eldridge, Alabama, where he attended school until the eighth
grade and then went to high school at Carbon Hill, Alabama,
until 1947.

He advised on May 2, 1947, he entered the U. S. Air
Force and was discharged in 1950. He stated that after being
out of the Air Force for approximately eight months he was
recalled for the Korean War and stayed in until February, 1960,
at which time he was given an honorable discharge.

He and his wife, BETTY LOU WILSON, moved to Memphis,
Tennessee, following his discharge, where he worked for
Prudential Insurance Company for approximately one year.
After leaving Prudential Insurance Company, he operated a
laundry and cleaning business in Memphis. During this time,’
he was also in the Temnmessee Air National Guard.

He left Memphis, Tennessee, went to Grandview,
Missouri, where he became a civil service employee in the Air
Force Reserve. He stayed employed in the Air Force Reserve
until 1970. From 1966 until 1970, he also operated a jewelry
store busimness.

In 1970, he and wife, BETTY WILSON, moved to Memphis,
Tennessee, and opened a jewelry business in Bartlett,
Tennessee. 1In addition to the jewelry business, he also built
aluminum storage buildings. He stated that in June, 1970, a
tornado hit his business and destroyed it.

He then went to San Antonic, Texas, and became
employed by the Air Force Reserve as a flight engineer. He

also operated a jewelry store in San Antonio until 1974, when
he _and his wife BETTY diszorced. _

Interviewed on __8/19/78 oQcean Springs, Mississippirie # _Jackson 62-544

by — SA ROYCE DAVID HIGNIGHT/mae ' Date dictated —8/19/78
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He then went to Mountain Home, Arkansas, and opened
a jewelry store and married AVIS LEA HUNTER. He was married
to HUNTER for approximately six months, and they divorced.
HUNTER now resides at 1010 Hickory Hill Iane, Hermltage,
- Tennessee.

He then went to Columbus, Mississippi, where he .
worked in the gubernatorial campaign for Governor CLIFF FINCH.
While in Columbus, he married PATRICIA SHINDALA of Starkville,
Mississippi. He also advised that while in Columbus he sold
fire extinguishers. He stated that during the gubernatorial
campaign it was suggested that he tell people that he was a
retired colonel and an ex-prisoner of war to campaign for
FINCH. He stated that after the campaign was over, he was
dropped by the FINCH people.

. He left Columbus, Mississippi, in January, 1976 and
went to Tyler, Texas, where he stayed with LARRY HUGHEY, a
friend who had a farmo He went to Texas for the purpose of
clearing up some ''charges' against him at New Braunfels, Texas.

He advised that he went to Dallas, Texas, to see a
friend, and while there, he called his son and asked him to
come see him, and shortly thereafter the police arrived and
arrested him on a charge of non-child support on a warrant
issued for him at Cleveland, Texas. He was released to
authorities from New Braunfels, where he pled guilty to a
charge of theft by check and recelved a sentence of eight
years probation.

He advised that he then stayed in the vicinity of
New Braunfels where he did construction work. He had an
altercation with another employee, and he was arrested for
" violation of his probation but was released a couple of weeks
later. He continued working around New Braunfels and was again
arrested for possession of stolen merchandise which actually
was a dispute between himself and an associate over some
property that he had stored for the associate, and the charges
were subsequently dropped. He continued in the comstruction
business and married JO ANN CHILDRESS, and they were divorced
after three months.

In January of 1978, he went to Houma, Louisiama,
and went to work for Loulslana Qff-Shore Caterers and worked
there until April, at which time he went to work for Gulf Coast
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Caterers of New Iberia, Louisiana, and worked there until
the end of June of 1978, at which time he came to Ocean

Springs, Mississippil, and opened a jewelry shop.
at the Twin Pines Apartments the first three weeks he was

He lived

.in Ocean Springs and then moved to Route 6, Box 387.

He furnished the following description of himself:

Name

Also known as
‘Date of birth
" Place of birth
-Height

. Weight
Eyes
Hair

Social Security Number

Education
 Military service

Father
Mother
Stepmother
Brother

Sister

Sister
Ex~wife

Ex-wife

Ex~-wife

Ex-wife

NW 65954 Docld:32985768 I‘:’age 412

26

BURGESS AUDIE WILSON, JR.
Bill

August 28, 1931

Fulton, Mississippi

5 feet 11 inches

170 pounds

Brown

Gray

422~34~1275

High school graduate

U. S. Air Force

1947-1960

BURGESS AUDIE WILSON, SR.°
(deceased)

Grenada, Mississippi
MITTIE DALE (deceased)
LILLIE MAE WILSON (deceased)
Grenada, Mississippi
ALLISON TOWERS WILSON
Reform, Alabama

LYDA MC GAHEY

2002 East Eighth Avenue North
Columbus, Mississippi
CHRISTINE GUNTHORPE
Fulton, Mississippi
BETTY LOU WILSON WADE
Burleson, Texas

AVIS LEA HUNTER

1010 Hickory Hill Lamne
Hermitage, Tennessee
PATRICIA SHINDALA
Starkville, Mississippi
(believed killed in car
accident)

JO ANN CHILDRESS

113 Mill Street

San Marcos, Texas
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Daughter

Son

Son
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DEBORAH ANN JONES,
husband CHARLES,
Belvedere, Illinois
STEVEN WAYNE WILSON
Burleson, Texas
MARK ANTHONY WILSON
Burleson, Texas
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

-

'August 19, 1978

Date of transcription

BURGESS AUDIE WILSON, JR., an inmate of the Ocean Springs
City Jail, Ocean Springs, Mississippi, furnished the following
information to ROYCE DAVID HIGNIGHT and K. P. WHITE-SPUNNER, JR.,
who he knows to be Special Agents of the Federal Bureau of Investi-
gation, after having been advised the purpose of the interview being
his knowledge and involvement in the murder of Dr. MARTIN LUTHER KING
and after having been advised of his Constitutional rights which he
waived as indicated by an Advice of Rights and Waiver of Rights Form
which he signed:

Mr. WILSON advised that at the time prior to the murder of
MARTIN LUTHER KING, he was living in Grandview, Missouri, in a house
on Byers Road with his wife, BETTY LOU, and his three children,
DEBORAH, STEVE, and MARK. He was in the Air Force Reserve and also
operated a jewelry store. .

In the course of his jewelry business, he met a white male
Ttalian who was in his late sixties and was approximately 5 feet 9
inches tall, weighed approximately 230 pounds, and who operated a
Jjewelry trade shop on Walnut Street. He stated that this white male
introduced him to another white male Italian by the name of MITCH
(Last Name Unknown), who was in his mid fifties and was approximately
5 feet 10 inches tall, and weighed approximately 190 pounds, who had
black, wavy hair and had some connection with a bonding company, and
also MITCH's brother, name not recalled, who fit the same physical
description as MITCH, but who had numerous cut scars on his face.

He stated that MITCH started delivering jewelry to him for
the purpose of having the stones removed from the fittings. He stated
MITCH usually met him at a bar on Walnut Street which was run by a
.white femgle and it also appeared that MITCH might have been a part
owner or had an interest in this bar. He stated that due to the
volume of jewelry that MITCH was bringing to him, he asked MITCH
about it, and MITCH advised him that it was stolen jewelry. MITCH
told him, however, that he, WILSON, was 1ln as deep as he, MITCH, was
and that he would have to continue working with MITCH. He stated
this relationship with MITCH continued until 1970.

He stated that MITCH brought up the idea of killing KING
and said that there was a $50,000 contract on him. However, he

8/19/78  Ocean Springs, Mississippi., x Jackson 62-544

Interviewed on

SA K. P. WHITE-SPUNNER, JR.

SA ROYCE DAVID HIGNIGHT/RDH/mae o 8/19/78
by Date dictate
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never said who put out the contract but said that he could get
the money for WILSON if he killed KING.

WILSON stated that MITCH was well aware of his, WILSON's,
. thoughts. concerning KING and the black civil rights movement, in
that his father, who was a pastor of the Central Baptist Church at
Grenada, Mississippi, died of a heart attack which he, WILSON,
thought was caused as a result of racial tensions at Grenada brought
on by the forceful integration of his father's church.

WILSON stated that approximately five or six months before
KING's murder, he started gathering information on the movements,
habits, and whereabouts of KING.

WILSON advised that he had a red and white Bonanza airplane,
Register Number 34L, and a Cessna 310 twin-englne aircraft, which was
blue and white, which planes he used to fly to different places
where KING was supposed to be. He stated that he recalls going to
Huntsville, Alabama; Tupelo, Mississippi; Jackson, Tennessee; Atlanta,
Georgia; and Greenville, South Carolina. He stated that while at
Tupelo, Mississippl, he stayed in the Ramada Inn and believes that
in the other places he visited he stayed in Holiday Inns.

He stated that MITCH furnished him a Japanese sniper rifle.
He stated that he kept the rifle and that just before Christmas of
1975, he had it reworked at a gunshop in Columbus, Mississippi, on
Fourth Street across from a bank. He stated that the last knowledge
he had ‘of the rifle, his older son, STEVEN WAYNE WILSON, had the
rifle and a shotgun but had told him that he had sold it.

Mr, WILSON advised that there was a garbage strike in
progress at Memphils, Tennessee, and that MITCH called him at his
store in Grandview, Missourl, and told him that KING was coming to
Memphis for. a rally and instructed WILSON to come to Memphis where
he was to meet two men at the Wonder Bar located at the corner of
Summer Avenue and White Station Road.

Mr. WILSON advised that he flew to Memphis, Tennessee,
in the Bonanza aircraft and landed at an airport just north of
Raleigh, Tennessee. He stated that the airport was operated by a
long~time acquaintance of. his who had attended a church which was
pastored -by WILSON's father in the past. WILSON stated that his
daughter, DEBORAH, picked him up at the airport in her 1965 white
Mustang, which WILSON had previously bought for her and which was
reglistered in his name in Missouri.
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He advised that DEBORAH and her mother, BETTY LOU, were
staying at the residence of WILSON's father-in-law, VERNON HOOTEN,
3095 Ruskin Road, Memphis, Tennessee. He stated that HOOTEN had had
a heart attack and that his wife and daughter were temporarily stay-
ing at the HOOTEN residence. .

WILSON adviséd that he went to the Wonder Bar and while
~ having a drink two white men approached him, one having an accent
similar to a Puerto Rican.

The two white males furnished him with FBI credentials,
which he stated had a black and white photograph of himself on it,
and they took him and showed him where KING was to hold the rally.
They then took WILSON to a hotel on South Main Street near Beale
Street and took him to a room on the third floor. They told him
he was to be in the. crowd at the rally and that a decoy shot was to
be filred and that he was then to shoot. They said that KING had a
hablit of raising his arms over his head when he was making a speech
and that the second time that he did so, the shots were to be fired.

WILSON stated that on the day of the murder he was in the
crowd standing near a wood fence approximately 60 feet from where
KING was standing and that when KING raised his arms the second time
he shot him. '

Mr. WILSON advised that he had the rifle which he used
strapped to-his belt under a suit coat and attached to his belt on
a swilvel.,. He stated that the barrel protruded from below his coat
but no one questioned him concerning it. He said that he had prac-
ticed a great deal swiveling the rifle and firing it.

He advised that after the shooting, he was stopped by the
Memphis police, but he showed them the. credentials, and they let
him go,. and he walked on down the street approximately two blocks
to where he had left the Mustang parked. He advised that he got
in the. Mustang and drove back to the HOOTEN residence, and his
daughter, DEBORAH, then took him to the airport, and he got his
plane and flew back to Kansas City. He stated that the airport
that he used was on the Kansas side on the highway to Olathe,
Kansas. He stated the airport was run by (First Name Unknown)
FISHER. He .also stated that he had purchased the Bonanza aircraft
from FISHER.

. WILSON advised that approximately one week before the
murder, MITCH gave him $25,000 in $20 bills, and followilng the
‘murder, MITCH gave him another $25,000, at which time he gave the
credentials back to MITCH. 30
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WILSON advised that he has no knowledge of JAMES EARL
RAY having been involved in the conspiracy.

31
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FDP-302 (Rev. 11-27-70) ‘
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 8/21/78

Photographs and major case fingerprints were taken of
BURGESS AUDIE WILSON, JR., also known as "BILL" at the Ocean
Springs, Mississippi, City Jail. : .

* o

Interviewed on __ 8/19/78 ., Ocean Springs, Mississippiu. # Jackson 62-544

by SA K, P, WHITE-SPUNNER, JR,/gah bate dicsated 8/ 21/78
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The following investigation was conducted by
SA KENNETH P. HUGHES:

On August 19, 1978, a review of the 1978
Grenada City Directory shows a listing for the Central
Baptist Church with Reverend JOE BELL as pastor at
332 Sécond Street, Grenada, Mississippi, telephone
22 "2 15. .

The directory shows JOE BELL and wife,
MYRA N. BELL, residing at 235 South Mound Street,
Grenada, Mississippi, home telephone 226-4133, and
tgat iOE BELL is the pastor of the Central Baptist
Church.

On August 19, 1978, FRED TILGHMAN, Chief of
Police, Grenada, Mississippi, Police Department,
Grenada, Mississippi, advised he could locate no
arrest record or outstanding warrants for BURGESS
AUDIE WILSON, JR., also known as BILL WILSON, date
of birth, August 28, 1931, place of birth, Fulton,
Mississippi.

On August 19, 1978, JACK SIMMONS, Deputy
Sheriff, Grenada County Sheriff's Office, Grenada,
Mississippi, advised he could locate no arrest
record or outstanding warrants on BURGESS AUDIE WILSON, JR.,
also known as BILL WILSON, white male, date of birth,
August 28, 1931, at Fulton, Mississippi.

On August 19, 1978, HUBERT SPEARS, United
States Post Office, Grenada, Mississippi, advised
they did have a B, A. WILSON, who was formerly the
preacher at the Central Baptist Church, Grenada,
Mississippi, approximately four or five years ago.
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SPEARS stated that B. A. WILSON died, and his
wife, possibly named GLADYS, after B. A. WILSON's
death, resided at 375 Levee Street, Grenada,
Mississippi, which house is now vacant or in the
process of being torn down. SPEARS further stated
that B. A. WILSON and his wife lived in the parsonage
behind Central Baptist Church, and SPEARS stated that
if WILSON had any children, none lived in Grenada, or
they were all grown when WILSON wss the preacher at
Central Baptist Church.

A review of the Grenada City Directory for
the year 1978 shows a listing for Mrs. LILLY M. WILSON
at 375 South Levee Street, Grenada, Mississippi,
telephone number 226-4737.
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> ' FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 8/23_41/7

Reverend JOE BELL, Fastor, Cemntral Baptis t
Church, Grenada, Mississippli, furnished the following

1nLormdt10u.

BELL stated that he knew B. A, WILSON
stating thet WILSON was the former paster at the
Central BaﬁuLSL Ch'kvsf Crenada, Mississippi. BELL
stated that B. A. WILSONM dicd of a heart attack cn
January 7, 1967. BELL stated that WILSON was the
2

ad
pastor of the Central Baptict Church for approximatel
13 years, or from 1554 to 196

BELL stated thatywior to coming to CGrenada,
Be. Ae. WILSON was at Camp C“cex at Fultouﬂ bLS¢L sippi,
and pricr to that wa iyna Station, which i

located worth of Jasper, Al cbawa, and also at
Eldridge, Alabama.

(:’:
Q)

ConCCLnan the WILSON family, BELL stated
that B. A. WILSON's wife was knowm as LILLY WILSON,
BELL statcd that MILLY and B. A. WILSON lived in
the church parsonsge behind the church, aad their
children were all grown and married at that times.

BELL ijidentified the WILSON children as
follows:

1. Mrs, CHRISTINE GUNTHORPE (phonetic)

X
Fulton, Mizsissippi

2. BILL WILSONW
KRansas City, Kaisas

3. LIDA (Lsst Name Unknowm)
Columbus, Mississippi

4. One other son, name not known.

BELL stated that LILLY WILSON was B. A. WILSON's
second wife as B. A. WILSON'gs first wife died when the children

——were—youngs

tnterviewed on 8/ 19/78 ot _Oxford, Mississippi Fite # JN_62-544
by SA KERNETH P. HUGHES/drw Dote dictated .. 8/20/78
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I stated that he, himself, came to G enada2
l‘dlSoquiphjg all was gl..n.,v;. &t l) L8 LGDL-“aL BQD1

Church beginuing in March, 1967.

C’J [

Concerning BILL WILSON, BELL stated that he
was from Kansas uity, Ransas, was a pilot, and flew
freight or ferried planes from Kansas City, Kansas, to

the Isliand of Guam.

BELL stated that BILL VILSON caused his

father, B. A. WILSON, many problems with aﬂbts and
MOLEY qda BELL stated he bQLLGVCd that BILL WILSON
was arrested in California for embezzlement, city and

state not kacwn.

BELL stated that BILL WILSON flew into
Memphig, Tennas see, on a Sunday after his father
died on Janvavy 7, 1967, and | LLT stated he believed
that BILL LAMqOm was met by the family at the Memphis,
Tennessee airvort. BELL recalled that the funera al
for B. A. WILSON was on the follovng DMonday, and that
he, BELL, left GL‘Qﬁda, Mississippl o1 the Tuesday after
B. A. WILSON's fumeral, BELL stated he did mot know
how long BILL WTLSOR stayed in Grenada, Mississippi
after his father's funmersl.

: BELL described BILL WILSON as a white male,
sandy hailr, and stated that he did talk with BILL
WILSON's qecnn& wife whom he described as a bleached
blonde with heavy make-up. BELL stated he did not
know if BILL W}LSON had any children or not.

BELL stated that B, A. and LILLY WILSON
did own a house on the corner of Levee and Fourt
Streets in Grenada, Missidsippi, and BELL stated
that he knew of no other land that B. A, WILSON
owned that BELL was aware of.

BELL stated that he had talked with
LILLY WILSON after B. A. WILSON®s death, and stated
that LILLY WILSON was desperately afraid of BILL
WILSON, and told BILL WILSON she never wanted to
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lay eyes on him again, or have him, BILL WILSON, set
foot in her house. BRELL further stated that LILLY
WILSON did mot want BILL WILSON to get any of his
father's, B. A, WILSON's, inheritance, as he,

BILL WILSON, had alveady veccived his share of the
estate by his fathewr, B. A. WILSOQY, mying off

BILL WILSON®s debts. BELL stated that he believed
the amount of $5,000 was the figure mentioned,

BELL steted that LILLY WILSON is now
deceased, stating that she had left Grenada, Mississippi,
and went to a nuwsing home at Fulton, Mississippi,
where she died spproximately one vear &0,

BELL stated that he did hear that BILL WILSON
did get his father's, B. A. WILSON, shotgun as part
of the -inhediance, stating that BILL WILSON and his
brother, name not known, argued or disagreed overw
who would get this shotgun which BELL stated was worth
approximately $150 or $Z00 at that time., BELL stated
that he heard that the other WILSON brother walked
out in disgust,; and apparently left the shotgun with
BILL WILSON,

BELL stated that CHRISTINE GUNTHORPE (phonetic)
was the administrator of the estate, and an attorney
by the name of FREDERICKS read the will.

BELL concluded by stating that the State
Baptist Convention Headquarters in Jackson, Mississippi
would have the full detail of B. A. WILSON's churches
and their locations.
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FEDERAL BURECAU OF INVESTIGATION

8/22/78

Dute of tronscription

LYDI4A MC GAHEY, 2002 Rast 8th Avenue North,
Columbus, Mississippi, was advised of the identity
of the interviewing Agent and of the nature of the
Anguiry. MC GAHEY thereafter provided the following
information: ‘

C GAHEY stated ‘that she is the sister of
BURGESS AUDIE WILSCGN, JR., known to the family as
"BILL" WILSON, She advised that WILSON has a very
sericus diinking problem .that came to the surface
shortly after the death of their father in 1967.

MC GAHEY advised that BILL WILSON had been
very close to their father and became extremely upset
and distressed after he passed away. MO GAHEY advised
that WILSON may have had a drinking problem prior to
the death of thelr father, but that she only noticed
it after their father passed away in 1967,

MC GAHEY advised that on this past Thursday

ursd
night at approximately 11:00 p.m. (August 17, 1978),
ha

R EoRH)

°s
she received a telephone call from her brother, BILI
WILSON, and during that call he indicated to her tl
he had killed Dyr. MARTIN LUTHER KING, JR. MC GABEY
stated that she did not take her brother sariously
as he has a history of tellinguntruhs and stated that
she quickly asked him if he was "Rauel”. MC GAHEY
advised that her brother indicated to her he did nct
know what she was talking about.

T

3~
[

MC GAHEY advised that approximately one week later
she received a similar telephone call from BILL WILSON
and on this occasion, he told her that their brother,
ALLYSON WILSON, Reform, Alabama, had suffered a heart
attack. MC GAHEY stated that she immediately called
her brother in Reform, Alabama, and found that he was
in perfect health.

MC GAHEY stated that on another occasion, BILL
WILSON had called her and told her that he had been involved

Intorviewed on _ 8/19/78 ., Columbus, Mississippi .4 Jackson 62-544
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in an airplane crash but that he had survived this crash.
She statgd that she later found out this was not true
at all.

MC GAHEY stated that BILL WILSON has been
married several times and has had numerous girl friends.
She stated that several of his ex-wives and several of
his girl friends have contacted her and asked her if
it was true that BILL WILSON had been a prisomner of
war. JShe stated that she. assured all of them that this
was not the case,

MC GAHEY advised that in 1968, to the best of
her recollection, BILL WILSON was 11v1ng in Grandview,
Missouri, and was working at the Wilbux Jewelry Store,
Belton, Missouri. She stated that WILSON told her that
he owned this jewelry store, but she later found ocut
that he just was an employee there., She stated that
BILL WILSON never went to Memphis, Tennessee, in 1968,
to the best of her knowledge.

MG GAHEY stated that BILL WILSON moved to
Columbus, Mississippi, around the first of June, 1975,
but left Columbus, Mississippi, around the last of
August, 1975. She stated that when he left Columbus,
Mississippi, he moved to Starkville, Mississippi, and
stayed there until around January, 1976, She advised
that while he was living in Starkville, Mississippi,
he married PAT SHINBOLA, 103 Catherine Drive, Staer1lle,
Mississippi, telephone number 323-6717. MC GAHEY indicated
- that after her brother left Starkville, MlSSlSSADpr
(and left PAT SHINBOLA) he went to the State of Texas.
She indicated that shortly after his arrival in Texas,
he was placed in jail in San Antonie. She stated that
she received numerous letters from BILL WILSON while
he was incarcerated in San Antonio, Texas, and recalled
that the jail was on 'Mill Street'.

MC GAHEY advised that BILL WILSON was married
to BETTY WADE, 233 Smith Street, Burleson, Texas, for
several years. She stated that to the best of her
recollection, her brother was married to BETTY WADE in
1968. She stated that he received a divorce from her on
one occasion and that they later remarried. NMC GAHEY
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advised thet her brother and BETTY WADE had three
children, one daughter and two sons.

. MC GAHEY advised that their daughter is
DEBBIE JONES, 2628 Hewburg Road, Trailer #106,
Belvidere, Illinois, telephone number 815=543~9734.

MC GAHEY advised that BILL WILSON®’s oldest
son, STEVE WILSON; resides at 3117 Livingston,
Fort Worth, Texas. She stated that WILSON's voungest
son, MARK WILSON, has been recently married and she
is mot certain where he is presently living.

MC GAHEY advised that BILL WILSON's former
mother and father~in-law, Mr. and Mrs. VERNON HOTTEN,
reside at 3095 Ruskin Road, Bartlett, Tenmnessee, and
subscribes to telephone number 901-386-4628, )

MC GAHEY stated that BILL WILSON marwied an
individual in San Marcos, Texas, whose first name was
JOANN and whose last name she did not know. She stated
that this individual resides at 113 Mill Strest,

San Marcos, Texas, and subscribes to telephone number
512~392-4025., MG GAHEY stated that JOANN indicated
to her in a telephone conversation on one occasion
that she planned to divorce BILL WILSON and during
the same conversation she asked MC GAHLEY whether or
not WILSON had, in fact, been a prisoner of war.

MC GAHEY stated that she told JOANN that he had never
been a prisoner of war.

MC GAHEY stated that she, as the oldest child
in the family, has always felt an obligation to look out
for the interest of her brothers and sisters. She stated .
that she has been quite concerned for the past several
years with the behavior pattern of her brother, BILL
WILSON. She stated that on more than one occasion she
has discussed the possibility of admitting him to an
institution for alcochelics with her brother, ALLYSON WILSON,
who lives in Reform, Alabama. She stated that both she
and ALLYSON WILSON feel that their brother, BILL WILSON,
desperately needs some type of help.

40
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8/23/78
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Mrs, CHRISTIFA (LEON) GUNTHAR? was iele;honically
fulton, Mississippi, telepheone number 862-9355,
sGvised that she is the sister of BLRGESS

Ro, and wesgides ab Roufe 1, Box 36, Fulion,

¥Mreo GUNTHARP advised that her brother BURGESS
AUDLE WILSOW, JR., is commoniy 1’no*m as "BillY, Mrs. GUNTHARP
stated thai she hss another brother, ALLISON WILSOHN, age 50,
who residag in Refoum, Alabama, Her sister LYDIA 1L GAHEY
resides at 20 8th Avenne Rorth, Coluwmbus, Mississippi
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for her brother ALLISOR's doath, Mrs, GUNTHARP stated that
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totally incorrect, Myrs. GUNTHARD adwised th4L hey deceased

8/13/78

Jackson 62-544

Interviewed on

__SA DOWALD 1l

This document contains neither

Nwtgggzg;qc gﬂhmcﬁﬁg@g};ﬁghpgﬂ@%ﬁ he distributed outside your agency.

File #

N
a
:

.

8/21/7

Date dictated —ne L. 200 2 0

G?EE”F/H}LNV e

41

recommendations nur conclusions of the B3I,

It is the property of the FBI and is louned lo
FBI/DOJ




JN 62-~544
2

father tried to get help for '"Bill” on a nuwber of
occasious coucerning 'HLLLl¥s™ alecholic and mental ’
problem., Mirs, GUNIHARP stated that her brother is a
heavy dvipler and tends to fabricate storiles when under
the influence of alcohcl, NMrs. GUNTHARP stated that
"Rill™ will fabricate variocus types of stories to gain

attention., She recallad an incident whersupon che was
contacted by "Bill" just prior to entering the hospital
whereupon "Bill" told her thsat he was going to the
penitentiary. Mrs. GURTHARP stated that this was totally
untrue, .

Mre. GUNTHARP explained that "Bill" entered the
United States Alrx Torce by forging his father®s signature
at age .14 or 15 and remained in the Air TForce for almost
20 years. She advised that he served one tour in England
for approximotely three years and rasigned prior to
completing his Z0-year tour. She described her bLirother
as being a vexry intelligent individual who was capable of
piloting plenes and conducting a jewelry and watch repair
business, She advised that he had been involved in insurance
sales in the past.

Mrs, GUNTHARP advised that her brother has been
married five times and she has learmed through family
conversations that her brether "Riil" told one of his
wives that he had been a prisoner of war in the past. Mrs.
GUNTHARP stated this is also untrue.

Mrs, GUNTHARP advised that her brother had threatensd
her husband LECN in the past over the will settlement and she
and her husband have very little to do with him in view
of his erratic behavior.

Mrg, GUNTHARP stated that sha recalls her brother
“Bill" living in or near Kamsas City, Missouri, in the past
vhere he was involved in some type of air freight service.
She stated that her brother has lived in Memphis, Tennessee,
in the past when he was married to BETTY LOU (Last Name
Unknown). She stated that "Bill" has a high school education
and completed a portion of college through the United States:
Air Force, She advised he has one daughter DEBORSH AFNE who

resides in Bellview, Illinoils, and two sons STEVE and MARK |,
ANTIIONY .
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lirs, GUHTHARP concluded by stating that she has
very little confidence in any statements made by her bro
in view of her past expericnce with him.
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The following investigation was conducted at
Ocean Springs, Mississippi by SA HARRY H. CARPENTER
on August 19, 1978:

10UIS P. HELMS, Helms Realty, U. S. Highway
90, Ocean Springs, Mississippi, home telephone number
875-2098, office telephone number 875-0016, advised
that he does not know a BILL WILSON. HELMS was shown
a photograph of WILSON and he still stated that he
did not know WILSON and did not know how WILSON had his
name.,

MAUDIE ODOM, Bartender, Angle Inn Restaurant
and Lounge, Highway 90, Ocean Springs, Mississippi,
advised that BILL WILSON had been coming to the Angle
Inn for approximately two months and appeared to be a
normal customer, causing no trouble., She stated that
one of WILSON's close friends, is CARL FORTINA, telephone
number 875-0220. - .

On August 19, 1978, Mrs. MARGARET ALLEN,
Assistant Manager, ‘lwin Oaks Motel, Ocean Springs,
Mississippi, telephone number 875-5881, stated that
BILL WILSON stayed at the Twin Oaks Motel for
approximately one month and was an ideal tenant.
She stated he caused no problems and she knows of
no close associates of WILSON.
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CARL D, FORTNA, Route 6, Box 387, Ocean Springs,
Mississippi, telephone number 875-0220, was advised of the
identity of the interviewing Agent and the nature of the
interview. FORINA, a white male, born June 2, 1932, in
Great Bend, Kansas, advised that he completed the tenth
grade of high school, and he could read and write.

FORTNA stated that he met BILL WILSON in Belton,
Missouri, in 1966 or 1967. FORTNA was in the Air Force at
this time stationed at Richards-Gebauer Air Force Base in
Belton, Missouri. FORTNA stated that WILSON and WILSON's
wife owned a jewelry store in Belton, Missouri, and that
WILSON was a member of the 442nd Air Force Reserve Unit
stationed at Richards-Gebauer Air Force Base. FORTNA stated
he knew WILSON through their association in the VFW in Belton,
Missouri. FORTNA stated that he, FORTNA, retired from the Air
Force in 1969 and did not see WILSON again except for omne
brief moment in 1972 until approximately two months ago.
WILSON came to Ocean Springs, Mississippi, from Lafayette,

. Louisiana, about two months ago and lived in the Twin Pines o
Motel on Highway 90, Ocean Springs, Mississippi. On July 23,.
1978, WILSON moved into a house owned by FORTNA located next
door to FORTNA's present residence. o

At approximately 4:15 PM on August 18, 1978, WILSON
asked FORTNA to come into WILSON's house, that he had something
very important to tell him. WILSON told FORTNA, "I killed that
black son-of-a-bitch." FORTNA asked WILSON who he was talking
about, and WILSON replied MARTIN LUTHER KING. FORTNA stated
that he told WILSON he did not believe him, and WILSON said,

"I am telling you the truth. I actually killed him. I've

been living with it for ten years, and I can't take it anymore.'
WILSON told FORTNA that MARTIN LUTHER KING was responsible for
WILSON's father's death. WILSON did not elaborate further on
this. WILSON told TFORTNA that this killing was "engineered"

by LOU CRUZ (phonetic). FORTNA stated that he knows LOU CRUZ
and that LOU CRUZ owned or still owns Lou Cruz Jewelry, 1505
Main Street, Grandview, Missouri. WILSON told FORTNA that he
drove to the State Line Airport in Kansas City, Missouri,
driving a new Ford Thunderbird. WILSON told FORTNA that CRUZ

Interviewed on ___8/19/78  ,Ocean Springs, Mississippirie # Jackson 62-544

by SA HARRY H. CARPENTER/mae Date dictated _ 8/19/78
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also owned an identical Ford Thunderbird. WILSON left his
Thunderbird at the airport anhd flew to Memphls, Tennessee.
CRUZ came to the airport and picked up WILSON's Thunderbird
and took it from the airport so it would not be noticed.

When WILSON arrived in Memphis, he borrowed a white Ford
Mustang that he had purchased for his daughter, DEBORAH.
DEBORAH had driven from Kansas. City to Memphis in the Mustang.
WILSON told FORTNA that he went to the motel where MARTIN
LUTHER KING was staying and that he used a Japanese sniper
rifle and shot KING holding the rifle on his hip. He stated
that this rifle is now in the possession of WILSON's son,
STEVE., WILSON told FORTNA that he was driving away from the
scene in the Mustang, and he was stopped by the Memphis police,
but he talked himself out of a ticket, and the car was not
searched. He stated that the rifle was in the trunk of the
car at this time. WILSON told FORTNA that he then flew his
airplane back to Kamsas City, and CRUZ picked him up at the
airport and took him home.

FORTNA stated that when WILSON told him the above
information, he, FORTNA, believed that WILSON thoughL he was
telling the truth and that he swore on his mother's grave in
front of a priest that it was the truth. FORTINA stated that
WILSON had never mentioned this subject prior to this instance.
FORTNA stated that WILSON has been drinking heavily for the
past two months and has lied to him several times in the past
two months. WILSON, on occasion, would tell FORTNA that he
had been married three or four times since divorcing his first
wife and then come back at a later date and say that he had
not been married after divorcing his first wife.

FORTNA stated that WILSON is an excellent pilot,
that he, FORTNA, has flown with WILSON through bad weather,
and WILSON had no problems flying the aircraft.
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The following investigation was conducted by
SA GWYNNE L. HUPFER at Columbus, Mississippi, on
August 19, 1978:

A physical observation of 401 5th Street South,
Columbus, Mississippi, revealed that this is the address
of the Candlewood Apartments.

JAMES LANCASTER, 810 Holland Avenue, advised
that he is the owner of the Candlewood Apartments.
LANCASTER stated that he does not recall anyone by the
name BURGESS AUDIE WILSON, JR., or BILL WILSON, renting
an apartment from him. LANCASTER advised, however, that
he has hada great dal of turnovers in these apartments
over the past several years and he could not possibly
recall all his tenants by name. LANCASTER advised
that his daughter, RITA BROWNLEE, was the resident
manager of the Candlewood Apartments for him for several
years, He stated that she might recall this individual.

RITA BROWNLEE, 3504 Camilia Circle, advised that
she was the resident manager of Candlewood Apartments
during portions of 1974 and all of 1975 and 1976. BROWNLEE
advised that she does not recall anyone named BURGESS
AUDIE WILSON, JR., or BILL WILSON renting an apartment
from her. She stated, however, that she located a payment
from a BILL WILSON, dated 